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Tid Måndagen den 3 november, kl.17:30 
 
Plats Hallunda Folkets hus, Bragesal 
 
 

Ärenden 

Justering 
 
 

1 Anmälan av länsstyrelsens protokoll - Slutlig rösträkning och mandatfördelning 

2 Val av kommunfullmäktiges ordförande, förste vice ordförande och andre vice 
ordförande (presidium)  

3 Val av revisorer 

4 Val av kommunfullmäktiges valberedning 

5 Val av kommunstyrelse 

6 Val av krisledningsnämnd 

7 Ordning för inkallande av ersättare i kommunstyrelsen 

8 Svar på interpellation - Bengt Lindströms skulptur, Tumba (M) 

9 Svar på interpellation - SRV Återvinnings avtal och framtid (M) 

10 Kommunens delårsrapport 2 

11 Begäran om investeringsmedel: ombyggnad av barnboende på Stendalsvägen 61 

12 Ramavtal och plankostnadsavtal Fittja centrum 
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13 Redovisning av obesvarade medborgarförslag 

14 Redovisning av obesvarade motioner 

15 Svar på motion - Upphandla driften av Botkyrka rackethall (M) 

16 Svar på motion - Kritisk granskning av kunskapsmål (TUP) 

17 Svar på medborgarförslag - Bygg en simhall i Rikstens friluftsstad 

18 Svar på medborgarförslag - Promenadspår i Brantbrinks friluftsområde för 
okopplade hundar 

19 Svar på medborgarförslag - Laglig graffitivägg på planket utmed tunnelbane-
depå-arbetsplatsen längs Hallundavägen i Norsborg 

20 Anmälningsärenden 

21 Valärenden 

22 Nya medborgarförslag 

  
 
Välkomna! 
 
 
Lars Schou (S) 
Ålderspresident Håkan Hultgren 
 Sekreterare 
 08-53061384 
 
 
Ur kommunfullmäktiges arbetsordning 
§ 3  
Tills presidievalen har förrättats tjänstgör som ordförande den som har varit ledamot i 
fullmäktige längst tid (ålderspresidenten). 
Om flera ledamöter har lika lång tjänstgöringstid ska den äldste av dem vara 
ålderspresident. 
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Anmälan av länsstyrelsens protokoll - Slutlig rösträkning 
och mandatfördelning 
 
Fِörslag till beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet. 
 
Sammanfattning 
Vid sammanträdet föreligger länsstyrelsen i Stockholms protokoll 2014-09-
15 – 2014-09-30 från slutlig rösträkning och mandatfördelning för Botkyrka 
kommun. 
 

 
 



Kommun:

Plats:

Rösträkningen och fördelningen av mandaten har skett enligt reglerna i 13 och 14 kap. vallagen.

Länsstyrelsen beslutar att fastställa utgången av valet till kommunfullmäktige.
  • Bilaga 1  Röster och mandat för partierna
  • Bilaga 2 Valda ledamöter och ersättare

PROTOKOLL

Dnr:

Länsstyrelsen i

De grunduppgifter som länsstyrelsen har använt är följande:
  • Bilaga 3  Förteckning över antalet röster per parti och lista
  • Bilaga 4 Valsedlar med kandidater för partier som tagit mandat
  • Bilaga 5 Kandidater som klarat spärren för inval på personliga röstetal

Beräkningsresultaten är följande:
  • Bilaga 6 Fördelning av mandat
  • Bilaga 7 Ordning av namn för inval av ledamöter

Slutlig rösträkning och mandatfördelning

1/1

BOTKYRKA

Stockholms län

Val till kommunfullmäktige 2014-09-14

2014-09-15 — 09-30

201-27803-2014

Länsstyrelsens rösträkningslokal

        • Bilaga 8    Dubbelvalsavveckling

Vid protokollet: David Pettersson

Justerat: Curt-Åke Karlson

Den som vill överklaga detta beslut kan göra det skriftligen hos Valprövningsnämnden.

Skrivelsen ska ha kommit in till Länsstyrelsen, Box 22067, 104 22 STOCKHOLM tidigast 
dagen efter valdagen och senast inom tio dagar efter det att valet avslutades.



Länsstyrelsen i
Bilaga 1

Röster och mandat för partierna

1/2

Stockholms län

Val till kommunfullmäktige i BOTKYRKA 2014-09-14

BOTKYRKA, Hela kommunen: 61 mandat

Röster Personröster Mandat
Parti antal % antal %

Moderaterna 7 314 16,03 1 842 25,18 10
Centerpartiet 997 2,18 273 27,38 1
Folkpartiet liberalerna 2 172 4,76 592 27,26 2
Kristdemokraterna 2 371 5,20 1 426 60,14 3
Arbetarepartiet-Socialdemokraterna 16 278 35,67 5 626 34,56 23
Vänsterpartiet 3 236 7,09 1 010 31,21 5
Miljöpartiet de gröna 4 713 10,33 2 125 45,09 7
Sverigedemokraterna 3 470 7,60 829 23,89 5
Feministiskt initiativ 110 0,24 2 1,82
Tullingepartiet 3 912 8,57 1 139 29,12 5
Övriga partier 1 064 2,33 276 25,94

Summa giltiga röster 45 637 15 140 33,17
Ogiltiga röster 433 0,94
    (varav blanka 411 0,89)
Summa avgivna röster 46 070

Röstberättigade 64 934 70,95 %Valdeltagande 

Botkyrka Södra: 33 mandat

Röster Personröster Mandat
Parti antal % antal %

Moderaterna 5 467 19,64 1 287 23,54 7
Centerpartiet 861 3,09 245 28,46 1
Folkpartiet liberalerna 1 827 6,56 514 28,13 2
Kristdemokraterna 968 3,48 368 38,02 1
Arbetarepartiet-Socialdemokraterna 7 645 27,46 1 868 24,43 9
Vänsterpartiet 1 540 5,53 380 24,68 2
Miljöpartiet de gröna 2 610 9,38 794 30,42 3
Sverigedemokraterna 2 400 8,62 538 22,42 3
Feministiskt initiativ 67 0,24 0 0,00
Tullingepartiet 3 872 13,91 1 122 28,98 5
Övriga partier 582 2,09 142 24,40

Summa giltiga röster 27 839 7 258 26,07
Ogiltiga röster 304 1,08
    (varav blanka 294 1,04)
Summa avgivna röster 28 143

Röstberättigade 35 094 80,19 %Valdeltagande 
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Botkyrka Norra: 28 mandat

Röster Personröster Mandat
Parti antal % antal %

Moderaterna 1 847 10,38 555 30,05 3
Centerpartiet 136 0,76 28 20,59
Folkpartiet liberalerna 345 1,94 78 22,61
Kristdemokraterna 1 403 7,88 1 058 75,41 2
Arbetarepartiet-Socialdemokraterna 8 633 48,51 3 758 43,53 14
Vänsterpartiet 1 696 9,53 630 37,15 3
Miljöpartiet de gröna 2 103 11,82 1 331 63,29 4
Sverigedemokraterna 1 070 6,01 291 27,20 2
Feministiskt initiativ 43 0,24 2 4,65
Tullingepartiet 40 0,22 17 42,50
Övriga partier 482 2,71 134 27,80

Summa giltiga röster 17 798 7 882 44,29
Ogiltiga röster 129 0,72
    (varav blanka 117 0,65)
Summa avgivna röster 17 927

Röstberättigade 29 840 60,08 %Valdeltagande 



Bilaga 2

Valda ledamöter och ersättare

Länsstyrelsen i
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Stockholms län

Val till kommunfullmäktige i BOTKYRKA 2014-09-14

De ledamöter som markerats med en asterisk (*) har valts in i stället för en kandidat som 
blivit invald i mer än en valkrets, och som tagit plats i en annan valkrets (se Bilaga 8 
Dubbelvalsavveckling).

Botkyrka Södra

Ledamöter Ersättare

Moderaterna
Jimmy Baker 1 Anders Byrsenius
Kia Hjelte 2 Mikael Jonsson
Stina Lundgren 3 Björn Lagerstedt
Yngve R K Jönsson 4 Patrik Olsson
Carl Baker 5 Ufuk Sen
Andrei Ignat
Catarina Ekeståhl

Centerpartiet
Fredrick Federley 1 Robert Steffens

2 Benita Hägg

Folkpartiet liberalerna
Stig Bjernerup 1 Lars Johansson
Karin Pilsäter 2 Helene Wåhleman

Kristdemokraterna
Stefan Dayne 1 Miriam Bengtsson

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
Katarina Berggren 1 Robert Rasmussen
* Robert Aslan 2 Maria Mendoza
* Diana Hildingsson 3 Jean-Pierre Zune
* Adnan Issa 4 Veronica Berg
* Juliana Lahdo 5 Stefan Leiding
* Bo Johansson 6 Inga-Lill Strömqvist
* Bim Eriksson 7 Emanuel Ksiazkiewicz
* Olle Westberg 8 Berit Larsson
* Taina Virta 9 Björn Pettersson

10 Maria Lindholm
11 Shafqat Khatana
12 Carina Olsen

Vänsterpartiet
Mats Einarsson 1 Pia Carlson
* Ronnie Anderson 2 Rose-Marie Holmgren

3 Yrsa Rasmussen
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Miljöpartiet de gröna
Aydan Sedef Özkan 1 Embla Holmlid Kolenda
Dan Gahnström 2 Mohamed Benmakhlouf
* Elisabeth Nobuoka Nordin 3 Klara Soma

4 Kevin Kors

Sverigedemokraterna
Robert Stenkvist 1 Sergius Himmelving
Östen Granberg 2 Ulrika Ekengren
Sebastian Lindkvist 3 Niklas Lekander

Tullingepartiet
Anders Thorén 1 Nils-Bertil Carlson-Estrada
Therese Lind 2 Camilla Jägemalm
Carl Widercrantz 3 Per Börjel
Pierre Blankenburg
Elizabeth Bushby

Botkyrka Norra

Ledamöter Ersättare

Moderaterna
Gül Alci 1 Anders Byrsenius
* Thérèse Hellichius 2 Mikael Jonsson
* Ellen Nilsson 3 Björn Lagerstedt

4 Patrik Olsson
5 Ufuk Sen

Kristdemokraterna
Aram El Khoury 1 Linnart Shabo
Yusuf Aydin

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
Gabriel Melki 1 Robert Rasmussen
Serkan Köse 2 Maria Mendoza
* Christina Zedell 3 Jean-Pierre Zune
Inger Ros 4 Veronica Berg
Jill Melinder 5 Stefan Leiding
Youbert Aziz 6 Inga-Lill Strömqvist
Maria Gawell Skog 7 Emanuel Ksiazkiewicz
Lars Schou 8 Berit Larsson
Ebba Östlin 9 Björn Pettersson
Jens Sjöström 10 Maria Lindholm
Arzu Alan 11 Shafqat Khatana
Thomas Vakili 12 Carina Olsen
Tuva Lund
Matias Gökinan

Vänsterpartiet
* Nooshi Dadgostar 1 Pia Carlson
Anna Herdy 2 Rose-Marie Holmgren
Bekir Uzunel 3 Yrsa Rasmussen

Miljöpartiet de gröna
Deniz Bulduk 1 Embla Holmlid Kolenda
Ali Khalil 2 Mohamed Benmakhlouf
Yosra Yasmin Sherif 3 Klara Soma
Isak Betsimon 4 Kevin Kors
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Sverigedemokraterna
* Helen Spaak 1 Sergius Himmelving
Karl-Otto Hultström 2 Ulrika Ekengren

3 Niklas Lekander



Länsstyrelsen i
Bilaga 3

Förteckning över antalet röster per parti och lista

Listnumret 90000 avser valsedlar som räknas som partiröster.

1/2

Stockholms län

Val till kommunfullmäktige i BOTKYRKA 2014-09-14

Botkyrka Södra

List- Röster
Partibeteckning nummer per lista Totalt

Moderaterna 5 467
0001-08740 3 828
0001-90000 1 639

Centerpartiet 861
0004-08464 597
0004-90000 264

Folkpartiet liberalerna 1 827
0003-06274 1 438
0003-90000 389

Kristdemokraterna 968
0068-07807 766
0068-90000 202

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna 7 645
0002-08552 5 842
0002-90000 1 803

Vänsterpartiet 1 540
0005-06010 1 137
0005-90000 403

Miljöpartiet de gröna 2 610
0055-06581 1 782
0055-90000 828

Sverigedemokraterna 2 400
0110-05965 1 745
0110-09669 6
0110-90000 649

Feministiskt initiativ 67
0532-90000 67

Tullingepartiet 3 872
0711-07360 3 837
0711-90000 35

Botkyrkapartiet 492
0015-07958 343
0015-90000 149

Övriga partier 90
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Giltiga röster 27 839
Ogiltiga röster 304
    (varav blanka 294)
Summa 28 143

Botkyrka Norra

List- Röster
Partibeteckning nummer per lista Totalt

Moderaterna 1 847
0001-08740 1 281
0001-90000 566

Centerpartiet 136
0004-08464 82
0004-90000 54

Folkpartiet liberalerna 345
0003-06274 229
0003-90000 116

Kristdemokraterna 1 403
0068-07807 1 230
0068-90000 173

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna 8 633
0002-08552 6 695
0002-90000 1 938

Vänsterpartiet 1 696
0005-06010 1 260
0005-90000 436

Miljöpartiet de gröna 2 103
0055-06581 1 688
0055-90000 415

Sverigedemokraterna 1 070
0110-05965 799
0110-90000 271

Feministiskt initiativ 43
0532-09724 2
0532-90000 41

Tullingepartiet 40
0711-07360 39
0711-90000 1

Botkyrkapartiet 407
0015-07958 305
0015-90000 102

Övriga partier 75

Giltiga röster 17 798
Ogiltiga röster 129
    (varav blanka 117)
Summa 17 927



Bilaga 4

Valsedlar med kandidater för partier som tagit mandat

Kandidaternas antal personröster anges för varje lista. Totala antalet personröster för 
kandidater som klarat spärren för inval med hjälp av personröster framgår av Bilaga 5.

Länsstyrelsen i

1/11

Stockholms län

Val till kommunfullmäktige i BOTKYRKA 2014-09-14

Botkyrka Södra

Moderaterna (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0001-08740 Antal personröster

1. Jimmy Baker 485
2. Kia Hjelte 24
3. Stina Lundgren 124
4. Yngve R K Jönsson 49
5. Carl Baker 42
6. Andrei Ignat 12
7. Catarina Ekeståhl 51
8. Thérèse Hellichius 95
9. Ellen Nilsson 59

10. Gül Alci 32
11. Anders Byrsenius 18
12. Mikael Jonsson 18
13. Björn Lagerstedt 17
14. Patrik Olsson 27
15. Ufuk Sen 26
16. Besnik Morina 18
17. Christina Tibblin 13
18. Bengt Kring 30
19. Stefan Löfstad 14
20. Asta Holm 16
21. Miroslav Femic 23
22. Marie Spennare 17
23. Helle Larsson 4
24. Lennart Lauberg 10
25. Magdalena Jonsson 20
26. Marlene Rindå 20
27. Mahir Yilmaz 6
28. Gary Hjelm
29. Mikael Hansson 7
30. Mikael Eriksson 10

Summa: 1 287

Centerpartiet (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0004-08464 Antal personröster

1. Fredrick Federley 148
2. Robert Steffens 35
3. Benita Hägg 11
4. Thyra Falck 10
5. Boris Granath 2
6. Björn Lundholm 2
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7. Anita Larsson 4
8. Annika Öhrström 2
9. Eva Lundholm 13

10. Veronica Granath Lentenius
11. Nils-Gustaf Gustafsson 18
12. Kjell Hägg

Summa: 245

Folkpartiet liberalerna (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0003-06274 Antal personröster

1. Lars Johansson 46
2. Helene Wåhleman 51
3. Stig Bjernerup 144
4. Karin Pilsäter 96
5. Benny Ferdinandsson 46
6. Maxwell Mandela Okuku 6
7. Sofia Johansson 8
8. Bo H Samuelson 6
9. Boje Ericson 7

10. Sirpa Humalisto 5
11. Andreas Froby 11
12. Eva Fährlin 5
13. Birgit Hellgren 6
14. Boban Pejcic 13
15. Johan Allenbäck Degerheim 6
16. Sofia Andersson 7
17. Peter Siebert 6
18. Titti Jardetun 8
19. Håkan Nilsson 6
20. Leif Gunnahr 4
21. Karin Strömberg-Ekström 7
22. Jens Vollmer 1
23. Cesar Beira da Silva 4
24. Anita Nilsson 3
25. Jean-Philippe Aranda 2
26. Göran Pelarhagen 2
27. Nana Yaa Nyamekye 4
28. Elsy Johansson
29. Anita Blomberg
30. Basmal Abdulahad 4
31. Lielya Sagnia

Summa: 514

Kristdemokraterna (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0068-07807 Antal personröster

1. Stefan Dayne 102
2. Aram El Khoury 66
3. Miriam Bengtsson 17
4. Yusuf Aydin 40
5. Camilla Frejman 2
6. Markus Rydell 19
7. Caroline Blom 4
8. Claes Waern 13
9. Linda Touma 5

10. Ebtesam Zino
11. Eber Vikström 13
12. Margaret Holm 8
13. Bo Claesson
14. Maria El Chidiac 1
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15. Daniel Sedman 8
16. Linnart Shabo 17
17. Elisabeth Bylund 14
18. Donald Eriksson 1
19. Anders Claesson 2
20. Ewonne Ekmyr-Göransson 3
21. K. Credian Fernando 16
22. David Lindberg
23. Mary-Ann Svensson 3
24. Sven Frejman 1
25. Sven-Anders Bengtsson
26. Mats Dahlström 1
27. Merveille Fungula 3
28. Leif Nilsson
29. Gabriel Izgi 9

Summa: 368

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0002-08552 Antal personröster

1. Katarina Berggren 480
2. Gabriel Melki 136
3. Inger Ros 133
4. Serkan Köse 93
5. Jill Melinder 69
6. Youbert Aziz 20
7. Maria Gawell Skog 14
8. Lars Schou 48
9. Ebba Östlin 87

10. Jens Sjöström 62
11. Arzu Alan 56
12. Thomas Vakili 35
13. Tuva Lund 65
14. Matias Gökinan 53
15. Christina Zedell 29
16. Robert Aslan 33
17. Diana Hildingsson 12
18. Adnan Issa 18
19. Juliana Lahdo 16
20. Bo Johansson 6
21. Bim Eriksson 61
22. Olle Westberg 29
23. Taina Virta 39
24. Robert Rasmussen 13
25. Maria Mendoza 29
26. Jean-Pierre Zune 2
27. Veronica Berg 12
28. Stefan Leiding 56
29. Inga-Lill Strömqvist 4
30. Emanuel Ksiazkiewicz 19
31. Berit Larsson 12
32. Björn Pettersson 2
33. Maria Lindholm 3
34. Shafqat Khatana 5
35. Carina Olsen 9
36. Marcus Ekman 12
37. Yasemin Ergül 6
38. Simon Safari 4
39. Hanan Abdulmasih 4
40. Daniel Njuguna 2
41. Carola Norén
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42. Anders Gustafzon 2
43. Viktoria Dymenon-Wallén 1
44. Nils Andersson
45. Ayisha Faroog 2
46. Ali Khan 2
47. Lisa Hedin 2
48. Elias Tony 3
49. Siv Persson Trogen 3
50. Sargon Daoud 2
51. Ulrika Stockhaus 3
52. Stig-Åke Karlsson 4
53. Dora Cruz 6
54. David Persson 11
55. Karin Pedersen 2
56. Sikander Butt
57. Samira Lahdo 4
58. Anders Lindqvist
59. Johanna Hammarström
60. Metin Koyuncu 2
61. Karin Blid
62. Malik Shahzad 2
63. Sara Sylvan 3
64. Joacim Berglund 2
65. Gerd Ingels
66. Bo Garneij 1
67. Katarina Kristensson 6
68. Kayhan Hasret 2
69. Stefan Eriksson 2
70. Rolf Garneij
71. Ranjth Sivanesan 8
72. Aftab Jaigirdar 5

Summa: 1 868

Vänsterpartiet (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0005-06010 Antal personröster

1. Mats Einarsson 84
2. Anna Herdy 39
3. Bekir Uzunel 45
4. Nooshi Dadgostar 46
5. Ronnie Anderson 20
6. Pia Carlson 7
7. Rose-Marie Holmgren 3
8. Yrsa Rasmussen 6
9. Haider Raja 7

10. Marit Strand Pettersen 15
11. Kerstin Amelin 12
12. Folke Olsson 3
13. Samira Österberg 16
14. Erdal Kan 9
15. Laura Purdy 3
16. Juan Guzman 22
17. Fredrik Andersson 2
18. Björn Pettersson 5
19. Hanna Cederin 2
20. Sinan Celepli 5
21. Mattias Olsson 8
22. Andrea Molin Storbjörk 3
23. Per Norman 4
24. Rasmus Linusson 8
25. Erik Jon-And 5
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26. Paul Haarla
27. Truls Persson
28. Torbjörn Hedtjärn
29. Maximo Varela 1

Summa: 380

Miljöpartiet de gröna (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0055-06581 Antal personröster

1. Dan Gahnström 75
2. Yosra Yasmin Sherif 52
3. Deniz Bulduk 17
4. Elisabeth Nobuoka Nordin 109
5. Isak Betsimon 70
6. Embla Holmlid Kolenda 46
7. Ali Khalil 41
8. Aydan Sedef Özkan 192
9. Mohamed Benmakhlouf 5

10. Klara Soma 14
11. Kevin Kors 3
12. Harmit Kaur 45
13. Leif Hedström 4
14. Rebecca Levén 14
15. Fares Hamed 7
16. Shakhlo Altieva 2
17. Peter Espling 13
18. Inger Grönberg 13
19. James Jin 5
20. Myrna Persson 11
21. Erik Frostegren 1
22. Christina Karlsson 2
23. Isak Nobuoka 8
24. Jenny Siwertz 14
25. Bosse Olsson
26. Rita Seropian 1
27. Oscar Mayori 1
28. Sandra Watson 8
29. Mauricio Nunes
30. Gerd Lindholm 2
31. Lars Lengquist 3
32. Åsa Heyman
33. Pär Sargren 2
34. Alin Seropian 1
35. Magnus Hansson 1
36. Eva Martin 6
37. Fredrik Onsér 3
38. Lisa Andersson 3

Summa: 794

Sverigedemokraterna

Listnummer: 0110-05965 Antal personröster

1. Östen Granberg 139
2. Robert Stenkvist 165
3. Sebastian Lindkvist 38
4. Karl-Otto Hultström 26
5. Helen Spaak 79
6. Sergius Himmelving 6
7. Ulrika Ekengren 43
8. Niklas Lekander 24
9. Kristoffer Szubzda 12
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Summa: 532

Listnummer: 0110-09669 Antal personröster

1. Östen Granberg
2. Robert Stenkvist
3. Sebastian Lindkvist
4. Karl-Otto Hultström
5. Helen Spaak
6. Sergius Himmelving
7. Ulrika Ekengren
8. Niklas Lekander
9. Kristoffer Szubzda

10. Rune Söderlund 6
Summa: 6

Tullingepartiet (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0711-07360 Antal personröster

1. Anders Thorén 276
2. Therese Lind 207
3. Carl Widercrantz 140
4. Pierre Blankenburg 46
5. Elizabeth Bushby 48
6. Nils-Bertil Carlson-Estrada 44
7. Camilla Jägemalm 16
8. Per Börjel 21
9. Karin Nakamura-Lindholm 37

10. Christian Dalberg 12
11. Rita Ilomäki 16
12. Sture Nordberg 5
13. Sandy Lind 26
14. Jörgen Gustafsson 17
15. Helena Isaksson 6
16. Christian Nilsson 23
17. Kerstin Edman 2
18. Kjell Sjöberg 8
19. Anna Marmlind 14
20. Joachim Petersen 37
21. Staffan Teste 4
22. Sol-Britt Areschoug 9
23. Bertil Rolf 3
24. Robert Trifunovski 36
25. Anna Ahlin Blankenburg 1
26. Anders Markie 3
27. Alexandra Rolland Almroth 4
28. Lars Rosvall 9
29. Carl-Erik Spelmans
30. Ann-Margret Karlström 1
31. Dennis Jarl 6
32. Jan-Eric Conradsson 3
33. Pia Markie 3
34. Klas Bovin 4
35. Mathias Bodner 9
36. Mikael Ahlberg 3
37. Emma Carlson-Estrada 9
38. Lennart Åslund
39. Lars Karlström 1
40. Elisabet Thorén
41. Bo Mogård
42. Ulf Thyselius 1
43. Hans Reiman 2
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44. Louise Linder
45. Lars Hansson 4
46. Åke Isaksson
47. Agneta Hallberg 2
48. Jens Jenslin 1
49. Jörgen Andersén 1
50. Ylva Berglund 1
51. Bo Carlsson
52. Leif Svensson
53. Gunnel Mörkfors
54. Stefan Linder
55. Bo Endre
56. Karin Jegelius
57. Dag Berglund 1

Summa: 1 122

Botkyrka Norra

Moderaterna (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0001-08740 Antal personröster

1. Jimmy Baker 127
2. Kia Hjelte 38
3. Stina Lundgren 14
4. Yngve R K Jönsson 14
5. Carl Baker 7
6. Andrei Ignat 5
7. Catarina Ekeståhl 17
8. Thérèse Hellichius 5
9. Ellen Nilsson 14

10. Gül Alci 152
11. Anders Byrsenius 5
12. Mikael Jonsson 4
13. Björn Lagerstedt 7
14. Patrik Olsson 7
15. Ufuk Sen 46
16. Besnik Morina 21
17. Christina Tibblin
18. Bengt Kring 1
19. Stefan Löfstad 6
20. Asta Holm 1
21. Miroslav Femic 9
22. Marie Spennare 4
23. Helle Larsson 1
24. Lennart Lauberg 2
25. Magdalena Jonsson 3
26. Marlene Rindå 1
27. Mahir Yilmaz 35
28. Gary Hjelm 3
29. Mikael Hansson
30. Mikael Eriksson 6

Summa: 555

Kristdemokraterna (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0068-07807 Antal personröster

1. Stefan Dayne 41
2. Aram El Khoury 426
3. Miriam Bengtsson 7
4. Yusuf Aydin 161
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5. Camilla Frejman 16
6. Markus Rydell 1
7. Caroline Blom 8
8. Claes Waern 1
9. Linda Touma 22

10. Ebtesam Zino 25
11. Eber Vikström 8
12. Margaret Holm 2
13. Bo Claesson 5
14. Maria El Chidiac 14
15. Daniel Sedman 1
16. Linnart Shabo 149
17. Elisabeth Bylund 1
18. Donald Eriksson 3
19. Anders Claesson
20. Ewonne Ekmyr-Göransson 1
21. K. Credian Fernando 70
22. David Lindberg 3
23. Mary-Ann Svensson
24. Sven Frejman 4
25. Sven-Anders Bengtsson
26. Mats Dahlström
27. Merveille Fungula 27
28. Leif Nilsson 1
29. Gabriel Izgi 61

Summa: 1 058

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0002-08552 Antal personröster

1. Katarina Berggren 350
2. Gabriel Melki 586
3. Inger Ros 66
4. Serkan Köse 437
5. Jill Melinder 17
6. Youbert Aziz 67
7. Maria Gawell Skog 84
8. Lars Schou 15
9. Ebba Östlin 27

10. Jens Sjöström 38
11. Arzu Alan 257
12. Thomas Vakili 20
13. Tuva Lund 37
14. Matias Gökinan 19
15. Christina Zedell 18
16. Robert Aslan 184
17. Diana Hildingsson 71
18. Adnan Issa 102
19. Juliana Lahdo 46
20. Bo Johansson 53
21. Bim Eriksson 19
22. Olle Westberg 90
23. Taina Virta 32
24. Robert Rasmussen 37
25. Maria Mendoza 40
26. Jean-Pierre Zune 9
27. Veronica Berg 6
28. Stefan Leiding 36
29. Inga-Lill Strömqvist 7
30. Emanuel Ksiazkiewicz 67
31. Berit Larsson 11
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32. Björn Pettersson 4
33. Maria Lindholm 1
34. Shafqat Khatana 141
35. Carina Olsen 89
36. Marcus Ekman 3
37. Yasemin Ergül 42
38. Simon Safari 1
39. Hanan Abdulmasih 22
40. Daniel Njuguna 43
41. Carola Norén 4
42. Anders Gustafzon
43. Viktoria Dymenon-Wallén 1
44. Nils Andersson 2
45. Ayisha Faroog 16
46. Ali Khan 39
47. Lisa Hedin 6
48. Elias Tony 32
49. Siv Persson Trogen 2
50. Sargon Daoud 69
51. Ulrika Stockhaus 4
52. Stig-Åke Karlsson 5
53. Dora Cruz 2
54. David Persson
55. Karin Pedersen
56. Sikander Butt 4
57. Samira Lahdo 10
58. Anders Lindqvist 4
59. Johanna Hammarström 1
60. Metin Koyuncu 6
61. Karin Blid 3
62. Malik Shahzad 107
63. Sara Sylvan 2
64. Joacim Berglund
65. Gerd Ingels
66. Bo Garneij
67. Katarina Kristensson 2
68. Kayhan Hasret 54
69. Stefan Eriksson 5
70. Rolf Garneij
71. Ranjth Sivanesan 120
72. Aftab Jaigirdar 64

Summa: 3 758

Vänsterpartiet (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0005-06010 Antal personröster

1. Mats Einarsson 92
2. Anna Herdy 48
3. Bekir Uzunel 84
4. Nooshi Dadgostar 55
5. Ronnie Anderson 19
6. Pia Carlson 15
7. Rose-Marie Holmgren 5
8. Yrsa Rasmussen 10
9. Haider Raja 65

10. Marit Strand Pettersen 27
11. Kerstin Amelin 9
12. Folke Olsson 3
13. Samira Österberg 8
14. Erdal Kan 30
15. Laura Purdy 10
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16. Juan Guzman 76
17. Fredrik Andersson 2
18. Björn Pettersson 5
19. Hanna Cederin 12
20. Sinan Celepli 4
21. Mattias Olsson 22
22. Andrea Molin Storbjörk 3
23. Per Norman 3
24. Rasmus Linusson 4
25. Erik Jon-And 5
26. Paul Haarla 1
27. Truls Persson
28. Torbjörn Hedtjärn 5
29. Maximo Varela 8

Summa: 630

Miljöpartiet de gröna (partiet har anmält kandidater)

Listnummer: 0055-06581 Antal personröster

1. Dan Gahnström 45
2. Yosra Yasmin Sherif 151
3. Deniz Bulduk 373
4. Elisabeth Nobuoka Nordin 32
5. Isak Betsimon 139
6. Embla Holmlid Kolenda 11
7. Ali Khalil 338
8. Aydan Sedef Özkan 121
9. Mohamed Benmakhlouf 9

10. Klara Soma 4
11. Kevin Kors 5
12. Harmit Kaur 8
13. Leif Hedström 11
14. Rebecca Levén 7
15. Fares Hamed 12
16. Shakhlo Altieva 17
17. Peter Espling 2
18. Inger Grönberg 4
19. James Jin 10
20. Myrna Persson 4
21. Erik Frostegren 4
22. Christina Karlsson 10
23. Isak Nobuoka 1
24. Jenny Siwertz
25. Bosse Olsson 2
26. Rita Seropian 1
27. Oscar Mayori
28. Sandra Watson
29. Mauricio Nunes 2
30. Gerd Lindholm
31. Lars Lengquist
32. Åsa Heyman
33. Pär Sargren
34. Alin Seropian 2
35. Magnus Hansson 1
36. Eva Martin 1
37. Fredrik Onsér
38. Lisa Andersson 4

Summa: 1 331
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Sverigedemokraterna

Listnummer: 0110-05965 Antal personröster

1. Östen Granberg 61
2. Robert Stenkvist 55
3. Sebastian Lindkvist 13
4. Karl-Otto Hultström 60
5. Helen Spaak 16
6. Sergius Himmelving 18
7. Ulrika Ekengren 12
8. Niklas Lekander 16
9. Kristoffer Szubzda 40

Summa: 291



Bilaga 5

Kandidater som klarat spärren för inval på personliga röstetal

Länsstyrelsen i

Nedan bortses från kandidater som ej är valbara. Spärren för inval på personligt röstetal är 
5 % av partiets röster i valkretsen samt minst 50 personröster i valkretsen.

1/2

Stockholms län

Val till kommunfullmäktige i BOTKYRKA 2014-09-14

Botkyrka Södra

Personröster
antal % av partiets röster i valkretsen

Moderaterna
Jimmy Baker 485 8,87

Centerpartiet
Fredrick Federley 148 17,19

Folkpartiet liberalerna
Stig Bjernerup 144 7,88
Karin Pilsäter 96 5,25

Kristdemokraterna
Stefan Dayne 102 10,54
Aram El Khoury 66 6,82

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
Katarina Berggren 480 6,28

Vänsterpartiet
Mats Einarsson 84 5,45

Miljöpartiet de gröna
Aydan Sedef Özkan 192 7,36

Sverigedemokraterna
Robert Stenkvist 165 6,88
Östen Granberg 139 5,79

Tullingepartiet
Anders Thorén 276 7,13
Therese Lind 207 5,35

Botkyrka Norra

Personröster
antal % av partiets röster i valkretsen

Moderaterna
Gül Alci 152 8,23
Jimmy Baker 127 6,88
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Kristdemokraterna
Aram El Khoury 426 30,36
Yusuf Aydin 161 11,48
Linnart Shabo 149 10,62

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
Gabriel Melki 586 6,79
Serkan Köse 437 5,06

Vänsterpartiet
Mats Einarsson 92 5,42

Miljöpartiet de gröna
Deniz Bulduk 373 17,74
Ali Khalil 338 16,07
Yosra Yasmin Sherif 151 7,18
Isak Betsimon 139 6,61
Aydan Sedef Özkan 121 5,75

Sverigedemokraterna
Östen Granberg 61 5,70
Karl-Otto Hultström 60 5,61
Robert Stenkvist 55 5,14



Bilaga 6

Fördelning av mandat

Länsstyrelsen i

Mandaten har fördelats enligt den jämkade uddatalsmetoden.
Vid beräkningarna har partiernas röstetal delats (se Bilaga 1) först med 1,4 och sedan med 3,
med 5, med 7 osv. i tur och ordning allt eftersom partierna tog sina mandat. Jämförelsetalet
beräknas exakt men har redovisats med endast två decimaler. Om jämförelsetalen var exakt
lika för två eller flera partier har mandatet lottats mellan partierna. En asterisk (*) anger det
parti, som har vunnit lottningen.

1/2

Stockholms län

Val till kommunfullmäktige i BOTKYRKA 2014-09-14

Botkyrka Södra: 33 mandat

Mandat-
nummer Partibeteckning Delningstal Jämförelsetal

1 1,4 5 460,71Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
2 1,4 3 905,00Moderaterna
3 1,4 2 765,71Tullingepartiet
4 3 2 548,33Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
5 1,4 1 864,28Miljöpartiet de gröna
6 3 1 822,33Moderaterna
7 1,4 1 714,28Sverigedemokraterna
8 5 1 529,00Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
9 1,4 1 305,00Folkpartiet liberalerna

10 3 1 290,66Tullingepartiet
11 1,4 1 100,00Vänsterpartiet
12 5 1 093,40Moderaterna
13 7 1 092,14Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
14 3 870,00Miljöpartiet de gröna
15 9 849,44Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
16 3 800,00Sverigedemokraterna
17 7 781,00Moderaterna
18 5 774,40Tullingepartiet
19 11 695,00Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
20 1,4 691,42Kristdemokraterna
21 1,4 615,00Centerpartiet
22 3 609,00Folkpartiet liberalerna
23 9 607,44Moderaterna
24 13 588,07Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
25 7 553,14Tullingepartiet
26 5 522,00Miljöpartiet de gröna
27 3 513,33Vänsterpartiet
28 15 509,66Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
29 11 497,00Moderaterna
30 5 480,00Sverigedemokraterna
31 17 449,70Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
32 9 430,22Tullingepartiet
33 13 420,53Moderaterna
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Botkyrka Norra: 28 mandat

Mandat-
nummer Partibeteckning Delningstal Jämförelsetal

1 1,4 6 166,42Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
2 3 2 877,66Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
3 5 1 726,60Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
4 1,4 1 502,14Miljöpartiet de gröna
5 1,4 1 319,28Moderaterna
6 7 1 233,28Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
7 1,4 1 211,42Vänsterpartiet
8 1,4 1 002,14Kristdemokraterna
9 9 959,22Arbetarepartiet-Socialdemokraterna

10 11 784,81Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
11 1,4 764,28Sverigedemokraterna
12 3 701,00Miljöpartiet de gröna
13 13 664,07Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
14 3 615,66Moderaterna
15 15 575,53Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
16 3 565,33Vänsterpartiet
17 17 507,82Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
18 3 467,66Kristdemokraterna
19 19 454,36Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
20 5 420,60Miljöpartiet de gröna
21 21 411,09Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
22 23 375,34Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
23 5 369,40Moderaterna
24 3 356,66Sverigedemokraterna
25 25 345,32Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
26 5 339,20Vänsterpartiet
27 27 319,74Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
28 7 300,42Miljöpartiet de gröna



Bilaga 7
Länsstyrelsen i

Ordning av namn för inval av ledamöter

Kandidaterna har i första hand ordnats på personliga röstetal och i andra hand enligt
heltalsmetoden. Asterisk (*) innebär att ordningen mellan kandidaterna har lottats.

1/2

Stockholms län

Val till kommunfullmäktige i BOTKYRKA 2014-09-14

Botkyrka Södra

Personröster
antal % Jämförelsetal

Moderaterna
1 Jimmy Baker 485 8,87
2 Kia Hjelte 3 828,00
3 Stina Lundgren 1 914,00
4 Yngve R K Jönsson 1 276,00
5 Carl Baker 957,00
6 Andrei Ignat 765,60
7 Catarina Ekeståhl 638,00

Centerpartiet
1 Fredrick Federley 148 17,19

Folkpartiet liberalerna
1 Stig Bjernerup 144 7,88
2 Karin Pilsäter 96 5,25

Kristdemokraterna
1 Stefan Dayne 102 10,54

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
1 Katarina Berggren 480 6,28
2 Gabriel Melki 5 842,00
3 Inger Ros 2 921,00
4 Serkan Köse 1 947,33
5 Jill Melinder 1 460,50
6 Youbert Aziz 1 168,40
7 Maria Gawell Skog 973,66
8 Lars Schou 834,57
9 Ebba Östlin 730,25

Vänsterpartiet
1 Mats Einarsson 84 5,45
2 Anna Herdy 1 137,00

Miljöpartiet de gröna
1 Aydan Sedef Özkan 192 7,36
2 Dan Gahnström 1 782,00
3 Yosra Yasmin Sherif 891,00
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Sverigedemokraterna
1 Robert Stenkvist 165 6,88
2 Östen Granberg 139 5,79
3 Sebastian Lindkvist 1 751,00

Tullingepartiet
1 Anders Thorén 276 7,13
2 Therese Lind 207 5,35
3 Carl Widercrantz 3 837,00
4 Pierre Blankenburg 1 918,50
5 Elizabeth Bushby 1 279,00

Botkyrka Norra

Personröster
antal % Jämförelsetal

Moderaterna
1 Gül Alci 152 8,23
2 Jimmy Baker 127 6,88
3 Kia Hjelte 1 281,00

Kristdemokraterna
1 Aram El Khoury 426 30,36
2 Yusuf Aydin 161 11,48

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
1 Gabriel Melki 586 6,79
2 Serkan Köse 437 5,06
3 Katarina Berggren 6 695,00
4 Inger Ros 3 347,50
5 Jill Melinder 2 231,66
6 Youbert Aziz 1 673,75
7 Maria Gawell Skog 1 339,00
8 Lars Schou 1 115,83
9 Ebba Östlin 956,42

10 Jens Sjöström 836,87
11 Arzu Alan 743,88
12 Thomas Vakili 669,50
13 Tuva Lund 608,63
14 Matias Gökinan 557,91

Vänsterpartiet
1 Mats Einarsson 92 5,42
2 Anna Herdy 1 260,00
3 Bekir Uzunel 630,00

Miljöpartiet de gröna
1 Deniz Bulduk 373 17,74
2 Ali Khalil 338 16,07
3 Yosra Yasmin Sherif 151 7,18
4 Isak Betsimon 139 6,61

Sverigedemokraterna
1 Östen Granberg 61 5,70
2 Karl-Otto Hultström 60 5,61



Bilaga 8
Länsstyrelsen i

Dubbelvalsavveckling

Följande kandidater, som tagit plats i ordningen i mer än en valkrets eller för mer än ett parti, 
har fått mandat i den krets eller för det parti där deras personliga röstetal är störst i förhållande 
till antalet röster för partiet eller där deras jämförelsetal är högst (se Bilaga 7). I övriga kretsar 
eller för övriga partier har de ersatts av den kandidat som stått i tur.

Parti, kandidat Vald i valkretsen Ersatt av

1/1

Stockholms län

Val till kommunfullmäktige i BOTKYRKA 2014-09-14

Moderaterna
Kia Hjelte Botkyrka Södra -
Kia Hjelte Botkyrka Norra Ellen Nilsson
Jimmy Baker Botkyrka Södra -
Jimmy Baker Botkyrka Norra Thérèse Hellichius

Arbetarepartiet-Socialdemokraterna
Lars Schou Botkyrka Norra -
Lars Schou Botkyrka Södra Olle Westberg
Inger Ros Botkyrka Norra -
Inger Ros Botkyrka Södra Diana Hildingsson
Katarina Berggren Botkyrka Södra -
Katarina Berggren Botkyrka Norra Christina Zedell
Ebba Östlin Botkyrka Norra -
Ebba Östlin Botkyrka Södra Taina Virta
Gabriel Melki Botkyrka Norra -
Gabriel Melki Botkyrka Södra Robert Aslan
Maria Gawell Skog Botkyrka Norra -
Maria Gawell Skog Botkyrka Södra Bim Eriksson
Serkan Köse Botkyrka Norra -
Serkan Köse Botkyrka Södra Adnan Issa
Jill Melinder Botkyrka Norra -
Jill Melinder Botkyrka Södra Juliana Lahdo
Youbert Aziz Botkyrka Norra -
Youbert Aziz Botkyrka Södra Bo Johansson

Vänsterpartiet
Mats Einarsson Botkyrka Södra -
Mats Einarsson Botkyrka Norra Nooshi Dadgostar
Anna Herdy Botkyrka Norra -
Anna Herdy Botkyrka Södra Ronnie Anderson

Miljöpartiet de gröna
Yosra Yasmin Sherif Botkyrka Norra -
Yosra Yasmin Sherif Botkyrka Södra Elisabeth Nobuoka Nordin

Sverigedemokraterna
Östen Granberg Botkyrka Södra -
Östen Granberg Botkyrka Norra Helen Spaak



  ORDFÖRANDEFÖRSLAG 1[1] 

Kommunfullmäktige 
 2014-11-03   
 

  

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Val av kommunfullmäktiges ordförande, förste vice ordfö-
rande och andre vice ordförande (presidium) 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunfullmäktige förrättar följande val: 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGES PRESIDIUM  
 
Ordförande Inger Ros (S) 
 
1:e vice ordförande Mattias Gökinan (S) 
 
2:e vice ordförande Vakant (M) 
 
Sammanfattning 
Enligt 2 § Arbetsordning för kommunfullmäktige ska nyvalda fullmäktige 
vid sitt första sammanträde välja kommunfullmäktiges presidium, bestående 
av en ordförande, en 1:e vice ordförande och en 2:e vice ordförande. 
 
Presidiet väljs för perioden 3 november 2014 - 15 oktober 2018. 
 
 

 
 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Kommunfullmäktiges valberedning 
 2014-10-27  
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 2 
Val av revisorer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktiges valberednings förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige väljer 10 revisorer. Bland ledamöterna väljs en ordfö-
rande och en vice ordförande. 
 
Valen avser tiden 1 januari 2015 – 31 december 2018 
 
Ordförande Lindström Lennart M 
Vice ordförande Ingren Lena S 
Ledamöter Rasmusson Jan-Olof S 
 Sjölander Kurt S 
 Forssberg Lisa S 
 Benmakhlouf Hamza MP 
 Thunholm Leif TUP 
 Olsson Folke V 
 Eriksson Donald KD 
 Strömberg Karl-Erik FP 
 
Reservation 
Anna-Marie Carlsson (M) reserverar sig mot beslutet i den del som avser 
valet av ordförande. 
 
Yrkande 
Anna-Marie Carlsson (M) lämnar ett yrkande, bilaga, att Anders Peterson 
(M) ska väljas som revisor och ordförande för revisorerna istället för 
Lennart Lindström (M) 
 
Valberedningens ordförande ställer förslagen under proposition och finner 
att valberedningen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget, dvs. att 
Lennart Lindström (M) ska föreslås till ordförande för revisorerna. 



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG  2[2] 
Kommunfullmäktige 

 2014-10-27  
 

 
Protokollsanteckning 
Vi – Birgitta Mörk (S), Inger Ros (S), Elisabeth Nobuoka Nordin (MP), 
Anna Herdy (V), Lars Johansson (FP), Stefan Dayne (KD), Gabriel Melki 
(S), Jill Melinder (S), Serkan Köse (S), Susanne Stangenberg (S), Christina 
Tibblin (M) och Bo Claesson (KD) – har tagit del av yrkandet från Anna-
Marie Carlsson (M) och vill framhålla att vi inte tar ställning till Moderater-
nas interna hantering. 
 
Vi konstaterar dock att varje parti nominerat sina kandidater och förutsätter 
att de valt oväldiga och värdiga kandidater. 
 
 
________ 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 

 



2014-10-27 Kommunfullmäktiges valberedning

Ärende 002 Val av revisorer Yrkande

Jag yrkar att Anders Peterson (M) väljs till ordförande för revisorsnämnden och även revisor för tiden 

1 januari 2015 – 31 december 2018 i stället för föreslagne Lennart Lindström.

Skäl för mitt yrkande:

Lennart Lindström har under många år varit adjungerad till Kretsstyrelsen för Moderata 
Samlingspartiet i Botkyrka och där haft förtroende att tjänstgjöra som kassör. Ny Kretsstyrelse för 
Moderata Samlingspartiet i Botkyrka valdes på årsmötet 2013 och det har därefter uppdagats att 
bokföringen innehåller flertalet brister. Under åren 2010 – 2012 har Lindström dels utan underlag till 
sig själv utbetalt 18 000 kronor (6 000:-/år) och dels 2010 – 2013 betalt drivmedelskostnader, där han
tankat med det till kretsen hörande kreditkortet, till ett värde av 4 270,42 kronor utan angivande av 
skäl till varför han skall tillgodoräkna sig denna förmån. När den nya kretsstyrelsen påpekade och 
undrade över anledningen till utbetalningarna, återbetalade Lindström den 28 maj 2013, 7 514,67 
kronor, vilket är lika mycket som drivmedelskostnaderna och egna utbetalningarna under år 2012. 
Någon redovisning till Skatteverket för ovanstående förmåner har inte heller skett. 

På detta sätt har Lindström även varit Jimmy Baker behjälplig med betalning ur det kommunala 
partistödet av drivmedelsfakturor, parkeringsavgifter, pass, livsmedel, alkohol m.m. för vilket ibland 
finns kvitton, ibland inte. Ändamålet med köpen är sparsamt angivna. Det är allvarligt att det lokala 
partistödet har använts på nyssnämnda sätt eftersom detta stöd enligt lagstiftarens mening är avsett 
för det lokala partiarbetet som riktar sig till kommunmedlemmarna. En skärpning av kommunallagen i
nu berörda avseende har därför tillkommit fr.o.m 1 februari 2014.

En annan brist är att inget verifikat är knutet till styrelsebeslut, ej heller beslutsattesterat av någon 
behörig attestant.

Även om brott inte kan styrkas för ovanstående, finns ett stort moraliskt ansvar för den eller de som 
handhar detta partistöd/skattemedel och hur det ska användas i det lokala partiarbetet. Den som 
skall leda Revisorsnämnden måste därför själv vara en kommunmedborgare med högt ställda krav på 
integritet och god rättsuppfattning, vilket jag anser att varken Lindström eller Baker uppvisat.

Det sistnämnda kravet på integritet och god rättsuppfattning torde väl stämma in på Anders Peterson 
i hans tidigare arbete som kommunalråd i opposition samt hans verksamhet i det lokala partiarbetet.

Anna-Marie Carlsson (M)



  ORDFÖRANDEFÖRSLAG 1[1] 

Kommunfullmäktige 
 2014-11-03   
 

  

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Val av kommunfullmäktiges valberedning 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige väljer ledamöter, ersättare, ordförande och vice ordfö-
rande i valberedningen enligt nedan: 
 
Ordförande Ros Inger S 
Vice ordförande Gökinan Mattias S 
Ledamöter Tibblin Christina M 
 Özkan Aydan-Sedef MP 
 Widercrantz Carl TUP 
 Carlson Pia V 
 Dayne Stefan KD 
Ersättare Berggren Katarina S 
 Melki Gabriel S 
 Melinder Jill S 
 Ignat Andrei M 
 Sherif Yosra Yasmin MP 
 Johansson Lars FP 
 vakant  C 
 
Sammanfattning 
Enligt 37 § Arbetsordning för kommunfullmäktige ska kommunfullmäktige 
vid sitt första sammanträde välja en valberedning, bestående av sju ledamö-
ter och sju ersättare. Bland ledamöterna ska väljas en ordförande och en vice 
ordförande. 
 
Valberedningen väljs för perioden 2014-11-03 - 15 oktober 2018. 
 

 
 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Kommunfullmäktiges valberedning 
 2014-10-27  
 

 

  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
  

§ 3 
Val av kommunstyrelse 
 
Beslut 
Kommunfullmäktiges valberednings förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige väljer 13 ledamöter och 13 ersättare i kommunstyrel-
sen. Bland ledamöterna väljs en ordförande, en 1:e vice ordförande och en 
2:e vice ordförande. 
 
Valen avser tiden 3 november 2014 – 15 oktober 2018 
 
Ordförande Berggren Katarina S 
1:e v ordförande Östlin Ebba S 
2:e v ordförande Baker Jimmy M 
Ledamöter Melki Gabriel S 
 Ros Inger S 
 Köse Serkan S 
 Hjelte Kia M 
 Gahnström Dan MP 
 Bulduk Deniz MP 
 Thorén Anders TUP 
 Granberg Östen SD 
 Einarsson Mats V 
 Dayne Stefan KD 
Ersättare Melinder Jill S 
 Aziz Youbert S 
 Alan Arzu S 
 Aslan Robert S 
 Lund Tuva S 
 Westberg Olle S 
 Lundgren Stina M 
 Jönsson Yngve R K M 
 Sherif Yosra Yasmin MP 
 Lindqvist Sebastian SD 
 Carlson Pia V 
 Johansson Lars FP 
 Steffens Robert C 



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG  2[2] 
Kommunfullmäktige 

 2014-10-27  
 

 
Reservation 
Anna-Marie Carlsson (M) reserverar sig mot beslutet i den del som avser 
valet av 2:e vice ordförande. 
 
De ledamöter och ersättare i valberedningen som omfattas av valen till 
kommunstyrelsen lämnar sammanträdet vid behandlingen av valet av den 
egna personen. 
 
Yrkande 
Anna-Marie Carlsson (M) lämnar ett yrkande, bilaga, att Anders Thorén 
(TUP) ska väljas som 2:e vice ordförande i kommunstyrelsen istället för 
Jimmy Baker (M) 
 
Valberedningens ordförande ställer förslagen under proposition och finner 
att valberedningen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget, dvs. att 
Jimmy Baker (M) ska föreslås till 2:e vice ordförande i kommunstyrelsen. 
 
Ordföranden föreslår att Jill Melinder (S) väljs in på vakant plats som förste 
ersättare i kommunstyrelsen. Valberedningen bifaller förslaget. 
 
Protokollsanteckning 
Vi – Birgitta Mörk (S), Inger Ros (S), Elisabeth Nobuoka Nordin (MP), 
Anna Herdy (V), Lars Johansson (FP), Stefan Dayne (KD), Gabriel Melki 
(S), Jill Melinder (S), Serkan Köse (S), Susanne Stangenberg (S), Christina 
Tibblin (M) och Bo Claesson (KD) – har tagit del av yrkandet från Anna-
Marie Carlsson (M) och vill framhålla att vi inte tar ställning till Moderater-
nas interna hantering. 
 
Vi konstaterar dock att varje parti nominerat sina kandidater och förutsätter 
att de valt oväldiga och värdiga kandidater. 
 
 
________ 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 

 



2014-10-27 Kommunfullmäktiges valberedning

Ärende 003 Val av kommunstyrelse Yrkande

Jag yrkar att Anders Thorén (TuP) väljs till andre vice ordförande i kommunstyrelsen för tiden 3 
november 2014 – 15 oktober 2018 i stället för föreslagne Jimmy Baker.

Skäl för mitt yrkande:

Ny Kretsstyrelse för Moderata Samlingspartiet i Botkyrka valdes på årsmötet 2013 och det har 
därefter uppdagats att bokföringen innehåller flertalet brister. 

Kassören Lennart Lindström har varit Jimmy Baker (då ordförande för kretsstyrelsen för Moderata 
Samlingspartiet i Botkyrka fram till våren 2012, därefter valdes Kia Hjelte till ordförande för kretsen 
fram till april 2013), behjälplig med betalning ur det kommunala partistödet av drivmedelsfakturor, 
parkeringsavgifter, pass, livsmedel, alkohol m.m. för vilket ibland finns kvitton, ibland inte. Summan 
för perioden 2010 – 2012 uppgår till 57 572 kronor, därtill kommer ett lönetillskott för åren 2010 – 
februari 2011som uppgår till 200 796 kronor inklusive personalomkostnadspålägg.  Ändamålet med 
köpen är sparsamt angivna. Det är allvarligt att det lokala partistödet har använts på nyssnämnda sätt
eftersom detta stöd enligt lagstiftarens mening är avsett för det lokala partiarbetet som riktar sig till 
kommunmedlemmarna och inte för att konsumeras av hågade partifunktionärer. En skärpning av 
kommunallagen i nu berörda avseende har därför tillkommit fr.o.m 1 februari 2014.

När den nya kretsstyrelsen påpekade och undrade över anledningen till utbetalningarna, svarade 
Baker: ”Jag kommer att överlämna mina svar och kompletterande uppgifter på denna skrivning till de 
valda revisorerna med kopia till förbundets chefsombudsman.” Ytterligare svar har kretsstyrelsen inte 
fått, han har alltså inte angivit skäl till varför han har tillgodoräknat sig dessa förmåner. Noteras bör 
att länsförbundets chefombudsman inte åtgärdade detta på annat sätt än genom kommentaren ”det 
finns kvitton på allt”.

 Någon redovisning till Skatteverket för ovanstående förmåner (förutom lönetillskotten som handlagts
av länsförbundet) har inte heller skett. Lönetillskott + sociala avgifter har betalats av länsförbundet 
och därefter har detta fakturerats Moderaterna i Botkyrka som genom Lindström godtagits och 
betalats av det kommunala partistödet. En annan brist är att inga verifikat är knutna till 
kretsstyrelsebeslut (se ovan), ej heller beslutsattesterat av någon behörig attestant. Detta är ett 
ansvar som åvilar kretsstyrelsens firmatecknare.

Även om brott inte kan styrkas för ovanstående, finns ett stort moraliskt ansvar för den eller de som 
handhar detta partistöd/skattemedel och hur det ska användas i det lokala partiarbetet. Den som 
skall vara med och leda kommunen måste därför själv vara en kommunmedborgare med högt ställda 
krav på integritet och god rättsuppfattning, vilket jag anser att Baker inte uppvisat.

Det sistnämnda kravet på integritet och god rättsuppfattning torde väl stämma in på Anders Thorén.

Anna-Marie Carlsson (M)
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§ 4 
Val av krisledningsnämnd 
 
Beslut 
Kommunfullmäktiges valberednings förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige väljer 3 ledamöter och 3 ersättare i krisledningsnämn-
den. Bland ledamöterna väljs en ordförande, en 1:e vice ordförande och en 
2:e vice ordförande. 
 
Valen avser tiden 3 november 2014 – 15 oktober 2018 
 
Ordförande Berggren Katarina S 
1:e v ordförande Östlin Ebba S 
2:e v ordförande Baker Jimmy M 
Ersättare Melki Gabriel S 
 Lund Tuva S 
 Dayne Stefan KD 
 
 
Stefan Dayne (KD) lämnar sammanträdet när valet av hans person behand-
las. 
 
 
________ 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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Ordning för inkallande av ersättare i kommunstyrelsen 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige fastställer följande ordning för inkallande av ersättare 
i kommunstyrelsen under mandatperioden 2014-2018: 
 
För ledamot från  inträder ersättare i nedan 
följande parti   angiven partigruppsordning 
 
(S) (S), (MP), (V), (FP), (C), (M), (TUP) 
 
(M) (M), (KD), (FP), (C), (TUP), (MP), (S), (V), (SD) 
 
(MP) (MP), (S), (V), (FP), (KD), (C), (M), (TUP), (SD) 
 
(TUP) (TUP), (C), (FP), (M), (MP) 
 
(SD) (SD), (KD) 
 
(V) (V), (S), (MP), (KD), (FP), (C), (M) 
 
(KD) (KD), (M), (FP), (C), (TUP), (S), (MP), (V), (SD) 
 
(FP) (FP), (KD), (C), (M), (TUP), (MP), (S), (V), (SD) 
 
(C) (C), (M), (FP), (KD), (TUP), (MP), (S), (V), (SD) 
 
Sammanfattning 
I samband med val av ersättare i kommunstyrelsen ska kommunfullmäktige 
även bestämma i vilken ordning ersättarna ska inkallas till tjänstgöring. Re-
spektive parti lämnar förslag för tjänstgöringsordning för partiets ledamöter. 
 
 

 
 



2014-09-25 
 
Svar på interpellation från Kia Hjelte (M) gällande Bengt Lindströms 
skulptur 
Kia Hjelte ställer frågor om vem som bär ansvar för att återställa statyn av Bengt 
Lindström. 
 
Vem eller vilka bär ansvaret för att återställa statyn? 

 
 
Svar: 
Det är Kultur- och fritidsförvaltningen och konsthallen som har ansvar för den offentliga konsten 
inom kommunen. Konsthallens tjänstemannagrupp är de som arbetar med enprocentsuppdragen, 
inköp av lös konst och besvarar frågor gällande kommunens konstsamling.  I dagsläget tittar 
tjänstemännen på varje enskilt fall av renovering eller restaurering av konstverk för att se vad 
som kan åtgärdas. Konstnären Bengt Lindström lever inte längre och då ska kommunen göra en 
professionell bedömning tillsammans med en konservator kring vad som behöver göras och vad 
kostnaden kan uppgå till. Detta ska göras under hösten 2014. 

 
 
 
 
 
Katarina Berggren 
Kommunstyrelsens ordförande (s) 

 



 
 
 

     
INTERPELLATION 

 
Kommunfullmäktige 

  2014-06-17 
 
Till Kommunstyrelsens ordförande, Katarina Berggren (S) 
 
Bengt Lindströms skulptur 
 
På Tumba Gärde finns en staty av Bengt Lindström. En typisk Lindström med klara färger i 
stora sjok. Den pryder verkligen sin plats och man blir glad när man ser den. 
 
Nu har ett stort problem uppstått. Färgen flagnar bort, liksom en del av underlaget. 
 
Min fråga blir därför:  
 
Vem eller vilka bär ansvaret för att återställa statyn? 
  
 
 
Kia Hjelte 

 



 
 
 

     
INTERPELLATION 

 
Kommunfullmäktige 

  2014-08-20 
 
Till Kommunstyrelsens ordförande, Katarina Berggren (S) 
 
SRV-Återvinnings avtal och framtid 
 
Botkyrka kommun hanterar sitt monopol på hushållssopor genom det med Salem, Huddinge, 
Haninge och Nynäshamn, samägda bolaget SRV-Återvinning.  SRV:s drift utgår från 
konsortialavtalet (aktieägaravtalet) från början av 1970-talet som säger att ägarkommunerna 
ska anlita SRV för avfallshanteringen. Därmed har ingen upphandling skett, utan SRV 
fakturerar sina kunder efter en taxa (godkänd av respektive kommun). 
 
EU-praxis de senaste åren har medfört förstärkta krav på att tjänster som t.ex. avfallshantering 
ska upphandlas. Skulle SRV:s verksamhet bli föremål för prövning i domstol, skulle utslaget 
kunna medföra upphandlingsprocesser i varje ägarkommun. Risken finns då att det kan bli 
lägre bud från konkurrenter och att enskilda ägarkommuner kan tvingas välja andra aktörer än 
SRV. Detta är inget man politiskt väljer, det kan inträffa om fallet kommer upp i domstol. 
 
Dock har EU-praxisen tagit fram undantag från upphandling om de s.k. ”Tecal-kriterierna” 
uppfylls. Detta har SKL och kommundirektörerna på Södertörn låtit utreda. 
Sammanfattningsvis innebär detta att en anpassning måste ske för SRV där ägardokumenten 
ändras så att det tydligt framgår att ägarkommunerna ska ha en stark kontroll över SRV. 
 
Ägardirektiven är nya och utformade för att visa ägarkommunernas kontroll enligt ovan. 
Det gamla konsortialavtalet bör, enligt SKL och kommundirektörerna, moderniseras och 
bättre anpassas till de nya ägardirektiven. Huddinges, Haninges och Salems KSO har skickat 
ut de föreslagna förändringarna för antagande eller avslag i respektive fullmäktige. Salem och 
Huddinge har antagit dokumenten. I Haninge är ärendet återremitterat och kommer upp i KF 
inom kort. Nynäshamn och Botkyrka har inte tagit upp frågan i KF. 
 
Mina frågor blir därför:  
 
1. Hur kan det komma sig att det som efter många års diskuterande och utredande anses 

tillräckligt för beslut av fullmäktigeförsamlingarna i Salem och Huddinge inte anses 
färdigberedda i Botkyrka? 

 
2. Genom att inte anpassa de bolagsstyrande dokumenten till nutid kan SRVs framtid 

alltså ställas i fara vilket sannolikt kommer att leda till ökade kostnader för Botkyrkas 
medborgare. Anser du att det är en rätt väg att gå? 

 
3. Anser du att det är rimligt att ett aktieägaravtal från 1972 bibehålls utan nödvändig 

modernisering?  
 

 
Jimmy Baker 
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§ 198 
Kommunens delårsrapport 2 (KS/2014:448) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar överlämna delårsrapport avseende perioden ja-
nuari-augusti 2014 till kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige beslutar medge socialnämnden tilläggsanslag med 1,7 
miljoner för inköp av bostadsrätter. Anslaget tillförs tekniska nämndens in-
vesteringsbudget. Finansiering sker genom ökad upplåning. 
 
Kommunfullmäktige beslutar om utökad budget för exploateringsverksam-
heten med sammanlagt 4,2 miljoner. Anslagen finansieras genom ökad upp-
låning. 
 
Kommunfullmäktige beslutar avslå utbildningsnämndens förslag om  
tilläggsanslag avseende förskoleverksamhet, lokalkostnader och gymnasie-
särskola med den motivering som framgår i ärendet. 
 
Kommunfullmäktige medger uttag ur kompetensfonden med ytterligare 3 
miljoner vilket innebär att totalt 14 miljoner disponeras ur fonden under 
2014. Uttaget från fonden under året kommer därmed att vara 4 miljoner 
högre än riktlinjernas tak för det årliga uttaget. 
 
Kommunfullmäktige uppmanar socialnämnden, tekniska nämnden och ut-
bildningsnämnden att vidta åtgärder i syfte att uppnå balans i förhållande till 
årets budget. 
 
Kommunfullmäktige har tagit del av återrapporteringen av uppdrag från 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 
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Sammanfattning 
Det ekonomiska resultatet för perioden januari-augusti 2014 är positivt med 
248 miljoner. Det höga delårsresultatet förklaras av att nämnderna vanligtvis 
redovisar lägre kostnader för perioden jämfört med en linjärt fördelad bud-
get. En ytterligare förklaring är den säsongsmässiga minskningen av perso-
nalens semesterlöneskuld. 
 
Prognosen för hela 2014 pekar mot ett resultat på 24,1 miljoner vilket är 29 
miljoner bättre än budget. Prognosen över resultatet enligt balanskravsav-
stämningen uppgår till 43,6 miljoner vilket motsvarar 1 procent av skatte- 
och generella statsbidragsintäkter. 
 
Nämndernas prognoser över budgetutfallet ser betydligt bättre ut i nuva-
rande prognos jämfört med prognoserna från i april. Nämnderna räknar nu 
sammanlagt med ett positivt utfall om 3 miljoner. Utöver detta beräknas 
reavinster från exploateringsverksamheten bidra positivt till budgetutfallet 
med 17 miljoner. 
 
Nämnder som fortfarande inte räknar med att kunna uppnå balans i förhål-
lande till budget är tekniska nämnden, utbildningsnämnden och socialnämn-
den som prognostiserar negativa utfall på mellan 0,6-3,6 miljoner. 
 
Till kommunens årsredovisning och delårsrapport 2 bifogas en lista på åter-
rapportering av uppdrag från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-23. 
 
Yttrande 
Jimmy Baker (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 

 
 
 



                                                                                                                  
 
 

 
 
 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige 

2014-10-06 
 
198  Delårsrapport (KS/2014:448) 
 
Sverige och Botkyrka kommun är fortfarande, vilket de senaste åren har visat, gynnade 
av att ha haft en stark och enad alliansregering som har prioriterat ordning och reda i 
statsfinanserna, prioriterat arbetslinjen och infört reformer som jobbskatteavdragen, 
ROT, RUT och sänkt restaurangmoms samt arbetsgivaravgifter.  
 
Det är fler som jobbar och betalar skatt och Sverige står idag ännu mycket starkt, 
omgivet av länder som får skära ner i offentlig sektor. 
 
Tyvärr riskeras nu allt detta av en historiskt svag minoritetsregering utan ett tydligt 
förändringsmandat från väljarna. 
 
Gällande tilläggsanslaget till Socialnämnden för inköp av bostadsrätter, så förstår vi det 
akuta behovet som föranleder åtgärden. Vi kan därför stå bakom densamma, trots att vår 
principiella hållning är att den här typen av boende i första hand skall ordnas i 
allmännyttan eller genom förhyrning hos privata aktörer. 
 
Vi står bakom att nämnderna ska hämta hem de prognosticerade underskotten. Det finns 
alltid effektiviseringspotential i socialdemokratiskt styrda kommunala organisationer. 
 
Vi vill i övrigt framhålla det positiva i utökningen av, samt överskottet i, 
exploateringsenheten. En ökad självfinansieringsgrad vid investeringar är bra och något 
som vi har påtalat länge.  
 

 
 
Jimmy Baker  Yngve RK Jönsson Stina Lundgren  
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Referens Mottagare 
Göran Karlsson  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Delårsrapport 2 - 2014  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar överlämna delårsrapport avseende perioden ja-
nuari-augusti 2014 till kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige beslutar medge socialnämnden tilläggsanslag med 1,7 
miljoner för inköp av bostadsrätter. Anslaget tillförs tekniska nämndens in-
vesteringsbudget. Finansiering sker genom ökad upplåning. 
 
Kommunfullmäktige beslutar om utökad budget för exploateringsverksam-
heten med sammanlagt 4,2 miljoner. Anslagen finansieras genom ökad upp-
låning. 
 
Kommunfullmäktige beslutar avslå utbildningsnämndens förslag om till-
äggsanslag avseende förskoleverksamhet, lokalkostnader och gymnasie-
särskola med den motivering som framgår i ärendet. 
 
Kommunfullmäktige medger uttag ur kompetensfonden med ytterligare 3 
miljoner vilket innebär att totalt 14 miljoner disponeras ur fonden under 
2014. Uttaget från fonden under året kommer därmed att vara 4 miljoner 
högre än riktlinjernas tak för det årliga uttaget. 
 
Kommunfullmäktige uppmanar socialnämnden, tekniska nämnden och ut-
bildningsnämnden att vidta åtgärder i syfte att uppnå balans i förhållande till 
årets budget. 
 
 
Sammanfattning 
Det ekonomiska resultatet för perioden januari-augusti 2014 är positivt med 
248 miljoner. Det höga delårsresultatet förklaras av att nämnderna vanligtvis 
redovisar lägre kostnader för perioden jämfört med en linjärt fördelad bud-
get. En ytterligare förklaring är den säsongsmässiga minskningen av perso-
nalens semesterlöneskuld. 
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Prognosen för hela 2014 pekar mot ett resultat på 24,1 miljoner vilket är 29 
miljoner bättre än budget. Prognosen över resultatet enligt balanskravsav-
stämningen uppgår till 43,6 miljoner vilket motsvarar 1 procent av skatte- 
och generella statsbidragsintäkter. 
 
Nämndernas prognoser över budgetutfallet ser betydligt bättre ut i nuva-
rande prognos jämfört med prognoserna från i april. Nämnderna räknar nu 
sammanlagt med ett positivt utfall om 3 miljoner. Utöver detta beräknas 
reavinster från exploateringsverksamheten bidra positivt till budgetutfallet 
med 17 miljoner. 
 
Nämnder som fortfarande inte räknar med att kunna uppnå balans i förhål-
lande till budget är tekniska nämnden, utbildningsnämnden och socialnämn-
den som prognostiserar negativa utfall på mellan 0,6-3,6 miljoner. 
 
Skatte- och bidragsintäkterna beräknas överstiga budget med 14 miljoner. 
Vi har då tagit hänsyn till att intäktsbudgeten räknades upp med 5 miljoner i 
samband med föregående delårsrapport.   
 
Investeringarna beräknas komma att uppgå till 360 miljoner under 2014.  
Investeringarna kan därmed under året beräknas resultera i ett ökat upplå-
ningsbehov för kommunens del med omkring 100 miljoner. 
  
 
Ärenden i samband med delårsrapporten 
Kompetensfonden – omgång 2 2014 
Kompetensfonden är en del av kommunens egna kapital och uppgick vid in-
gången av 2014 till 58,6 miljoner. Enligt riktlinjerna för kompetensfonden 
kan högst 10 miljoner delas ut av fonden varje år.  
 
Genom beslut i kommunfullmäktige i oktober 2013 tillfördes fonden ytterli-
gare 4 miljoner med avsikten att göra det möjligt att öka fonduttaget under 
2014. 
 
I samband med delårsrapport 1 fördelades på förslag av personalutskottet 11 
miljoner till nämnderna för kompetenshöjande åtgärder under 2014. Perso-
nalutskottet har senare i ett andra beslut föreslagit att ytterligare 3 miljoner 
fördelas. Sammanlagt medgivna medel för 2014 uppgår därmed till 14 mil-
joner. 
 
I enlighet med personalutskottets förslag föreslås nämnderna få ytterligare 3 
miljoner för kompetenshöjande åtgärder enligt följande; 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnd    240 tkr 
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Kultur- och fritidsnämnd     175 
Socialnämnd  2 221    
Samhällsbyggnadsnämnd      190 
Kommunstyrelsen/ Kommunledningsförvaltningen    179  
 Summa  3 005 
 
I sammanhanget bör noteras att fonduttaget under 2014 därmed kommer att 
vara 4 miljoner högre än riktlinjernas tak för det årliga uttaget. 
 
Utbildningsnämndens hemställan om tilläggsanslag för specialiserad för-
skoleverksamhet  
Utbildningsnämnden föreslår att nämnden medges tilläggsanslag med 1,65 
miljoner för ökade kostnader för förskolebarn med funktionshinder. Försla-
get avser en utökning av den verksamhet som bedrivs i förskolan Lilla 
Rummet på Tallidsskolan. 
 
I utbildningsnämndens prognos över det ekonomiska utfallet 2014 framgår 
att nämndens ersättningar till förskolor och skolor beräknas komma att un-
derstiga budget med sammanlagt 14,3 miljoner beroende på att antalet barn/ 
elever i verksamheterna är lägre än de volymer budgeten bygger på. Detta 
gäller särskilt antalet förskolebarn. Av den anledningen bedömer kommun-
ledningsförvaltningen att den aktuella kostnadsökningen inom förskolan bör 
inrymmas i befintlig budget för 2014. 
 
Utbildningsnämndens hemställan om tilläggsanslag för ökade lokalkostna-
der och för kostnader till följd av myndighetsbeslut enligt LSS 
I samband med delårsrapporten föreslår nämnden att kommunfullmäktige 
medger tilläggsanslag med 2,95 miljoner för ökade lokalkostnader i Riks-
tens skola och för paviljonghyror vid Brunna- och Tallidskolorna.  
 
I ärendet hemställs även om tilläggsanlag med 1,8 miljoner för elever inom 
gymnasiesärskolan som genom beslut enligt LSS medgivits fritidsverksam-
het. 
 
Kommunledningsförvaltningen bedömer att de aktuella kostnaderna bör in-
rymmas i befintlig budget för 2014 med samma motivering som ovan. 
 
Socialnämndens förslag om tilläggsanslag för inköp av bostadsrätter  
För köp av lägenheter finns 8 miljoner kronor avsatt i budget till tekniska 
nämnden. Avsatta medel ska användas för socialnämndens och vård- och 
omsorgsnämndens behov. Socialnämnden har nu möjlighet att köpa fem bo-
stadsrättslägenheter att använda som tillfälligt boende för hemlösa. Investe-
ringskostnaden för bostadsrätterna uppgår till 9,7 miljoner.  Vid ett 95 pro-
centigt nyttjande av lägenheterna beräknas den årliga besparingen till ca 1 
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miljon kronor i minskade hotellkostnader.  Kommunledningsförvaltningen 
föreslår att tekniska nämnden för socialnämndens räkning tillförs ytterligare 
1,7 miljoner i investeringsanslag. Anslaget finansieras genom ökad upplå-
ning.  
 
Utökad budget för exploateringsverksamheten 
På grund av nya förutsättningar i detaljplaneskedet för vissa projekt inom 
exploateringsverksamheten har kommunledningsförvaltningen i samband 
med uppföljningen konstaterat att det finns behov av utökade budgetanslag 
på 4,2 miljoner kronor. 0,4 miljoner gäller Fittja ”villor på vatten” där kost-
nadsökningen beror på kravet att ta fram en miljökonsekvensbeskrivning. 
0,4 miljoner gäller Rotemannen där projektet har ändrat inriktning från bo-
städer till verksamhetsområde. 0,5 miljoner avser Vårsta centrum på grund 
av ökade kostnader för utredning. 2,9 miljoner avser Riksten företagspark 
där en förstudie för hur området ska försörjas med VA samt hur dagvatten 
ska tas om hand behöver tas fram.  Kommunledningsförvaltningen föreslår 
att de berörda exploateringsprojektens budgetar utökas med dessa belopp. 
Anslagen finansieras genom ökad upplåning. I ett senare skede förväntas 
kostnaderna täckas genom intäkter. 
 
 
Mattias Jansson 
Kommundirektör Niclas Johansson 
_________ Ekonomichef 
Expedieras till 
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INLEDNING  
 
DELÅRSBOKSLUTET  
Nettokostnaderna för kommunens verksamheter 
uppgick till 2 682 miljoner under årets första åtta 
månader, en ökning med 5,4 procent jämfört med 
motsvarande period förra året. Under samma period 
har skatteintäkterna inklusive utjämning ökat med 
2,6 procent. 
 
Resultat för perioden uppgår till 248 miljoner vilket 
är 45 miljoner lägre än förra året vid samma tid-
punkt. En starkt bidragande orsak till att periodens 
resultat sjunkit är förra årets återbetalning av tidi-
gare inbetalda premier från AFA försäkring med 60 
miljoner. Någon motsvarande återbetalning sker 
inte i år. I övrigt förklaras det höga delårsresultatet 
av att nämnderna som vanligt vid denna tid på året 
redovisar lägre kostnader i förhållande till en linjär 
förbrukning. Ytterligare en delförklaring är den 
säsongsmässiga minskningen av personalens se-
mesterlöneskuld.  
 
Investeringarna har hittills under året uppgått till 
189 miljoner och är därmed 85 miljoner lägre än 
förra året vid samma tidpunkt. 
 
PROGNOS FÖR 2014 
Prognosen för hela året pekar mot ett resultat på 
24,1 miljoner. I förhållande till budget innebär 
resultatet en förbättring med 29 miljoner. Resultatet 
enligt avstämning mot balanskravet uppgår till plus 
43,6 miljoner vilket motsvarar 1 procent av skatter 
och generella statsbidragsinkomster. 
 
Nämndernas prognoser över budgetutfallet ser be-
tydligt bättre ut i nuvarande prognos jämfört med i 
förra delårsrapporten. Prognoserna över utfallet för 
verksamheterna 2014 pekar mot ett utfall som är 20 
miljoner bättre än budget, en förbättring med när-
mare 50 miljoner jämfört med förra prognosen. Av 
denna förbättring kommer 23,3 miljoner från explo-
ateringsverksamheten medan 26,2 miljoner beror på 
att nämnderna totalt sett räknar med ett bättre eko-
nomiskt utfall för sina verksamheter.   
 
Vi räknar med att investeringarna under året kom-
mer att uppgå till omkring 360 miljoner. Det inne-
bär att investeringarna beräknas bli 120 miljoner 
lägre än förra årets nivå. 
  
GOD EKONOMISK HUSHÅLLNING  
I enlighet med flerårsplanen innehåller ettårsplanen 
för 2014 13 mål fördelade på 6 målområden. För att 
bidra till att målen uppfylls har nämnderna formule-
rat egna mål och åtaganden. I de flesta fall mäts 
verksamhetsresultaten på årsbasis i årsredovisingen 
varför resultatmått för perioden bara förekommer i 
mindre utsträckning. Förvaltningarnas har i sina 
delårsrapporter gjort en egen utvärdering över hur 

långt man nått hittills. Nedan under rubriken ”kom-
munfullmäktiges målområden” sammanfattas läget 
under de sex målområdena. 
 
Vi räknar med att uppfylla de ekonomiska målen 
som satts upp för 2014; 

• Balanskravsresultatet ska uppgå till minst 
1 procent av skatteintäkter inklusive ut-
jämning. Prognosen pekar mot ett balans-
kravsresultat om 1 procent. 

• Självfinansieringsgraden av kommunens 
investeringar ska uppgå till minst 60 pro-
cent. Prognosen innebär att 70 procent av 
investeringarna finansieras inom ramen för 
årets budget. 
 

DEN SAMHÄLLSEKONOMISKA UTVECKL-
INGEN 
Sverige befinner sig i en långt utdragen lågkonjunk-
tur. Den viktigaste förklaringen hittar vi i att om-
världens efterfrågan varit svag alltsedan finans- och 
skuldkrisen. Eftersom hälften av vår produktion av 
varor och tjänster exporteras har detta en avgörande 
betydelse för den svenska konjunkturen och för 
arbetsmarknaden. Enligt samstämmiga konjunktur-
bedömare förväntas ekonomin återhämta sig i lång-
sam takt. Den långsamma kostnadsutveckling som 
kännetecknat de senaste åren kommer därmed san-
nolikt inte att fortsätta. Vi får därför räkna med att 
såväl löner och priser kommer att öka snabbare än 
den utveckling vi vant oss vid under senare år. De 
senaste årens låga räntor kommer i takt med kon-
junkturuppgången att gradvis justeras uppåt.  
 
Konjunkturutvecklingen är långt ifrån självklar. 
Många osäkerhetsfaktorer globalt kan omkullkasta 
eller fördröja omvärldens påverkan på vår ekono-
miska utveckling.   
 
En annan uppenbar risk är att den inhemska finans- 
och skattepolitiken tvingas bli mer åtstramande 
framöver vilket i så fall kan ha en hämmande effekt 
på efterfrågan och på arbetsmarknaden. 
 
Trots att kommunernas skatteunderlag har ökat 
relativt måttligt under senare år har det reala skatte-
underlaget, köpkraften, ökat varje år tack vare be-
gränsade kostnadsökningar. Som en följd av det 
antagna förbättrade konjunkturläget åren framöver 
bedömer Sveriges Kommuner och Landsting att det 
nominella skatteunderlaget åren 2015-2107 ökar 
med uppemot 5 procent per år. Trots en snabbare 
prisutveckling är Sveriges Kommuner och Lands-
tings bedömning att även det reala skatteunderlaget 
fortsätter att utvecklas positivt under de närmaste 
åren.    
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PERIODEN JANUARI-AUGUSTI 2014 
 
BEFOLKNING 
Under första halvåret ökade Botkyrkas befolkning 
med 811 personer. En ökning som innebär att vi nu 
är 88 391 invånare. Jämfört med samma tidpunkt 
förra året har befolkningen ökat med 1 401 perso-
ner. I ökningen ingår en justeringspost på 37 perso-
ner. 
 
Första halvårets befolkningsökning förklaras av ett 
positivt flyttnetto (inflyttade minus utflyttade) med 
435 personer och som beror på inflyttning från 
utlandet.  Första halvårets födelseöverskott (födda 
minus döda) uppgår till 339 personer.  
 

 
 
 
PERSONAL 
Antalet årsarbetare inom kommunens verksamheter 
var 6 164 i juli 2014. Det är en ökning med 253 
årsarbetare jämfört med samma period 2013.  
 
Årsarbetare per nämnd  Årsarbetare Förändring 

juli 2013-
juli 2014 

Kommunstyrelsen 197 17 
KS resultatenheter 228 -41 
Samhällsbyggnadsnämnd 86 5 
Tekniska nämnd 49 17 
Miljö och hälsoskydd 23 -2 
Kultur och fritidsnämnd 155 26 
Arbetsmarknad och  
vuxenutbildningsnämnd 

411 97 

Utbildningsnämnd 2 884 65 
Socialnämnd 477 5 
Vård och omsorgsnämnd 1 653 65 
Kommunen totalt 6 164 253 

 
Minskningen av antalet årsarbetare för kommunsty-
relsens resultatenheter beror på ändrad organisat-
ionstillhörighet och motsvarande ökning finns inom 
tekniska nämnden och kultur- och fritidsnämnden. 
Ökningen av årsarbetare inom arbetsmarknads- och 
vuxenutbildningsnämnden förklaras av satsningen 

på utvecklingsanställningar inom projektet KOM-
MiJOBB.  
 
Sjukfrånvaron till och med juli uppgår till 6,05 
procent. Det är 0,28 procentenheter högre än 
samma period förra året. Sjukfrånvaron upp till 14 
dagar ligger på 2,83 procent och den över 14 dagar 
är 3,22 procent.  
 
 
FINANSIELLA PLACERINGAR OCH PENS-
IONSÅTAGANDE 
Kommunens pensionsskuld har minskat sedan 
årsskiftet 
Kommunen har ett pensionsåtagande som totalt 
uppgår till drygt 2,1 miljarder kronor. Den största 
delen, 1 772 miljoner kronor, avser pensioner som 
intjänats före 1998. Denna redovisas endast som en 
ansvarsförbindelse i balansräkningen. Resterande 
delar uppgår till 370 miljoner kronor och redovisas 
som en avsättning på balansräkningens skuldsida. 
Det senare beloppet har i sin helhet återlånats av 
kommunen och använts för att finansiera gjorda 
investeringar. För detta belopp påförs resultaträk-
ningen löpande en marknadsmässig ränta som be-
räknats av KPA.  
 
Skulden storlek beräknas också av KPA. Beräk-
ningen görs så att skuldbeloppet diskonteras med en 
antagen ränta. Under perioden januari- augusti 2014 
har skuldbeloppet ökat med drygt 12 miljoner som 
har belastat periodens resultat. Därutöver finns även 
en kortfristig skuld på 73 miljoner kronor för den 
pensionsrätt som intjänats av kommunens anställda 
under 2014. Denna del betalas ut i början ut i början 
av 2015 och placeras på det sätt som de anställda 
själva valt. 
 
Ansvarsförbindelsen har under perioden sjunkit 
med 54 miljoner kronor och uppgår nu till 1 772 
miljoner. Kommunen gjorde 1999 en frivillig av-
sättning på 400 miljoner kronor för detta åtagande.    
  
Uppföljning av kommunens pensionsavsättning 
Den avsättning som kommunen gjort för framtida 
pensionsåtaganden hade i slutet av augusti ett värde 
på 686,3 miljoner kronor.  
 
I förhållande till årsskiftet innebär det en ökning 
med 39,5 miljoner eller 6,1 procent. Den positiva 
utvecklingen kan i första hand kopplas till utveckl-
ingen på börsen. Ökningen är något sämre än det 
fastställda jämförelseindexet som för samma period 
hamnar på 7,5 procent. Samtliga tillgångsslag har 
haft en svagare utveckling än respektive jämförelse-
index. Nedan följer en sammanställning över hur 
placeringen fördelas på olika tillgångsslag. 
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  Mnkr  Andel % 
Svenska aktier 114,4 16,7 
Globala aktier 155,6 22,7 
Svenska räntor 294,0 42,8 
Alternativa invest. 122,1 17,8 
Likvida medel mm 0,3 0 
Summa 686,3 100 
                  
För närvarande är vi något underviktade i aktier 
med hänsyn till den höga värderingen på aktiemark-
naden. Samtidigt är vi överviktade när det gäller 
globala aktier i förhållande till svenska aktier. 
 
LÅNESKULDEN 
Kommunens upplåning ligger på en fortsatt låg 
nivå 
Totalt uppgår kommunens upplåning till 2 560 
miljoner vid utgången av augusti när man räknar 
med den utlåning som sker till Botkyrkabyggen, 
Söderenergi och Handelsbanken finans. Den totala 
upplåningen har därmed ökat med cirka 90 miljoner 
sedan årsskiftet. Den ökade upplåningen är i första 
hand kopplad till kommunens eget upplåningsbe-
hov. 
 
Total upplåning miljoner kronor 
Botkyrka kommun   249    
Kraftvärmeprojekt/    
Handelsbanken    738 
Söderenergi    403 
Botkyrkabyggen   785 
Botkyrka stadsnät   132 
Övriga                                 3                    
Summa                          2 560 
 
Handelsbanken Finans har under sommaren sagt 
upp sitt lån för finansieringen av Söderenergis kraft-
värmeprojekt till årsskiftet. Det innebär att kommu-
nen tvingas avveckla den underliggande finansie-
ringen som löper fram till augusti 2015.  
 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGES MÅL-
OMRÅDEN   
 
MEDBORGARNAS BOTKYRKA 
Enkäter med fråga om hur deltagare/studerande 
upplever delaktighet och inflytande genomförs inom 
vuxenutbildningen och inom arbetsmarknadsinsat-
serna. Årets mätning visar på en stor spännvidd och 
minst delaktiga känner sig de som gått en gymnasial 
spetsutbildning och mest delaktiga är män som 
deltagit i arbetsmarknadsinsatser.  
 
Samtliga brukare med insatser inom äldreomsorgen 
och funktionsnedsättningsområdet har varit delakt-
iga i de genomförandeplaner som upprättas. Vid 
halvårsskiftet hade 82 procent inom äldreomsorgen 

och 71 procent av brukarna med funktionsnedsätt-
ning aktuella genomförandeplaner. 
 
Samtliga av de 31 synpunkter som kommit till 
äldreomsorgen via synpunktshanteringen har åter-
kopplats inom tio dagar. Synpunkterna har bland 
annat rört bemötande, tillgänglighet, trivsel och 
trygghet. Även inom funktionsnedsättningsområdet 
har de 52 inkomna synpunkterna återkopplats inom 
tio dagar. Här har synpunkterna bland annat handlat 
om brist i rutiner, bokning av insatser och städning. 
Två har innehållit beröm för gott bemötande. 
 
Utbildningsförvaltningen fortsätter arbetet med 
referensgruppen för elevinflytande och med försko-
lans genusnätverk. Insatser på gymnasieskolan inför 
supervalåret har genomförts och deltagande i skol-
valet i Botkyrka har varit högt.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen arbetar med med-
borgarinflytande och dialog för att utveckla verk-
samheterna.  Förvaltningen har arbetat särskilt in-
tensivt med dialog kopplat till Albyvägen 7 och det 
kommande aktivitetshuset. 
 
FRAMTIDENS JOBB 
Målet var att Botkyrka i år skulle tillhöra de 120 
främsta kommunerna i riket när det gäller företags-
klimat enligt Svenskt Näringslivs mätning, vilket vi 
inte nådde upp till. Botkyrka landade på plats 159, 
vilket innebär att vi nu fördjupar det arbete som 
redan inletts och samtidigt ser över kommunens 
näringslivsplan. 
 
Andelen Botkyrkabor mellan 16-64 år som är öppet 
arbetslösa eller sökande i program med aktivitets-
stöd var i augusti 12,1 procent. Det är en minskning 
med 0,8 procentenhet jämfört med augusti 2013. 
Både andelen öppet arbetslösa och andelen som 
deltar i åtgärder är högre för kvinnorna än för män-
nen. För ungdomar 18-24 uppgår andelen arbetslösa 
inklusive andelen i åtgärder till 16,8 procent.  
 
 

 
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltning-
en har under årets första åtta månader följt upp de 
deltagare som avslutat sin utbildning/insats under 
perioden juli 2013 till januari 2014. Uppföljningen 
visar att 888 personer är i arbete eller studier sex 
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månader efter avslutad insats. Det motsvarar 67 
procent av kvinnorna och 70 procent av männen. 
 
Alla ungdomar som sökte blev erbjudna ett som-
marjobb. Totalt var det 1 187 sommararbetande 
ungdomar. 944 stycken jobbade inom kommunens 
förvaltningar och bolag, 208 inom föreningslivet, 
30 inom sociala företag och 5 inom övrigt.  
 
I Svenskt Näringslivs undersökning av företagskli-
matet i landets kommuner har skolan i Botkyrka 
stigit 65 placeringar i ranking under faktorn; sko-
lans attityder till företagande.  
 
Ett omfattande projekt, med stöd av Skolverket 
pågår. Syftet är att utveckla det arbetsplatsförlagda 
lärandet. 
 
I arbetet med unga vuxna har kultur- och fritidsför-
valtningen ett pågående samarbete med SSA Group 
som hjälper unga med CV-skrivning och intervju-
träning på fritidsverksamheten Grunden. Ungdo-
mens hus har inlett ett nytt samarbete med vägled-
ningscenter som besöker verksamheten regelbundet. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har etablerat Pro-
jekt NKI 75 för att jobba strukturerat med förbätt-
ringar och verksamhetsutveckling i samarbete med 
flera förvaltningar. Syftet är att förbättra informat-
ion, bemötande och effektivitet till företagarna. 
 
VÄLFÄRD MED KVALITET FÖR ALLA 
Hela skolväsendet inklusive förskola, grund- och 
gymnasiesärskola har haft fokus på att förbättra 
undervisningen så att fler barn och elever når kun-
skapsmålen. Grunden för detta har varit ett systema-
tiskt kvalitetsarbete, där man utifrån analyser av 
resultaten identifierat de viktigaste utvecklingsom-
rådena.  
 
Förändringar när det gäller läroplaner, betygsskalor 
och sättet att räkna meritvärden på grundskolan 
medför att det inte är möjligt att jämföra de prelim-
nära resultateten för våren 2014 med tidigare år. 
Resultaten på riksnivå finns ännu inte tillgängliga 
för 2014. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen jobbar kontinuerligt 
med att implementera utvecklingsprogrammet för 
öppna fritidsverksamheter. Arbetet med jämställd-
het på fritidsgårdarna har också inneburit en kvali-
tetshöjning för flera verksamheter. 
 
Fältbussen har under sommaren ordnat kurser för 
nyanlända elever i samarbete med naturpedagogiskt 
centrum. Fyra forskardagar med tema ekologi för 
5:e klassare och en arkeologidag har genomförts i 
samarbete med kultur- och fritidsförvaltningen. 
 

Vård- och omsorgsförvaltningen tar under hösten ett 
tekniksprång inom äldreomsorgen. Det handlar om 
flera delprojekt som ska förenkla arbetet och öka 
kvalitén och säkerheten för brukarna. Det rör sig om 
planeringsschema för hemtjänsten i mobiltelefonen, 
digital nyckelhantering, digitala trygghetslarm och 
försök med andra digitala trygghetslösningar.  
 
Alla som bor på något av kommunens vård- och 
omsorgsboenden och personer som har hemtjänst 
har haft möjlighet att delta i en enkätundersökning 
om vad man tycker om maten. Resultatet bland de 
som svarat visar att 94 procent tycker att maten är 
god eller mycket god. 
 
I syfte att öka tillgängligheten lanseras Botkyrka-
appen i september. Via appen kan man göra felan-
mälan, lämna synpunkter och medborgarförslag. 
Ytterligare en kanal där medborgarna kan kontakta 
kommunen kommer i oktober då medborgarservice 
via Facebook lanseras. 
 
GRÖN STAD I RÖRELSE 
Utbildningsförvaltningen arbetar närmare styrgrupp 
och arkitekter i aktuella byggprojekt vilket gör att 
uppföljningar blir mer regelbundna och detaljerade. 
Det kommer att underlätta arbetet med att hålla 
tidplaner och budget, samt att hålla åtagandet att 
bygga skolor och förskolor med 10 kvm per 
barn/elev. 
 
”Nya biennalen för konst och arkitektur i Botkyrka” 
äger rum i Fittja under september och oktober 2014. 
 
Den kartläggning som skett av fossilbränsleanvänd-
ningen inom kommunen pekar på att trafiken och 
transporterna är de stora förbrukningsområdena. För 
att nå målet om att Botkyrka ska vara en fossil-
bränslefri plats 2030 behöver vi arbeta med att 
minska transporter, föra över resande från bil till 
gång, cykel och kollektivtrafik samt fasa ut fossilt 
bränsle. 
 
KULTUR OCH KREATIVITET GER KRAFT 
Som en del i uppdraget att stärka profileringen av 
Botkyrka som plats har ett nytt skyltprogram tagits 
fram och omskyltning planeras nu för de kommande 
åren.  
 
Botkyrka fanns på plats i Almedalen med konceptet 
”Oväntade möten”. Syftet var att visa upp Botkyrka 
som en interkulturell mötesplats fylld av kontraster. 
Bland de medverkande i samtalen fanns en rad 
intressanta personer från politik, näringsliv och 
ideell sektor. 70-100 besökare deltog. 
 
Kommunens vård- och omsorgsboenden har samar-
bete med frivilliga personer och organisationer för 
att fånga upp och utveckla den sociala verksamhet-
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en inom boendena. Jämfört med 2013 har antalet 
frivilligt engagerade ökat från 50 till 75 stycken.   
 
Gymnasieskolorna i Botkyrka arbetar dels med 
entreprenöriellt lärande, dels med Ungt företagande. 
Några grundskolor bidrar också till utvecklingen 
genom sitt deltagande i Framtidsfrön.  
 
Botkyrka ligger i topp i Sverige när det gäller bi-
drag från Statens kulturråd till det så kallade Skap-
ande skola-projektet. 
 
Under hösten startar projektet kulturdriven verk-
samhet med fokus på unga vuxna som ska ta fram 
och genomföra professionella konst- och kultureve-
nemang i nära samverkan med referensgrupper. 
 
I stadsbyggnadsidéerna för Fittja och Alby som nu 
börjar förverkligas ges grönytor för spontanidrott 
stor plats, och samma ambitioner ska gälla i andra 
större förnyelseprojekt. I augusti invigdes den upp-
rustade stadsdelsparken Fittja Äng. 
 
EN EFFEKTIV OCH KREATIV KOMMUNAL 
ORGANISATION 
Utbildningsförvaltningen har omorganiserats inför 
hösten 2014. Den nya organisationen är en renodlad 
linjeorganisation som struktureras efter skolformer-
na istället för den geografiska uppdelning som tidi-
gare gällt för förskolor och grundskolor. De för-
valtningsövergripande stödfunktionerna har under 
2014 organiserats i tre enheter som syftar till att 
möta verksamhetens behov av ekonomistöd, kvali-
tetsstöd och specialiststöd. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har bildat en ny 
enhet som heter Unga vuxna och som samlar verk-
samheterna Grunden, Ungdomens hus och fritids-
gården Albyvägen 7 i samma enhet. Genom omor-
ganisationen vill förvaltningen sätta tydligare fokus 
på målgruppen unga vuxna och få ett bättre och 
tätare samarbete mellan verksamheterna med 
samma målgrupp. 
 
Arbetet inom kommunens budget- och skuldrådgiv-
ning utvecklas väl. Från 2012 till nu har kön kortats 
från 28 veckor till 1 vecka. Detta är en stor och 
viktig framgång då social utsatthet som beror på en 
dålig ekonomisk situation på det viset kan förebyg-
gas 
 
PROGNOS FÖR 2014   
 
Prognosen för 2014 pekar mot ett positivt resultat 
med 24 miljoner. I förhållande till budget innebär 
prognosen en förbättring med 29 miljoner. 
 
Jämfört med prognosen i delårsrapport 1 innebär 
nuvarande prognos en förbättring med 37 miljoner. 
 

Prognosen innebär att verksamheternas nettokost-
nader ökar med 7,6 procent jämfört med 2013. 
Ökningstakten för skattintäkter inklusive utjämning 
stannar vid 2,9 procent. 
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Budgetutfall 2014
Prognos för helåret, mkr

Nämndernas prognoser har förbättrats med 26,2 
miljoner jämfört med aprilprognosen. Dessutom har 
reavinster från exploateringsverksamheten medfört 
en intäktsförbättring med 23,3 miljoner. 
 
Samtliga nämnder beräknar ett oförändrat alterna-
tivt ett bättre budgetutfall än i april. De flesta 
nämnder redovisar relativt små budgetavvikelser i 
sina prognoser. Tekniska nämnden, utbildnings-
nämnden och socialnämnden räknar dock fortfa-
rande med inte att helt uppnå balans i förhållande 
till budget. 
 
I resultatet ingår jämförelsestörande poster, se not 
10. Posterna påverkar resultatet positivt med totalt 
40 miljoner och består av reavinster vid exploate-
ringar och avkastning från kommunens pensions-
placering.  
 
Pensionskostnader avseende 2012 och 2013 har i 
prognosen beräknats belasta årets resultat med 20 
miljoner. Orsaken är att det pensionsgrundande 
löneunderlag som producerats av lönesystemet och 
som lämnats till KPA visat sig vara felaktigt. Detta 
har även medfört en för låg uppbokning av pens-
ionskostnader och särskild löneskatt i bokslutet för 
2013. 
 
AVSTÄMNING MOT BALANSKRAVET  
Enligt kommunallagens balanskrav ska det finnas 
balans mellan kostnader och intäkter. För detta 
ändamål ska en särskild balanskravsavstämning 
upprättas. Vid tillämpningen ska undantag göras för 
eventuella realisationsvinster vid försäljning av fast 
egendom. Undantag kan även göras för kostnader 
för vilka kommunen tidigare gjort avsättningar. 
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 Prognos 
Beräknat resultat 24,1 
Avkastning pensionsmedel - 13,0 
Disposition av medel avsatta för 
pensioner 

22,5 

Disposition ur kompetensfonden 11,0 

Resultat VA verksamhet -1,0 
Resultat enligt balanskravet 43,6 
 
Budgeterat resultat enligt principerna i balanskravs-
avstämningen uppgår till 28,8 miljoner. 
En avstämning mot balanskravet indikerar ett posi-
tivt resultat med 43,6 miljoner. Resultatet motsvarar 
1 procent av skatte- och generella statsbidragsintäk-
ter. 
 
KOMMUNALSKATT OCH UTJÄMNING 
Kommunen använder Sveriges Kommuner och 
Landstings prognos över skatteunderlagets utveckl-
ing. Nuvarande prognoser över skatteunderlaget i 
riket pekar mot en ökning med 3,5 procent för 2014 
vilket är 0,6 procent högre än prognoserna från i 
höstas. Kommunens skatteintäkter 2014 bygger på 
antalet invånare den 1 november 2013. Den antagna 
befolkningen avviker endast marginellt från det 
faktiska invånarantalet i november. Kommunen får 
under 2014 12 miljoner i kompensation för snabb 
befolkningsökning via det statliga utjämningssyste-
met.  
 
Sammanlagt beräknas skatteintäkterna överstiga 
budget med 14,3 miljoner. I avräkningen har vi då 
tagit hänsyn till att budgeten för skatteintäkter räk-
nades upp med 5 miljoner i samband med delårs-
rapporten per april.  
 
INVESTERINGAR 
Vi räknar med att investeringarna kommer att uppgå 
till omkring 360 miljoner för hela 2014. Det är en 
lägre investeringsnivå än förra året då nettoinveste-
ringarna uppgick till 452 miljoner.  
 
Beloppsmässigt dominerar bygginvesteringarna 
under tekniska nämnden. Bland de större aktuella 
projekten för året återfinns; 

• Rikstens skola och sporthall 
• Storvretsskolan, upprustning 
• Alby Fritidsgård 
• Tornet, äldreboende i Norsborg 
• Tumba äldreboende, brandskydd 
• Violen, upprustning av förskola 
• Prästkragen, upprustning av förskola 
• Lövkojan, ombyggnad 

 
 
 
 
 

NÄMNDERNAS BUDGETUTFALL 
Kultur- och fritidsnämnden 
Nämnden räknar med ett överskott med 1,2 miljoner 
i prognosen för helåret 2014. I första hand medver-
kar utfallet inom verksamheten Idrott och anlägg-
ningar till det positiva budgetutfallet men prognosen 
innehåller fortfarande en viss osäkerhet kring hy-
reskostnaderna för Brantbrinks ishall. I övrigt räk-
nar man med relativt små budgetavvikelser. 
 
Utbildningsnämnden  
Nämndens prognos över helårsutfallet anger ett 
underskott med 0,6 miljoner, en förbättring med 
12,8 miljoner jämfört med prognosen i vårens de-
lårsrapport.  

Förbättringen beror i första hand på att antalet barn/ 
elever i verksamheterna beräknas bli färre än vad 
som tidigare antagits.  Detta har medfört att kostna-
derna av volymskäl beräknas understiga budget med 
14,3 miljoner. Den största differensen finns på 
förskolan där antalet barn beräknas vara 170 färre 
än beräknat.  

Prognosen påverkas negativt av att grundskolans 
enheter totalt sett inte räknar med att hålla budget. I 
prognosen har detta medfört ett underskott med 
11,8 miljoner.  

Inom gymnasiesärskolan beräknas en obalans mot 
budget med 3,9 miljoner vid årets slut. Man räknar 
även med fler elever i språkintroduktion vid S:t 
Botvids gymnasium.  

Samhällsbyggnadsnämnden 
Samhällsbyggnadsnämndens prognos visar på ett 
positivt ekonomiskt resultat med 2,8 miljoner vid 
årets slut, en förbättring med 1,7 miljoner jämfört 
med prognosen i delårsrapport 1. Alla verksamhets-
grenar pekar mot ett positivt budgetutfall.  
 
För stadsbyggnadsverksamheten beräknas budgetut-
fallet bli positivt med 1,6 miljoner främst beroende 
på lägre personalkostnader.  
 
Minskad skadegörelse i kommunen bidrar till att 
gata- parkverksamheten beräknar ett överskott med 
totalt 0,6 miljoner. 
 
Tekniska nämnden 
Prognosen för tekniska nämnden ligger i dagsläget 
på minus 3,5 miljoner kronor, en förbättring med 
0,6 miljoner jämfört med delårsrapporten i våras. 
Budgetutfallen fördelar sig med minus 4,4 miljoner 
på fastighetsenheten och plus 1 miljon på VA verk-
samheten.  
 
Den viktigaste orsaken till fastighetsenhetens nega-
tiva utfall är oplanerat underhåll på förskolan Hum-
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lan i Fittja där åtgärder mot fuktskador medfört 
stora kostnader.  
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Nämndens prognos pekar mot ett ekonomiskt över-
skott med 0,3 miljoner. En förklaring är att kostna-
derna för att inrätta Svartkällsskogens naturreservat 
har understigit de beräknade. 
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden 
Nämnden redovisar ett utfall för året som är i nivå 
med budget.  
 
Vuxenutbildning, Xenter samt arbets- och kompe-
tenscenter redovisar överskott på 4,4 miljoner som 
bland annat beror på vakanser, fler sålda Sfi platser 
till andra kommuner och billigare köp av ett antal 
utbildningsplatser än budgeterat. Nämnden beslu-
tade i augusti att överskottet skulle användas till fler 
gymnasiala vuxenutbildningsplatser under hösten. 
 
Socialnämnden  
Nämnden redovisar ett underskott för året på 2,2 
miljoner. Det är en förbättring med 2,2 miljoner 
jämfört med vårens prognos.  
 
Kostnaderna för det ekonomiska biståndet fortsätter 
att öka och prognosen för året innebär ett underskott 
mot budget på 7,5 miljoner. Det är det direktutbe-
talda biståndet som ökar, vilket beror på ökade 
kostnader för hotell, vandrarhem och härbärgen 
samt att tiden för bistånd ökar. Till en del täcks det 
av överskott för personal och sociala beredskapsar-
beten. Arbete för att minska kostnaderna pågår 
utifrån en åtgärdslista som har tagits fram.  
 
Verksamhet barn och ungdom redovisar i prognosen 
underskott med 5,3 miljoner. Jämfört med 2013 har 
insatserna enligt lag om vård av unga (Lvu) ökat. 
Dessutom innebär svårigheten att rekrytera familje-
hem att placeringar på jourhem ökar, vilket är en 
dyrare placeringsform.  
 
Bristen på lämpliga boenden för personer med psy-
kiskt funktionshinder med samtidiga missbrukspro-
blem leder till kostnadsökningar inom missbruks-
vården och till ökad bemanning på några boenden 
inom socialpsykiatrin. 
 
Att det prognostiserade underskottet stannar på 2,2 
miljoner beror främst på att flyktingmottagande 
inklusive ensamkommande barn och gemensam 
verksamhet som omfattar ledning, administration, 
samordningsförbundet, boendestöd mm redovisar 
överskott jämfört med budget.  
 
Vård- och omsorgsnämnden 
Nämndens prognos visar ett resultat som är i nivå 
med budget. Jämfört med uppföljningen från i våras 
är det en förbättring med 5,4 miljoner.  

 
Äldreomsorgen redovisar ett underskott på 8,1 
miljoner som beror på fler köpta platser på vård- 
och omsorgsboende än budget. För att minska de 
köpta platserna var planen att tidigarelägga öppnan-
det av fler avdelningar på Tornet, vilket inte lyckats 
fullt ut. 
 
För verksamhetsområdet omsorg om funktionsned-
satta är det prognostiserade överskottet 1,5 miljo-
ner. Överskottet för bostad med särskilt service 
beräknas till 11,5 miljoner, vilket främst beror på att 
planerade gruppboenden inte startat. Med anledning 
av att de egna gruppboendena inte startat har fler 
externa platser köps, vilket medför ett underskott 
för verksamheten på drygt 10 miljoner.  
 
Central förvaltning och administration redovisar ett 
överskott på 6,8 miljoner. Överskottet beror främst 
på att det centralt inom förvaltningen finns ett bud-
getutrymme för volymökningar som inte kommer att 
fördelas ut till verksamheterna. Dessutom är be-
dömningen att medlen från kompetensfonden inte 
kommer att användas fullt ut under året. 
 
Kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen exklusive exploateringsverksam-
heten redovisar ett överskott mot budget på 5 miljo-
ner. 
 
Av överskottet härrör 2,4 miljoner från den budget-
finansierade verksamheten och 2,6 miljoner från 
resultatenheterna.  
 
Att den budgetfinansierade verksamheten går med 
överskott beror främst på lägre hyreskostnad för 
kommunarkiv, lägre konsult- och personalkostnader 
samt ett större statsbidrag för valet än beräknat. 
 
Resultatenhet teknik och logistiks prognos för året 
visar på ett överskott på 2,6 miljoner och beror både 
på ökad försäljning och på lägre kostnader för utfört 
arbete.  
 
Exploateringsverksamheten redovisar ett överskott 
mot budget på 16,6 miljoner. Den beräknade netto-
vinsten för året uppgår till 26,6 miljoner. Till största 
del beror vinsten på tomtförsäljningar inom Tegel-
stenen i Slagsta. 
 
BOLAGENS PROGNOSER  
Någon koncernsammanställning görs inte i samband 
med tertialuppföljningarna. Vi redovisar här delårs-
resultat och prognos för hela året för de bolag som 
normalt ingår i koncernsammanställningen. 
 
Botkyrkabyggen redovisar för perioden januari-
augusti ett överskott på 74,9 miljoner, vilket är 
nästan 15,5 miljoner lägre än för motsvarande pe-
riod 2013. För helåret har bolaget prognostiserat ett 
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överskott på 52 miljoner, vilket är 5 miljoner kronor 
bättre än det budgeterade resultatet för 2014. För-
klaringen till detta är framförallt lägre värmekost-
nader än beräknat.  
 
Upplev Botkyrka AB redovisar för perioden janu-
ari-augusti ett resultat på minus 0,1 miljon. För 
helåret är bolagets prognos ett nollresultat. I stort är 
detta i linje med bolagets budget även om det finns 
mindre avvikelser mellan olika verksamhetsdelar. 
  
Hågelbyparken AB redovisar ett resultat på 0,2 
miljoner för perioden januari-augusti och en pro-
gnos för helåret på samma belopp. Periodutfallet är 
i paritet med föregående år och den budget som 
gäller för 2014. 
 
Botkyrka stadsnät redovisar ett underskott för peri-
oden på minus 1,6 miljoner. Detta är något bättre än 
budget beroende på en något bättre försäljning än 
vad man räknat med. För helåret räknar man med ett 
positivt resultat på nästan 1 miljon. 
 
Södertörns Fjärrvärme AB redovisar för perioden 
januari-augusti ett resultat på 62 miljoner och en 
prognos för helåret på 95 miljoner. Prognosen följer 
i stort den fastställda budgeten för 2014.  
 
SRV AB redovisar för perioden januari-juni ett 
resultat på 1,2 miljoner. Prognosen för 2014 har nu 
reviderats ned till 2 miljoner. Bolaget har fått ökade 
taxeintäkter som ger ett bättre utfall än beräknat. 
Samtidigt kommer resultatet att belastas med vissa 
engångskostnader under 2014 som påverkar utfallet 
negativt. 
 
Söderenergi redovisar ett resultat för perioden janu-
ari-augusti på 46,1 miljoner. Resultatet för perioden 
ligger bättre än budgeterat. Trots detta har bolaget 
lagt en prognos som är sämre än det budgeterade 
resultatet. Prognosen är dock hämtad från i våras 
och kommer troligen att revideras varför vi gör 
bedömningen att man kommer att nå ett resultat 
minst i paritet med årets budget på 74 miljoner. 
 
Resultat mnkr Utfall Prognos 
  jan-aug helår 2014 
AB Botkyrkabyggen 74,9 52,0 
Upplev Botkyrka AB -0,1 0 
Hågelbyparken AB 0,2 0,2 
Botkyrka stadsnät AB -1,6 0,9 
Södertörns fjärrvärme  62,0 95,0 
SRV AB 1,2 2,0 
Söderenergi 46,1 64,2 
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BUDGETUTFALL I AUGUSTI / HELÅRSPROGNOS 2014 
 

DRIFTREDOVISNING 
 

 
Not Augusti Augusti 

 
Budget  Prognos  

  Mnkr  2013 2014 förändr 2014 2014 Avvikelse 

 
 

  
13/14 helår helår helår 

Kommunledningsförvaltning/ ks  -175,8 -171,2 
 

-280,7 -275,6 5,1 
Exploatering/ ks  0,0 21,7   10,0 26,6 16,6 
Revision  -1,8 -2,0   -3,7 -3,7 0,0 

 
 

  
  

   Samhällsbyggnadsnämnd  -79,4 -74,2   -144,3 -141,5 2,8 
Miljö- och hälsoskyddsnämnd  -4,4 -4,1   -10,8 -10,5 0,3 
Teknisk nämnd  6,2 2,8   -1,8 -5,4 -3,6 

 
 

  
  

   Kultur- och Fritidsnämnd  -138,6 -129,8   -209,9 -208,7 1,2 
Arbetsmarknads- o vuxenutb nämnd  -113,3 -114,0   -210,8 -210,8 0,0 
Utbildningsnämnd  -1 322,3 -1 346,5   -2 142,8 -2 143,4 -0,6 

 
 

  
  

   Socialnämnd  -327,5 -347,4   -522,2 -524,5 -2,3 
Vård- och omsorgsnämnd         -568,7 -601,7 

 
-907,2 -907,0 0,2 

 
 

   
  

  SUMMA NÄMNDER  -2 725,6 -2 766,4 1% -4 424,2 -4 404,5 19,7 

 
 

   
  

  Gemensamma poster  2 316,0 235,5 
 

282,3 272,8 -9,5 

 
 

   
  

  SUMMA  -2 409,7 -2 530,9 5% -4 141,9 -4 131,7 10,2 
PERIODENS BUDGET  -2 658,7 -2761,3 4%   

   
 

INVESTERINGSREDOVISNING 
 

 
Augusti Augusti Budget  Prognos  

Mnkr 2013 2014 2014 2014 

   
helår helår 

Kommunledningsförv/ ks 17,4 7,6 25,3 24,3 
Samhällsbyggnadsnämnd 19,0 33,5 72,4 66,9 

Teknisk nämnd 
  

  
     långa byggprojekt 197,2 80,9   144,9 

    korta byggprojekt 24,8 41,8 224,6 71,2 

   
  

 Kultur- och fritidsnämnd 2,0 5,4 10,7 6,6 
Arbetsmarkn och vuxenutb 0,3 1,1 2,5 2,8 
Utbildningsnämnden 10,5 11,1 48,0 28,5 

   
  

 Socialnämnd 2,3 0,2 7,0 1,7 

Vård- och omsorgsnämnden 0,9 7,2 15,5 13,7 

   
  

 Avsatt för speciella ändamål 
  

62,0 
 

   
  

 SUMMA 274,4 188,8 468,0 360,6 
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RESULTATRÄKNING 
 

 

 
Augusti Augusti helår  helår  

 Mnkr Not 2013 2014 2014 2014 

 
 utfall utfall budget  prognos  

 
 

  
  

 Verksamhetens intäkter  3,10 603,3 559,3   
 Verksamhetens kostnader 4 -3 013,0 -3 090,2 -4 141,9 -4 131,7 

Avskrivningar  5 -136,3 -151,4 -222,7 -230,0 

 
 

  
  

 Verksamhetens nettokostnader  -2 546,0 -2 682,3 -4 364,6 -4 361,7 

 
 

  
  

 Skatteintäkter  6 1 905,4 1 974,1 2 956,1 2 962,7 
Generella statsbidrag och utjämning  7 925,2 930,9 1 388,7 1 396,4 
Finansiella intäkter  8 174,0 132,7 134,0 178,9 
Finansiella kostnader  9 -165,5 -107,7 -118,8 -152,2 

 
 

  
  

 Resultat  1,10 293,1 247,7 -4,6 24,1 
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BALANSRÄKNING 
Mnkr  Augusti Augusti December 
TILLGÅNGAR Not 2013 2014 2013 
Anläggningstillgångar  

  
  

Materiella anläggningstillgångar  
  

  
   Mark, byggnader och tekniska anläggningar 12 3 735,6 3 909,4 3 852,8 
   Maskiner och inventarier  13 154,8 167,5 167,3 
Summa materiella anläggningstillgångar  3 890,4 4 076,9 4 020,1 

 
 

  
  

Finansiella anläggningstillgångar  
  

  
   Aktier och andelar i dotter- och intressebolag  14 520,4 523,1 520,4 
   Långfristiga fordringar  15 2 787,6 2 034,5 2 063,1 
Summa finansiella anläggningstillgångar  3 308,0 2 557,6 2 583,5 

 
 

  
  

Summa anläggningstillgångar  7 198,4 6 634,5 6 603,6 
Omsättningstillgångar  

  
  

   Exploateringsmark  16 5,8 8,0 11,1 
   Förråd  1,3 1,1 1,1 
   Kortfristiga fordringar  17 338,5 276,0 361,6 
   Kortfristiga placeringar  18 585,6 595,1 588,1 
   Kassa och bank 19 7,6 41,7 185,4 
Summa omsättningstillgångar  938,7 921,9 1 147,3 
SUMMA TILLGÅNGAR  8 137,2 7 556,4 7 750,9 

 
 

  
  

SKULDER OCH EGET KAPITAL  
  

  
Eget kapital  20 4 043,9 4 192,3 3 944,6 
   därav periodens/ årets resultat  293,1 247,7 193,8 
Avsättningar  

  
  

   Avsättningar för pensioner och liknande förplik-
telser  21 362,1 381,4 369,5 
   Andra avsättningar  22 1,2 1,1 1,1 
Skulder  

  
  

   Långfristiga skulder  23 1 280,9 1 430,1 1 641,2 
   Kortfristiga skulder  24 2 449,1 1 551,5 1 794,5 
SUMMA SKULDER OCH EGET KAPITAL  8 137,2 7 556,4 7 750,9 
     
Ställda säkerheter och anvarsförbindelse  

   Ingångna borgensförbindelser  26 1 634,7 1 590,1 1 626,8 
Pensionsförpliktelser som inte tagits upp bland  

   skulder eller avsättningar  
  

1 823,4 
Operationella leasingavtal  25 110,0 98,0 123,5 
Övriga ansvarsförbindelser  

  
12,0 
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KASSAFLÖDESANALYS 
 

  
Augusti Augusti 

Decem-
ber 

 Mnkr Not 2013 2014 2013 
Den löpande verksamheten 

  
  

 Resultat efter finansiella poster 
 

293,1 247,7 193,8 
Justering för poster som inte ingår i kassaflödet  11 183,4 163,3 268,8 

 
 

 
  

 Kassaflöde från den löpande verksamheten  
 

  
 före förändring av rörelsekapital  476,5 411,0 462,6 

Kassaflöde från förändringar i rörelsekapitalet  
 

  
 Ökning(-)/ minskning(+) av förråd o expl mark  10,6 3,1 5,5 

Ökning(-)/ minskning(+) av kortfristiga placeringar   -28,5 85,6 9,7 
Ökning(-)/ minskning(+) av kortfristiga fordringar   40,9 -7,0 -31,0 
Ökning(+)/ minskning(-) av kortfristiga skulder   165,8 -373,0 -4,5 
Kassaflöde från den löpande verksamheten 

 
665,3 119,7 442,3 

   
  

 Investeringsverksamheten 
  

  
 Nettoinvestering, materiella tillgångar 

 
-296,7 -208,2 -504,0 

Nettoinvestering, finansiella tillgångar 

 
0,0 -2,7 0,0 

Kassaflöde från investeringsverksamheten 
 

-296,7 -210,9 -504,0 

   
  

 Finansieringsverksamheten 
  

  
 Upptagna lån 

 
420,0 778,9 852,3 

Amortering av skuld 
 

-901,5 -860,0 -1 451,5 
Ökning (-)/ minskning (+) av långfristiga fordringar 

 
116,8 28,6 841,3 

Kassaflöde från finansieringsverksamheten 
 

-364,7 -52,5 242,1 

   
  

 Årets/ periodens kassaflöde 
 

3,9 -143,7 180,0 
Livkvida medel vid årets början 

 
3,7 185,4 5,4 

Likvida medel vid periodens/ årets slut 
 

7,6 41,7 185,4 
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NOTER 

Mnkr 
Augusti  

2013 
Augusti  

2014  
 

 Mnkr 
Augusti  

2013 
Augusti  

2014  

Not 1 Budgeterat resultat * 
  

 
 

Not 4 Verksamhetens kost-
nader 

  
 

Kommunfullmäktige nov  55,0 20,5  
 

Personalkostnader -1 698,6 -1 739,5  
Ombudgeteringar  -15,2 -14,2  

 
Varor -167,7 -156,7  

Disp ur kompetensfond -10,0  -11,0    
Entreprenad och köp av 
verksamhet -620,0 -636,0  

Summa 29,8 -4,7  
 

Externa lokalhyror -62,2 -65,5  
Budgeterat resultat enligt 
balanskravet 59,8 28,8  

 
Bidrag och transfereringar -149,2 -160,1  

Not 2 Gemensamma och 
interna poster 

  
 

 

Köp av tjänster och övriga  
verksamhetskostnader -315,3 -332,4  

Intäkter 
  

 
 

Summa -3 013,0 -3 090,2  
Kalkylerad kapitaltjänst 232,4 221,2  

    
 

Schablonbidrag flyktingar 12,6 14,7  
 

Not 5 Avskrivningar 
  

 
Satsbidrag minoritetsspråk 0,0 0,0  

 
Inventarier -23,3 -26,8  

Kalkylerad pension 85,1 86,4  
 

Fastigheter och anläggningar -113,0 -124,6  

Återbetalning AFA 59,9 0,0  
 

Nedskrivningar -6,4 -  

Differens po pålägg 19,3 20,6  
 

Summa -136,3 -151,4  
Övriga intäkter 0,0 1,9  

    
 

Summa intäkter 409,3 344,8  
 

Not 6 Skatteintäkter 
  

 

   
 

 
Förskott 1 911,4 1 968,2  

Kostnader 
  

 
 

Egna skatteintäkter 
 

-  
Fastighetsskatt och försäk-
ringar -10,4 -10,9  

 
Avräkning 2012 9,4 -  

Pensionsutbetalningar -48,4 -47,4  
 

Avräkning 2013 
 

-3,3  
Förändring semesterlöne-
skuld 45,0 38,1  

 
Preliminär avräkning 2013 -15,4 -  

Förändring timlöner mm 3,8 -0,6  
 

Preliminär avräkning 2014   9,2  

Pensioner, avsättning -18,1 -19,0  
 

Summa 1 905,4 1 974,1  
Pensioner, avgiftsbestämd 
del -62,7 -62,2  

    
 

Finansiell leasing -2,5 -3,5  
 

Not 7 Generella statsbi-
dragsintäkter 

  
 

Intern försäkring - -0,1  
 

Inkomstutjämningsbidrag 626,4 645,7  

Övriga kostnader - -3,7  
 

Strukturbidrag - 6,1  

Summa kostnader -93,3 -109,3  
 

Införandebidrag - 40,1  
Summa netto 316,0 235,5  

 
Kostnadsutjämningsbidrag 161,2 116,8  

   
 

 
Kostnadsutjämning, LSS 30,8 25,8  

Not 3 Verksamhetens intäk-
ter 

  
 

 
Regleringsbidrag 26,1 13,5  

Taxor och avgifter 139,8 159,2  
 

Fastighetsavgift 80,7 82,0  
Externa bostads- och lokalhy-
ror 56,2 55,5  

 
Summa 925,2 930,0  

Försäljning av verksamhet 85,9 85,9  
     Bidrag från staten m. fl. 243,0 201,1  
     Övriga verksamhetsintäkter 78,4 57,6  
     Summa 603,3 559,3  
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 Mnkr 
Augusti  

2013 
Augusti  

2014  
 

 Mnkr 
Augusti  

2013 
Augusti  

2014 
December  

2013 

Not 8 Finansiella intäkter 
  

 
 

Not 12 Mark, byggnader 
och tekniska anläggningar 

   Ränteintäkter 126,5 108,7  
 

Verksamhetsfastigheter  
   Utdelning/ränta, placerade 

medel 10,6 10,8  
 

Ackumulerad anskaffning 4 607,0 4 998,0 4 607,0 

Återföring, orealiserad förlust 3,5 -  
 

Ackumulerad avskrivning -1 761,8 -1 900,9 -1 761,8 
Återförd nedskrivning place-
rade medel - -  

     Realiserad vinst, placerade 
medel 22,1 2,5  

 
Ingående balans 2 845,2 3 097,1 2 845,2 

Borgensavgift 10,4 10,1  
 

Under året investerat 239,5 133,9 396,6 
Aktieutdelning dotterbolag - -  

 
Omklassificeringar 0,0 0,0 - 

Övriga finansiella intäkter 0,9 0,6  
 

Omföringar mark 0,0 0,0 - 

Summa 174,0 132,7  
 

Under året avskrivet -91,2 -102,8 -139,1 

   
 

 
Nedskrivet -0,2 - -5,6 

Not 9 Finansiella kostnader 
  

 
 

Utgående balans 2 993,3 3 128,2 3 097,1 
Räntekostnader -135,1 -110,7  

 
Varav mark 48,0 48,0 48,0 

Intern ränta under byggtid 10,9 6,5  
     Orealiserad förlust, placerade 

medel -0,7 -  
 

Publika fastigheter 
   Realiserad förlust, placerade 

medel -1,3 -0,3  
 

Ackumulerad anskaffning 393,9 399,5 393,9 
Finansiell kostnad, pensioner -39,1 -3,0  

 
Ackumulerad avskrivning -151,4 -162,7 -151,4 

Realiserad kursförlust aktier 
och fonder - -  

     Orealiserad kursförlust - -  
 

Ingående balans 242,5 236,8 242,5 
Bankavgifter - -  

 
Omklassificeringar 0,0 0,0 - 

Övriga finansiella kostnader -0,2 -0,2  
 

Under året investerat 1,7 3,6 5,6 

Summa -165,5 -107,7  
 

Under året avskrivet -7,5 -7,4 -11,3 

   
 

 
Utgående balans 236,7 233,0 236,8 

Not 10 Jämförelsestörande 
poster      

 
Varav mark 15,2 15,2 15,2 

Vinst/förlust vid försäljning av 
exploateringsfastighet - 26,6  

     Nedskrivning materiella 
anläggningstillgångar - -  

 
Markreserv 

   Försäkringsersättningar - -  
 

Ackumulerad anskaffning 43,0 43,0 43,0 
Uppräkning av pensionsav-
sättningar -32,2 0,0  

     Avkastning pensionsmedel 34,2 13,0  
 

Ingående balans 43,0 43,0 43,0 
Återbetalade försäkringsav-
gifter ifrån FORA /AFA 59,9 -  

 
Under året investerat - 15,9 - 

Summa 61,9 39,6  
 

Omklassificering till exploate-
ringsfastigheter omsättnings-
tillgångar 0,0 - - 

        
 

Omföringar inom anlägg-
ningstillgångar investeringar - - - 

     
Utgående balans 43,0 58,9 43,0 

Not 11 Justering för poster 
som ej ingår i kassaflödet 

  

December  
2013 

 
Varav mark 43,0 58,9 43,0 

Avskrivningar 136,3 151,4 214,2 
     Avsättningar, pensioner 47,3 11,9 54,8 
     Andra avsättningar -0,2 - -0,2 
     Summa 183,4 163,3 268,8 
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 Mnkr 
Augusti  

2013 
Augusti  

2014 
December  

2013 
 

 Mnkr 
Augusti  

2013 
Augusti  

2014 
December  

2013 
Fastigheter för  
affärsverksamhet 

    
Not 14 Aktier och andelar 

   Ackumulerad anskaffning 238,2 270,3 238,2 
 

AB Botkyrkabyggen  473,2 473,2 473,2 
Ackumulerad avskrivning -81,0 -88,7 -81,0 

 
Botkyrka Etablerings AB  0,1 0,1 0,1 

     
Botkyrka Stadsnät AB - 2,7 - 

Ingående balans 157,2 181,6 157,2 
 

Hågelbyparken AB 0,1 0,1 0,1 
Under året investerat 10,7 13,8 32,1 

 
Upplev Botkyrka AB 3,1 3,1 3,1 

Under året avskrivet -5,1 -5,8 -7,7 
 

Södertörns Energi AB  5,0 5,0 5,0 

Utgående balans 162,8 189,6 181,6 
 

SRV Återvinning AB 0,3 0,3 0,3 

Varav mark 0,1 0,1 0,1 
 

Stockholmsregionens För-
säkrings AB  7,7 7,7 7,7 

     
Kommuninvest 3,7 3,7 3,7 

Mark och fastigheter för  
annan verksamhet 

    
Vårljus AB 0,8 0,8 0,8 

Ackumulerad anskaffning 505,2 505,3 505,3 
 

Övriga 0,1 0,1 0,1 

Ackumulerad avskrivning -257,7 -270,8 -257,8 
 

Bostadsrätter 26,3 26,3 26,3 

     
Summa 520,4 523,1 520,4 

Ingående balans 247,5 234,5 247,5 
     

Under året investerat 0,0 3,6 - 
 

Not 15 Långfristiga ford-
ringar 

   Under året avskrivet -8,7 -8,6 -13,0 
 

Lån till kommunala bolag 2 050,3 1 323,5 1 339,0 

Nedskrivet 0,0 0,0 0,0 
 

Lån till VA-anslutningar 0,0 0,0 0,0 

Utgående balans 238,8 229,5 234,5 
 

Lån till Handelsbanken Fi-
nans 763,2 737,7 750,8 

Varav mark 59,4 59,4 59,4 
 

Övrig utlåning 0,1 0,1 0,1 

     
Avgår kortfristig del -26,0 -26,8 -26,8 

Exploateringar (anlägg-
ningstillgång) 

    
Summa 2 787,6 2 034,5 2 063,1 

Ingående balans 49,5 59,8 49,6 
 

    

Under året investerat 11,5 10,4 10,2 
 

Not 16 Exploateringar 
(omsättningstillgång)     

Försäljning/utrangering - - - 
 

Ingående balans 16,4 11,1 16,4 
Under året omklassificerat 
från anläggningstillgångar 
markreserv 0,0 0,0 0,0 

 
Omföring från markreserv 0,1 - - 

Summa Exploateringsmark 61,0 70,2 59,8 
 

Under året investerat kostna-
der 3,6 19,1 9,9 

Pågående projekt       
 

Under året investerat intäkter -14,3 -52,4 -18,2 

Utgående balans 3 735,6 3 909,4 3 852,8 
 

Slutredovisade projekt kost-
nader - -11,3 -3,6 

     

Slutredovisade projekt intäk-
ter - 41,5 6,6 

Not 13 Maskiner, inventa-
rier och tekniska anlägg-
ningar 

    

Summa 5,8 8,0 11,1 

Anskaffningsvärde 659,3 718,4 659,3 
 

Not 17 Kortfristiga ford-
ringar 

   Ackumulerad avskrivning -514,5 -551,1 -514,4 
 

Kundfordringar 26,1 26,0 52,2 

Ingående balans 144,9 167,3 144,9 
 

Förutbetalda kostnader och 
upplupna intäkter 144,2 115,4 89,4 

Under året investerat 33,7 27,1 59,9 
 

Avräkning kommunalskatt 47,4 9,2 40,1 
Försäljning/utrangering - - - 

 
Upplupen fastighetsavgift 28,6 31,6 30,7 

Under året avskrivet -23,8 -26,9 -36,7 
 

Momsfordran 16,5 13,9 72,9 
Omklassificeringar - - - 

 
Skattefordran 24,3 22,7 34,3 

Avskrivning 
sålda/utrangerade inventarier - - - 

 
Koncernfordringar 1,5 4,4 1,5 

Pågående nyanläggning - - - 
 

Kortfristig del av lång fordran 26,0 26,8 13,7 

Nedskrivet 0,0 0,0 -0,8 
 

Övriga fordringar 23,9 26,0 26,8 

Utgående balans 154,8 167,5 167,3 
 

Summa 338,5 276,0 361,6 
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 Mnkr 
Augusti  

2013 
Augusti  

2014 
December  

2013 
 

 Mnkr 
Augusti  

2013 
Augusti  

2014 
December  

2013 
Not 18 Kortfristiga place-
ringar 

    

Uppgifter om lån i banker 
och kreditinstitut 

   Räntefonder 288,4 275,6 272,4 
 

Genomsnittlig räntesats 3,7% 1,9% 3,2% 

Aktiefonder 183,0 203,0 199,0 
 

Genomsnittlig räntebind-
ningstid (år) 6,6 8,2 6,6 

Hedgefonder 99,0 116,4 116,2 
     

Övriga placeringar 15,2 0,1 0,5 
 

Lån som förfaller (kapital-
bindning) inom 

   Summa 585,6 595,1 588,1 
 

0-1 år 88% 19% 86% 

     
1-3 år 13% 59% 14% 

Not 19 Kassa och bank 
    

3-5 år - - - 
Bank 3,4 41,7 182,6 

 
över 5 år - 22% - 

Plusgiro 4,2 0,0 2,8 
 

Summa 100% 100% 100% 

Summa 7,6 41,7 185,4 
     Kommunen har 2014 valt att 

nyttja kredit på plusgirot om 
2,6 mnkr samt att under 2013  

    
Not 24 Kortfristiga skulder 

   nyttja checkkrediten, båda 
redovisas på skuldsidan. 

    

Upplupna arbetsgivaravgifter 
och preliminär skatt 82,4 88,8 82,5 

Limit på checkräknings-
krediten är 200 mnkr. 

    

Kortfristig finansiell leasing-
skuld 3,6 4,4 3,3 

Not 20 Eget kapital 
    

Upplupna kostnader och 
förutbetalda intäkter 103,7 99,9 189,3 

Ingående eget kapital enligt 
balansräkningen 3 750,8 3 944,6 3 750,8 

 
Kommande års amorteringar 1 410,0 990,0 860,0 

Periodens resultat 293,1 247,7 193,8 
 

Leverantörsskuld 102,6 106,5 162,3 

Utgående eget kapital 4 043,9 4 192,3 3 944,6 
 

Semesterlöneskuld och 
lärarnas ferieskuld 99,6 100,6 176,5 

     
Upplupna löner 52,4 30,4 32,7 

Not 21 Avsättningar för 
pensioner  

    
Särskild löneskatt pensioner 19,7 14,2 19,3 

Pensioner enligt blandad 
modell 285,9 303,3 292,4 

 
Pensioner avgiftsbestämd del 66,7 58,7 79,4 

Garanti-, visstidspensioner 
mm 5,5 3,6 5,0 

 
Kommuninvest 380,0 - - 

Löneskatt 70,7 74,5  72,1 
 

Övriga kortfristiga skulder 128,4 58,0 189,2 

Summa 362,1 381,4 369,5 
 

Summa  2 449,1 1 551,5 1 794,5 

         Not 22 Andra avsättningar 
    

Not 25 Leasingavtal 
   Övriga avsättningar 1,2 1,1 1,1 

 
Finansiell leasing 

   
Summa 1,2 1,1 1,1 

 

Nuvärdesberäknade minimi-
leasavgifter 

   
    

 

Förfaller till betalning inom 1 
år 3,6 4,4 3,3 

Not 23 Långfristiga skulder    
 

Förfaller till betalning inom 2-
5år 7,8 13,2 11,0 

Handelsbanken 400,0 50,0 100,0 
 

Förfaller till betalning senare 
än 5 år 0,0 0,0 0,0 

Nordea 250,0 350,0 350,0 
 

Summa 11,3 17,6 14,3 

Kommuninvest 1 950,0 1 910,0 1 950,0 
 

Vid nuvärdesberäkningarna har diskonteringsräntan 4,5% 
använts 

   Gatukostnadsersättning 35,9 36,6 11,0 
     VA-anslutning 46,7 54,1 52,8 
 

Operationell leasing 
   

Finansiell leasing 8,3 13,2 37,4 
 

Förfaller till betalning inom 1 
år 21,8 22,2 24,4 

Avgår kortfristig del  -1 410,0 -990,0 -860,0 
 

Förfaller till betalning inom 2-
5år 42,0 34,4 50,3 

Övriga långfristiga skulder 0,0 6,2 0,0 
 

Förfaller till betalning senare 
än 5 år 46,2 41,4 48,8 

Summa 1 280,9 1 430,1 1 641,2 
 

Summa 110,0 98,0 123,5 
    

      Mnkr Augusti  Augusti  December  
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2013 2014 2013 
Not 26 a Ingångna borgens-
förbindelser 

    
    

Södertörns Fjärrvärme AB 37,8 38,6 37,7 
 

    
Södertörns Energi AB 675,0 645,0 675,0 

 
    

SYVAB 88,4 88,4 88,4 
 

    
Söderenergi AB 460,4 445,7 453,3 

 
    

SRV Återvinning AB 57,9 57,7 57,7 
 

    
Hågelbyparken AB 1,1 1,0 1,1 

 
    

Botkyrka hantverkshus brf 1, 
2 och 3 12,8 12,6 12,7 

 
    

AB Botkyrkabyggen 250,0 250,0 250,0 
 

    
Eriksbergs industriområde 9,8 9,4 9,6 

 
    

Norra Botkyrka Folkets Hus 30,0 32,2 29,6 
 

    
IFK Tumba 4,8 4,8 4,8 

 
    

Övriga föreningar 5,1 3,4 4,9 
 

    
Enkel borgen, kommunal 
hyresgaranti* - - 0,4 

 
    

Kommunalt förlustansvar, 
statliga bostadslån 1,6 1,3 1,6 

 
    

Summa 1 634,7 1 590,1 1 626,8      
* Enkel borgen, kommunal hyresgaranti stäms endast av till helår. 
 
Not 26 b, Ingångna borgensförbindelser - solidarisk borgen 

  
    Botkyrka kommun har ingått en solidarisk borgen såsom för egen skuld för Kommuninvest i Sverige AB:s  
samtliga nuvarande och framtida förpliktelser.  

   
    Samtliga 279 kommuner som per 2014-06-30 var medlemmar i Kommuninvest ekonomisk förening har  
ingått likalydande borgensförbindelser. 

   
    Mellan samtliga medlemmar i Kommuninvest ekonomisk förening har ingåtts ett regressavtal som reglerar 
fördelningen av ansvaret mellan medlemskommunerna vid ett eventuellt ianspråktagande av ovan nämnd  
borgensförbindelse. 

   
    Enligt regressavtalet ska ansvaret fördelas dels i förhållande till storleken på de medel som respektive 
medlemskommun lånat av Kommuninvest i Sverige AB, dels i förhållande till storleken på medlems- 
kommunernas respektive insatskapital i Kommuninvest ekonomisk förening. 

 
    Vid en uppskattning av den finansiella effekten av Botkyrka kommuns ansvar enligt ovan nämnd borgens- 
förbindelse, kan noteras att per 2014-06-30 uppgick Kommuninvest i Sverige AB:s totala förpliktelser till  
274 758 265 613 kr och totala tillgångar till 276 295 310 824 kr. Kommunens andel av de totala förpliktelser-
na uppgick till 3 439 217 573 kr och andelen av de totala tillgångarna uppgick till 3 458 003 005 kr. 
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VERKSAMHETSMÅTT 
  

 Augusti Bokslut  Augusti Budget Prognos 

 2013 2013 2014 2014 2014 
Utbildningsnämnden      
Antal årsplatser i förskola 5 623 5 539  5 740 5 570 
Antal elever i grundskolan, kommunen 7 924 7 922  8 029  
Botkyrka elever totalt, grundsk 9 500 9 579  9 886 9 965 
Antal elever gymnasium, kommunen 2 341 2 308  2 257  
Botkyrka elever, totalt, gymnsiesk 3 474 3 457  3 418 3 458 

      
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden    
Gymnasial vuxenund, elever 457 782 384 582  
Grundläggande vuxenund 135 255 245 320  
SFI 889 928 1036 910  
Eftergymnasiala platser, Xenter 240 233 214 280  
Arbetsmarknadsprogram, heltidspl 314 300 400 400  
Feriepraktik/sommarjobb 1030 1025 1187 1 500  
Daglig verksamhet, årsplatser 298 299 304,5 309  
    
Socialnämnden      
Ekonomiskt bistånd      
Månadshushåll i genomsnitt 1 105 1 109  1086  
Genomsnittlig biståndstid per hushåll 6,31 6,47  6,31  
Antal bidragsmånader totalt 8 840 13 311  13032  
Individuella stöd, antal årsplatser*      
Barn och unga** 177 190  181,5  
Personer med psykisk funktionsned- 
sättning ** 114 104  96,3  
Personer med beroendeproblem** 79 54  64,5  
*avser samtliga placeringstyper och boenden dock ej kontaktpersoner **viktat till helårs-
platser   
Statistik saknas för augusti och prognos pga byte av verksamhetssystem    
Vård- o omsorgsnämnd      
Hemtjänst, utförda timmar 269 322 408 928 295 493 405 700 441 500 
Somatiskt boende 204 202 196 252 197 
Demensboende 125 125 173 158 190 
Korttidsplatser 15 23 20 23 20 
Externa platser äldreomsorg 101 98 96 64 90 
Bostad med särskild service, LSS 137 137 141 144 141 
Externa placeringar, LSS 49 51 58 53 59 
Antal brukare assistansersättning, SFB51* 174 177 188 177 189 
Timmar SFB51, LSS, ledsagar- och 

345 319 515 481 334 788 577 484 507 498 
avlösarservice 
*SFB51, Socialförsäkringsbalken 51 

    
 

 
 

 
 
 Mnkr Dec Augusti 

  
  

Not 12 Mark, byggnader och tekniska anläggningar 2012 2013 
 

 Mnkr   
Verksamhetsfastigheter  

   
Mark och fastigheter för annan verksamhe  

 Ackumulerad anskaffning 4 240,9 4 607,0 
 

Ackumulerad anskaffning   
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Ackumulerad avskrivning -1 627,6 -1 761,8 
 

Ackumulerad avskrivning   

    
Ingående balans   

Ingående balans 2 613,2 2 845,2 
 

Under året investerat   
Under året investerat 383,4 239,5 

 
Under året avskrivet   

Omklassificeringar 0,4 0,0 
 

Nedskrivet   

Omföringar mark -0,1 0,0 
 

Utgående balans   
Under året avskrivet -134,1 -91,2 

 
Varav mark   

Nedskrivet -17,5 -0,2 
    Utgående balans 2 845,2 2 993,3 
 

Ingående balans 
  Varav mark 46,1 48,0 

 
Exploateringar (anläggningstillgång) 

 
    

Ingående balans   
Publika fastigheter 

   
Under året investerat   

Ackumulerad anskaffning 389,3 393,9 
 

Under året omklassificerat från anläggningsti  
serv   

Ackumulerad avskrivning -140,1 -151,4 
 

Summa Exploateringsmark   

    
Pågående projekt     

Ingående balans 249,2 242,5 
 

Utgående balans     
Omklassificeringar 0,3 0,0 

    Under året investerat 4,4 1,7 
 

Not 13 Maskiner, inventarier och tekniska  
Under året avskrivet -11,3 -7,5 

 
Anskaffningsvärde   

Utgående balans 242,5 236,7 
 

Ackumulerad avskrivning   
Varav mark 15,2 15,2 

    
    

Ingående balans   
Markreserv 

   
Under året investerat   

Ackumulerad anskaffning 37,8 43,0 
 

Försäljning/utrangering   

    
Under året avskrivet   

Ingående balans 37,8 43,0 
 

Omklassificeringar   
Under året investerat 5,2 - 

 
Avskrivning sålda/utrangerade inventarier   

Omklassificering till exploateringsfastigheter omsättningstill-
gångar - 0,0 

 
Pågående nyanläggning   

Omföringar inom anläggningstillgångar investeringar - - 
 

Nedskrivet   

Utgående balans 43,0 43,0 
 

Utgående balans   
Varav mark 43,0 43,0 

    
     

  
Fastigheter för affärsverksamhet 

  
 Mnkr   

Ackumulerad anskaffning 215,6 238,2 
 

Not 14 Aktier och andelar 
  Ackumulerad avskrivning -73,9 -81,0 

 
AB Botkyrkabyggen    

    
Botkyrka Etablerings AB    

Ingående balans 141,8 157,2 
 

Hågelbyparken AB   
Under året investerat 22,5 10,7 

 
Upplev Botkyrka AB   

Under året avskrivet -7,1 -5,1 
 

Södertörns Energi AB    

Utgående balans 157,2 162,8 
 

SRV Återvinning AB   
Varav mark 0,1 0,1 

 
Stockholmsregionens Försäkrings AB    

    
Kommuninvest   

    
Vårljus AB   

    
Övriga   

    
Bostadsrätter   

    
Summa   

 

 
Augusti Augusti 

  
Augusti  

 Mnkr 2012 2013 
 

 Mnkr 2012  
Not 15 Långfristiga fordringar 

   
Not 20 Eget kapital 

  Lån till kommunala bolag 2 123,2 2 050,3 
 

Ingående eget kapital enligt balansräkningen 3 596,5   

Lån till VA-anslutningar 0,0 0,0 
 

Periodens resultat 313,2  

Lån till Handelsbanken Finans 780,8 763,2 
 

Utgående eget kapital 3 909,7   
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Övrig utlåning 0,1 0,1 
    Avgår kortfristig del -11,5 -26,0 
 

Not 21 Avsättningar för pensioner  
 Summa 2 892,6 2 787,6 

 
Pensioner enligt blandad modell 241,7  

    
Garanti-, visstidspensioner mm 6,5  

 
December Augusti 

 
Löneskatt 60,2  

 
2012 2013 

 
Summa 308,4  

Not 16 Exploateringar (omsättningstillgång) 
    Ingående balans 61,6 16,4 
 

Not 22 Andra avsättningar 
  Omföring från markreserv 0,3 0,1 

 
Anslutningsavgifter VA-verksamhet* 45,6  

Under året investerat kostnader -1,6 3,6 
 

Övriga avsättningar 38,4  

Under året investerat intäkter -35,8 -14,3 
 

Summa 84,0  
Slutredovisade projekt kostnader -8,1 - 

 
* Under hösten 2012 rättades kontot för anslutningsavgifter fr o m  

Slutredovisade projekt intäkter 0,1 - 
 

årsbokslutet 2012 redovisas dessa som långfristig skuld. 

Summa 16,4 5,8 
    

 
Augusti Augusti 

 
Not 23 Långfristiga skulder 

  
 

2012 2013 
 

Handelsbanken 400,0  
Not 17 Kortfristiga fordringar 

   
Swedbank -  

Kundfordringar 34,7 26,1 
 

Nordea 351,5  
Förutbetalda kostnader och upplupna 
intäkter 157,8 144,2 

 
Kommuninvest 2 460,0   

Avräkning kommunalskatt 102,2 47,4 
 

Gatukostnadsersättning -  
Upplupen fastighetsavgift 22,4 28,6 

 
VA-anslutning -  

Momsfordran 14,5 16,5 
 

Finansiell leasing 3,9  

Skattekonto 0,4 0,5 
 

Avgår kortfristig del  -   

Skattefordran preliminär skatt 35,8 23,8 
 

Summa 3 215,4   
Koncernfordringar 0,0 1,5 

    Kortfristig del av lång fordran 11,5 26,0 
 

Not 24 Kortfristiga skulder 
  

Övriga fordringar 84,0 23,9 
 

Upplupna arbetsgivaravgifter och preliminär 
skatt 80,6  

Summa 463,3 338,5 
 

Kortfristig leasingskuld 2,2  
För 2012-08 har omföring gjorts mellan kortfristiga fodringar och  

 
Upplupna kostnader och förutbetalda intäkter 132,7  

kortfristiga skulder. 
   

Kommande års amorteringar 0,0   
Not 18 Kortfristiga placeringar 

   
Leverantörsskuld 100,8  

Räntefonder 266,3 288,4 
 

Semesterlöneskuld och lärarnas ferieskuld 89,2  
Aktiefonder 183,6 183,0 

 
Upplupna löner 51,1  

Hedgefonder 94,6 99,0 
 

Särskild löneskatt pensioner 19,2  

Övriga placeringar 0,2 15,2 
 

Pensioner avgiftsbestämd del 0,0  

Summa 544,7 585,6 
 

Kommuninvest 0,0  

    
Övriga kortfristiga skulder 90,2  

Not 19 Kassa och bank 
   

Summa  566,0   
Bank 5,5 3,4 

    Postgiro - 4,2 
    Summa 5,5 7,6 
    Kommunen har valt att under 2012 och 2013 nyttja check-  
    krediten som redovisas på skuldsidan.  

     Limit på checkräkningskrediten är 200 mnk. 
      

 
December Augusti 

  
December Augusti 

Mnkr 2012 2013 
  

2012 2013 
Not 25 Leasingavtal 

   
Not 26 a Ingångna borgensförbindelser 

 Finansiell leasing 
   

Södertörns Fjärrvärme AB 35,0 37,8 
Nuvärdesberäknade minimileasavgifter 

  
Södertörns Energi AB 675,0 675,0 

Förfaller till betalning inom 1 år -2,9 -3,5 
 

SYVAB 88,4 88,4 
Förfaller till betalning inom 2-5år -7,1 -7,8 

 
Söderenergi AB 464,6 460,4 

Förfaller till betalning senare än 5 0,0 0,0 
 

SRV Återvinning AB 57,9 57,9 
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år 

Summa -10,0 -11,3 
 

Hågelbyparken AB 1,1 1,1 
Vid nuvärdesberäkningarna har diskonteringsräntan 4,5% använts Botkyrka hantverkshus brf 1, 2 och 3 12,9 12,8 

    
AB Botkyrkabyggen 250,0 250,0 

Operationell leasing 
   

Eriksbergs industriområde 10,0 9,8 
Förfaller till betalning inom 1 år 26,2 21,8 

 
Norra Botkyrka Folkets Hus 30,4 30,0 

Förfaller till betalning inom 2-5år 62,0 42,0 
 

IFK Tumba 4,8 4,8 
Förfaller till betalning senare än 5 
år 54,8 46,2 

 
Övriga föreningar 5,3 5,1 

Summa 143,0 110,0 
 

Bostadsrättsföreningar 1,4 0,0 

    

Kommunalt förlustansvar, statliga bo-
stadslån 1,9 1,6 

    
Summa 1 638,7 1 634,7 

 



Nummer Uppdrag Initierat Utförare Planerat klart Kommentar

1 Upplev Botkyrka AB ska utreda frågan om en 
turistbyrå.

Kf 2008-
10-31 § 
204

Upplev 
Botkyrka AB

2014-12-31 UBAB har föreslagit att det görs ett grundligt 
arbete som resulterar i en 
besöksnäringsstrategi för kommunen. Denna 
strategi har vi föreslagit ska göras tillsammans 
med kommunen och expertis inom 
besöksnäringsfrågor. Och i detta arbete har vi 
sett att frågan om en fysisk turistbyrå kommer 
in. Besöksnäringsstrategin och turistbyråfrågan 
har också en koppling till etableringen av 
Familjeparken m a  a det stora numerär av 
besökare som detta kommer att innebära. Det 
finns helt enkelt inget behov av någon fysisk 
turistbyrå förrän Familjeparken är igång. När 
detta har dragit ut på tiden så har det även 
påverkat frågorna om turistbyrå och strategi. 
Vi kan påbörja arbetet med att utreda en fysisk 
turistbyrå för att sedan föreslå att en 
besöksnäringsstrategi tas fram inom ramen för 
flerårsplan alternativt låta denna fråga bli en 
del av strategin.

2 Kommunledningsförvaltningen ska ta fram nya 
anvisningar och rutiner för inventarieredovisning och 
inventering av inventarier.

Ks 2010-
06-07 § 
161

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2014-12-31 Klara till årsskiftet

3 Pensionsbestämmelser för förtroendevalda 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att se över 
pensionsförmånerna för ersättningar understigande 
40% anställning

Kf 2011-
02-24 § 25

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2014-12-31 SKL har tecknat nytt avtal, OPF-KL, som kommer 
innefatta nyvalda förtroendevalda Beslut i KF 
senare i höst om detta även ska innefatta 
nuvarande förtroendevalda. Färdigt från 
tjänstemannaorg.

Pågående uppdrag



4 Kommunledningsförvaltningen ska ta fram 
kommungemensamma riktlinjer för kommunens 
kontanthantering

Ks 2011-
03-07 § 66

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2015-05-31 Pågår, kopplas till nr 9. Klart till nästa sommar.

5 Kommunledningsförvaltningen ska ta fram en plan 
på hur en utökad uppdelning av postorter i 
kommunen skulle kunna diskuteras.

Kf 2011-
09-29 § 
144

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

Ursprunglig tanke var att använda en 
medborgarpanel för den diskussionen, men det föll 
på att ämnet bara berörde norra kommundelarna. 
Diskussioner pågår om hur man ska aktualisera 
frågan igen. Kansliet tar över frågan och gör en 
bedömning av om det är möjligt att hantera frågan 
kommunalt. Återkopplas till årsredovisningen.

6 Kommunledningsförvaltningen ska se över reglerna 
för lokalanskaffningsprocessen.

Ks 2011-
04-11 § 99

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2014-12-31 Förslag till KLG i september. har varit på remiss.  

7 Kommunledningsförvaltningen ska återkomma med 
förslag på riktlinjer för kommunens kravverksamhet.

Ks 2011-
10-10 § 
227

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2015-06-30 Pågår, men andra processer med större bärighet 
har fått företräde.

8 Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen 
i uppdrag att under 2012 ta fram riktlinjer för 
utlåning avseende gatukostnadsersättningar och 
anläggningsavgifter för vatten och avlopp.

Ks 2011-
11-28 § 
267

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2014-12-31 Pågår

9 Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen 
och serviceförvaltningen i uppdrag att under 2012 ta 
fram ett förslag på uppdatering av nu gällande 
regelverk för kommunens betalkort och 
drivmedelskort.

Ks 2012-
02-06 § 32

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2015-05-31 pågår kopplas till nr 4



10 Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen 
i uppdrag att leda arbetet för en etablering av 
studentbostäder i Fittja med anledning av idéerna 
kring Campus Fittja.

Ks 2012-
04-10 § 68

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2015-12-31 VO-samhällsutveckling har tillsatt en 
projektledare som arbetar både med detta uppdrag 
och kultur- och fritidsnämndens uppdrag att 
etablera lokaler för konstverksamhet i Fittja. 
Beträffande studentbostäder pågår 
omvärldsbevakning och dsikussioner med bland 
andra Botkyrkabyggen och KTH. Vi har också 
tagit fram en utredning som kartlägger studenters 
syn på studentbostäder i Botkyrka.



11 Kommunfullmäktige uppdrar åt 
kommunstyrelsen att utarbeta en helhetsstrategi 
för miljonprogrammets förnyelse.

Kf 2012-
06-14 § 77

Kommunstyr
elsen

2015-06-31 Uppdraget från kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen gäller att ta fram en 
”helhetsstrategi för miljonprogrammets förnyelse”. 
Formuleringarna kring uppdraget säger att 
helhetsstrategin ska leda till att de tekniska och 
ekonomiska uppgifterna som en fysisk upprustning 
innebär ska lösas hand i hand med socialt arbete 
och en interkulturell samhällsutveckling. 
Uppdraget är därmed minst sagt brett och behöver 
få en tydligare inriktning för att bli genomförbart. 
KLF:s preliminära uppfattning är att arbetet kan 
ske i tre steg a) Grundvärden och målbild - 
formulera det kommunen ska/vill uppnå b) 
Dagsläget och utvecklingsförutsättningarna - lägga 
fast gemensam syn på omvärldsfaktorerna c) 
Strategiska insatser för att klara förnyelsen – 
kommunkoncernens övergripande ”aktionsplan”. 
Uppdragets genomförande kräver dels att politisk 
ledning har beredskap att mejsla ut viljeinriktning, 
dels att tjänstemannaorganisationen kan bidra till 
kommunövergripande samordning. Vi bedömer att 
det  nu under hösten år 2014 finns bättre 
förutsättningar för att mer systematiskt arbeta med 
uppdraget än tidigare.

12 Granskning av finansverksamheten: 
Kommunstyrelsen uppdrar åt 
kommunledningsförvaltningen att genomföra de 
åtgärder som föreslås med anledning av 
rapporten.

Ks 2012-
10-08 
§190

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2015-02-28 Det sker ett utvecklingsarbete inom internbanken. 
Vi ska inom ramen för ifrågavarande arbete beakta 
de synpunkter som vi fått från revisionen.



13 Detaljplaneprogram för Brunna: 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
uppdatera detaljplaneprogram för Brunna för att 
hantera kultur- och fritidsförvaltningens förstudie 
kring upprustning av Brunna IP och ambitionerna 
i den nya översiktsplanen. Det nya programmet 
ska omfatta ett större område än det tidigare och 
sträcka sig mellan Hallunda och Slagsta 
trafikplatser.

Ks 2012-
11-26 § 
240

Klf 2015-04-31 Arbetet med detta uppdrag påbörjades i februari 
2014. Förseningen beror på resursbrist till följd av 
översiktsplanearbetet. Nu finns en konsult 
upphandlad och ett arbete pågår tillsammans med 
kultur- och fritidsförvaltningen och 
utbildningsförvaltningen. 

14 Tullinge kultur/idéhus: Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
förhandla om köp av mark för del av Tullinge 
torg.

Ks 2013-
01-07 § 14

KLF 2015 Markköpet kommer att ske när detaljplanen för 
idéhuset är klar våren 2015.

15 Framtid Alby: Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
utreda nya principer för ekonomiska kalkyler 
kopplade till genomförandet av storskaliga 
samhällsbyggnadsprojekt med både nybyggande 
och upprustning. 

KS 2013-
05-06 § 
110.

KLF, mfl. 2014-12-31 VO-samhällsutveckling utreder frågan. Vi har 
bland annat inhämtat underlag från 
fastighetsekonomer på KTH. Vi beräknar att 
kunna återkomma till kommunstyrelsen med 
slutsatser före årsskiftet. 

16 Framtid Alby: Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
tillsammans med berörda förvaltningar utreda 
nya riktlinjer förinriktning och standard för 
kommunala lokaler.

KS 2013-
05-06 § 
110.

KLF, mfl. 2014-12-31 VO-samhällsutveckling har låtit en konsult utreda 
för- och nackdelar med att blanda bostäder med 
kommunala verksamheter. Konsulten har arbetat 
tillsammans med flera förvaltningnar. Utredningen 
visar inte behov av nya riktlinjer, men väl behov 
av att våga pröva nytt. Ytterligare förankring med 
kommunledningsgruppen är nästa steg före en 
återrapportering till kommunstyrelsen.



17 Riktlinjer för exploateringsprocessen: 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
återkomma senast 2013-12-30 med en 
komplettering av riktlinjerna för 
exploateringsprocessen med anledning av 
nyheter i plan- och bygglagen

KS 2013-
06-10 § 
140 

KLF 2014-12-31 Uppdrag på rad 17, 19 och 31 hör delvis ihop. 
Arbetet är försenat till följd av ytterligare nyheter i 
plan- och bygglagen, bland annat krav på  
markanvisningsriktlinjer och 
exploateringsavtalsriktlinjer. 

18 Nätverk för romsk inkludering. 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
lämna förslag på handlingsplan
för kommunens arbete med romers inkludering.

KS 2013-
11-04 § 
219

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2014-12-31 Arbete pågår

19 Svar på revisionsskrivelse - 
Exploateringsprocessen. Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
återkomma
med en återkoppling kring de 
verksamhetsutvecklingsprojekt som
påbörjats löpande under 2014.

KS 2013-
11-25 § 
231

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2014-12-31 Uppdrag på rad 17, 19 och 31 hör delvis ihop. Pwc 
har konsultuppdrag som pågår hela 2014. Nya 
rutiner för genomförandeprocessen ska 
förhoppningsvis kunna tas upp för beslut slutet av 
2014 eller början av 2015.

20 Insatser för ökat valdeltagande. 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
innan
genomförandet återrapportera de aktiviteter som 
planeras i samarbete med
föreningar inom ramen för avsatt budget till 
insatser för ökat valdeltagande
2014.

KS 2013-
12-17 § 
248

kommunled
ningsförvalt
ningen

2014-12-01 Demokratutvecklaren rapporterar kontinuerligt till 
demokratiberedningen om de planerade 
valinsatserna. Kommer inkomma med rapporter 
både efter EU valet och efter riksdags-/landstings-
/kommunvalet. Extern granskning av insatserna för 
ökat valdeltagande kommer att genomföras.



21 Slutredovisning till SKL inom programmet 
Hållbar jämställdhet. Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att ta 
fram ett förslag till handlingsplan för det fortsatta 
arbetet för ett jämställt interkulturellt Botkyrka 
fritt från diskriminering. Förslag till 
handlingsplan tas upp i demokratiberedningen 
senast september 2014 för beslut i 
kommunstyrelsen under hösten 2014.

KS 2014-
01-07 § 23

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2014-12-01 Arbetsgrupp med representanter från 
förvaltningarna arbetar med ett handlingsprogram 
som kombinerar fyra strategier: Jämställdhets-; 
interkulturell; hedersrelaterat våld och förtryck 
samt social jämlikhet. Den kombinerade 
handlingsplanen ska sedan gälla för kommande 
mandatperiod

22 Lagrådsförslag angående nya bestämmelser 
om gatukostnader. Kommunstyrelsen beslutar 
att avvakta med godkännande av detaljplan, 
gatukostnadsutredning  och genomförande av 
Skårdal tills utfallet av lagrådsremissen 
klargjorts. Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att följa
utvecklingen och återkomma med nytt förslag.

KS 2014-
01-07 § 24

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2014-12-31 Kommunledningsförvaltningen ska utreda hur vi 
går vidare efter besked att ingen ny lag är på väg. 

23 Svar på revisionsrapport - Granskning 
avseende borgensåtaganden. Kommunstyrelsen 
ger kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
innan utgången av 2014 ta fram ett förslag till 
borgenspolicy som även inkluderar en översyn av 
hur kommunen ska ta ut avgifter för sina 
borgensåtaganden.

KS 2014-
01-07 § 26

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2014-12-31 Pågår



24 Svar på revisionsrapport - Granskning av 
investeringsprojekt. 
Kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att 
färdigställa arbetet med en ny 
lokalförsörjningsprocess och återkomma med ett 
förslag till kommunstyrelsen
senast i mars 2014.

KS 2014-
01-07 § 27

Kommunled
ningsförvalt
ningen

Förslag till KLG i september, se punkt 7

25 Samverkansavtal med Polismyndigheten i 
Stockholms Län  (KS/2013:720) 
Kommunstyrelsen beslutar att ge 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att ta 
fram det operativa
underavtalet i enlighet med samverkansavtalet, 
samt
- att ge kommundirektören i uppdrag att teckna 
det operativa underavtalet i enlighet med 
samverkansavtalet.
Det operativa underavtalet ska tecknas med 
Polismyndigheten i Stockholms Län före 
utgången av 2014. Efter tecknande ska de båda 
avtalen anmälas till kommunfullmäktige.

KS 2014-
02-03 § 34

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2014-12-31 Pågående arbete. Ett internt möte sker under 
hösten för att fastställa förslaget till avtal. Marcus 
återkommer och utvecklar!



26 Antagande av Alby stadsbyggnadsidé 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
markanvisa
tre delområden i Alby samt upprätta ramavtal 
och plankostnadsavtal för
dessa. Ett därefter följande uppdrag är att 
kommunledningsförvaltningen
tillsammans med Botkyrkabyggen förbereder ett 
planuppdrag för ytterligare
ett delområde i Alby på Botkyrkabyggens mark.

KS 2014-
03-03 § 67

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2015-12-31 En första markanvisningtävling pågår. Den första 
gäller området runt det övre tunnelbanetorget. 
Flera anbud har lämnats in och utvärdering av dem 
sker. Nästa steg är att kommunstyrelsen fattar 
beslut om tilldelning i slutet av 2014. Därefter 
fortsätter uppdraget att göra ytterligare två 
markanvisningar samt planuppdrag på 
Botkyrkabyggens mark.

27 Antagande av Alby stadsbyggnadsidé: 
Kommunstyrelsen ger kommundirektören i 
uppdrag att utreda möjligheterna
till en temporär användning av Albyskolans tomt 
fram till dess Albyvägen
sänks.

KS 2014-
03-03 § 67

Kommundir
ektören

2015-06-31 Kommundirektören har lämnat uppdraget vidare 
till områdesgruppen i Alby. I september 2014 
håller områdesgruppen en workshop i syfte att 
diskutera olika tänkbara alternativ för tomten. 

28 Antagande av skyltprogram (KS/2014:117) 
Kommunstyrelsen uppdrar till 
kommunledningsförvaltningen att senast 15
april återkomma med förslag på upplägg på ett 
projekt som syftar till att
profilera kommunen.

KS 2014-
03-03 § 
70

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2014-12-31 Hanteras inom arbetet med ettårsplanen

29 Utvärdering av upphandlings- och 
inköpspolicyn
(KS/2011:16) Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
genomföra en ny utvärdering av upphandlings- 
och inköpspolicyn om ett år.

KS 2014-
03-03 § 
74

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2015-03-31 pågår



30 Återkoppling av rapport om social ekonomi i 
Alby och planer
för social ekonomi 2014 (KS/2012:461) 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
fortsatt
testa förutsättningarna att använda upphandling 
som ett verktyg för att stimulera
verksamhet inom den sociala ekonomin. 2014 
ska det ske genom
pågående beredningsuppdrag om social ekonomi 
och genom förstudien om
lokal samverkan för nya arbetstillfällen.

KS 2014-
03-03 § 
75

Kommunled
ningsförvalt
ningen

2014-12-31 Arbetet med beredningsuppdraget är något 
försenat på grund av att ansvarig handläggare 
har varit utlånad till tjänsten som 
näringslivschef. Beredningsuppdraget 
beräknas vara klart före årsskiftet 2014. 
Förstudien om lokal samverkan kommer 
främst att belysa våra möjligheter att jobba 
med  sociala villkor i upphandling

31 Svar på revisionsskrivelse: Markreserven och 
markanvisningsavtal
(KS/2013:728) Kommunstyrelsen uppdrar åt 
kommunledningsförvaltningen att senast utgången av 
2014 återkomma med förslag till uppdatering av 
ansvar och ekonomisk hantering av 
exploateringsprojekten enligt tidigare beslut samt 
med ett förslag till markanvisningspolicy.

KS 2014-
03-03 § 78

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2014-12-31 Uppdrag på rad 21, 27 och 31 hör delvis ihop. Pwc 
har konsultuppdrag som pågår hela 2014. Nya  
markanvisningsriktlinjer ska förhoppningsvis 
kunna tas upp för beslut slutet av 2014 eller början 
av 2015.

32 Strategi - Kreativa Botkyrka (KS/2014:188) 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
implementera
strategin tillsammans med nämnder, berörda 
bolag och stiftelsen Mångkulturellt centrum. 
Implementeringen ska ske i dialog.

KS 2014-
04-07 § 94

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2015-06-30 Pågår



33 Strategi - Kreativa Botkyrka (KS/2014:188) 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
bearbeta
relevanta målformuleringar i förslag till 
flerårsplan 2016-2019 med ledning av 
inriktningen i Kreativa Botkyrka.

KS 2014-
04-07 § 94

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2014-12-31 I arbetet med ny flerårsplan 2016-2019 ska vo-
samhällsutveckling bidra med förslag på 
flerårsplanemål som ligger i linje med inriktningen 
i stretegin Kreativa Botkyrka.

34 Strategi - Kreativa Botkyrka (KS/2014:188) 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
utveckla
indikatorer och metoder för att mäta Botkyrkas 
kreativa klimat.

KS 2014-
04-07 § 94

Kommunledn
ingsförvaltni
ngen

2015-06-30 VO-samhällsutveckling undersöker lämpliga 
indikatorer och skissar på förslag till frågor i nästa 
medborgarundersökning.

35 Botkyrka Södra Porten - samarbetsavtal 
(KS/2013:354) Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag ta fram 
erforderliga
avtal för genomförande av visionen av Botkyrka 
Södra Porten.

KS 2014-
04-07 § 95

2014-12-31 Samarbetet med Skanska och Trafikverket går 
vidare. Nästa steg är att ta fram affärsplan, 
marknadsplan och kommunikationsplan samt 
utreda förutsättningarna för samverkansformer.



36 Svar på medborgarförslag - Enklare 
hantering av medborgarförslag
(KS/2013:122) Kommunledningsförvaltningen 
får i uppdrag att utreda möjligheterna att 
effektivisera
hanteringen av medborgarförslag.

KF 2014-
04-24 § 86

2014-12-31 Pågår. Hanteringen av medborgarförslag är 
reglerat i kommunallagen så till vida att det är 
kommunfullmäktige som fattar beslut om hur 
ett medborgarförslag ska hanteras. Om en 
förslagsställare vidhåller att ett inlämnat 
förslag ska hanteras som ett medborgarförslag 
ska det hanteras av kommunfullmäktige. 
Tjänstemannaledet kan inte fatta några beslut i 
det läget. Kansliet föreslår en mer aktiv 
hantering vid mottagandet av förslaget, att 
kontakt tas med förslagsställaren och föreslå 
felanmälan eller synpunkt om det är mer 
passande. På så sätt kan andelen 
medborgarförslag minskas något. Om ett 
inlämnat förslag ä rlikalydande eller till staora 
delar överensstämmer med tidigare besvarad 
förslag och där förutsättningarna inte har 
förändrats kan kommunfullmäktige i högre 
grad avvisa förslag med hänvisning till 
tidigare svar. Kansliet kommer föreslå den här 
hanteringen till det nyvalda presidiet i 
kommunfullmäktige.



37 Avbruten upphandling Stockholm Skicenter 
(KS/2013:441) Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
utföra en
extern oberoende analys för bedömning av 
ekonomin för att driva Stockholm
Skicenter. Den externa analysen av ekonomin 
ska vara kommunstyrelsen tillhanda under
hösten 2014 inför ett möjligt 
kommunstyrelsebeslut om genomförande
av ny upphandling av Stockholm SkiCenter

KS 2014-
06-09 § 
159

2014-12-31 pågår, återrapport i november

38 Översyn av  ämndorganisation, politiska 
resurser m.m. inför
kommande mandatperiod (KS/2013:677, 
KS/2013:516,
KS/2013:349) Kommunledningsförvaltningen 
får i uppdrag att utreda om medborgarförslag kan 
kompletteras med e-förslag samt om det finns ett 
sätt för att bättre
sortera de medborgarförslag som skickas in, så 
att förslag som i sitt innehåll är en felanmälan 
kan behandlas som en sådan.

KF 2014-
06-17 § 
115

2015-06-30 Kansliet har gjort en PM som beskriver en tänkbar 
hantering av e-förslag. Förslaget behöver 
avstämmas med IT, kommunikation, 
Medborgarservice och politiken innan förslaget är 
redo för behandling i fullmäktige. En förutsättning 
är en ny IT-funktion för att hantera e-förslagen. 

39 Översyn av nämndorganisation, politiska 
resurser m.m. inför
kommande mandatperiod (KS/2013:677, 
KS/2013:516,
KS/2013:349) Kommunledningsförvaltningen 
ges i uppdrag att genomföra en utvärdering av   
utbildningsnämndens verksamhet. Utredningen 
ska återredovisas till
kommunstyrelsen senast 2015-06-30

KS 2014-
06-09 § 
144

2015-06-30 Ej påbörjat



40 Svar på revisionsskrivelse - Granskning av 
löner, arvoden
och kostnadsersättningar (KS/2014:209) 
Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att, 
under
2014, upprätta tydliga kommungemensamma 
beskrivningar som klargör de
olika rollernas ansvar i 
löneutbetalningsprocessen och beskriva vilka 
kontrollmoment
som finns.

KS 2014-
06-09 § 
164

Revisionsskrivelsen har besvarats och arbete pågår 
för att klargöra ansvarsfrågan mellan olika roller. 
Stöd efterfrågas från Ekonomienheten. 



Nummer Uppdrag Initierat Utförare Planerat 
klart

Kommentar

1 Kommunledningsförvaltningen ska redovisa ett förslag till 
hur kommunen kan få till stånd en upprustning av Tumba 
äldreboende tillsammans med en extern part.

Flerårsplanen 
2012-2015 - 
Kf 2011-06-16 
§ 107

Kommunlednin
gsförvaltningen

Klart Antaget på KF 2014-09-25

2 Kommunstyrelsen beslutar att genomföra en 
förhandlingsupphandling avseende Stockholm 
SkiCenter i enlighet med tjänsteskrivelsen. 
Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen 
i uppdrag att tillsammans med föreslagen 
projektorganisation ansvara för att genomföra en 
förhandlingsupphandling.

Ks 2012-06-04 
§ 127

Kommunlednin
gsförvaltningen
/UBAB

Tas bort Uppdraget tas bort från listan och bevakas 
genom uppdrag 37. 

3 Småhusbebyggelse (Tornet 1): Kommunfullmäktige 
uppdrar till kommunledningsförvaltningen att sälja 
fem av tomterna för småhusbebyggelse och reservera 
resterande tomt för socialnämndens verksamhet 
Idavall.

KF 2013-01-
24 § 12

Klf 2016-12-
31 
Bevakas 
via 
exploateri
ngsprojekt
en

Försäljning av småhustomterna är försenad 
till följd av en misslyckad upphandling av 
gator, vatten- och avloppsanläggningar, dvs 
anläggningar som måste vara klara innan 
tomterna säljs. Fastighetsenheten har 
uppdraget att få till socialnämndens lokaler 
Idavall. Uppdraget bevakas i fortsättningen 
via återrapporteringen av 
exploateringsprojekt

4 Vårsta förskola: Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
undersöka möjligheten till samarbete med privata 
aktörer. Tillkommande externa intressenter ska också 
ta del av plankostnaderna, det regleras i så fall genom 
avtal

KS 2013-03-
04 § 54. 

Kommunledni
ngsförvaltning
en

Klar Hanterad på KS 2014-09-08

Utförda uppdrag



5 Tolkförmedlingen: Kommunstyrelsen ger 
kommundirektören i uppdrag att upphandla en extern 
tolkförmedling där det om möjligt läggs in krav på 
sociala villkor. Parallellt förbereds en nedläggning av 
kommunens egen tolkförmedling och som träder i 
kraft när upphandlingen är genomförd. 
Kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag 
att genomföra en förstudie avseende förutsättningar 
att bilda ett kommunalförbund för tolkförmedling 
tillsammans med Stockholm stad, 
Södertörnskommunerna och landstinget.

KS 2013-05-
06 § 111. 

Kommundirek
tören

Klar Återrapporterad på KS 2014-09-08

6 Riktlinjer för synpunktshantering: 
Kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag 
att ta fram ett förslag på policy avseende riktlinjer och 
rutiner för synpunktshantering.

KS 2013-09-
09 § 167

Kommundirek
tören

Klar Antagen på fullmäktige 2014-09-25

7 Botkyrka-app - för ökat medborgarinflytande. 
Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen 
i uppdrag att i samarbete
med samhällsbyggnadsförvaltningen införa en 
mobilapplikation för att
underlätta medborgardialog samt processerna för 
felanmälan och synpunktshantering
i kommunen.

KS 2013-10-
07 § 194

Kommunledni
ngsförvaltning
en

Klar Lanseras hösten 2014

8 Detaljplan kv. Bergfoten. Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att teckna 
tomträttsavtal och
sidoavtal för del av Tumba 7:206.

KS 2013-11-
25 § 227

Kommunledni
ngsförvaltning
en

Klart



9 Förvärv av aktier i Botkyrka stadsnät AB. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra åt 
kommunledningsförvaltningen
att skyndsamt arbeta fram ett nytt ägardirektiv för 
Botkyrka
Stadsnät AB.

KS 2013-11-
25 § 240

Kommunledni
ngsförvaltning
en

Klart

10 Hållbarhetsforum och Earth hour 2014. 
Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen 
i uppdrag att genomföra
Hållbarhetsforum 2014

KS 2014-01-
07 § 21

Kommunledni
ngsförvaltning
en

Klar Hållbarhetsforum är genomfört



11 Svar på revisionsskrivelse - Verkställighet och 
uppföljning
av beslut (KS/2013:628) Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att vidta 
följande åtgärder med anledning av revisionens 
synpunkter: Ange återrapportering redan vid 
kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens beslut 
om utdelade uppdrag samt i 
uppdragslistor.Rutinmässigt ange vilken nämnd som 
är huvudansvarig för uppdragets utförande om 
uppdraget ges till flera nämnder.Redovisa uppdrag 
som fullgjorts sedan den senaste rapporteringen på 
uppdragslistor och se till att det framgår på vilket sätt 
uppdraget verkställts. Komplettera uppdragslistor med 
exploateringsärenden. Gå igenom öppna ärenden i 
dokument- och ärendehanteringssystemet Lex för att 
avsluta de ärenden som är färdigbehandlade. Inför 
systemet med uppdragslistor även på facknämndsnivå. 
Se över hanteringen av medborgarförslag och 
motioner för att säkerställa en rimlig handläggningstid 
utifrån reglerna i kommunallagen. Ovanstående 
uppdrag ska vara genomfört senast i samband med 
halvårsskiftet 2014.

KS 2014-02-
03 § 51

Klart Begärda rutiner rörande uppföljning är 
införda. Uppdragen redovisas två gånger 
per år: i årsredovisningen och delårsrapport 
2. Följande rutiner gäller för motioner och 
medborgarförslag: Kansliet remitterar 
motioner med svarsdatum satt till 3 
månader efter remiss. Samtliga 
remissinstanser får även en påminnelse om 
detta när kommunfullmäktige följer upp 
obesvarade motioner och två gånger om 
året. 

12 Ansökan om medel Fejm 30 år (KS/2014:75) 
Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att innan evenemanget ta fram ett sponsringsavtal 
med Fejm.

KS 2014-03-
03 § 80

Kommunlednin
gsförvaltningen

Klart



13 Botkyrka Södra Porten - samarbetsavtal 
(KS/2013:354) Kommunstyrelsen ger 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att upprätta
en särskild projektorganisation för att samordna och 
genomföra visionen
Botkyrka Södra Porten.

KS 2014-04-
07 § 95

Klart Uppdraget är slutfört. En 
projektorganisation med projektgrupp och 
styrgrupp finns etablerat. Uppdraget 
återrapporteras inte separat till 
kommunstyrelsen utan i samband med 
nästa steg i projektet.

14 Översyn av nämndorganisation, politiska resurser 
m.m. inför
kommande mandatperiod (KS/2013:677, 
KS/2013:516,
KS/2013:349) Kommunledningsförvaltningen får i 
uppdrag att ta fram riktlinjer för kostnadsfritt
nyttjande av lokaler i kommunalhuset för partier i 
kommunfullmäktige.
Riktlinjerna ska vara framtagna senast 2014-12-31.

KS 2014-06-
09 § 144

Klar Kansliet föreslår att i första hand politiska 
sekreterare och i andra hand gruppledare 
får boka sammanträdeslokaler dagtid i 
kommunalhuset. Under helger och 
kvällstid kan lokaler på plan 1 och 2. Dessa 
rutiner kommer även förmedlas på 
utbildningen för förtroendevalda under 
2015.

15 Prövning av kommunens hel- och delägda bolags 
verksamhet
under föregående kalenderår (KS/2014:347) 
Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att 
under 2014 återkomma
med förslag till reviderade bolagsordningar för AB 
Botkyrkabyggen,
Upplev Botkyrka AB, Hågelbyparken AB samt 
Alfågeln AB.

KF 2014-06-
17 § 118

Klart



Botkyrka kommun   2014-10-07 
Revisionen 

 
 

 Kommunfullmäktige 
            
  
 

Utlåtande avseende delårsrapport 2014 
 
Revisorerna ska bedöma om delårsrapporten är upprättad i enlighet med lagens krav 
och god redovisningssed samt om resultatet är förenligt med de finansiella och verk-
samhetsmässiga mål som fullmäktige beslutat om. 
 
Vi har översiktligt granskat kommunens delårsrapport per 2014-08-31. En översiktlig   
granskning är väsentligt begränsad och inriktad på analys och mindre på detaljgransk-
ning. Granskningsresultatet framgår av bifogad granskningsrapport som utarbetats av 
PwC.  
 
Utifrån genomförd granskning gör vi följande bedömning:  

• Delårsrapporten har upprättats enligt lagens krav och huvudsakligen enligt god             
redovisningssed. Avvikelser har dock konstaterats när det gäller följsamhet till 
vissa rekommendationer från Rådet för kommunal redovisning (RKR).   

 
• Resultatet i delårsrapporten är förenligt med de finansiella mål för god ekono-

misk hushållning som kommunfullmäktige fastställt. Helårsprognosen visar att 
både målen kommer att uppnås.  
 

• Uppföljningen av verksamhetsmålen i delårsrapporten sker aggregerat per    
målområde. Utifrån den beskrivning som finns är resultatet i delårsrapporten i 
stort förenligt med fullmäktiges verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk 
hushållning. Detta utifrån det faktum att nämnderna arbetar utifrån fastställda 
mål och åtaganden samt gör en avstämning kring detta i sina respektive delårs-
rapporter, som utgör underlag för kommunens samlade delårsrapport. Vissa av 
målen följs vidare upp på årsbasis, t ex via nationell statistik och brukarunder-
sökningar, vilket gör att mätvärden inte finns tillgängliga vid tidpunkten för       
delårsrapporteringen.  
 

• Beskrivning av måluppfyllelsen i kommunens samlade delårsrapport är fortfa-
rande ett utvecklingsområde. Vi bedömer att beskrivningen av måluppfyllensen 
i förra årets delårsrapport var tydligare än i denna delårsrapport, eftersom då 
angavs tendenser per målområde i form av gröna, röda och gula pilar. Att endast 
ha en verbal beskrivning per målområde, utan att ange några tendenser, bedöms 
ge kommunfullmäktige sämre möjligheter att ”bedöma läget”.   
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Sammantaget kan vi konstatera att kommunen har ett dokumenterat mål- och styrsy-
stem. Utifrån de mål och ekonomiska ramar som läggs fast i flerårsplanen ska nämn-
derna i ettårsplanen fastställa nämndmål och åtaganden, som ska bidra till de av kom-
munfullmäktige fastställda målen. De olika nämndmålen och åtaganden följs upp i    
såväl tertialuppföljningar som i årsredovisning.  

I tidigare granskning av kommunens mål- och styrsystem, som sammanfattats i en      
revisionsrapport daterad i september 2012, konstaterades behov av att utveckla kom-
munens mål- och styrsystem. Av kommunstyrelsens svar på revisionsrapporten framgår 
att långsiktigt utvecklingsarbete har startats upp i syfte att uppnå en effektiv ekonomi- 
och verksamhetsstyrning med fokus på mål och uppföljning som främjar en positiv    
utveckling av verksamheternas resultat och kvalitet.  

 
För kommunens revisorer 
 
 
 
Lennart Lindström     Lena Ingren  
Ordförande      Vice ordförande  
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1. Sammanfattande bedömning 
PwC har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer granskat 
kommunens delårsrapport för perioden 2014-01-01 till 2014-08-31. Uppdraget 
ingår som en obligatorisk del av revisionsplanen för 2014. 

Syftet med granskningen är att ge kommunens revisorer ett underlag för sin 
bedömning av om delårsrapporten är upprättad i enlighet med lagens krav och god 
redovisningssed samt om resultatet i delårsrapporten är förenligt med de mål som 
kommunfullmäktige beslutat. Revisorernas uttalande avges i den bedömning som 
de avlämnar till kommunfullmäktige i samband med att delårsrapporten behandlas. 

Bedömningen i delårsrapporten är att balanskravet uppnås utifrån årsprognosen.  

Utifrån genomförd granskning lämnas följande bedömning: 

• Delårsrapporten har upprättats enligt lagens krav och huvudsakligen enligt 
god redovisningssed. De avvikelser som konstaterats gäller redovisning av 
derivat och säkringsredovisning (RKR:s rekommendation 21) samt 
angivande av redovisningsprinciper (RKR:s rekommendation 22).  

• Resultatet i delårsrapporten är förenligt med de finansiella mål för god 
ekonomisk hushållning som kommunfullmäktige fastställt. Helårsprognosen 
visar att båda dessa mål kommer att uppnås.  

• Uppföljningen av verksamhetsmålen i delårsrapporten sker aggregerat per 
målområde. Utifrån den beskrivning som finns bedöms resultatet i delårs-
rapporten i stort förenligt med fullmäktiges verksamhetsmässiga mål för 
god ekonomisk hushållning. Detta utifrån det faktum att nämnderna arbetar 
utifrån fastställda mål och åtaganden samt gör en avstämning kring detta i 
sina respektive delårsrapporter, som är underlag för kommunens samlade 
delårsrapport. Vissa av målen följs vidare upp på årsbasis, t ex via nationell 
statistik och brukarundersökningar, vilket gör att mätvärden inte finns 
tillgängliga vid tidpunkten för delårsrapporteringen.  

• Beskrivning av måluppfyllelsen i kommunens samlade delårsrapport är 
fortfarande ett utvecklingsområde. Vi bedömer att beskrivningen av 
måluppfyllensen i förra årets delårsrapport var tydligare än i denna 
delårsrapport, eftersom då angavs tendenser per målområde i form av 
gröna, röda och gula pilar. Att endast ha en verbal beskrivning per 
målområde, utan att ange några tendenser, bedöms ge kommunfullmäktige 
sämre möjligheter att ”bedöma läget”. 

Sammantaget kan vi konstatera att kommunen har ett dokumenterat mål- och 
styrsystem. Utifrån de mål och ekonomiska ramar som läggs fast i flerårsplanen ska 
nämnderna i ettårsplanen fastställa nämndmål och åtaganden, som ska bidra till de 
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av kommunfullmäktige fastställda målen. De olika nämndmålen och åtaganden ska 
följs upp i såväl tertialuppföljning som i årsredovisning.  

I tidigare granskning av kommunens mål- och styrsystem, som sammanfattats i en 
revisionsrapport daterad i september 2012, konstaterades behov av att utveckla 
kommunens mål- och styrsystem. Av kommunstyrelsens svar på revisionsrapporten 
framgår att långsiktigt utvecklingsarbete har startats upp i syfte att uppnå en effektiv 
ekonomi- och verksamhetsstyrning med fokus på mål och uppföljning som främjar 
en positiv utveckling av verksamheternas resultat och kvalitet.  

Utifrån rekommendation vid förra delårsgranskningen har kommunfullmäktige 
2013-11-04, inom ramen för ettårsplan 2014, beslutat om riktlinjer för god 
ekonomisk hushållning inkl regler för resultatutjämningsreserv (RUR). Vidare 
fattades beslut att reservera 50 mnkr till RUR av resultaten i boksluten 2010 till 
2012. 

Förvaltningsberättelsens innehåll bedöms uppfylla RKR:s rekommendation 22.            
En utvecklingspotential finns dock när det gäller tydlighet kring beskrivning av 
särskilda händelser samt en samlad bedömning kring statusen på verksamhets-
målen för god ekonomisk hushållning.  
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2.      Inledning  
2.1 Bakgrund 
Kommuner och landsting är enligt den kommunala redovisningslagen (KRL), skyl-
diga att minst en gång om året upprätta en särskild redovisning (delårsrapport) för 
verksamheten från årets början.  

KL 9 kap 9 a §  
Revisorerna skall bedöma om resultatet i delårsrapporten som enligt 8 kap. 20 a § 
skall behandlas av fullmäktige och årsbokslutet är förenligt med de mål 
fullmäktige beslutat. Revisorernas skriftliga bedömning skall biläggas 
delårsrapporten och årsbokslutet. 

Revisorernas bedömning av delårsrapporten ska grundas på det ekonomiska 
resultatet och uppfyllelsen av fullmäktiges mål för ekonomi och verksamhet. 

2.2 Syfte, revisionsfrågor och avgränsning 
Granskningen syftar till att bedöma om delårsrapporten ger svar på följande 
revisionsfrågor. 

• Har delårsrapporten upprättats enligt lagens krav och god redovisningssed? 

• Är resultaten i delårsrapporten förenliga med de av fullmäktige fastställda 
finansiella målen, d.v.s. finns förutsättningar att målen kommer att uppnås? 

• Är resultaten i delårsrapporten förenliga med de av fullmäktige fastställda 
målen för verksamheten, d.v.s. finns förutsättningar att målen kommer att 
uppnås? 

 
Granskningen har planerat och genomförts ur ett väsentlighets- och riskperspektiv 
för att i rimlig grad kunna bedöma om delårsrapporten i allt väsentligt ger en 
rättvisande bild. Granskningen är översiktlig och omfattar därför att bedöma ett 
urval av underlagen för den information som ingår i delårsrapporten. Då vår 
granskning därför inte varit fullständig utesluter den inte att andra än här 
framförda felaktigheter kan förekomma. 

2.3 Revisionskriterier 
Kommunstyrelsen är ansvarig för upprättandet av delårsrapporten som enligt 8 kap 
20 a § KL ska behandlas av kommunfullmäktige.  

Granskningen av delårsrapporten innebär en bedömning av om rapporten följer: 

• Kommunallagen och lag om kommunal redovisning 
• Rådet för kommunal redovisnings rekommendation 22 samt god 

redovisningssed i övrigt 
• Fullmäktigebeslut avseende god ekonomisk hushållning 
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2.4 Metod 
Granskningen har utförts genom: 

• Intervjuer med berörda tjänstemän  

• Analys av relevanta dokument 

• Översiktlig granskning och analys av det siffermässiga delårsbokslutet per 
augusti samt resultatprognosen för året 

• Översiktlig analys av resultaträkning samt resultatprognos för året 

• Översiktlig analys av verksamhet och ekonomi i den omfattning som krävs 
för att bedöma om resultatet är förenligt med de av fullmäktige fastställda 
målen 

Granskningen är inte lika omfattande som granskningen av årsredovisningen utan 
mer översiktlig. Granskningen är dessutom mer inriktad på analytisk granskning än 
på substansgranskning. 

Rapporten är faktagranskad av personal på kommunledningsförvaltningen. 
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3.    Granskningsresultat 
3.1 Rättvisande räkenskaper och god 

redovisningssed 
Kommunens delårsrapport består av förvaltningsberättelse inkl drift- och 
investeringsredovisning, resultaträkning, balansräkning, kassaflödesanalys samt 
årsprognos.  

Kommunfullmäktiges föreskrifter för delårsrapporten återfinns i redovisnings-
reglementet, som har kompletterats utifrån tidigare granskning inom området.     
Det nu gällande reglementet fastställdes av kommunfullmäktige 2010-10-28.       
Nya interna riktlinjer till redovisningsreglementet har utarbetats och är daterade            
2014-01-01 och är publicerade i kommunens ekonomihandbok som finns digitalt   
på intranätet. 

Anvisningar för delårsrapporten upprättas av kommunledningsförvaltningen och 
distribueras till förvaltningarna.  

I delårsrapporten saknas en beskrivning av tillämpade redovisningsprinciper, vilket 
även påtalades vid förra årets granskning. Enligt RKR1:s rekommendation 22 ska 
delårsrapporten som minimum innehålla ett uttalande om att samma redovisnings-
principer och beräkningsmetoder har använts i delårsrapporten som i den senaste 
årsredovisningen eller, om dessa principer eller metoder har ändrats, en beskriv-
ning av karaktären på och effekten av förändringen.  

Någon sammanställd redovisning i likhet med den i årsredovisningen upprättas inte 
i delårsrapporten, men däremot redovisas bolagens delårsresultat samt prognoser 
för helåret inklusive kommentarer. Detta är i enlighet med RKR:s rekommendation 
22, eftersom kommunen2 understiger de riktvärden som anges för skyldighet att 
upprätta sammanställd redovisning, såsom: 

• De kommunala koncernföretagens andel av kommunkoncernens intäkter, 
vilket omfattar såväl verksamhetsintäkter som skatteintäkter och 
statsbidrag, uppgår till minst 30 % (22 %).  

• De kommunala koncernföretagens balansomslutning uppgår till minst 30 % 
av kommunkoncernens balansomslutning (18 %).  

Följsamhet till RKR:s rekommendation 22 när det gäller förvaltningsberättelsens 
innehåll kommenteras i delavsnitt 3.3.   

 

                                                             
1 Rådet för kommunal redovisning 
 
2 Kommunens värde enligt årsredovisning anges inom parantes. 
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RKR har i maj 2013 publicerat en rekommendation om redovisning av derivat och 
säkringsredovisning, som gäller fr o m räkenskapsåret 2014. Via den gemensamma 
internbanken3 har kommunen en omfattande hantering inom detta område, som 
inte redovisas i delårsrapporten. Utifrån detta är det viktigt att en anpassning sker 
till denna rekommendation och vi kan konstatera att gemensamma principer inom 
detta område håller på att tas fram mellan internbanken och berörda avseende 
säkringsredovisning. Derivatinstrument som utgör tillgångar för kommunen och 
som inte klassificerar för säkringsredovisning ska värderas enligt lägsta värdets 
princip.  

I kommunens interna riktlinjer till redovisningsreglementet, daterade 2014-01-01, 
framgår att kommunen under 2014 ska påbörja arbetet med införandet av kom-
ponentavskrivning för nya anläggningar. Detta utifrån RKR:s rekommendation 11.4, 
som gäller fr o m 2014. 

Vid granskning av årsredovisning 2013 konstaterade vi vissa mindre avvikelser mot 
gällande normgivning i form av redovisning av pensionsmedel och pensions-
förpliktelser, redovisning av exploateringsverksamhet, sammanställd redovisning 
och kassaflödesanalys. Vi kan konstatera att redovisning av pensionsmedel och 
pensionsförpliktelser har åtgärdats, medan redovisning av exploateringsredovisning 
kvarstår. De avvikelser som avser sammanställd redovisning är inte aktuella i 
delårsrapporten, eftersom kommunen inte är skyldig att upprätta en sammanställd 
redovisning. Kassaflödesanalysen är vidare inte en obligatorisk del i 
delårsrapporten, utifrån RKR:s rekommendation 22.     

I delårsrapporten finns en balanskravsavstämning utifrån helårsprognosen som 
visar på ett balanskravsresultat på 43,6 mnkr. 

En mindre differens på 112 tkr finns mellan leverantörsreskontra och redovisning. 
Enligt uppgift kommer denna differens att vara utredd till bokslutet.  

Vi har vidare granskat ett urval av de periodiseringar som är gjorda i samband med 
delårsrapporten.  

Bedömning 
Den upprättade delårsrapporten omfattar perioden januari till augusti, vilket är i 
överensstämmelse med KRL där det sägs att delårsrapporten ska omfatta minst sex 
och högst åtta månader. De interna föreskrifter och anvisningar som finns ger 
förutsättningar för att delårsrapporten ska uppfylla de grundkrav som KRL ställer, 
bland annat kring rapportperiod.   

Balanskravet uppfylls enligt den balanskravsavstämning som görs utifrån lämnad 
helårsprognos. 

  

                                                             
3 En gemensam internbank mellan Botkyrka, Huddinge och Södertälje kommuner inkl anslutna 
kommunala bolag kring upplåning och annan finanshantering. 



Granskning av delårsrapport 2014 

Oktober 2014 
Botkyrka kommun 7 av 11 
PwC 

 

De avvikelser mot gällande normgivning som har konstaterats vid granskningen     
är beskrivning av redovisningsprinciper (RKR:s rekommendation 22) samt 
redovisning av derivat och säkringsredovisning (RKR:s rekommendation 21).  Av 
kommunens interna riktlinjer till redovisningsreglementet, daterade 2014-01-01, 
framgår att kommunen påbörjat arbetet med införandet av komponentavskrivning 
för nya anläggningar. Detta för att fullt ut följa RKR:s rekommendation 11.4, som 
gäller fr o m 2014. 

I vår översiktliga granskning har det, med reservation för det som beskrivits ovan 
kring avvikelser från gällande normgivning, inte framkommit några omständigheter 
som tyder på att kommunens delårsrapport är upprättad i strid med lagens krav och 
god redovisningssed i övrigt.  

Vi har granskat ett urval av de periodiseringar som är gjorda i samband med 
delårsrapporten och bedömer att väsentliga poster i huvudsak har periodiserats 
korrekt. Det felperiodiseringar som trots allt uppmärksammats avser tre fakturor 
och uppgår till netto 3,6 mnkr, som förbättrat delårsresultatet.    

3.2 God ekonomisk hushållning 
3.2.1 Finansiella mål 
Fullmäktige har i ettårsplan 2014 fastställt följande finansiella mål för god 
ekonomisk hushållning: 

• Balanskravsresultatet ska uppgå till minst 1 % av skatteintäkterna inkl 
utjämning 

• Självfinansieringsgraden av kommunens investeringar ska uppgå till minst 
60 %  

 
Årsprognosen i delårsrapporten visar på ett balanskravsresultat på 1 % av 
skatteintäkter inkl utjämning samt en självfinansieringsgrad av kommunens 
investeringar på 70 %. 
 
Bedömning 

Uppföljningen av de finansiella målen för god ekonomisk hushållning bedöms ske 
på ett tillfredsställande sätt i delårsrapporten. Lämnad prognos över helårsresultat 
bedöms vidare vara förenlig med de finansiella mål som kommunfullmäktige 
fastställt.  

 

Utifrån rekommendation vid förra delårsgranskningen har kommunfullmäktige 
2013-11-04, inom ramen för ettårsplan 2014, beslut om riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning inkl regler för resultatutjämningsreserv (RUR). Vidare fattades beslut 
att reservera 50 mnkr till RUR av resultaten i boksluten 2010 till 2012. 
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3.2.2 Mål för verksamheten 
I enlighet med flerårsplanen innehåller ettårsplanen för 2014 13 verksamhets-
mässiga mål för god ekonomisk hushållning fördelat på sex målområden, såsom:  

• Medborgarnas Botkyrka 
• Framtidens jobb 
• Välfärd med kvalitet för alla 
• Grön stad i rörelse  
• Kultur och kreativitet ger kraft  
• En effektiv och kreativ kommunal organisation  
 

För att bidra till att målen uppfylls har nämnderna formulerat egna mål och 
åtaganden. I de flesta fall mäts verksamhetsresultaten på årsbasis i årsredo-
visningen, varför resultatmått för perioden bara förekommer i mindre utsträckning. 
Nämnderna har i sina delårsrapporter gjort en egen utvärdering över hur långt man 
hittills nått. Under rubriken ”kommunfullmäktiges målområden” i delårsrapporten 
sammanfattas läget under de sex olika målområdena.  

Bedömning 

Uppföljningen av verksamhetsmålen i delårsrapporten sker aggregerat per 
målområde. Utifrån den beskrivning som finns bedöms resultatet i delårs-
rapporten i stort förenligt med fullmäktiges verksamhetsmässiga mål för god 
ekonomisk hushållning. Detta utifrån det faktum att nämnderna arbetar utifrån 
fastställda mål och åtaganden samt gör en avstämning kring detta i sina respektive 
delårsrapporter, som är underlag för kommunens samlade delårsrapport. Vissa av 
målen följs vidare upp på årsbasis, t ex via nationell statistik och 
brukarundersökningar, vilket gör att mätvärden inte finns tillgängliga vid 
tidpunkten för delårsrapporteringen.  

Beskrivning av måluppfyllelsen i kommunens samlade delårsrapport är fortfarande 
ett utvecklingsområde. Vi bedömer att beskrivningen av måluppfyllensen i förra 
årets delårsrapport var tydligare än i denna delårsrapport, eftersom då angavs 
tendenser per målområde i form av gröna, röda och gula pilar. Att endast ha en 
verbal beskrivning per målområde, utan att ange några tendenser, bedöms ge 
kommunfullmäktige sämre möjligheter att ”bedöma läget”.   

Sammantaget kan vi konstatera att kommunen har en dokumenterat mål- och 
styrsystem. Utifrån de mål och ekonomiska ramar som läggs fast i flerårsplanen ska 
nämnderna i ettårsplanen fastställa nämndmål och åtaganden, som ska bidra till de 
av kommunfullmäktige fastställda målen. De olika nämndmålen och åtaganden ska 
följs upp i såväl tertialuppföljning som i årsredovisning.  

I tidigare granskning av kommunens mål- och styrsystem, som sammanfattats i en 
revisionsrapport, konstaterades behov av att utveckla kommunens mål- och 
styrsystem. Av kommunstyrelsens svar i november 2012 på revisionsrapporten 
framgår att långsiktigt utvecklingsarbete ska startas upp i syfte att uppnå en effektiv 
ekonomi- och verksamhetsstyrning med fokus på mål och uppföljning som främjar 
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en positiv utveckling av verksamheternas resultat och kvalitet. Vi kan konstatera att 
detta utvecklingsarbete pågår.  

3.3 Förvaltningsberättelsens innehåll och 
struktur 

I förvaltningsberättelsen redovisas vissa viktiga händelser (ej särskild rubrik) under 
perioden samt en ekonomisk analys av utfall4, prognos och balanskrav inkl god 
ekonomisk hushållning. I berättelsen redovisas även en omvärldsanalys med 
kommentarer kring samhällsekonomisk utveckling (konjunktur), befolkning och 
skatteunderlag. Personalperspektivet redovisas i form årsarbetare och sjukfrånvaro. 

Förvaltningsberättelsen innehåller en driftredovisning och en investerings-
redovisning per nämnd. I berättelsen presenteras också en uppföljning av 
nämndernas delårsutfall och ett koncentrat av nämndernas årsprognoser. I 
respektive nämnds delårsrapport finns en mer detaljerad information kring 
ekonomi och verksamhet, som sammantaget utgör ett referensmaterial till 
kommunens samlade delårsrapport. 

RKR har i maj 2013 publicerat en rekommendation om delårsrapportering, som 
gäller fr o m räkenskapsåret 2014. Under avsnittet förvaltningsberättelse ska 
följande avsnitt vara minimum delårsrapportens förvaltningsberättelse: 

1. Händelser av väsentlig betydelse som inträffat under eller efter delårs-
periodens slut, men innan delårsrapporten upprättas, och som inte på annat 
sätt beaktas i delårsrapporten.  

2. Upplysningar om kommunens förväntade utveckling avseende ekonomi och 
verksamhet. 

3. En samlad, men övergripande, redovisning av investeringsverksamheten. 

4. En redovisning av hur helårsprognosen förhåller sig till den budget som 
fastställts för den löpande verksamheten. 

5. En samlad bedömning av om målen för god ekonomisk hushållning kommer 
att kunna uppnås. 

6. En bedömning av balanskravsresultatet utifrån helårsprognosen. 

7. Upplysningar om hur den kommunala koncernen definierats/avgränsats, 
vilka juridiska personer den består av och hur den förändrats i sin samman-
sättning under delårsperioden (se rekommendation om sammanställd 
redovisning).  

 

 

                                                             
4 Finansiella nyckeltal redovisas inte. Däremot finns verksamhetsmått för vissa av nämnderna.  
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Bedömning 

Förvaltningsberättelsens innehåll bedöms uppfylla RKR rekommendation 22. En 
utvecklingspotential finns dock när det gäller tydlighet kring beskrivning av 
särskilda händelser (särskild rubrik) samt en samlad bedömning kring god 
ekonomisk hushållning ur ett verksamhetsperspektiv. 

3.4 Resultatanalys och balanskravsavstämning 
I nedanstående tabell redovisas utfallet för de första åtta månaderna för år 2013 och 
2014 samt budget och helårsprognos för år 2014.  

Resultaträkning (belopp i mnkr) 
Utfall 

Delår 13 
Utfall 

Delår 14 
Budget 
helår 14 

Prognos 
helår 14 

Verksamhetens intäkter 603,3 559,3 *) *) 
Verksamhetens kostnader -3 013,0 -3 090,2 -4 141,9 -4 131,7 
Avskrivningar -136,3 -151,4 -222,7 -230,0 
Verksamhetens nettokostnader -2 546,0 -2 682,3 -4 364,6 -4 361,7 
Skatteintäkter 1 905,4 1 974,1 2 956,1 2 962,7 
Generella statsbidrag 925,2 930,9 1 388,7 1 396,4 
Finansiella intäkter 174,0 132,7 134,0 178,9 
Finansiella kostnader -165,5 -107,7 -118,8 -152,2 
Resultat 293,1 247,7 -4,65 24,1 

 
*) Budget är på detaljeringsnivån nettokostnader och avskrivningar, varför prognosen är på 
samma detaljeringsnivå. 

Resultatet för aktuell period uppgår till 247,7 mnkr, vilket är 45,4 mnkr lägre än 
föregående års period. Detta beror främst på förra årets återbetalning av tidigare 
inbetalda premier från AFA på 59,9 mnkr (jämförelsestörande post). Någon 
motsvarande återbetalning sker inte i år.  

Prognosen för helåret pekar mot ett positivt resultat på 24,1 mnkr, vilket är 28,7 
mnkr bättre än budget (se not 5). Detta beror främst på ökade skatteintäkter inkl 
utjämning samt ett förbättrat finansnetto. 

Balanskravsavstämning finns i förvaltningsberättelsen och balanskravet 
kommenteras där. Avstämning av balanskravet på helårsbasis, utifrån lämnad 
prognos, visar ett positivt resultat på 43,6 mnkr. Bedömningen i delårsrapporten    
är att kommunen uppfyller balanskravet. 

  

                                                             
5 Inlagd budget i ekonomisystemet är inkl ombudgeteringar och disponeringar via den s k 
kompetensfonden. I ettårsplan är 2014 är det budgeterade resultatet efter skatt och finansnetto           
20,5 mnkr, dvs en balanserad budget. 
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3.5 Nämndernas budgetuppföljning och 
prognos 

Prognosen för nämndernas driftredovisning inkl gemensamma poster år 2014 visas 
i nedanstående tabell (belopp i mnkr). 

 
Driftredov per nämnd/verks  Budget 2014 Årsprognos Avvikelse 
Kommunledningsförvaltningen/KS -280,7 -275,6 5,1 
Exploatering/KS 10,0 26,6 16,6 
Revision -3,7 -3,7 0,0 
Samhällsbyggnadsnämnd -144,3 -141,5 2,8 
Miljö- och hälsoskyddsnämnd  -10,8 -10,5 0,3 
Teknisk nämnd -1,8 -5,4 -3,6 
Kultur- och fritidsnämnd -209,9 -208,7 1,2 
Arbetsmarkn/vuxenutbildningsnämnd -210,8 -210,8 0,0 
Utbildningsnämnd -2 142,8 -2 143,4 -0,6 
Socialnämnd -522,2 -524,5 -2,3 
Vård- och omsorgsnämnd -907,2 -907,0 0,2 
Summa nämnder -4 424,2  -4 404,5 19,7 
Gemensamma poster 282,3 272,8 -9,5 
Totalt -4 141,9 -4 131,7 10,2 
 
Av tabellen framgår att totalavvikelsen mellan prognos och budget är +10,2 mnkr 
(inkl gemensamma poster). Nämnderna redovisar sammantaget ett överskott på 
19,7 mnkr, varav 16,6 mnkr avser exploatering inom kommunstyrelsens ansvars-
område. Tre av kommunens facknämnder redovisar underskott, i form av tekniska 
nämnden (3,6 mnkr), socialnämnden (2,3 mnkr) och utbildningsnämnden (0,6 
mnkr). Övriga facknämnder redovisar överskott eller nollresultat.  

Utifrån det prognostiserade årsresultatet på driftbudgeten föreslår kommun-
styrelsen6 att kommunfullmäktige beslutar att uppmana tekniska nämnden, 
socialnämnden och utbildningsnämnden att vidta åtgärder i syfte att uppnå            
balans i förhållande till årets budget.  

 

2013-10-06 

Anders Hägg      Jan Nilsson 
Projektledare      Uppdragsansvarig  

                                                             
6 Ordförandeförslag 2014-10-06. 
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§ 199 
Begäran om investeringsmedel: ombyggnad av barnbo-
ende på Stendalsvägen 61 (KS/2014:558) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel enligt vård- och omsorgs-
nämndens förslag på 2,4 miljoner kronor för att bygga om barnboendet på 
Stendalsvägen 61 till ett fullvärdig gruppboende. Medlen tillförs tekniska 
nämndens investeringsbudget. Investeringsmedlen finansieras genom ökad 
upplåning 
 
Sammanfattning 
Vård- och omsorgsnämnden beslutade i mars 2014 (von/2014:39) att lägga 
ned barnboendet på Stendalsvägen 61 då insatsen barnboende inte efterfrå-
gas. Efter det har en byggkalkyl tagits fram med hjälp av fastighetsenheten 
(bifogas). 
 
Samtidigt har vi ett stort behov av att utöka antalet gruppbostäder. Utöver de 
21 icke fullvärdiga gruppbostadsplatser som vi har idag ser vi ett behov av 
15 nya platser 2014. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen har, via upphandling, uppdragit åt arkitekt-
firman Aperto att göra en fördjupad skissutredning av planlösningen för att 
se huruvida det inom fastighetens skal vore möjligt att bygga om barn- och 
ungdomsboendet på Stendalsvägen 61 till en fullvärdig gruppbostad. 
 
Det är, enligt det ritningsförslag som är lämnat, fullt möjligt att göra en in-
vändig ombyggnad till en fullvärdig gruppbostad om sex lägenheter.  
 
Funktionskraven är generella för en fullvärdig gruppbostad men kan anpas-
sas utifrån kommande hyresgästers behov. 
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2014-09-23 § 69. 
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Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-18. 
_____  
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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Referens Mottagare 
Anne Lundkvist  
 
 
 
 
 
 
 

Vård- och omsorgsnämnden 
 
 
 
 
 

Begäran om investeringsmedel för ombyggnad av barnbo-
endet på Stendalsvägen 61  
 
Förslag till beslut 
Vård- och omsorgsnämnden föreslår Kommunstyrelsen att föreslå Kom-
munfullmäktige att bevilja investeringsmedel för att bygga om barnboendet 
på Stendalsvägen 61 till ett fullvärdig gruppboende till en beräknad kostnad 
på cirka 2,4 miljoner kronor. 
 
Om medel till ombyggnation beviljas, beslutar vård- och omsorgsnämnden 
att ge förvaltningen i uppdrag att beställa ombyggnaden hos Tekniska 
nämnden 
 
Sammanfattning 
Vård- och omsorgsnämnden beslutade i mars 2014 (von/2014:39) att lägga 
ned barnboendet på Stendalsvägen 61 då insatsen barnboende inte efterfrå-
gas. Efter det har en byggkalkyl tagits fram med hjälp av fastighetsenheten 
(bifogas). 
 
Samtidigt har vi ett stort behov av att utöka antalet gruppbostäder.   Utöver 
de 21 icke fullvärdiga gruppbostadsplatser som vi har idag ser vi ett behov 
av 15 nya platser 2014. 
Vård- och omsorgsförvaltningen har, via upphandling, uppdragit åt arkitekt-
firman Aperto att göra en fördjupad skissutredning av planlösningen för att 
se huruvida det inom fastighetens skal vore möjligt att bygga om barn- och 
ungdomsboendet på Stendalsvägen 61 till en fullvärdig gruppbostad. 
 
Det är, enligt det ritningsförslag som är lämnat, fullt möjligt att göra en in-
vändig ombyggnad till en fullvärdig gruppbostad om sex lägenheter.  
 
Funktionskraven är generella för en fullvärdig gruppbostad men kan anpas-
sas utifrån kommande hyresgästers behov. 
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       Funktionskrav på gruppbostad 

 
Nedanstående funktionskrav är generella och uppfyller kraven för en gruppbostad 
med fullvärdiga lägenheter. Inför varje bygg- och ritningsprocess måste Vård- och 
omsorgsförvaltningen kontaktas då specifika utformningskrav kan komma att ställas 
beroende på vilka individer som är tänkta att flytta in i gruppbostaden. 
 
Gruppbostad 
 
Botkyrka kommun har ansvar för att personer med utvecklingsstörning och/eller aut-
ism ska få möjlighet att delta i samhällets gemenskap. Detta innebär enligt Lagen 
om särskilt stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) goda levnadsvillkor i 
betydelsen att leva som andra. 
 
Gruppbostad innebär ett litet antal fullvärdiga, lägenheter som är grupperade kring 
gemensamma utrymmen, där service och omvårdnad  av en fast personalgrupp kan 
ges alla tider på dygnet. De gemensamma utrymmena bör ligga nära eller i direkt 
anslutning till de enskilda lägenheterna och vara lättillgängliga. 
 
Generella krav på utformning: 
Fullvärdig bostad innebär att varje lägenhet utformas enligt de generella byggbe-
stämmelser som gäller för bostäder i allmänhet. Av Boverkets byggregler framgår 
vad som ska finnas i en fullvärdig bostad – rum med inredning och utrustning för 
hygien, rum eller avskiljbar del av rum för samvaro, sömn och vila, och rum eller 
del av rum för matlagning etc. 
 
Att bo under hemlika former betyder att fastigheten inte får ha en institutionell prä-
gel. Detta gäller både fastigheten i dess helhet, yttre miljön, varje enskild lägenhet 
och andra gemensamma utrymmen. 
 
Tillgänglighet avser att fastigheten i dess helhet och den yttre miljön har en tillgäng-
lighet som gör det möjligt för personer med funktionsnedsättning att få tillträde till 
den. Fastigheten och dess närmiljö får inte vara svårtillgänglig för personer med 
funktionsnedsättning. 
 
Lägenheter 
Fastigheten behöver inrymma sex fullvärdiga lägenheter som alla bör vara 37-45 
kvadratmeter stora. Viktigt i sammanhanget är att lägenheten har separata rums-
funktioner för sovplats, matplats och vardagsrum. Inget krav på antal rums ställs. I 
de flesta fall ryms detta inom 1-2 rum och kök eller köksdel. 
Boverkets byggregler sätter standard för utformning och rums funktion. 
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Akustik bör beaktas så att inte grannar störs av varandra. Personer med autism och 
eller utvecklingsstörning kan antingen vara extra känsliga för ljud och/eller vara 
högljudda. 
 
Alla lägenheter ska utrustas med ytterdörrar, dörrlås som är enkla lätta att öppna 
 (en vanlig ingång och en till gemensamhetsutrymmet), dörrklocka, brevlåda, kapp-
hylla och garderob i hallen. 
 
Badrum 
Badrummen skall följa Boverkets standardbestämmelser, ha plats för rullstolsburen 
person och möjlighet att hjälpa denne på båda sidor om toaletten. Badrummet bör 
vara 4-5 kvadratmeter stort. Övriga krav är: 
 

• Förberett för taklyft 
• Möjlighet att stänga av vattnet centralt 
• Plats för tvättpelare 
• Halkfri våtrumsmatta 
• Inga trösklar 
• Förvaringsmöjlighet för handdukar och eventuella hygienhjälpmedel 
• Skjutdörr 

 
Sovrum/sovplats 
Sovrummet/sovplatsen utformas enligt normalstandard. Garderob/linneskåp och 
möjlighet till mörkläggning behöver finnas. 
 
Vardagsrum/kök 
 
Dessa kan eventuellt placeras i samma rum. Det är viktigt vid en sådan lösning att 
skapa en känsla av att kök och vardagsrum skiljs åt och innehåller separata funkt-
ioner. Övriga krav är: 
 

• Arbetsyta bredvid spis 
• Liten spis med ugn, utrymme för mikrovågsugn, köksskåp och städskåp. 

Bänken behöver inte vara höj och sänkbar. 
• Kyl och frys 
• Plats för diskmaskin 
• Timer på eluttag och på spis/ugn 
• Matplats för 4 personer 
• Plats för soffa och soffbord 
• Plats för bokhylla skåp 
• Uttag för tv/telefon och dator 
• Låsbart medicinskåp 
• Varje lägenhet ska ha utgång till gemensamhetsutrymmena samt direkt ut. 
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Eget lägenhetsförråd ska finnas i lika stort antal som det finns lägenheter. Placering 
av förråden och dess storlek bör vara liknande den som finns i hyresrätter eller bo-
stadsrätter. Lokaliserat tillgängligt så att även brukare som är rullstolsburna kan nå 
dem. 
 
Utemiljö/entré 
Varje lägenhet ska ha en egen uteplats vid sin entré, ca 5 kvadratmeter stor, med 
plats för en liten utegrupp. Ovanför ytterdörren ska finnas ett litet tak som skydd vid 
regn. Entrén ska ha fasadbelysning.  

 
Gemensamma ytor 
 
Entré 
Entrén ska utformas som är brukligt i en vanlig rymlig villa. Här ska även finnas 

möjlighet att hänga upp ytterkläder, ställa skorna och sätta sig och vila.  
 

       Allrum Persienner beställs till gemensamhetsutrymmen 
 

Syftet med allrummet är att fungera som ett gemensamt vardagsrum med 
möjlighet till social samvaro och aktivitet, samt möjlighet för gemensam 
måltid. Här bör finnas möjlighet till avgränsning mellan de båda rumsfunkt-
ionerna. I allrummet bör finnas plats för soffgrupp, soffbord och TV samt 
matbord med plats för 10 personer. 
 
Det är viktigt att skapa en inbjudande hemtrevlig miljö i allrummet. Här bör 
även finnas: 

 
• Uttag för tv 
• Takbelysning i form av lampor (ej lysrör) 
• Dimmer för att dämpa belysning på kvällar och nätter 
•  Väggyta för bokhylla eller skåp 

 
        Tvättstuga 

Tvättstuga med tvättmaskin och torktumlare av typ som finns i hyresfastigheter ska 
finnas. 
 

• Maskinerna bör placeras på sockel 30 cm upp 
• Tvättbänk med diskho för handtvätt 
• Låsbart skåp för kemikalier 
• Bokningsschema för tvätt 
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Personalytor: 
Personalbemanning beräknas uppgå till 10-12 personer varav 2-4 personer tjänstgör 
samtidigt. God arbetsmiljö är utgångspunkten, ergonomiska aspekter och ett väl 
fungerande inomhusklimat är viktigt. 
 

• Kontorsrum för personal att utföra dokumentation och journalanteckningar 
samt annat administrativt arbete.  

• Plats för två datorer, telefon och bredband  
• Jourrum med plats för säng, bord och förvaring av sängkläder (alla har egna). 

Här bör finnas mörkläggningsmöjligheter. 
• Omklädningsrum, toalett och dusch bär ligga i anslutning till jour/vilrum. 

Rummet behöver ha 15 låsbara skåp som möjliggör inlåsning av personliga 
tillhörigheter. 

 
Mötesrum/rastrum/kök 
Rum med mikrovågsugn, diskbänk med ho, köksskåp, kyl och frys, liten spis/ugn 
och diskmaskin samt plats för 12 personer att sitta. Tanken är att detta ska fungera 
som mötesrum för personalen men även vara den plats där personalen intar och 
värmer sina måltider. 
 
Kontor för enhetschef 
Datoruppkoppling, telefon, plats för skivbord och litet samtalsbord med plats för tre 
personer.  
 
Gemensamma utomhusmiljön 
En mysig gemensam uteplats för samtliga boenden och personal med utemöbler, 
växtlighet, grillplats, gärna träd. Parkeringsmöjligheter i anslutning till fastigheten, 
diskret placerade, med plats för 4 fordon. 

 
Att tänka på inför inflyttning 

• Fastigheten behöver utrustas med skalskyddslarm, brandlarm och förberedas 
för mobilt trygghetslarm. 

• Lägenhetsnummer: Alla lägenheter ska ha ett eget lägenhetsnummer för att 
brukare ska kunna registrera sig som boende på den adressen. Detta måste 
säkerställas så det blir gjort. 

• El. När brukare flyttar in skall el vara klart och det skall fungera med debite-
ring av denna. 
Det är god man som anmäler el avtal med intyg om att personen är god man, 
det vi som kommun kan göra är att ha allt klart såsom information om hur 
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man gör anmälan, rätt lägenhetsnummet som ska användas. Då går det smi-
digt! 

• Uppkoppling till SMART. Medarbetarna skall kunna få kontakt med vårt 
intranät. Detta måste beställas i tid. 

• Internettuppkoppling och tv-uppkoppling. I god tid innan inflyttning måste 
detta säkerställas och brukarna måste informeras Brukarna som ska flytta in 
ska också informeras om vad det är som gäller för dem. 

• Telefon måste finnas på enheterna ända fram till jacken, både för medarbe-
tarna och för brukarna. 

 
Anne Lundkvist 
Vård- och omsorgschef 
 
 
 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen 









  PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Kommunstyrelsen 
 2014-10-06 Dnr KS/2014:497 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 200 
Ramavtal och plankostnadsavtal Fittja centrum 
(KS/2014:497) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige antar ramavtalet och plankostnadsavtalet för Forbon-
den 4 och del av Fittja 17:1. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 
 
Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen i uppdrag att ta fram 
förslag till exploateringsavtal och tillgodose att andra nödvändiga avtal upp-
rättas. 
 
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram för-
slag till detaljplan för utökad bebyggelse i Fittja centrum. 
 
Kommunstyrelsen fastställer budget för utredningar av arkeologi och avtals-
skrivning till 700 000 kr. 
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (FP) reserverar sig mot förslaget till förmån för eget 
yrkande. 
 
Sammanfattning 
Ägarna till Fittja centrum, Fittja Centrum Fastigheter AB har gjort en fram-
ställan till Botkyrka kommun om att utveckla Fittja centrum med dels bo-
stadsbebyggelse och dels med ökad mängd affärslokaler. Att utveckla cent-
rumet är en av de idéer som togs fram i detaljprogrammet ”Framtid Fittja” 
för att utveckla stadsdelen, 2012-05-08. 
 
Kommunledningsförvaltningen har tillsammans med samhällsbyggnadsför-
valtningen upprättat ett förslag till ramavtal och ett förslag till plankostnads-
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avtal, som i korthet innebär att Fittja centrums ägare bekostar arbetet med 
detaljplanen samt att de får en option under 2 år att förhandla om kommu-
nens mark. Kommunen står för den ekonomiska risken för de arkeologiska 
utredningarna på kommunal mark. Förslaget är också att ge samhällsbygg-
nadsnämnden i uppdrag att starta ett detaljplanearbete. Antal bostäder som 
prövas är cirka 300 och en större andel bostäder kommer att skapa behov av 
ytterligare förskoleplatser i Fittja. 
 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2014-09-17 § 34. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-17. 
 
Yrkande 
Lars Johansson (FP) lämnar ett tilläggsyrkande, bilaga. 
 
Dan Gahnström (MP) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Propositionsordning 
Kommunstyrelsen bifaller ordförandeförslaget. 
 
Kommunstyrelsen godkänner att ordföranden ställer bifall mot avslag på 
tilläggsyrkandet. 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Yttranden 
Jimmy Baker (M) och Stefan Dayne (KD) lämnar ett särskilt yttrande, bi-
laga.  
 
Anna Herdy (V) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 

 
 
 



 

                                                                                                                  
 

 
                                                                                                                  

       
     TILLÄGGSYRKANDE 
     2014-10-06 
 
Ramavtal och plankostnadsavtal Fittja centrum  
 
Förslag till beslut:  
Att kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag, att i det kommande 
detaljplanarbetet beakta synpunkterna som framförs i detta yrkande. 

      
Motivering 
Folkpartiet ser ombyggnaden av Fittja Centrum som en mycket välkommen investering i Fittjas 
framtid. Det ska här byggas cirka 300 bostäder samt med ”… utökade kommersiella lokaler …”. 
 
Vi har inga invändningar mot denna målsättning. – Men den i detaljplaneförslaget föreslagna 
lösningen med bara ett parkeringsplan svarar inte på långa vägar mot behovet av parkeringsplatser 
i Fittja centrum. Det finns idag enligt det medskickade underlaget 127 parkeringsplatser på den 
platsen som ska överdäckas för att bygga bostadshusen ovanpå. Med den skisserade utformningen 
av byggnaden kommer troligen även en del av dessa parkeringsplatser försvinna.  
 
För de 300 nya bostäder ”… ska ett parkeringstal av minst 0,33 uppnås.” Detta innebär minst 99 
parkeringsplatser för de nya boendes behov. Det är med andra ord nästan alla de platser som redan 
idag ofta är fullt utnyttjade. Samma gäller även de ca 20 P-platser som idag finns direkt utanför 
centrumet, det ser i detaljplaneskissen inte ut som de skulle vara kvar heller.  
 
Hur går det då med alla de som i dag förmodligen har helt legitima skäl för att använda dessa 
platser som då skulle försvinna? Med de tillkommande affärslokalerna skulle detta behov även 
ökas. Hur går det för Fittja centrums affärer när kunderna inte längre kan hitta någon ledig plats? 
Det räcker säkerligen inte med bara de kunder som bor i omedelbar närhet av centrumet! Det finns 
många andra inköpscenter på bekvämt bilavstånd. 
 
När vi idag planlägger tätbebyggda områden i centrumläge kommer detta låsa den framtida 
utvecklingen under mycket lång tid. I detta begränsade område är det till och med tveksamt om att 
ens ett dubbelt parkeringsdäck skulle uppfylla dagens parkeringsplatsbehov. Om morgondagens 
behov vet vi inget! Men det gäller ändå inte att bara hänge sig åt förhoppningar om framtida 
”smarta parkeringslösningar” och cykling – det gäller att verklig ta ansvar för 
samhällsutvecklingen! Visar det sig att det framöver finns för många P-platser går de alltid att 
använda till annat, men att senare hitta nya platser när allt är fullbyggt det lär vara svårare. 
 
Det skulle dessutom även i Fittja C, som vid all andra tunnelbanestationer, behövas ett antal 
infartsparkeringsplatser, det ligger dock utanför detta detaljplaneuppdrag. 
 
Lars Johansson (FP) 



                                                                                                                  
 
 

 
 
 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige 

2014-10-06 
 
200  Fittja C – ramavtal och plankostnadsavtal (KS/2014:497) 
 
I Fittja C har det inte skett någon egentlig utveckling de senaste 40 åren. Vi välkomnar 
därför den idé om utveckling av centrum som nu föreligger. Ett tillskott av bostäder och 
affärslokaler, i samklang med en tilltalande estetisk utformning, kan bli ett riktigt lyft 
för såväl centrumområdet som hela Fittja. 
 
Vi vill dock göra några medskick in i den fortsatta processen.  
 
För oss är det viktigt att det tillkommer bostäder med blandade upplåtelseformer. Fittja 
är, även efter Fittjaterrassens tillkomst, en kommundel med stark dominans av 
hyresrätter. Vi skulle vilja att det inom ramen för projektet skulle produceras både 
bostadsrätter och hyresrätter - men särskilt också pröva möjligheten till ägarlägenheter. 
Fler bör få chansen att göra boendekarriär inom sin kommundel, varvid vi vill framhålla 
vikten av att det blir ännu fler bostadsrätter i projektet. Något som saknas i Fittja är ju 
främst ettor och sedan lite större lägenheter, som fyror och femmor. Detta är något som 
vi hoppas det kommer att tas särskild hänsyn till. 
 
Parkeringsnormen på 0,33 per lägenhet är för låg. Läget är förvisso mycket 
kollektivtrafiknära, men i nyproducerade bostäder brukar alltid fler barnfamiljer flytta in 
än vad som man brukar tro. Dessa behöver ofta åtminstone en bil, för att få ihop 
livspusslet. Parkeringsnormen bör därför vara minst dubbelt så hög, där alternativet 
parkeringshus under markplan och/eller i markplan bör utredas.  
 
Frågan om äldreboende i Fitta C samt framtagandet av lägenheter med särskild service 
bör också utredas i samband med detta projekt. Behovet av fler omsorgsplatser och fler 
servicelägenheter är fortsatt stort. I Fittja bör även efterfrågan kring ex. en turkisk 
avdelning utredas bland Fittjaborna. 
 
Samtidigt bör även trygghetsaspekterna lyftas in i utvecklingen. Delar av Fittja C 
upplevs som otryggt vissa tider på dygnet av våra medborgare. Här finns det mer 
kommunen och centrumaktören kan göra för att öka tryggheten. Det kan handla om 
sådant som belysning eller fysisk utformning, men också etableringar av aktörer och 
verksamheter som gör att centrum blir mer levande under fler timmar på dygnet. 
 
En utökning av de kommersiella lokalerna är något vi välkomnar, med rätt mix och 
marknadsföring så har Fittja C alla förutsättningar att bli ett ännu mer välbesökt 
centrum. Läget, precis vid E4:an och med trafik ut på Glömstavägen samt till och från 
Ekeröfärjan, är ju geografiskt betydligt starkare än för ex. Tumba C. 

 
 
Jimmy Baker (M) Yngve RK Jönsson (M) Stina Lundgren (M) Stefan Dayne (KD) 
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200 Ramavtal och plankostnadsavtal Fittja Centrum 

 
Vänsterpartiet välkomnar att arbetet med att omgestalta och bygga ut Fittja 
Centrum nu kommer igång. I ärendet framhålls att bl.a. upplåtelseformen för 
de planerade bostäderna är en viktig fråga i detaljplanen. Vänsterpartiet vill 
med detta särskilda yttrande göra klart att det är mycket angeläget att de till-
kommande bostäderna helt eller till stor del utgörs av hyresrätter, speci-
ellt små och stora lägenheter, och att ansträngningar görs för att garantera att 
hyresnivåerna blir rimliga. 
 
Mats Einarsson (V) 
Anna Herdy (V) 
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§ 34 
Ramavtal och plankostnadsavtal Fittja centrum 
(KS/2014:497)  
 
Klimat- och planeringsberedningens förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen förslag till kommunfullmäktige: 
 

• Kommunfullmäktige antar ramavtalet och plankostnadsavtalet för 
Forbonden 4 och del av Fittja 17:1 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 
 

• Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
ta fram förslag till exploateringsavtal och tillgodose att andra nöd-
vändiga avtal upprättas. 

 
• Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta 

fram förslag till detaljplan för utökad bebyggelse i Fittja centrum 
 

• Kommunstyrelsen fastställer budget för utredningar av arkeologi och 
avtalsskrivning till 700 000 kr 

 
 
Sammanfattning 
Ägarna till Fittja centrum, Fittja Centrum Fastigheter AB har gjort en fram-
ställan till Botkyrka kommunen om att utveckla Fittja Centrum med dels bo-
stadsbebyggelse och dels med ökad mängd affärslokaler. Att utveckla cent-
rumet är en av de idéer som togs fram i detaljprogrammet ” Framtid Fittja” 
för att utveckla stadsdelen, 2012-05-08.  Kommunledningsförvaltningen har 
tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen upprättat ett förslag till 
ramavtal och ett förslag till plankostnadsavtal, som i korthet innebär att 
centrums ägare bekostar arbetet med detaljplanen samt att de får en option 
under 2 år att förhandla om kommunens mark. Kommunen står den ekono-
miska risken för de arkeologiska utredningarna på kommunal mark. Försla-
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get är också att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag ett starta ett detalj-
planearbete. Antal bostäder som prövas är cirka 300 och en större andel bo-
städer kommer att skapa behov av ytterligare förskoleplatser i Fittja. 
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Kommunledningsförvaltningen   
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 530 610 00 Sms·/HandläggareMobilTelefon/· E-post helene.hill@@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Heléne Hill 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Detaljplaneuppdrag för Fittja Centrum samt ramavtal och 
plankostnadsavtal 
 
Klimat- och planeringsberedningens förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 

• Kommunfullmäktige antar ramavtalet och plankostnadsavtalet för 
Forbonden 4 och del av Fittja 17:1 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 
 

• Kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen i uppdrag att 
ta fram förslag till exploateringsavtal och tillgodose att andra nöd-
vändiga avtal upprättas. 

 
• Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta 

fram förslag till detaljplan för utökad bebyggelse i Fittja centrum 
 

• Kommunstyrelsen fastställer budget för utredningar av arkeologi och 
avtalsskrivning till 700 000 kr 

 
Sammanfattning 
Ägarna till Fittja centrum, Fittja Centrum Fastigheter AB har gjort en fram-
ställan till Botkyrka kommunen om att utveckla Fittja Centrum med dels bo-
stadsbebyggelse och dels med ökad mängd affärslokaler. Att utveckla cent-
rumet är en av de idéer som togs fram i detaljprogrammet ” Framtid Fittja” 
för att utveckla stadsdelen, 2012-05-08.  Kommunledningsförvaltningen har 
tillsammans med samhällsbyggnadsförvaltningen upprättat ett förslag till 
ramavtal och ett förslag till plankostnadsavtal, som i korthet innebär att 
centrums ägare bekostar arbetet med detaljplanen samt att de får en option 
under 2 år att förhandla om kommunens mark. Kommunen står den ekono-
miska risken för de arkeologiska utredningarna på kommunal mark. Försla-
get är också att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag ett starta ett detalj-
planearbete. Antal bostäder som prövas är cirka 300 och en större andel bo-
städer kommer att skapa behov av ytterligare förskoleplatser i Fittja. 
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Bakgrund 
Ägaren till Fittja centrum, Fittja Centrum Fastigheter AB bildat 2013-02-20, 
vill utveckla Fittja centrum dels med en utökad mängd kommersiella lokaler 
och dels med ny bostadsbebyggelse. Enligt det program för stadsutveckling 
av Fittja ”Framtid Fittja”, som godkändes av KF i juni 2012 är Fittja cent-
rum ett av de utpekade områden där man vill utreda en förtätning av bostä-
der och även utveckla centrum med en utökning av lokaler. Enligt pro-
grammet skulle bostäder kunna ge mer liv åt platsen dygnet runt. En om-
byggnad av den befintliga centrumbyggnaden kan också stärka platsen om 
verksamheterna riktar sig mer utåt mot torg och gångvägar med entréer och 
skyltfönster. 
 
Beskrivning av projektet 
Syftet med aktuellt projekt är att ta fram ett förslag till ny detaljplan och 
pröva möjligheten för utökade kommersiella lokaler och bostadsbebyggelse 
om ca 300 lägenheter i nuvarande Fittja centrum, fastigheten Forbonden 4. 
Ett ramavtal och plankostnadsavtal har upprättas med fastighetsägaren.  Fas-
tighetsägaren har även option på att under 2 år förhandla med kommunen 
om köp av del av den angränsande fastigheten Fittja 17:1. 
 
Viktiga frågor att hantera i detaljplanen är buller, parkeringsbehov, gestalt-
ning, upplåtelseform och kapacitet i befintliga anläggningar och ledningar. 
Beroende på projektets omfattning kan utrymme för kommunal service be-
höva utredas i området, som till exempel ett äldreboende inom centruman-
läggningen och behov av förskoleplatser. Även behov av utrymmen för 
bibliotek och lokaler för konstverksamhet ska utredas. 
 
Projektet behöver hantera frågor om lämplig upplåtelseform och bostadstyp 
för att uppfylla kommunens riktlinjer i ny översiktsplan och riktlinjer för 
boendeplanering. De anger att vi ska ge företräde för den minst förekom-
mande upplåtelseformen i varje stadsdel och att vi med ny bebyggelse ska 
komplettera befintlig. Det innebär att nya bostäder borde vara bostadsrätter i 
första hand. Centrumägarens önskemål är att bygga hyresrätter och bostads-
rätter, med en övervikt för hyresrätter.  
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Figur 1. Preliminär omfattning av detaljplanen. Blå markering avser opt-
ionsdelen för den kommunala marken 

 
Kulturmiljö 
Enligt de riktlinjer som finns i kulturmiljöprogrammet som omfattar Fittja 
så finns i huvudsak ingen motsättning att prova ny bebyggelse i Fittja C. I 
en av riktlinjerna nämns att bebyggelsens repetitiva estetik med avseende på 
materialbehandling, volymer och detaljbehandling värnas. Frågan om ge-
staltning är en central och viktig fråga att utreda och pröva inom arbetet med 
en ny detaljplan. En förtätning av centrum innebär inte heller att möjligheten 
att uppleva de två tidslagren, gårdsmiljö och miljonprogram går förlorad. En 
förtätning innebär att ytterligare ett tidslager adderas till de idag befintliga. 
 
Ekonomiska förutsättningar 
I ramavtalet och plankostnadsavtalet klargörs ansvarsförhållanden under 
planprocessen samt inriktningen i det exploateringsavtal som ska godkännas 
innan kommunen antar detaljplanen. 
 
Kommunen debiterar fastighetsägaren för alla planrelaterade kostnader. 
Kommun kommer att få en intäkt om den kommunala marken enligt option-
en säljs. Idag finns en fornlämning på platsen vars utbredning inte är känd 
och det finns en risk att kommunens mark inte anses lämplig för bebyggelse. 
Kostnader för att utreda arkeologin på kommunens mark bekostas av kom-
munen. Säljs kommunens mark så bedöms kostnaden för arkeologin täckas 
av försäljningen. Kan den inte bebyggas så står kommunen risken för de ut-
redningar som arkeologin föranlett. 
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Preliminär tidplan 
Detaljplanearbetet bedöms kunna påbörjas omgående och beräknas pågå 1-
1,5 år. 
 
Ett hållbart Botkyrka 
Botkyrka kommun har formulerat sex utmaningar som tillsammans repre-
senterar ett platsspecifikt förhållningssätt till hållbar utveckling i kommu-
nen;  
 
A. Botkyrkaborna har arbete 
B. Botkyrkaborna känner sig hemma 
C. Botkyrka har de bästa skolorna 
D. Botkyrka bidrar inte till klimatförändringarna 
E. Botkyrkaborna är friska och mår bra 
F. Botkyrkaborna har förtroende för varandra och för demokratin 
 
I varje projekt ska vi sträva efter att uppnå ovan beskrivna utmaningar.  

 
 

 
I detta projekt riktar vi särskilt fokus på social hållbarhet och trygghet. Vi 
vill erbjuda våra medborgare mer än bara en bostad, det behövs också en 
trivsam utemiljö och en välfungerande stadsdel. För att du ska känna dig 
hemma och trivas krävs att du känner dig trygg och att miljön runt omkring 
dig är tilltalande. Att bygga tätt i ett så kollektivtrafiknära läge medför också 
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minskat bilberoende, vilket är bra ur hänseende till klimataspekten. En ut-
ökning av centrum leder till att nya arbetstillfällen skapas. Förtroendet mel-
lan boende och kommunen kan stärkas då satsningen på att utveckla Fittja 
fortsätter. 

 
 
 
 
KOMMUNLEDNINGSFÖRVALTNINGEN 
 
 
 
 
Mattias Jansson                                           Heléne Hill 
Kommundirektör                                       Exploateringschef 

 
 
 
 
 
 
 

BILAGOR  
1. Ramavtal, samt bilaga 1-4 till ramavtal (1. Geografiskt område,  
    2. Gällande detaljplan, 3. Plankostnadsavtal, 4. Gestaltningsförslag) 
2. Finansiellställning Fittja Centrumfastigheter AB 
 
_________ 
Expedieras till 

 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Exploateringschef Heléne Hill, klf 
Handläggare, Åsa Hansson, sbf 
Ekonom Inger Larsson, sbf 
Planchef Charlotte Rickarsson, sbf 
Gruppchef för mark och exploatering Agneta Engver, sbf 
Handläggare Per-Anders Framgård, sbf 
Upphandlingschef, Anders Kuylser, klf 
Förvaltningsrätten, laga kraftbevis 

 
 

 































































 

 

Företagsnamn : Fittja Centrumfastigheter AB 

Organisationsnummer : 5569233827 
Dagens datum :   2014-09-03

 

Rating & Limit   

Mediainformation  

Hel- & delårsredovisning   

Bokslut   

Företagsnamn Fittja Centrumfastigheter AB Juridisk form Privat aktiebolag

Organisationsnummer 556923-3827 Aktiekapital 505 300 SEK 

Safe number SE03557878 Registreringsdatum 2013-02-21

Momsregistreringsnummer SE556923382701 E-post

Adress C/O Kungsvåningen Förvaltning AB 
Box 768 

Webbadress

Postort 13124 NACKA Omsättning 10 124 KSEK 

Säte län Antal anställda 0 anställda 

Säte kommun Antal företag i koncernen Företaget saknar koncernstruktur

Telefonnummer Antal arbetsställen 1 arbetsställen 

Faxnummer Status Aktivt

Skuldsaldo hos Kronofogden   

Betalningsanmärkningar   

Senaste anmärkning  

Koncern  

 

Nuvarande rating [0-100] 68 God kreditvärdighet  

Nuvarande ratingtrend  (35) 

Limit 20 KSEK 

68

Inget aktuellt skuldsaldo registrerat 

Inga betalningsanmärkningar registrerade 

Inga betalningsanmärkningar registrerade 

Ingår i koncern Nej 

Koncernmoder - 

Antal artiklar som innehåller riskord: Klicka här för att hämta antalet artiklar    Klicka här för att se artiklarna 

Årsredovisning 1302-1312 

Delårsredovisning Inga delårsredovisningar registrerade 

BOKSLUT (KSEK) 1302-1312

Omsättning 10 124

Resultat efter avskrivningar 3 565

Resultat efter finansiella poster 49

Nettoresultat 37

Omsättningstillgångar 2 930

Anläggningstillgångar 108 790

Kortfristiga skulder 17 488

Långfristiga skulder 84 000



Nyckeltal  

1Branchvärde 2013: För få företag inom branschgruppen.  

Status Historik   

Bransch   

Rating & Limit   

Övrig företagsinfo   

Skatter och Avgifter  

Verksamhetstext 

Ratinghistorik  

Ratingförklaring  

Obeskattade reserver 0

Eget kapital 437

Balansomslutning 111 720

Antal anställda 0

Företagsinteckningar 0

Revisionsberättelse tillstyrkt Ja

NYCKELTAL BRANSCH1 1302-1312

Nettomarginal (%) 0,5

Räntetäckningsgrad (ggr) 1,0

Skuldsättningsgrad (ggr) 232,2

Soliditet (%) 0,4

Konsolideringsgrad (%) 0,4

Kassalikviditet (%) 16,8

Riskbuffert (%) -0,3

Certifikat - 

Serveringstillstånd 0

Arbetsställen 1

Registrerad för Moms Ja, sedan 2013-04 Momsregistreringsnummer SE556923382701

Registrerad för F-skatt Ja Registrerad för Arbetsgivaravgift Nej

2013-10-10 Fusion avslutad

2013-04-03 Fusion pågår

2013-02-21 Lagerbolag

Bransch SN68203 Fastighetsbolag, andra lokaler 

Binäring - 

Bolaget ska äga och förvalta och utveckla fastigheter samt därmed förenlig verksamhet. 

Nuvarande rating [0-100] 68 God kreditvärdighet  

Nuvarande ratingtrend  (35) 

Limit 20 KSEK 

68

RATINGHISTORIK POÄNG FÖRKLARING 

2014-08-12 68 God kreditvärdighet 

2013-04-12 35 Kredit mot säkerhet 

2013-04-05 28 Kredit mot säkerhet 

2013-03-13 5 Kredit avrådes 

2013-02-22 Ingen ratingberäkning Lagerbolag 

RATINGINTERVALL BESKRIVNING 

80 - 100 Mycket god kreditvärdighet 



 
Optimering av ratingmodellen utfördes senast 2011-05-03  
För mer information om vår rating, t ex vilka händelser som påverkar poängbedömningen samt information om vår limit, Klicka här 

 

Resultaträkning för år (KSEK)  

Betalningsbeteende  
Dagar efter förfallodagen Trendindikator Genomsnittlig betalningserfarenhet 

 

N/A  
9

Detta 
företag 

Medeltal 
Sverige 

 

Stabil 

 

Förbättring Försämring 

 
Före förfallodagen 61 + dagar 

Payment Data  

Kunders betalningserfarenheter  

 

60 - 79 God kreditvärdighet 

40 - 59 Kreditvärdig 

15 - 39 Kredit mot säkerhet 

0 - 14 Kredit avrådes 

Ingen ratingberäkning T ex företaget är i konkurs, ej fulltalig styrelse eller i likvidation 

  

Genomsnittligt 
fakturabelopp 

N/A 

Tillgängliga fakturor N/A 

Betalda N/A 

Utestående N/A 

Payment Data är information som vi 
samlar in från leverantörer som 
skickar oss information ur sina 
reskontror. 

Antal 
betalningserfarenheter 

N/A 

Betalningserfarenhet är information 
som ges av Creditsafes användare 
baserat på deras erfarenhet av hur 
deras kunder har betalat till dem. 

RÖRELSENS INTÄKTER 2013-12 

 
Nettoomsättning 10 124 

Förändring av varulager 0 

  Aktiverat arbete för egen räkning 0 

  Övriga rörelseintäkter 0 

  Summa intäkter 10 124 

  Råvaror och förnödenheter 0 

  Handelsvaror 0 

  Övriga externa kostnader -4 873 

  Personalkostnader 0 

  Avskrivningar och nedskrivningar -1 685 

  Jämförelsestörande poster 0 

  Övriga rörelsekostnader 0 

  Summa rörelsens kostnader -6 558 

 
Rörelseresultat 3 565 

RESULTAT FRÅN FINANSIELLA INVESTERINGAR 

  Resultat från andelar koncern-/intresseföretag 0 

  Ränteintäkter externa 7 

  Ränteintäkter koncern 0 



 

Balansräkning (KSEK)  

Eget kapital och skulder (KSEK)  

  Övriga finansiella intäkter 0 

  Räntekostnader externa -3 524 

  Räntekostnader koncern 0 

  Övriga finansiella kostnader 0 

  Summa finansiella investeringar -3 517 

  Resultat efter finansiella poster 49 

  Extraordinära intäkter 0 

  Extraordinära kostnader 0 

  Koncernbidrag 0 

  Aktieägartillskott 0 

  Bokslutsdispositioner 0 

  Skatt -12 

  Minoritetsintresse vinst 0 

 
Årets resultat 37 

TILLGÅNGAR 2013-12

Tecknat men ej inbetalt kapital 0

ANLÄGGNINGSTILLGÅNGAR

Balanserade utgifter forsknings- och utvecklingsarbeten 0

Patent, licenser etc 0

Goodwill 0

Övriga immateriella anl. tillgångar 0

Summa immateriella anläggningstillgångar 0

Byggnader/mark 108 790

Maskiner och andra tekniska anläggningar 0

Inventarier, verktyg och installationer 0

Övriga mat. anl. tillgång, avskrivning 0

Övriga mat. anl. tillgångar, ej avskrivning 0

Summa materiella anläggningstillgångar 108 790

Andelar koncern/intresseföretag 0

Fordringar koncern/intresseföretag 0

Lån delägare/närstående 0

Övriga finansiella anl. tillgångar 0

Summa finansiella anläggningstillgångar 0

Summa anläggningstillgångar 108 790

OMSÄTTNINGSTILLGÅNGAR

Pågående arbete för annans räkning 0

Varulager 0

Kundfordringar 61

Fordringar koncern/intresseföretag 0

Övriga kortfristiga fordringar 209

Kortfristiga placeringar 0

Kassa och bank 2 659

Övriga omsättningstillgångar 0

Summa omsättningstillgångar 2 930

Summa tillgångar 111 720

EGET KAPITAL 2013-12

Aktiekapital 50

Överkursfond 0

Uppskrivningsfond 0

Övrigt bundet eget kapital 350

Balanserat resultat 0
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Koncernbidrag 0

Aktieägartillskott 0

Årets resultat 37

Summa eget kapital 437

Obeskattade reserver 0

Minoritetsintressen 0

Avsättningar 9 795

LÅNGFRISTIGA SKULDER

Obligationslån 0

Skulder till kreditinstitut 84 000

Skulder till koncern/intresseföretag 0

Övriga långfristiga skulder 0

Summa långfristiga skulder 84 000

KORTFRISTIGA SKULDER

Skulder till kreditinstitut 13 952

Leverantörsskulder 375

Skulder till koncern/intresseföretag 0

Övriga kortfristiga skulder 3 161

Summa kortfristiga skulder 17 488

Summa eget kapital och skulder 111 720

BRANSCH1 2013-12

LÖNSAMHETSMÅTT

 
Nettomarginal (%) 0,5

 
Bruttovinstmarginal (%) 100,0

Rörelsemarginal (%) 35,2

Riskbuffert (%) -0,3

AVKASTNINGSMÅTT

Avkastning på eget kapital (%) 11,2

Avkastning på totalt kapital (%) 3,2

Räntetäckningsgrad (ggr) 1,0

Avkastning på sysselsatt kapital (%) 7,5

Avkastning på operativt kapital (%) -0,2

KORTSIKTIG BETALNINGSFÖRMÅGA

Kassalikviditet (%) 16,8

Balanslikviditet (%) 16,8

Rörelsekapital (KSEK) -15 882

LÅNGSIKTIG BETALNINGSFÖRMÅGA

Soliditet (%) 0,4

Konsolideringsgrad (%) 0,4

Genomsnittlig skuldränta (%) 3,5

Skuldsättningsgrad (ggr) 232,2

VERKSAMHETSMÅTT

Omsättningshastighet varulager (ggr) 0,0

Genomsnittlig lämnad kredittid (dgr) 2

Kapitalomsättningshastighet (ggr) 0,1

Kassaflöde från rörelse (%) 17,0

Omsättning per anställd (KSEK) 0

Omsättningshastighet kundfordringar (ggr) 166



1  

Noter (KSEK)  

Inga betalningsanmärkningar/skuldsaldo finns registrerat  

Företrädarkontroll - 2014-09-03 (Endast företrädare bosatta i Sverige – antal: 4)  

Styrelse  

Övriga befattningar  

Revisorer  

 

Firmatecknare  

 
 
 

Styrelsehistorik  

Styrelse  

ÅR 2013-12 

Företagsinteckningar 0 

Fastighetsinteckningar 134 000 

Övriga säkerheter 0 

Summa ställda säkerheter 134 000 

Villkorat aktieägartillskott 0 

Övriga ansvarsförbindelser 0 

Summa ansvarsförbindelser 0 

Lön styrelse/ VD 0 

Tantiem styrelse/ VD 0 

Avtalade avgångsvederlag Nej 

Sociala kostnader 0 

Utdelning 0 

Beviljad checkkredit 0 

Utnyttjad checkkredit 0 

Inga betalningsanmärkningar eller skuldsaldo finns registrerat 

  Ingen negativ information hittades på någon företrädare 

NAMN FUNKTION PERSONNR TILLTRÄDE BOLAGSENGAGEMANG

Per Erik Martin Sundquist Ledamot 
Ordförande 

19660309-1759 2013-04-11 
2013-04-11 

  (7)  

Olof Håkan Norberg Ledamot 
Verkställande direktör 

19620722-8591 2013-04-11 
2013-04-11 

  (5)  

Mi Marie Susanne Sundquist Suppleant 19670421-1603 2013-04-11   (7)  

Sofia Ingrid Maria Norberg Suppleant 19691027-0229 2013-04-11   (3)  

Ingen information

NAMN FUNKTION SSN/CO. NO. TILLTRÄDE  

Rune Hans-Ulric Josefsson Revisor 19661218-2433 2013-04-11  

Henrik Nils Gunnar Boman Revisorssuppleant 19740903-0090 2013-04-11  

Firman tecknas av styrelsen Firman tecknas var för sig av >ledamöterna >suppleanterna

NAMN FUNKTION PERSONNR TILLTRÄDE UTTRÄDE BOLAGSENGAGEMANG

Gert-Inge Thorén Ledamot 19630616-1974 2013-03-12 2013-04-11   (3)  

Anna Alexandra Gunnarsdotter 
Rydholm

Suppleant 19680427-0624 2013-03-12 2013-04-11   (3)  

Jan Åke Ullsten Ledamot 19541129-7897 2013-02-21 2013-03-12   (>100)  



Övriga befattningar  

Revisorer  

Statushistorik 

Förändringshistorik 

 
Uppdatering av kontaktuppgifter och branschkodning har utförts 2011-04-28 i samband med leverantörsbyte. 

Certifikat   

Arbetsställen  

Erja Kirsi Marjatta Puonti Sjöström Suppleant 19560724-2608 2013-02-21 2013-03-12   (54)  

Ingen information 

Ingen information 

DATUM BESKRIVNING KOMMENTARER

2013-10-10 Fusion avslutad Överlatande bolag: 

2013-04-03 Fusion pågår Överlatande bolag: Sundquist Norberg Fastighets AB 

2013-02-21 Lagerbolag

DATUM BESKRIVNING

2014-08-12 Limit, ökad

2014-08-12 Bokslut, nytt

2014-08-06 Helårsredovisning (PDF), ny

2014-03-28 Aktiekapital, nyemission

2013-10-11 Status, ändrad

2013-10-11 Styrelse, ändrad

2013-10-11 Företagstecknare ändrad alternativt ny eller ändrad vakanstext

2013-06-19 Status, ändrad

2013-04-27 Adress, ändrad

2013-04-12 Företagstecknare ändrad alternativt ny eller ändrad vakanstext

2013-04-12 Aktiekapital, nyemission

2013-04-12 Företagsnamn, ändrat (tidigare namn: Forbonden 4 AB)

2013-04-12 Verksamhet/ändamål, ändrad

2013-04-12 Företrädaruppgifter, ändrade

2013-04-10 F-skatt, ändrad

2013-04-10 Moms, ändrad

2013-03-13 Företagsnamn, ändrat (tidigare namn: Avstampet Dec 909 AB)

2013-03-13 Verksamhet/ändamål, ändrad

2013-03-13 Företrädaruppgifter, ändrade

2013-03-13 Företagstecknare ändrad alternativt ny eller ändrad vakanstext

2013-03-13 Adress, ändrad

2013-03-13 Beslut om att ha revisor

2013-03-13 Status, ändrad

2013-02-22 Status, ändrad

2013-02-22 Aktiekapital, nybildning

2013-02-22 Verksamhet/ändamål, ändrad

2013-02-22 Adress, ändrad

2013-02-22 Företagstecknare ändrad alternativt ny eller ändrad vakanstext

2013-02-22 Företrädaruppgifter, ändrade

Inga certifikat registrerade

KONTOR AVD/FTG NAMN ANTAL ANSTÄLLDA BESÖKSADRESS POSTADRESS

Huvudkontor Fittja Centrumfastigheter AB 0 anställda Vikdalsgränd 10 3TR 
13152 NACKA STRAND 

Box 768 
13124 NACKA 



Serveringstillstånd  

Fastighetsöversikt   

Fastighet (1/1)   

Taxeringsenheter  

Summering  

Summering  

© Copyright - Safe Information Group NV

Inga serveringstillstånd registrerade

Antal fastigheter 1 st  

Totalt tax. värde 68 600 000 SEK 

Genomsnittligt ägande % 100 % 

Tax. värde byggnad ägd del 61 000 000 SEK 

Tax. värde mark ägd del 7 600 000 SEK 

Totalt tax. värde ägd del 68 600 000 SEK 

Totalt antal inteckningar 15 st 

Totalt belopp inteckningar 134 000 000 SEK 

Antal ansökningar senaste 12 mänaderna 0 st 

Fastighetsbeteckning BOTKYRKA FORBONDEN 4 Antal ägare 1 st Län STOCKHOLM 

Ägande: Tomträttsinnehav Ägd del 100 % Kommun BOTKYRKA 

Förvärv: Köp, 2013-04-01 
Köpeskilling: 62 000 000 SEK, avser hela fastigheten 

Totalt tax.värde: 68 600 000 SEK Därav tax.värde mark: 7 600 000 SEK Därav tax.värde byggnad: 61 000 000 SEK 

ID-beteckning Fastighetstyp Totalt tax.värde Taxeringsår 

 152696-2  Hyreshusenhet, huvudsakligen lokaler (325) - Hel registerfastighet 68 600 000 SEK 2013 

Koncern Företaget saknar koncernstruktur

Linkages Inga länkade företag

Länder -

Koncern Företaget saknar koncernstruktur

Linkages Inga länkade företag

Länder -



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Kommunstyrelsen 
 2014-10-06 Dnr KS/2014:178 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 201 
Redovisning av obesvarade medborgarförslag 
(KS/2014:178) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige godkänner redovisningen. 
 
Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två gånger 
varje år, i april och oktober, redovisa för fullmäktige vilka medborgarförslag 
som ännu inte har beretts färdigt. 
 
Av redovisningen daterad 2014-09-09 framgår vilka medborgarförslag som 
för närvarande bereds. 
_____  
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 

 



Beteckning Datum Beskrivning Yttrande Beslut
KS/2009:309 2009-07-07 Behåll rekreationsområdet Skårdal/norra Vretarna KLF KF
KS/2010:354 2010-09-14 Rätt skylt på rätt plats med relevant information SBN, KLF KF
KS/2012:365 2012-07-16 Tillåt privata företag inom hemtjänstsektorn VON
KS/2012:557 2012-12-13 Utomhusgym på Lida friluftsgård UBAB KF
KS/2013:044 2013-01-15 Bättre möjligheter att bifoga foton m.m. vid felanmälan via kommunens hemsida KLF KF

KS/2013:076 2013-01-30 Förbättra skidspårsystemet Lida-Harbro-Brantbrink
UBAB, 
KOFN, 
SBN

KF

KS/2013:118 2013-02-14 Utomhusgym vid Parkhemsskolan i Tullinge
KOFN, 
SBN

KF

KS/2013:199 2013-03-06 Trappa från bryggan vid Tullinge strand SBN

KS/2013:261 2013-04-03 Bygg flera båtklubbar vid Tullingesjön
KOFN, 
SBN

KF

KS/2013:298 2013-04-23 Hämtning av grovsopor
MOHN, 
SRV

KF

KS/2013:304 2013-04-24 Uppmuntran och stöd till stadsodling SBN
KS/2013:322 2013-05-03 Ordna parkeringsmöjligheter på Östanvägen utanför Erikshallen i Tullinge SBN KF
KS/2013:341 2013-05-15 Bygg studentbostäder i Hallunda centrum KLF KF
KS/2013:370 2013-05-29 Parkeringstillstånd till idrottsledare vid Eklidshallen i Tullinge SBN
KS/2013:395 2013-06-12 Anordna den planerade ängsmarken bredvid Annabergsvägen 36, Tullinge SBN
KS/2013:460 2013-07-31 Röja av och städa sjön Aspens stränder SBN

KS/2013:481 2013-08-27 Anlägg en riktig lekpark för funktionshindrade
KRF, 
KOFN, 
SBN, VON

KF

KS/2013:489 2013-09-04 Att Botkyrka kommun köper in Norsborgs centrum och river det för att bygga hyreslägenheter KLF KF

Fetstil = nämnd motsv. har yttrat sig

Om fler än en nämnd bör yttra sig över förslaget besvaras det slutligt av kommunfullmäktige eller i de fall frågan rör ett område som inte 
tillhör någon nämnd eller är av principiell betydelse. Är kolumnen yttrande tom besvaras förslaget direkt av nämnd.



KS/2013:503 2013-09-18
Skapa en extra textruta/funktion i formuläret för medborgarförslag på webben, så avsändaren kan få 
bekräftelse på inlämnat förslag

KLF KF

KS/2013:506 2013-09-18 En boulebana i den stora lekplatsen i Riksten
KOFN, 
SBN

KF

KS/2013:507 2013-09-18 Bygg lekplats/lekpark, som passar barn i alla åldrar, i Riksten vid Hanvedens allé SBN

KS/2013:564 2013-10-07 Bygg en simhall i Rikstens Friluftsstad KOFN, TN KF

KS/2013:612 2013-10-24 Sätt nät på målen samt staket runt fotbollsplanen vid Hirdvägen/Väpnarvägen i Norsborg SBN
KS/2013:622 2013-10-31 Ordna en brygga med sittplats vid Aspen, nedanför Norsborgsvägen SBN
KS/2013:623 2013-10-31 Anlägg ramp - skenor vid trapporna mellan Hallundavägen och idrottsplatsen i Norsborg SBN

KS/2013:624 2013-10-31 Laglig graffitivägg på planket utmed tunnelbanedepåarbetsplatsen längs med Hallundavägen i Norsborg
KOFN, 
SBN

KF

KS/2013:634 2013-11-07 Gör en Botkyrkaapplikation för smarta telefoner m m KLF KF
KS/2013:652 2013-11-15 Bygg en stor lekpark i Hallunda SBN
KS/2013:699 2013-12-04 Fler hastighetsskyltar inom Rikstens friluftsstad som påminnelse - använd befintliga stolpar SBN
KS/2014:015 2014-01-03 hinder för motortrafik på gångväg öster om förskolan Prästkragen, Hallunda SBN

KS/2014:020 2014-01-08 Förbjud alla raketer i tättbebyggt samhälle eller begränsa det till en öppen plats
MOHN, 
KLF

KF

KS/2014:032 2014-01-15
Anlägg en lekplats i Uttran, i natur/skogsområdet som omgärdas av Trekantsvägen, Enstavägen och 
Norrbyvretsvägen

SBN

KS/2014:054 2014-01-23
Promenadspår i Brantbrinks friluftsområde - för hundägare med okopplade hundar - skyltat för allas 
kännedom

KLF KF

KS/2014:077 2014-02-03 Fartkameror på Vattravägen vid sträckan Lavretsvägen - Runers väg SBN
KS/2014:078 2014-02-03 Tidsstyrda bommar vid järnvägsövergången på Vattravägen SBN

KS/2014:089 2014-02-04
Trafikljus för gående alternativt ett övergångsställe vid korsningen Huddingevägen - Nyängsvägen i 
Tullinge

SBN

KS/2014:091 2014-02-05 Anlägg en skidlekplats i Lida KOFN
KS/2014:092 2014-02-05 Anlägg en skidlekplats och ett barnspår vid Brantbrinks IP KOFN

KS/2014:093 2014-02-05 Anlägg konstgräsplan, löparbanor och konstfrusen isbana på naturgräsplanen vid Brantbrinks IP KOFN

KS/2014:094 2014-02-05 Anlägg skejtspår vid Brantbrinks IP KOFN
KS/2014:095 2014-02-05 Modern konstsnöanläggning i Lida KOFN
KS/2014:096 2014-02-05 Dragning av nytt spår vid Harbrostugan i Tumba KOFN



KS/2014:097 2014-02-05 En upplyst större hundgård i Tullinge SBN
KS/2014:098 2014-02-05 Gallra skog och bredda motionsspår i Lida-Brantbrink-Harbrostugan KOFN
KS/2014:100 2014-02-05 Förlänga och förbinda elljusspår Lid-Harbrostugan-Brantbrinks IP KOFN
KS/2014:109 2014-02-10 Grusa stigen mellan busshållplats på Södra Parkhemsvägen till Flädervägen i Tullinge SBN

KS/2014:111 2014-02-10 Ett nytt boende för äldre i Vårsta, Grödinge SBN, VON KF

KS/2014:123 2014-02-14 Byt ut lampor till LED- typ i belysningen nära busshållplatser och vid övergångsställena därintill SBN

KS/2014:130 2014-02-18
Genomfart förbjuden för tung trafik mellan KP Arnoldssons väg och Dalvägen - bussar i linjetrafik 
undantagna

SBN

KS/2014:131 2014-02-18 Hjälp att sänka hastigheten på Vattravägen SBN
KS/2014:160 2014-02-25 Låt pensionärer få spela pingis på fritidsgården i Tullinge KOFN
KS/2014:164 2014-02-27 Utnyttja tomten från Albyskolan som infartsparkering TN
KS/2014:165 2014-02-27 Rusta upp och bredda tunneln under järnvägen vid korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen SBN
KS/2014:166 2014-02-27 Använd Alfa Lavals gamla fabrikslokaler till en spännande anläggning KLF KF
KS/2014:167 2014-02-27 Anpassa hyran för äldreboenden till försäkringskassans norm VON
KS/2014:168 2014-02-27 Fler boende i Hallunda centrum KLF KF
KS/2014:174 2014-03-03 Anlägg en trottoar eller en gång- och cykelväg på Blickavägen i Tulllinge SBN

KS/2014:179 2014-03-04 Etablering av seniorboendet Boverian med ny placering SBN, VON KF

KS/2014:184 2014-03-07 Ändring av p-bestämmelser SBN
KS/2014:187 2014-03-11 Hundrastgård i det lilla skogspartiet i korsningen Örnbergsvägen/Örnbergsstigen i Tullinge SBN

KS/2014:198 2014-03-13 Förlängning av gångbana längs med Grytstigen samt skyltade och markerade övergångsställen SBN

KS/2014:199 2014-03-13 Anlägg en TV-spelshall KOFN
KS/2014:220 2014-03-19 Attraktiv lekplats vid Örnberget i Tullinge SBN
KS/2014:225 2014-03-20 vilobänk/soffa ovanför gångtrappan mellan Sandavägen och Tornvägen i Vårsta SBN
KS/2014:235 2014-03-24 Anlägg en rondell vid infarten till Tumba centrum SBN
KS/2014:237 2014-03-25 Återställ gungorna i lekparken Övergårdsvägen 3 Tuna, Tumba SBN
KS/2014:240 2014-03-25 Biodynamiska och ekologiska  frukt och bärodlingar runt Hågelby HÅAB

KS/2014:247 2014-03-25 Konvertera Skräfsta och Hågelby till en ny och stor ryttaranläggning HÅAB, KLF KF

KS/2014:256 2014-03-28 Utöka försäkringar för stöld inom äldreboenden VON



KS/2014:257 2014-03-28 Utökning och förbättring av lekplats, Tullinge skog, Banslätt SBN
KS/2014:260 2014-04-01 Åtgärder för att förbättra miljön vid återvinningsstationen, Vattravägen i Uttran SBN
KS/2014:271 2014-04-04 Sätt upp bommar med jämna mellanrum från Färjeläget till Hallunda brygga SBN
KS/2014:273 2014-04-04 Gångväg längs med staketet och bilvägen utanför förskolan Svalan SBN
KS/2014:274 2014-04-07 Bättre parkeringsmöjligheter i Alby centrum BOBY KF
KS/2014:275 2014-04-07 Fler bänkar längs med Mälarpromenaden SBN
KS/2014:276 2014-04-07 Uppställnings- och avlastningsplats för bilar bakom Storvretens idrottsplats KOFN
KS/2014:289 2014-04-10 Skapa infartsparkeringar kring busshållsplatserna vid Uttrans f d stationsområde SBN
KS/2014:307 2014-04-16 Uppmärkning av cykelvägar SBN
KS/2014:322 2014-04-23 Enskilda duschar i skolornas idrottshallar KOFN
KS/2014:323 2014-04-23 Bevilja apoteksärenden som biståndsinsats i hemtjänsten VON
KS/2014:335 2014-05-05 Vita linjer längs med vägar SBN
KS/2014:337 2014-05-05 Omvandla Storvretsbadet till ett äventyrsbad KOFN
KS/2014:338 2014-05-05 Öppet för morgonsimning i Storvretsbadet även under sommaren KOFN
KS/2014:339 2014-05-06 Utbildning av vårdpersonal i hjärt- och lungräddning. VON
KS/2014:344 2014-05-13 Utegym i Norsborg KOFN
KS/2014:357 2014-05-21 Gör en allmän lekpark av den gamla lekplatsen vid före detta Uttrans skola SBN
KS/2014:358 2014-05-21 Farthinder på Skolvägen och Engwalls väg i Uttran SBN
KS/2014:381 2014-05-28 byt ut de dåliga farthindren och bygg om trottoarkanten vid Tomtbergavägen 4 SBN
KS/2014:393 2014-06-04 Bygg inspirationsplats för alla religioner DB, KPB KF
KS/2014:394 2014-06-04 Bredda körbanan på väg 225 för cyklar SBN

AVUN
BOBY
DB
HÅBY
KLF
KOFN
KPB
KRF
MOHN
SBN
SRV

Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden
AB Botkyrkabyggen

Kommunledningsförvaltningen
Kultur- och fritidsnämnden

Demokratiberedningen
Hågelbyparken AB

Klimat- och planeringsberedningen

Södertörns Renhållning AB

Miljö- och hälsoskyddsnämnden
Samhällsbyggnadsnämnden

Kommunala rådet för funktionshinderfrågor



TN
UBAB
UN
VON Vård- och omsorgsnämnden

Upplev Botkyrka AB
Tekniska nämnden

Utbildningsnämnden



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Kommunstyrelsen 
 2014-10-06 Dnr KS/2014:177 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 202 
Redovisning av obesvarade motioner (KS/2014:177) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige godkänner redovisningen. 
 
Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två gånger 
varje år, i april och oktober, redovisa för fullmäktige vilka motioner som 
ännu inte har beretts färdigt. 
 
Av redovisningen daterad 2014-09-09 framgår vilka motioner som för när-
varande bereds. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 
 

 



Fetstil = nämnd motsv. har yttrat sig.

Beteckning Datum Beskrivning Yttrande av 
KS/2009:150 2009-03-25 Förenklade upphandlingsrutiner för småföretagare i Botkyrka (BP) KLF
KS/2009:277 2009-06-11 Det är dags för ett nytänkande i planeringen av våra kommundelar! (M) KLF

KS/2009:338 2009-09-02
Alternativt detaljplaneprogram för Hågelby, Skårdal, Lindhov, Skrävsta med samtliga områden för utveckling av 
eko/naturturismen runt sjön Aspen

KLF

KS/2009:354 2009-09-09 Inför lokalpeng för alla för-, grund- och gymnasieskolor (M) KLF
KS/2009:433 2009-10-28 Inför LOV-lagen (M) POL.SEK (S)
KS/2009:459 2009-11-11 Minska kommunens behov av utjämningssystemet (M) KLF
KS/2010:48 2010-01-25 Tullinge i region Flemingsberg (TuP) KLF
KS/2010:129 2010-03-09 Övergripande helhetslösning och trafikstrategisk plan för kommunens framtida trafik (BP) KLF
KS/2010:476 2010-12-13 Fördubbla antalet platser för ensamkommande flyktingbarn från fem till tio (M) POL.SEK (S)
KS/2011:220 2011-05-23 Inför LOV - för valfrihetens skull! (KD) VON
KS/2011:244 2011-06-13 Botkyrka behöver en arena - för flera idrotter och evenemang (M) KOFN
KS/2012:63 2012-02-06 Förutsättningar för tennis i Botkyrka (M) KOFN, SBN
KS/2012:83 2012-02-22 En ny pendeltågsuppgång vid Tullinge station (FP) SBN
KS/2012:88 2012-02-22 Underhållsplan för byggnaderna i Hågelby - restaurering av stallbyggnad (BP) TN
KS/2012:247 2012-04-25 Parkeringsplatser i Skäcklinge i anslutning till direktbussar till Stockholm (BP) SBN
KS/2012:343 2012-06-25 Inför en miljöapplikation i Botkyrka kommun (M) MOHN
KS/2012:418 2012-09-25 Bra och billiga hyresrätter för unga (V) BOBY
KS/2012:439 2012-10-10 Plantera barnens träd" i Botkyrka kommun (M)" UN, SN, BO
KS/2012:441 2012-10-10 Anlägg en infartsparkering i Vårsta (M) SBN
KS/2012:442 2012-10-10 Konkurrensutsätt driften inom enheten Gata/Park (M) SBN
KS/2012:474 2012-10-24 Utöka antalet parkeringsplatser vid Sunnanvägen (TUP) SBN
KS/2012:550 2012-12-12 Löpande ekonomisk uppföljning av driftskostnaderna för Tullinge respektive övriga Botkyrka (TUP) KLF
KS/2012:556 2012-12-13 Lyft kunskapsnivån kring HBTQ-frågor (M) KLF
KS/2013:63 2013-01-23 Strategi för Grön IT (MP) KLF
KS/2013:64 2013-01-23 Underlätta finansiering av små företag och den sociala ekonomins verksamheter och företagande (MP) AVUN, KLF
KS/2013:153 2013-02-20 LOV i hemtjänsten i Botkyrka kommun (M) VON
KS/2013:270 2013-04-04 Bostäder i Hamra grustag (TUP) SBN
KS/2013:291 2013-04-22 Utred parkeringsproblemen i Botkyrka (M), (FP), (KD) SBN, TN

Motioner besvaras alltid av kommunfullmäktige efter yttrande av berörd/da nämnder eller efter yttrande av kommunledningsförvaltningen för de 
fall motionen inte relaterar till någon facknämnds ansvarsområde.



KS/2013:312 2013-04-29 Håll Botkyrka Rent (SD) MOHN, SBN
KS/2013:335 2013-05-13 Familjeparken i Hågelbyområdet (M) KLF
KS/2013:519 2013-09-23 Lokalcontroller (M) TN
KS/2013:529 2013-09-24 Utökad kollektivtrafik till Riksten (TUP) SBN
KS/2013:530 2013-09-24 Rusta upp infarten till Botkyrka Hantverksby (TUP) SBN
KS/2013:531 2013-09-24 Separera myndighetsutövning och verkställande av beslut (TUP) VON
KS/2013:532 2013-09-24 Värna Ulfsbergsgården genom skydd i ny detaljplan (TUP) SBN
KS/2013:542 2013-09-25 Gång- och cykelväg mellan Rikstens Friluftstad och Lida (FP) SBN
KS/2013:575 2013-10-10 Rådslag (MP) KLF
KS/2013:607 2013-10-23 En mer flexibel hållning till nybyggnation (M) SBN, KLF
KS/2013:610 2013-10-23 Öka säkerheten i kommunalhuset (M) KLF
KS/2013:676 2013-11-28 Valfrihet i hemtjänsten (M) VON
KS/2013:678 2013-11-28 Premiera energismart byggande (M) SBN

KS/2013:679 2013-11-28 Inrätta rum för eftertanke" i kommunen (M) och (FP)"
KOFN, PU, 
VON, UN

KS/2013:710 2013-12-09 Spola isbanor i Tullinge (TUP) KOFN, SBN
KS/2013:711 2013-12-09 Skapa en mötesplats för unga i Riksten (TUP) KOFN, UN
KS/2013:725 2013-12-13 Kritisk granskning av kunskapsmål (TUP) UN
KS/2013:726 2013-12-13 Översyn av äldre detaljplaner (TUP) SBN
KS/2014:29 2014-01-14 Trångboddhet i Botkyrkabyggen (SD) BOBY
KS/2014:79 2014-02-03 Ännu fler hyresvärdar (M) BOBY
KS/2014:80 2014-02-03 Utred möjligheterna till att brett införa jämställda upphandlingar (M) KLF
KS/2014:81 2014-02-03 Upphandla driften av Botkyrka rackethall (M) KOFN
KS/2014:82 2014-02-03 Se över möjligheten att inför trygghetsvärdar (M) KLF
KS/2014:83 2014-02-03 Mer blandade upplåtelseformer (M) BOBY
KS/2014:84 2014-02-03 Bygg bort otryggheten (M) SBN
KS/2014:85 2014-02-03 Ta över Norsborgs centrum - eftersom marknaden har misslyckats (M) KLF
KS/2014:88 2014-02-04 Oberoende granskning av Familjeparken i Hågelby (BP) KLF
KS/2014:103 2014-02-07 En proaktiv tillsyn av våra strandskyddsområden (M) SBN
KS/2014:137 2014-02-18 Utveckla Tullinge centrum (TUP) SBN
KS/2014:191 2014-03-13 Busshållsplats vid Alby äng (M) SBN
KS/2014:192 2014-03-13 Inled förhandlingar med SL om fler infartsparkeringar (M) SBN
KS/2014:193 2014-03-13 Detaljplanelägg Lilltumba" för bostadsområde (M)" SBN



KS/2014:194 2014-03-13 Se över inrättandet av en eller flera servicelinjer (M) KLF
KS/2014:195 2014-03-13 Rätt till en kulturupplevelse per år i skolan (M) UN
KS/2014:217 2014-03-18 Tillsätt en stjärnkock" på nya äldreboendet Tornet (FP)" VON
KS/2014:282 2014-04-09 Inrättande av kommundelsnämnder i Botkyrka (BP) KLF
KS/2014:284 2014-04-09 Levande kulturlandskap från Tumba bruk till Hågelby (BP) KLF
KS/2014:320 2014-04-23 Utred möjligheten att samordna snöskottningstjänster för äldre (S) KLF, SBN
KS/2014:361 2014-05-22 Arbetsförmedling för funktionsnedsatta (M) AVUN
KS/2014:362 2014-05-22 Babysim (M) KOFN

KS/2014:363 2014-05-22 Ersätt Tumba äldreboende med nya äldreboenden (M)
SBN, TN, 
VON

KS/2014:364 2014-05-22 Timbank för personer i långvarigt utanförskap (M) AVUN, SN
KS/2014:365 2014-05-22 Ledsagning och kontaktpersoner (M) VON
KS/2014:398 2014-06-10 Angående energi och miljö i Botkyrka kommun (SD) SBN
KS/2014:402 2014-06-12 Verka för en försäljning av hela eller delar av fjärrvärmeproduktionen (M) och (FP) KLF
KS/2014:471 2014-08-08 Tillgång till gratis wifi på gator, torg och parker i kommunen (FP)

AVUN Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden
BOBY AB Botkyrkabyggen
KLF Kommunledningsförvaltningen
KOFN Kultur- och fritidsnämnden
MOHN Miljö- och hälsoskyddsnämnden
PU Personalutskottet
SBN Samhällsbyggnadsnämnden
SN Socialnämnden
TN Tekniska nämnden
UN Utbildningsnämnden
UNO Utskottet för nämndorganisation
VON Vård- och omsorgsnämnden
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§ 203 
Svar på motion - Upphandla driften av Botkyrka rackethall 
(M) (KS/2014:81) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot förslaget till förmån för eget 
yrkande. 
 
Ärendet 
Jimmy Baker m.fl. (M) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2014-02-
20 § 45 lämnat en motion – Upphandla driften av Botkyrka rackethall.  
Motionärerna anser bl. a. att det inte kan betecknas som en kommunal kärn-
verksamhet att hyra ut bantider, solarium och sälja sportartiklar samt att 
verksamheten konkurrerar med det privata näringslivet och bör därför upp-
höra. Motionärerna föreslår kommunfullmäktige att ge kultur- och fritids-
förvaltningen i uppdrag att upphandla driften av Botkyrka rackethall. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig över motionen 2014-05-20 § 50. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-23. 
 
Motivering 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. Nämnden anför att kultur- 
och fritidsförvaltningen har ett uppdrag att erbjuda framförallt barn och 
unga möjligheten att prova på olika idrotter och vara fysiskt aktiv. I uppdra-
get ligger att olika idrotter ska vara representerade i kommunen och till-
gängliga. Att lägga ut drift av Botkyrka rackethall på andra aktörer kan in-
nebära att anläggningen blir mindre tillgänglig för av kommunen priorite-
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rade grupper. Om driften av rackethallen läggs ut på externa aktörer måste 
kommunens nyttjande av anläggningen säkras. Det bör i förevarande sam-
manhang också noteras att det för närvarande pågår ett utvecklingsarbete för 
Brunna och arbetet kan komma att påverka Rackethallens framtid. Beslut 
avseende rackethallens framtida drift bör därför avvakta tills det klarlagts 
dels hur kommunens tillgång till en rackethall lämpligen säkras, dels hur 
Brunnaområdet ska nyttjas framgent. 
 
Yrkande 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner att ordföranden ställer förslagen mot varandra. 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 

 
 
 



                                                                                                                  
 
 
 
 
 
 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2014-02-20 
 
Upphandla driften av Botkyrka Rackethall 
 
Kommunen bedriver idag en hel del verksamhet i s.k. ”egen regi”. För oss moderater är 
det inte självklart att all verksamhet skall läggas ut på externa entreprenörer likväl som 
det inte heller är självklart att ”egen regi” alltid är det bästa.  
 
Vi vill säkerställa att vi får mesta möjliga verksamhet per skattekrona. Detta innebär att 
vi är beredda att pröva de olika verksamhetsområdena mot marknaden. Kommunen ska 
ansvara för att verksamheten utförs med en hög kvalitet och till rätt pris. Vi ska alltid 
hushålla med medborgarnas skattemedel och inte ha överflödig administration eller för 
stora lokalytor. 
 
För oss är upphandlingar att betrakta som kommunal kärnverksamhet. Kommunen bör 
ha en god kompetens överlag, men ska inte vara främmande för att köpa in rätt 
kompetens för enskilda upphandlingar. Kommunens upphandlingsvolymer ökar i takt 
med kommunens expansion och för att möta den utvecklingen måste ”upphandlingen” 
bli mer kostnadseffektiv. Vi ser t.ex. gärna att vi på nytt ser över ett samarbete kring 
upphandling med de andra kommunerna på Södertörn. 
 
När det gäller Botkyrka Rackethall så är den ett tydligt exempel på en verksamhet som 
inte alls behöver drivas i kommunal regi. Vi tror snarare att det finns entreprenörer som 
är bättre skickade än kommunen att driva affärsverksamhet. 
 
Det kan inte betecknas som en kommunal kärnverksamhet att hyra ut bantider, solarium 
samt sälja sportartiklar och fikaprodukter m.m. Tvärtom så konkurrerar detta med den 
privata sektorn och bör upphöra. Vi vill därför upphandla driften av rackethallen för en 
avtalsperiod som ger rimliga förutsättningar och investeringsmöjligheter för en 
långsiktig privat verksamhet. 
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att  ge kultur- och fritidsförvaltningen uppdraget att upphandla driften av Botkyrka 

rackethall. 
 
 
Jimmy Baker Yngve RK Jönsson Stina Lundgren 
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Motion - Upphandla driften av Botkyrka rackethall (M)  
 
Ärendet 
Jimmy Baker m.fl. (M) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2014-02-
20 § 45 lämnat en motion – Upphandla driften av Botkyrka rackethall. Mot-
ionärerna anser bl. a. att det inte kan betecknas som en kommunal kärnverk-
samhet att hyra ut bantider, solarium och sälja sportartiklar samt att verk-
samheten konkurrerar med det privata näringslivet och bör därför upphöra. 
Motionärerna föreslår kommunfullmäktige att ge kultur- och fritidsförvalt-
ningen i uppdrag att upphandla driften av Botkyrka rackethall. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig över motionen 2014-05-20 § 50. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker motionen. Nämnden anför att kultur- 
och fritidsförvaltningen har ett uppdrag att erbjuda framförallt barn och 
unga möjligheten att prova på olika idrotter och vara fysiskt aktiv. I uppdra-
get ligger att olika idrotter ska vara representerade i kommunen och till-
gängliga. Att lägga ut drift av Botkyrka rackethall på andra aktörer kan in-
nebära att anläggningen blir mindre tillgänglig för av kommunen priorite-
rade grupper. Om driften av rackethallen läggs ut på externa aktörer måste 
kommunens nyttjande av anläggningen säkras. Det bör i förevarande sam-
manhang också noteras att det för närvarande pågår ett utvecklingsarbete för 
Brunna och arbetet kan komma att påverka Rackethallens framtid. Beslut 
avseende rackethallens framtida drift bör därför avvakta tills det klarlagts 
dels hur kommunens tillgång till en rackethall lämpligen säkras, dels hur 
Brunna området ska nyttjas framgent. 
 
 
 
Mattias Jansson Johan Holgersson 
Kommundirektör tf Kanslichef 
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§ 50 
Yttrande över motion - Upphandla driften av Botkyrka rack-
ethall (M) (KOF/2014:48)  
 
Beslut 
Nämnden föreslår fullmäktige att avslå motionen på grund av att det är osä-
kert läge kring hur Brunna området ska utvecklas och vilka eventuella kon-
sekvenser det har för Rackethallen. 
 
Ufuk Sen (M), Märta Engelberth-Fridell (M) och Jonas Isaksson (M) reser-
verar sig mot beslutet.   
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen har ett uppdrag att erbjuda framförallt barn 
och unga möjligheten att prova och vara fysiskt aktiv inom en rad olika id-
rotter. I detta ligger att olika idrotter ska vara representerade i kommunen 
samt vara tillgängliga. Att lägga ut drift på andra aktörer kan innebära att 
anläggningen blir mindre tillgänglig för förvaltningens prioriterade grupper. 
Om detta läggs ut på annan aktör bör deras tillgång till aktuell anläggning 
säkras. Det pågår för närvarande ett utvecklingsarbete gällande Brunna och 
detta kan påverka även Rackethallens framtid. Beslut kring framtid drift bör 
därför avvakta tills det finns mer klarhet i dess framtid. 

 

Yrkanden 
Ufuk Sen (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelsen  
2014-04-25 
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Yttrande över motion - Upphandla driften av Botkyrka rack-
ethall (M) (KS/2014:81)  
 
Förslag till beslut 
Nämnden föreslår fullmäktige att avslå motionen på grund av att det är osä-
kert läge kring hur Brunna området ska utvecklas och vilka eventuella kon-
sekvenser det har för Rackethallen. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen har ett uppdrag att erbjuda framförallt barn 
och unga möjligheten att prova och vara fysiskt aktiv inom en rad olika id-
rotter. I detta ligger att olika idrotter ska vara representerade i kommunen 
samt vara tillgängliga. Att lägga ut drift på andra aktörer kan innebära att 
anläggningen blir mindre tillgänglig för förvaltningens prioriterade grupper. 
Om detta läggs ut på annan aktör bör deras tillgång till aktuell anläggning 
säkras. Det pågår för närvarande ett utvecklingsarbete gällande Brunna och 
detta kan påverka även Rackethallens framtid. Beslut kring framtid drift bör 
därför avvakta tills det finns mer klarhet i dess framtid. 

 
Ärendet 
Moderata samlingspartiet inkom den 20 februari med en motion om att drif-
ten av Botkyrka rackethall bör upphandlas. Utgångspunkten för detta förslag 
är att kommunen i vissa fall inte är bäst lämpad att bedriva vissa verksam-
heter utan att dessa istället ska skötas av privata aktörer. De anser att Bot-
kyrka rackethall är ett exempel på där kommunen inte är bäst lämpad att be-
driva verksamheten, utan att privata aktörer är bättre lämpade att sköta detta. 
Förslaget är därför att kultur- och fritidsförvaltningen får i uppdrag att upp-
handla driften av Botkyrka rackethall. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen anser att vårt uppdrag är att främja att våra 
medborgare har ett diversifierat utbud av kultur- och fritidsaktiviteter samt 
att de får möjlighet att växa genom ett aktivt deltagande i dessa. Den mål-
grupp som av nämnden är prioriterad är särskilt barn- och ungdomsidrott. 
Kommunen stödjer detta dels genom att ge föreningsbidrag men även långt 
viktigare genom att tillhandahålla idrottsanläggningar till ett subventionerat 
pris. Detta att kommunen tillhandahåller anläggningar innebär också att för-
eningarna kan ägna sig till sin kärnverksamhet samt fokusera på den priori-
terade målgruppen barn och unga. Ett fåtal idrotter har av tradition inte fått 
möjligheten att enbart ägna sig åt sin kärnverksamhet, utan har hänvisats till 
att bygga, äga och driva sina egna anläggningar, exempelvis racketsporter 
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och ridsport. Konsekvensen blir i dessa fall att för att få ekonomin att gå 
runt måste de avdela tider, som helst skulle gått till barn och unga, till vuxna 
motionärer som generar högre intäkter. Andra idrotter har hänvisats till lo-
kaler som ägs av kommersiella aktörer, exempel på detta är bowling. I dessa 
fall renodlas ofta anläggningen för att attrahera privatpersoner och företag 
genom att erbjuda exempelvis alkoholförsäljning. Detta innebär att det blir 
miljöer som är mindre lämpliga för barn och ungdomar. Denna utläggning 
har till syfte att klargöra vad riskerna med att lägga ut idrottsanläggning på 
annat driftansvar, oavsett om det är föreningsdrift eller kommersiell drift 
som avses. Vid sådan upphandling bör prisnivåerna och tillgänglighet till at-
traktiva tider för barn och unga säkras. Med dessa förbehåll anser Kultur- 
och fritidsförvaltningen att det finns fördelar med att pröva att lägga ut drif-
ten på annan aktör.  

 
I detta aktuella fall gällande Botkyrka rackethall är fallet att den ursprungli-
gen byggdes, ägdes och drevs av en förening, Olligång. I början av 2000- ta-
let hade kommunen en ambition att den mark som anläggning finns på 
skulle exploateras och ville därför endast arrendera ut den årsvis till före-
ningen. Detta tackade föreningen nej till och konsekvensen blev att kommu-
nen i väntan på exploatering tog över anläggningen 2004. Dessa exploate-
ringsplaner har dock varierat i aktualitet över tid, vilket inneburit att framti-
den för rackethallen har varit mycket oviss. Konsekvensen av denna osäker-
het har blivit att driften och underhåll har varit av mer kortsiktig karaktär. 
Nu skriver vi 2014 och Botkyrka rackethall har stora och kostsamma reno-
veringsbehov. Det pågår ett arbete med att ta fram en plan för hur Brunna 
området ska utvecklas som beräknas vara klart senhösten 2014 för att pre-
senteras i kommande framåtsikt. I detta ingår diskussionen kring Botkyrka 
rackethalls framtid. Alternativen handlar om den ska vara kvar på samma 
plats, renoveras, rivas och eventuellt flyttas inom eller utanför området.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen anser att det är lämpligast att avvakta beslut 
kring framtida drift till årsskiftet när det finns mer klarhet i vad som kom-
mer hända med Brunna IP. Vi vill ha möjlighet att pröva fritt kring framtida 
lösningar avseende nuvarande byggnads framtid, eventuell nybyggnation på 
annan plats samt att pröva vem som är mest lämpad att bygga, äga samt 
driva rackethallsverksamheten. 
 
Pernilla Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef verksamhetschef 
 Idrott och anläggning 
_________ 
Expedieras till: 
Förslagsställare 
Kommunledningsförvaltningen 
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§ 204 
Svar på motion - Kritisk granskning av kunskapsmål (TUP) 
(KS/2013:725) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (TUP) reserverar sig mot förslaget till förmån för 
eget yrkande. 
 
Ärendet 
Anders Thorén och Therese Lind (TUP) har vid kommunfullmäktiges sam-
manträde 2013-12-17 § 180 lämnat en motion – Kritisk granskning av kun-
skapsmål. Motionärerna anser bl. a. att utbildningsförvaltningen ska be-
handla sin verksamhetsplan för att kritiskt granska om kunskapsmålen är 
tillräckligt ambitiöst satta. Vidare föreslår motionärerna att kommunfull-
mäktige ger utbildningsförvaltningen i uppdrag att återigen behandla verk-
samhetsplanen 2014 för att kritiskt granska om kunskapsmålen är tillräckligt 
ambitiöst satta, samt att kommunfullmäktige ger utbildningsförvaltningen i 
uppdrag att, om målen inte bedöms vara tillräckligt ambitiösa, återkomma 
med förslag på åtgärder och justerade kunskapsmål. 
 
Utbildningsnämnden har yttrat sig över motionen 2014-04-22 § 140. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-23. 
 
Motivering 
Utbildningsnämnden avstyrker motionen. Nämnden anför att målen redan är 
tillräckligt ambitiösa och att de stämmer väl överens med forskning och be-
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prövad erfarenhet, samt utgår från enheternas inlämnade kvalitetsredovis-
ningar och av förvaltningsledningen genomförda kvalitetsdialoger. 
 
Yrkande 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
Anders Thorén (TUP) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner att ordföranden ställer förslagen mot varandra. 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 

 



Tullingepartiet - med målet Tullinge egen kommun - blev största partiet i Tullinge och 3:e största partiet i Botkyrka 
kommun i valet 2010. 

MOTION	  	  
	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  2013-12-17
	   	   	   	   	   	   	   	   	  

Kommunfullmäktige	  	  

	   	  
Kritisk	  granskning	  av	  kunskapsmål	  	  

 
Svenska elevers skolresultat har försämrats kraftigt visar den senaste Pisa-rapporten. Detta resultat 
har kommit “chockartat” i Sverige och lett till en skarp debatt både vad gäller den nationella 
utbildningspolitiken och inte minst frågan om hur kommunerna fullgör sitt huvudmannaskap.  
 
På nationell nivå har alla sin egen förklaring till vad som behöver göras i skolan. 
Kommunaliseringen, det fria skolvalet, friskolereformen, olika betygsmodeller och vinstintresset är 
bara några av de aspekter som debattörer brukar lyfta fram.  
 
Dessa analyser tar dock ofta utgångspunkt i ideologi snarare än forskning och tidigare erfarenheter. 
Det är givetvis naivt att tro att några enskilda åtgärder skulle lösa alla skolans problem. Därför 
måste vi på kommunal nivå se bortom de ideologiska resonemangen och blicka framåt. Vi måste 
fokusera på vad som är bäst för Botkyrkas invånare istället för att orientera efter en ideologisk 
kompass.  
 
Mycket tyder på att en av de viktigaste faktorerna till goda skolresultat är att föräldrar och elever tar 
skolarbetet på allvar genom ökat elevfokus och stort föräldraengagemang (andra viktiga faktorer är 
t ex lärares arbetsförhållanden). Det handlar alltså om en attityd som innebär höga krav från 
föräldrar och elever som tar sitt samhällsansvar och bidrar till att vända trenden. Pisa-rapporten 
understryker att alla med ett direkt intresse i skolan måste vara inkluderade i arbetet.  
 
För att skapa goda förutsättningar för barn och föräldrar måste Botkyrka gå i bräschen och ta ansvar 
genom att säkerställa att kunskapsmålen är på en tillräckligt hög nivå samt har rätt innehåll och 
fokus. Vi anser därför att utbildningsförvaltningen åter skall behandla verksamhetsplanen 2014 för 
att kritiskt granska om kunskapsmålen är tillräckligt ambitiöst satta. 
 
Om resultaten från Pisa-rapporten hade varit kända före behandlingen av verksamhetsplanen så 
hade kunskapsmålen (meritvärde, andel behöriga till gymnasiet) sannolikt sett annorlunda ut genom 
högre och skärpta krav ställt på åtgärdsplaner och uppföljning. 
  
Till bilden hör att 2013 har varit ett “speciellt” år för Botkyrkas utbildningsförvaltning. 
Förvaltningschefen avgick och förvaltningen har sedan dess letts av en tillförordnad chef samtidigt 
som sökprocess efter ny skolchef har pågått. Ännu mer avgörande har förmodligen varit att 
förvaltningen hela året har kämpat med att komma till rätta med det stora budgetunderskottet från 
2012, som annars automatiskt hade rullat vidare till 2013. Både på förvaltningen och ute på 
enheterna har kraft och tid använts för att genomföra kostnadsreduktioner samtidigt som många 
förändringar i den nationella skolpolitiken (betygssystem, förste lärare, lärarlegitimation mm) har 
hanterats.  
  
Vi vill, med hänvisning till ovanstående anförda skäl, att utbildningsförvaltningen får i uppdrag att 
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göra en kritisk granskning av verksamhetsplanen enligt ovan och återkomma till nämnden med 
förslag på åtgärder och justerade mål. Vårt önskemål är att det blir en process som även engagerar 
hela utbildningsnämnden innan ett eventuellt majoritetsförslag läggs fram.  
 
Kommunalpolitik är speciell, den är ofta mer praktisk än ideologisk. Skillnaden i skolfrågan mellan 
Botkyrkas partier är för liten för att prestige och ideologiska låsningar ska hindra att vi kommer 
överrens. Botkyrkas skolungdomar förtjänar en kritisk granskning av kunskapsmålen som grundas i 
praktiska lösningar framför ideologiska låsningar till höger eller vänster. 
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att utbildningsförvaltningen får i uppdrag att återigen behandla verksamhetsplanen 2014 för att 
 kritiskt granska om kunskapsmålen är tillräckligt ambitiöst satta, samt  
 
att utbildningsförvaltningen får i uppdrag att, om målen inte bedöms vara tillräckligt ambitiösa, 
 återkomma med förslag på åtgärder och justerade kunskapsmål.  
 
Anders	  Thorén	  (TUP)	   	   Therese	  Lind	  (TUP)	  
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Referens Mottagare 
Erik Sahlin  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Motion - Kritisk granskning av kunskapsmål (TUP)  
 
Ärendet 
Anders Thorén och Therese Lind (TUP) har vid kommunfullmäktiges sam-
manträde 2013-12-17 § 180 lämnat en motion – Kritisk granskning av kun-
skapsmål. Motionärerna anser bl. a. att utbildningsförvaltningen ska be-
handla sin verksamhetsplan för att kritiskt granska om kunskapsmålen är 
tillräckligt ambitiöst satta. Vidare föreslår motionärerna att kommunfull-
mäktige ger utbildningsförvaltningen i uppdrag att återigen behandla verk-
samhetsplanen 2014 för att kritiskt granska om kunskapsmålen är tillräckligt 
ambitiöst satta, samt att kommunfullmäktige ger utbildningsförvaltningen i 
uppdrag att, om målen inte bedöms vara tillräckligt ambitiösa, återkomma 
med förslag på åtgärder och justerade kunskapsmål. 
 
Utbildningsnämnden har yttrat sig över motionen 2014-04-22 § 140. 
 
Sammanfattning 
Utbildningsnämnden avstyrker motionen. Nämnden anför att målen redan är 
tillräckligt ambitiösa och att de stämmer väl överens med forskning och be-
prövad erfarenhet, samt utgår från enheternas inlämnade kvalitetsredovis-
ningar och av förvaltningsledningen genomförda kvalitetsdialoger. 
 
 
 
XX  Johan Holgersson 
Kommundirektör  tf Kanslichef 
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§ 40 
Yttrande över motion (TUP) - Kritisk granskning av kun-
skapsmål (UF/2014:1)  

 

Beslut 

Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen och 
lämnar förvaltningens tjänsteskrivelse som sitt yttrande. 

Yrkanden 
(TUP) yrkar bifall för motionen samt lämnar in särskilt yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden bifaller 
ordförandeförslaget. 

Reservationer 
(TUP) reserverar sig mot förslaget. 

 

Sammanfattning  

Tullingepartiet har lämnat in en motion som handlar om att få föräldrar att 
ta sitt samhällsansvar och att bidra till att vända trenden med sjunkande re-
sultat i skolorna i Botkyrka. Partiet vill att utbildningsnämnden ska ge för-
utsättningar för detta genom att säkerställa att kunskapsmålen är på en till-
räckligt hög nivå och att de har rätt innehåll och fokus. Utbildningsförvalt-
ningen anser att målen redan är tillräckligt ambitiösa och att de stämmer väl 
överens med forskning och beprövad erfarenhet, samt utgår från enheternas 
inlämnade kvalitetsredovisningar och av förvaltningsledningen genomförda 
kvalitetsdialoger. 
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Referens 

 
Mottagare 

Gunilla Wirström Nilsson 
 
 
 
 
 

Utbildningsnämnden 
 

 
Yttrande över motion – Kritisk granskning av kunskapsmål 
(KS/2013:725) 
 
Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen och 
lämnar förvaltningens tjänsteskrivelse som sitt yttrande. 
 
Sammanfattning  
Tullingepartiet har lämnat in en motion som handlar om att få föräldrar att ta 
sitt samhällsansvar och att bidra till att vända trenden med sjunkande resultat 
i skolorna i Botkyrka. Partiet vill att utbildningsnämnden ska ge förutsätt-
ningar för detta genom att säkerställa att kunskapsmålen är på en tillräckligt 
hög nivå och att de har rätt innehåll och fokus. 
 
Utbildningsförvaltningen anser att målen redan är tillräckligt ambitiösa och 
att de stämmer väl överens med forskning och beprövad erfarenhet, samt ut-
går från enheternas inlämnade kvalitetsredovisningar och av förvaltningsled-
ningen genomförda kvalitetsdialoger. 
 
Ärendet 
Tullingepartiet har till kommunfullmäktige inlämnat en motion med anled-
ning av de sjukande resultaten i senaste Pisaundersökningen. De förklaringar 
som framkommit på nationell nivå (kommunalisering, det fria skolvalet, 
friskolereformen med flera) anser Tullingepartiet vila mer på ideologi än på 
forskning och tidigare erfarenhet. 
 
I motionen framhålls kommunens huvudansvar likväl som föräldrarnas enga-
gemang. För att få föräldrar att ta sitt samhällsansvar och bidra till att vända 
trenden vill Tullingepartiet se en attityd som innebär höga krav från föräldrar. 
För att skapa förutsättningar för detta vill partiet att utbildningsnämnden ska 
säkerställa att kunskapsmålen är på en tillräckligt hög nivå samt har rätt inne-
håll och fokus. 
 
Tullingepartiets förslag är att Kommunfullmäktige beslutar att 
 

• Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att återigen behandla verk-
samhetsplanen 2014 för att kritiskt granska om kunskapsmålen är till-
räckligt ambitiöst satta 

Utbildningsförvaltningen  
Utvärderings- och utvecklingsenheten  
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• Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att, om målen inte bedöms 
vara tillräckligt ambitiösa, återkomma med förslag på åtgärder och ju-
sterade kunskapsmål 

 
Yttrande 
I Skolverkets kunskapsöversikt ”Vad påverkar resultaten i svensk skola? 
(2009)” lyfts att orsaker till förändrade resultat i grundskolan är komplexa och 
följden av att en rad faktorer på olika nivåer samverkar, faktorer som sam-
hällsförändringar, reformer, resurser och skolans inre arbete.  
Tullingepartiet menar att de många förklaringar som finns till de sjunkande 
skolresultaten i PISA och analyser av vad som behöver göras, mer bygger på 
ideologi än forskning och tidigare erfarenheter. Utbildningsförvaltningen de-
lar åsikten om vikten av att basera åtgärder på forskning och beprövad erfa-
renhet. Med detta som bas och med utgångspunkt i de konstaterade utveckl-
ingsbehoven – genom kvalitetsredovisningar och kvalitetsdialoger - har för-
valtningen inför läsåret 2014/2015 valt att fokusera på utvecklingen av 
undervisningen. Särskilt betonas användande av digitala verktyg, språkut-
vecklande och inkluderande arbetsätt i alla skolformer samt stöd till enheter-
na i arbetet med att analysera och utvärdera på lokal nivå. Dessa fokusområ-
den stämmer väl överens med ”forskning och tidigare erfarenheter”. 
 
Att lärarförväntningar påverkar elevernas prestationer är ett resultat som be-
kräftas i Skolverkets studier såväl som i internationella studier (Jenner, 2004; 
Hattie, 2009)  
 
Sambanden mellan individfaktorer som social bakgrund (föräldrarnas utbild-
ningsnivå, kulturella kapital, etc) påverkar deras skolresultat. Andra betydel-
sefulla faktorer för elevernas resultat är föräldrarnas förväntningar på och am-
bitioner för sina barn, liksom att föräldrarna är involverade i skolarbetet och 
har kännedom om skolans språk. Detta finns det starka belägg för i såväl 
svensk som internationell forskning.  
 
Förvaltningen anser att de mål och intentioner som finns i Ettårsplanen för 
2014 väl stämmer överens med forskning och beprövad erfarenhet och att de 
har rätt fokus. I exempelvis mål 6:5 är målet att ”Undervisningen i förskolor 
och skolor utvecklas för att ge alla barn möjligheter att nå högre måluppfyl-
lelse” är andemeningen att alla barn/elever ska lyckas och att det inte ska fin-
nas något tak för hur långt de kan nå. Det är ett ambitiöst mål, menar förvalt-
ningen. 

 
 

 
Ann-Chatrin  Norrevik                 Kristina Gustafsson 
Förvaltningschef                    Chef för utvärderings- och utvecklingsenheten 
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§ 205 
Svar på medborgarförslag - Bygg en simhall i Rikstens fri-
luftsstad (KS/2013:564) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2013-10-24 § 148 ett medborgarförslag - Bygg 
en simhall i Rikstens friluftsstad. Förslagsställaren föreslår att kommunen 
anlägger en traditionell simhall, gärna med vattenland för barnen och stor 
utomhuspool för nyttjande under sommarmånaderna. Simhallen föreslås 
ligga i Rikstens friluftsstad med motiveringen att det inom ett friluftsområde 
behöver finnas möjligheter till att simma. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig över förslaget 2014-02-10 § 6. 
 
Tekniska nämnden har yttrat sig över förslaget 2014-02-10 § 8. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-24. 
 
Motivering 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker medborgarförslaget. Nämnden anför 
att baden i Botkyrka kommun, Fittjabadet och Storvretsbadet, har som 
främsta uppgift att tillhandahålla tjänster för att främja ett aktivt motionsliv 
och göra det möjlig för föreningar och skolor att bedriva verksamhet samt 
att erbjuda simskolor för ökad simkunnighet hos barn och vuxna. Kultur- 
och fritidsnämndens prioritering är därför att underhålla och utveckla an-
läggningar som redan finns i kommunen. 
 
Tekniska nämnden avstyrker medborgarförslaget. Nämnden hänvisar till att 
Botkyrka kommuns kultur- och fritidsförvaltning ska utreda framtida behov 
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av olika typer av idrottsanläggningar. Uppdraget och planen för utredningen 
är att få en helhetsbild och ett helhetsgrepp över vad Botkyrkaborna efter-
frågar och är i behov av. Badanläggningar är dyra investeringar och dyra att 
förvalta. Fastighetsdriften är dyr men även underhållet av en badanläggning 
kostar mycket varje år. Fler mindre badanläggningar blir dyrare att driva än 
ett fåtal större anläggningar. Om kultur- och fritidsförvaltningens utredning 
pekar på att ökad yta för sim- och träningsaktiviteter behövs, så kommer ut-
redningen inte exakt att peka på i vilken kommundel anläggningen ska vara 
placerad. Det blir ett senare ställningstagande för kultur- och fritidsnämn-
den. 
 
Kommunstyrelsen delar förslagsställarens åsikt att det ska finnas goda möjlig- 
heter till friluftsliv på Riksten. År 2006 fattade kommunfullmäktige beslut om  
ett inriktningsprogram för Lida och Riksten med syfte att utveckla ett tillgängligt  
och attraktivt friluftsområde. 
_____  
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



Rubrik    

Förnamn Caroline   

Efternamn Druse   

Namn  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer    

Telefonnummer    

Mobilnummer    

E-postadress  

Förslag Förslag: Bygg en simhall i Rikstens Friluftsstad. 
 
Jag tänker mig en traditionell simhall, gärna med 
vattenland för barnen och stor utomhuspool för 
sommarmånaderna. Tänk om man kunde bygga en 
bassäng som en konstgjord sjö med strand ute på något 
av fälten, för att smälta in i omgivningarna. Det tror jag 
vore en dröm för oss boende i Riksten och alla andra i 
Tullinge. 
 
Ett inomhusgym vore också trevligt och varför inte ett spa 
med varma bubbelpooler utomhus för kalla vinterdagar. 

Motivering Jag tycker att det saknas en simhall i Tullinge. Vi är fler 
och fler som flyttar hit och de boende i här omkring måste 
åka till Huddinge eller Tumba för simskola etc. 
 
Och var vore en bättre plats att anlägga en sådan än i 
Riksten? För vad är ett friluftsområde utan 
simmöjligheter? ;o) 
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Referens Mottagare 
Erik Sahlin  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Bygg en simhall i Rikstens Friluftsstad  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2013-10-24 § 148 ett medborgarförslag - Bygg 
en simhall i Rikstens Friluftsstad. Förslagsställaren föreslår att kommunen 
anlägger en traditionell simhall, gärna med vattenland för barnen och stor 
utomhuspool för nyttjande under sommarmånaderna. Simhallen föreslås 
ligga i Rikstens friluftsstad med motiveringen att det inom ett friluftsområde 
behöver finnas möjligheter till att simma. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig över förslaget 2014-02-10 § 6. 
 
Tekniska nämnden har yttrat sig över förslaget 2014-02-10 § 8. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker medborgarförslaget. Nämnden anför 
att baden i Botkyrka kommun, Fittjabadet och Storvretsbadet, har som 
främsta uppgift att tillhandahålla tjänster för att främja ett aktivt motionsliv 
och göra det möjlig för föreningar och skolor att bedriva verksamhet samt 
att erbjuda simskolor för ökad simkunnighet hos barn och vuxna. Kultur- 
och fritidsnämndens prioritering är därför att underhålla och utveckla an-
läggningar som redan finns i kommunen. 
 
Tekniska nämnden avstyrker medborgarförslaget. Nämnden hänvisar till att 
Botkyrka kommuns kultur- och fritidsförvaltning ska utreda framtida behov 
av olika typer av idrottsanläggningar. Uppdraget och planen för utredningen 
är att få en helhetsbild och ett helhetsgrepp över vad Botkyrkaborna efter-
frågar och är i behov av. Badanläggningar är dyra investeringar och dyra att 
förvalta. Fastighetsdriften är dyr men även underhållet av en badanläggning 
kostar mycket varje år. Fler mindre badanläggningar blir dyrare att driva än 
ett fåtal större anläggningar. Om kultur- och fritidsförvaltningens utredning 
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pekar på att ökad yta för sim- och träningsaktiviteter behövs, så kommer ut-
redningen inte exakt att peka på i vilken kommundel anläggningen ska vara 
placerad. Det blir ett senare ställningstagande för kultur- och fritidsnämn-
den. 
 
 
 
Mattias Jansson  Johan Holgersson 
Kommundirektör  tf Kanslichef 
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 2014-02-10 Dnrsbf/2013:477 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 8 
Yttrande över medborgarförslag - Bygg en simhall i Riks-
tens Friluftsstad (sbf/2013:477) 

 
Beslut 
Medborgarförslaget avstyrks. 
 
Sammanfattning 
Botkyrka kommuns kultur- och fritidsförvaltning ska utreda framtida behov 
av olika typer av idrottsanläggningar. Uppdraget och planen för utredningen 
är att få en helhetsbild och ett helhetsgrepp över vad Botkyrkaborna efter-
frågar och är i behov av framöver. Badanläggningar är dyra investeringar 
och dyra att förvalta. Fastighetsdriften är dyr men även underhållet av en 
badanläggning kostar mycket varje år. Fler mindre badanläggningar blir dy-
rare att driva än ett fåtal större anläggningar. Om kultur- och fritidsförvalt-
ningens utredning pekar på att ökad yta för sim- och träningsaktiviteter be-
hövs, så kommer utredningen inte exakt att peka på i vilken kommundel an-
läggningen ska vara placerad. Det blir ett senare ställningstagande för kul-
tur- och fritidsnämnden. 
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
om att bygga en simhall i Rikstens Friluftsstad. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse date-
rad 2014-01-26. 
 
__________ 
 
 
 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen 
Maude Andersson Pekkanen 
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Referens Mottagare 
Maude Andersson Pekkanen 
 
 
 
 
 
 
 

Tekniska nämnden 
 
 
 
 
 

Begäran om yttrande över medborgarförslag - Bygg en 
simhall i Rikstens Friluftsstad 
 
Förslag till beslut 
Medborgarförslaget avstyrks. 
 
Ärendet 
Tekniska nämnden fick 2013-10-29 i uppdrag av kommunfullmäktige att 
yttra sig över ett medborgarförslag om att bygga en simhall i Riksten. För-
slagsställaren anser att det behövs ett nytt bad med tillhörande gym, SPA-
avdelning och utomhusbassäng formad som en sjö med tillhörande strand.  
 
Sammanfattning 
Simhallarna i Botkyrka kommun, Fittjabadet och Storvretsbadet, har som 
främsta uppgift att tillhandahålla tjänster för att främja ett aktivt motionsliv, 
göra det möjlig för föreningar och skolor att bedriva verksamhet samt att er-
bjuda simskolor för ökad simkunnighet hos barn och vuxna.  
Botkyrka kommun, kultur- och fritidsförvaltningen ska utreda framtida be-
hov av olika typer av idrottsanläggningar. I arbetet utreds behovet av att 
bygga om/bygga till befintliga anläggningar, snarare än att bygga ytterligare 
simhallar.  
Uppdraget och planen för utredningen är att få en helhetsbild och ett hel-
hetsgrepp över vad Botkyrkaborna efterfrågar och är i behov av framöver. 
Badanläggningar är dyra investeringar och dyra att förvalta. Fastighetsdrif-
ten är dyr men även underhållet av en badanläggning kostar mycket varje år. 
Fler mindre badanläggningar blir dyrare att driva än ett fåtal större anlägg-
ningar.   
 
Om kultur- och fritidsförvaltningens utredning pekar på att ökad yta för sim- 
och träningsaktiviteter behövs, så kommer utredningen inte exakt att peka 
på i vilken kommundel anläggningen ska vara placerad. Det blir ett senare 
ställningstagande för kultur- och fritidsnämnden. 
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I sammanhanget kan det nämnas att denna typ av anläggning finns med i det 
privata initiativet om en eventuellt utbyggnad av Hågelbyparken.  
 
 
 
Magnus Andersson Maude Andersson Pekkanen 
Samhällsbyggnadschef Fastighetschef 
 
 
 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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§ 6 
Yttrande över medborgarförslag - Bygg en simhall i Riks-
tens Friluftsstad (KF/2013:228) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2013-10-08 i uppdrag av kommunfullmäk-
tige att yttra sig över medborgarförslaget – Bygg en simhall i Riksten.  För-
slagsställaren anser att det behövs ett nytt bad med tillhörande gym, SPA-
avdelning och utomhusbassäng formad som en sjö med tillhörande strand.  
 
Sammanfattning 
Baden i Botkyrka kommun, Fittjabadet och Storvretsbadet, har som främsta 
uppgift att tillhandahålla tjänster för att främja ett aktivt motionsliv och göra 
det möjlig för föreningar och skolor att bedriva verksamhet samt att erbjuda 
simskolor för ökad simkunnighet hos barn och vuxna. Kultur- och fritids-
nämndens prioritering är att underhålla och utveckla anläggningar som re-
dan finns i kommunen. 
 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 
2014-01-20 
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Referens Mottagare 
Roger Vintemar 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 

 Yttrande på medborgarförslag - Bygg en simhall i Riksten.  
 
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker medborgarförslaget. 
 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2013-10-08 i uppdrag av kommunfullmäk-
tige att besvara ett medborgarförslag – Bygg en simhall i Riksten.  Förslags-
ställaren anser att det behövs ett nytt bad med tillhörande gym, SPA-
avdelning och utomhusbassäng formad som en sjö med tillhörande strand.  
 
Sammanfattning 
Baden i Botkyrka kommun, Fittjabadet och Storvretsbadet, har som främsta 
uppgift att tillhandahålla tjänster för att främja ett aktivt motionsliv och göra 
det möjlig för föreningar och skolor att bedriva verksamhet samt att erbjuda 
simskolor för ökad simkunnighet hos barn och vuxna. Kultur- och fritids-
nämndens prioritering är att underhålla och utveckla anläggningar som re-
dan finns i kommunen. 
 
Yttrande 
I ett arbete med en strategisk lokalförsörjningsplan som just nu utreds, ska 
Botkyrka kommuns presentera förslag till kommande behov av olika typer 
av idrottsanläggningar. I arbetet utreds behovet av att bygga om/bygga till 
befintliga anläggningar, snarare än en inriktning mot att bygga ytterligare 
simhallar.  
Uppdraget och planen för utredningen är att få en helhetsbild och ett hel-
hetsgrepp över vad Botkyrkaborna efterfrågar och är i behov av framöver. 
 
Att anlägga nya anläggningar blir ofta mer kostsamt än att rusta upp och ut-
veckla befintliga anläggningar. Fler mindre simhallar är energimässigt och 
kostnadsmässigt dyrare att bemanna och driva än att ha ett fåtal anläggning-
ar som rymmer en större kapacitet och ett bredare utbud.   
 
Om utredningen pekar på att mer yta för sim- och träningsaktiviteter be-
hövs, så kommer utredningen inte exakt att peka på i vilken kommundel an-
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läggningen då ska vara placerad. Det blir ett senare ställningstagande för 
Kultur- och fritidsnämnden. 
 
I sammanhanget kan det nämnas att denna typ av anläggning finns med i det 
privata initiativet i Hågelbyparken.  
 
 
 
 
Pernilla Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott och anläggning 
 
_________________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 
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§ 206 
Svar på medborgarförslag - Promenadspår i Brantbrinks 
friluftsområde för okopplade hundar (KS/2014:54) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2014-02-20 § 46 ett medborgarförslag – Pro-
menadspår i Brantbrinks friluftsområde – för hundägare med okopplade 
hundar – skyltat för allas kännedom. Förslagsställaren menar på att om 
kommunen avsätter/utmärker ett spår där motionärer får vara beredda på att 
det förekommer löst springande hundar, kan konflikter mellan hundägare 
och andra motionärer undvikas.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-03-28. 
 
Motivering  
I kommunens lokala ordningsföreskrifter (15 §) finns i dag ett kopplings-
tvång inom tätbebyggelsen i kommundelarna Norsborg, Hallunda, Eriks-
berg, Fittja, Slagsta, Alby, Tumba, Vårsta och Tullinge samt i park eller vid 
plantering, på samtliga torg, på kommunala skolgårdar, inom angiven del av 
Lida Friluftsgård och på av kommunen anlagda samt utmärkta motionsspår, 
skidspår och skidbackar samt på Sörmlandsleden.  
 
Enligt förarbetena till ordningslagen kan lokala föreskrifter om hundar avse 
bl.a. kopplingstvång och förbud mot att låta hundar vistas på vissa platser. 
Lösa hundar kan vålla olägenheter för allmänheten, t.ex. genom att skrämma 
förbipasserande eller utgöra en fara för trafiken. För att hindra ordningsstör-
ningar har kommunen därför infört lokala föreskrifter om hållande av hun-
dar. Vidare framgår av lagen om tillsyn över hundar och katter att hundar 
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och katter ska hållas under sådan tillsyn att de inte orsakar skador eller av-
sevärda olägenheter.   
 
Kommunen har således av ordningsskäl infört kopplingstvång i tätbebyggda 
områden och andra områden som är avsedda för allmänheten att röra sig fritt 
i. Att införa ett motionsspår för löst springande hundar i Brantbrinks fri-
luftsområde skulle således strida mot de lokala ordningsföreskrifterna och 
dess bakomliggande syften. Kommunledningsförvaltningen anser därför inte 
att det är möjligt att tillmötesgå medborgarförslaget. 
_____  
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 

 



Rubrik Promenadspår i Brantbrinks friluftsområde - för 
hundägare med okopplade hundar - skyltat för allas 
kännedom 

Förnamn Agneta 

Efternamn Hasselqvist 

Namn Agneta Hasselqvist 

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Föreslår att kommunen avsätter/utmärker (med 
skyltar) ett spår för oss hundägare där vi kan gå 
/motionera våra hundar och där de motionärer som 
gå i detta spår får vara beredda på att det 
förekommer lösa hundar där,givetvis med strikt 
ägaransvar och efter naturskyddslagen.   

Motivering För att undvika konflikter mellan hundägare och 
andra motionärer !  
Vi är många hundägare i Tullinge som promenerar 
med våra hundar i Brantbrinks friluftsområde, ofta 
är vi många som träffas varje dag vid  bestämda 
tidpunkter och då ibland många  hundar som leker 
och jagar varandra. Detta ses ofta med oblida ögon 
av motionärer/cyklister/skidåkare som inte kan 
acceptera våra glada hundar.  
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Kommunledningsförvaltningen 
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 - 530 610 00 Sms·/HandläggareMobilTelefon/· E-post jannica.ifstrom@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Jannica Ifström 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Promenadspår i Brantbrinks friluftsom-
råde - för hundägare med okopplade hundar - skyltat för 
allas kännedom  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget  
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2014-02-20 § 46 ett medborgarförslag – Pro-
menadspår i Brantbrinks friluftsområde – för hundägare med okopplade 
hundar – skyltat för allas kännedom. Förslagsställaren menar på att om 
kommunen avsätter/utmärker ett spår där motionärer får vara beredda på att 
det förekommer löst springande hundar, kan konflikter mellan hundägare 
och andra motionärer undvikas.   
 
Yttrande  
I kommunens lokala ordningsföreskrifter (15 §) finns i dag ett kopplings-
tvång inom tätbebyggelsen i kommundelarna Norsborg, Hallunda, Eriks-
berg, Fittja, Slagsta, Alby, Tumba, Vårsta och Tullinge samt i park eller vid 
plantering, på samtliga torg, på kommunala skolgårdar, inom angiven del av 
Lida Friluftsgård och på av kommunen anlagda samt utmärkta motionsspår, 
skidspår och skidbackar samt på Sörmlandsleden.  
 
Enligt förarbetena till ordningslagen kan lokala föreskrifter om hundar avse 
bl.a. kopplingstvång och förbud mot att låta hundar vistas på vissa platser. 
Lösa hundar kan vålla olägenheter för allmänheten, t.ex. genom att skrämma 
förbipasserande eller utgöra en fara för trafiken. För att hindra ordningsstör-
ningar har kommunen därför infört lokala föreskrifter om hållande av hun-
dar. Vidare framgår av lagen om tillsyn över hundar och katter att hundar 
och katter ska hållas under sådan tillsyn att de inte orsakar skador eller av-
sevärda olägenheter.   
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Kommunen har således av ordningsskäl infört kopplingstvång i tätbebyggda 
områden och andra områden som är avsedda för allmänheten att röra sig fritt 
i. Att införa ett motionsspår för löst springande hundar i Brantbrinks fri-
luftsområde skulle således strida mot de lokala ordningsföreskrifterna och 
dess bakomliggande syften. Kommunledningsförvaltningen anser därför inte 
att det är möjligt att tillmötesgå Agneta Hasselqvists förslag.  
 
 
 
Mattias Jansson Johan Holgersson 
Kommundirektör  tf Kanslichef 
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§ 207 
Svar på medborgarförslag - Laglig graffitivägg på planket 
utmed tunnelbanedepå-arbetsplatsen längs Hallundavägen 
i Norsborg (KS/2013:624) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2013-11-21 § 162 ett medborgarförslag - Lag-
lig graffitivägg på planket utmed tunnelbanedepåarbetsplatsen längs med 
Hallundavägen i Norsborg. Förslagsställaren föreslår att planket som åsyftas 
i förslaget ska bli en laglig graffitivägg och därmed bidra till en trevligare 
utemiljö i området. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig över medborgarförslaget 2014-02-
10 § 7. 
 
Samhällbyggnadsnämnden har yttrat sig över medborgarförslaget 2014-05-
20 § 144. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-24. 
 
Motivering 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker medborgarförslaget. Nämnden anför 
att platsen som anges i förslaget inte är kommunens fastighet och därför kan 
beslut inte fattas i frågan. Vidare hänvisar nämnden till den lagliga graffiti-
väggen som finns i Alby, vid Hangaren, som tillhör Subtopias verksamhet. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden avstyrker medborgarförslaget. Nämnden håller 
med förslagsställaren om att det aktuella planket kan behöva färgläggas, 
men marken längs med tunnelbanedepån ägs inte av Botkyrka kommun utan 
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av landstinget. Samhällsbyggnadsnämnden anser att marken inte är lämplig 
för graffiti med hänsyn till trafiken på Hallundavägen. Nämnden vill också i 
detta sammanhang hänvisa till att det redan idag finns en laglig graffitivägg 
vid Subtopia i Alby. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 

 



Rubrik Laglig graffitivägg på planket utmed 
tunnelbanedepåarbetsplatsen längs med 
Hallundavägen 

Förnamn Nina 

Efternamn Johansson 

Namn Nina Johansson 

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Laglig graffitivägg  
Det borde bli en laglig graffitivägg på det långa, grå 
o trista planket utmed tunnelbanedepåarbetsplatsen 
längs Hallundavägen.  

Motivering Med färg o mönster skulle denna vägg kunna bli 
riktigt fin. Det skulle åter bli en trevlig promenadväg 
att gå till o från tunnelbanan/ Kärsbyskolan/ 
centrum. Även bilisterna tror jag skulle uppskatta 
lite färg o liv.  
Vore skam om vi ska behöva se detta gråa o trista 
plank hela den långa byggtiden.  
Trevligare utomhusmiljö för alla!  
Sätter färg på tillvaron.  
Gör graffiti laglig inom denna vägg!  
Kreativitet hos unga lockas fram  
Unga oerfarna målare o proffs kan samsas o lära av 
varandra   
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Kommunledningsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 530 623 08 / Sms·0734 21 86 02 · E-post Erik.Sahlin@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Erik Sahlin  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Laglig graffitivägg på planket utmed 
tunnelbanedepåarbetsplatsen längs med Hallundavägen i 
Norsborg  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2013-11-21 § 162 ett medborgarförslag - Lag-
lig graffitivägg på planket utmed tunnelbanedepåarbetsplatsen längs med 
Hallundavägen i Norsborg. Förslagsställaren föreslår att planket som åsyftas 
i förslaget ska bli en laglig graffitivägg och därmed bidra till en trevligare 
utemiljö i området. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig över medborgarförslaget 2014-02-
10 § 7. 
 
Samhällbyggnadsnämnden har yttrat sig över medborgarförslaget 2014-05-
20 § 144. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker medborgarförslaget. Nämnden anför 
att platsen som anges i förslaget inte är kommunens fastighet och därför kan 
beslut inte fattas i frågan. Vidare hänvisar nämnden till den lagliga graffiti-
väggen som finns i Alby, vid Hangaren, som tillhör Subtopias verksamhet. 
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Samhällsbyggnadsnämnden avstyrker medborgarförslaget. Nämnden håller 
med förslagsställaren om att det aktuella planket kan behöva färgläggas, 
men marken längs med tunnelbanedepån ägs inte av Botkyrka kommun utan 
av landstinget. Samhällsbyggnadsnämnden anser att marken inte är lämplig 
för graffiti med hänsyn till trafiken på Hallundavägen. Nämnden vill också i 
detta sammanhang hänvisa till att det redan idag finns en laglig graffitivägg 
vid Subtopia i Alby. 
 
 
 
Mattias Jansson  Johan Holgersson 
Kommundirektör  tf Kanslichef 
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 2014-05-20 Dnrsbf/2013:524 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 144 
Medborgarförslag - Laglig graffitivägg på planket utmed 
tunnelbanedepåarbetsplatsen längs Hallundavägen i Nors-
borg (sbf/2013:524) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Medborgarförslaget avslås. 
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden håller med förslagsställaren om att det aktuella 
planket kan behöva färgläggas, men platsen längs med tunnelbanedepån ägs 
inte av Botkyrka kommun utan av landstinget. Vi anser dock att platsen inte 
är så lämplig för graffiti, med tanke på trafikeringen av Hallundavägen. Vi 
vill också i detta sammanhang hänvisa till att det redan idag finns en laglig 
graffitivägg vid Subtopia i Alby.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Nina Johansson om att uppföra en laglig graffitivägg i form av 
ett plank längs med tunnelbanedepån i Norsborg. Förslaget inkom till Bot-
kyrka kommun 2013-10-31 och till samhällsbyggnadsförvaltningen  
2013-12-02.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-04-07, utgör 
underlag för beslutet. 
 
Yrkande 
Ordförande yrkar avslag på medborgarförslaget.  
 
Stefan Dayne (KD) bifaller ordförandens yrkande på avslag. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Ulrika Persson 
Anna Metzelius 
Olov Lindquist 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
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Referens Mottagare 
Anton Anander  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Medborgarförslag - Laglig graffitivägg på planket utmed 
tunnelbanedepåarbetsplatsen längs Hallundavägen i Nors-
borg  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
Medborgarförslaget anses besvarat.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Nina Johansson om att uppföra en laglig graffitivägg i form av 
ett plank längs med tunnelbanedepån i Norsborg. Förslaget inkom till Bot-
kyrka kommun 2013-10-31 och till samhällsbyggnadsförvaltningen  
2013-12-02.  
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen kan hålla med förslagsställaren om att det 
aktuella planket kan behöva färgläggas, men platsen längs med tunnelbane-
depån ägs inte av Botkyrka kommun utan av landstinget. Förvaltningen an-
ser dock att platsen inte är så lämplig för graffiti, med tanke på trafikeringen 
av Hallundavägen. Gående passerar i direkt anslutning förbi arbetsplatsom-
rådet vid depån och i den trånga sektionen skulle den föreslagna aktiviteten 
innebära problem både för framkomlighet och trafiksäkerhet. Vi vill också i 
detta sammanhang hänvisa till att det redan idag finns en laglig graffitivägg 
vid Subtopia i Alby.  
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef 
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§ 7 
Yttrande över medborgarförslag - Laglig grafittivägg 
(KF/2013:261) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker medborgarförslaget. 
 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden fick i uppdrag att yttra sig över medborgarför-
slaget för en laglig grafittivägg. Förslagsställaren föreslår att grafittiväggen 
ska vara på ett plank som löper utmed tunnelbanedepån längs Hallundavä-
gen i Norsborg. Platsen som anges är inte kommunens fastighet därför kan 
beslut inte fattas i frågan. 
 
Botkyrka kommun är positiva till lagliga grafittiväggar och det finns en i 
Alby vid Hangaren som tillhör Subtopias verksamhet.  
Subtopiaväggen är 90 meter lång, se www.subtopia.se för öppettider. 
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Kultur- och fritidsförvaltningen   
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-530 615 02 Sms· E-post agata.lundberg@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Agata Lundberg 
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande på medborgarförslag - Laglig grafittivägg på plan-
ket utmed tunnelbanedepåarbetsplatsen längs Hallundavä-
gen i Norsborg. (KS/2013:624) 
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avstyrker medborgarförslaget. 
 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden fick i uppdrag att yttra sig över medborgarför-
slaget för en laglig grafittivägg. Förslagsställaren föreslår att grafittiväggen 
ska vara på ett plank som löper utmed tunnelbanedepån längs Hallundavä-
gen i Norsborg. Platsen som anges är inte kommunens fastighet därför kan 
beslut inte fattas i frågan. 
 
Botkyrka kommun är positiva till lagliga grafittiväggar och det finns en i 
Alby vid Hangaren som tillhör Subtopias verksamhet.  
Subtopiaväggen är 90 meter lång, se www.subtopia.se för öppettider. 
 
 
Pernilla Hellman Andreas Dahlgren 
Kultur- och fritidschef Administrativ chef 
 
 
 
________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 
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Anmälningsärenden 
 
Följande ärenden anmäls till kommunfullmäktige: 
 
Valnämndens protokoll 2014-09-18 
 
Svar på medborgarförslag 
KS/2013:395 - Medborgarförslag - Anordna den planerade ängsmarken 
bredvid Annabergsvägen 36, Tullinge 
Beslut: Besvarat 
 
KS/2014:89 - Medborgarförslag - Trafikljus för gående alternativt ett över-
gångsställe vid korsningen Huddingevägen - Nyängsvägen i Tullinge 
Beslut: Bifall 
 
KS/2014:91 - Medborgarförslag - Anlägg en skidlekplats i Lida 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:92 - Medborgarförslag - Anlägg en skidlekplats och ett barnspår 
vid Brantbrinks IP 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:93 - Medborgarförslag - Anlägg konstgräsplan, löparbanor och 
konstfrusen isbana på naturgräsplanen vid Brantbrinks IP 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:94 - Medborgarförslag - Anlägg skejtspår vid Brantbrinks IP 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:95 - Medborgarförslag - Modern konstsnöanläggning i Lida 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:96 - Medborgarförslag - Dragning av nytt spår vid Harbrostugan i 
Tumba 
Beslut: Avslag 
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KS/2014:97 - Medborgarförslag - En upplyst större hundgård i Tullinge 
Beslut: Besvarat 
 
KS/2014:98 - Medborgarförslag - Gallra skog och bredda motionsspår i 
Lida-Brantbrink-Harbrostugan 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:100 - Medborgarförslag - Förlänga och förbinda elljusspår Lid-
Harbrostugan-Brantbrinks IP 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:160 - Medborgarförslag - Låt pensionärer få spela pingis på fri-
tidsgården i Tullinge 
Beslut: Bifall 
 
KS/2014:164 - Medborgarförslag - Utnyttja tomten från Albyskolan som in-
fartsparkering 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:165 - Medborgarförslag - Rusta upp och bredda tunneln under 
järnvägen vid korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen 
Beslut: Besvarat 
 
KS/2014:167 - Medborgarförslag - Anpassa hyran för äldreboenden till för-
säkringskassans norm 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:174 - Medborgarförslag - Anlägg en trottoar eller en gång- och cy-
kelväg på Blickavägen i Tullinge 
Beslut: Bifall 
 
KS/2014:187 - Medborgarförslag - Hundrastgård i det lilla skogspartiet i 
korsningen Örnbergsvägen/Örnbergsstigen i Tullinge 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:199 - Medborgarförslag - Anlägg en TV-spelshall 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:220 - Medborgarförslag - Attraktiv lekplats vid Örnberget i Tull-
inge 
Beslut: Avslag 
 



BOTKYRKA KOMMUN ORDFÖRANDEFÖRSLAG  3[3] 
Kommunfullmäktige 

 2014-11-03   
 

KS/2014:225 - Medborgarförslag - vilobänk/soffa ovanför gångtrappan mel-
lan Sandavägen och Tornvägen i Vårsta 
Beslut: Bifall 
 
KS/2014:235 - Medborgarförslag - Anlägg en rondell vid infarten till 
Tumba centrum 
Beslut: Besvarat 
 
KS/2014:256 - Medborgarförslag - Utöka försäkringar för stöld inom äldre-
boenden 
Beslut: Avslag 
 
KS/2014:323 - Medborgarförslag - Bevilja apoteksärenden som biståndsin-
sats i hemtjänsten 
Beslut: Besvarat 
 

 
 



  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1[2] 

Valnämnden  
 2014-09-18  

 

 

Plats och tid Kommunalhuset i Tumba, rum 2:3, kl  12:00 – 12:25 
 
Beslutande Lars Nyberg (S) Ulf Hjalmarsson (M) 
 Dora Cruz (S), tjg. ersättare  Barbro Hillblom (S) 
  Saga Åshage (M) Mats Einarsson (V) 
  Bo Claesson (KD)       
             
             
             
Ersättare Marcus Ekman (S), Bo Johansson (S), Stina Lundgren (M), Bertil 

Rolf (TUP)  

Övriga deltagande Agnetha Olofsson, Valsamordnare 

 
Utses att justera Saga Åshage (M) 

 

Plats och tid för justering Kommunalhuset i Tumba, Torsdagen den 18 september kl. 16:00 
 
 
Sekreterare   Paragrafer 48 
 Håkan Hultgren   
    
    
Ordförande    
 Lars Nyberg (S)        
    
    
Justerare    
 Saga Åshage (M)   
 
 
 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.   

 Nämnd Sammanträdesdatum 

 Valnämnden 2014-09-18 
 Anslaget den Nedtas den 

 2014-09-19 2014-10-13 
 Förvaringsplats för protokollet  

 Kommunledningsförvaltningen  
 Underskrift 

 
_________________________ 

 

  Håkan Hultgren   
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  2[2] 
Valnämnden  

 2014-09-18   
 

 
§ 48 
Fastställande av slutresultat av folkomröstningen om en 
eventuell delning av Botkyrka kommun  
 
Beslut 
Slutresultatet för den kommunala folkomröstningen i Botkyrka 14 septem-
ber om en eventuell delning av Botkyrka fastställs till: 
 
10709  JA-röster 25,5 % 
29307 NEJ-röster 69,8 % 
  1906  Blanka röster   4,5 % 
      75  Ogiltiga röster   0,2 % 
 
Antalet röstande var 41997. Det motsvarar ett valdeltagande på 64,7 % av 
de 64 940 röstberättigade i kommunalvalen. 
 
Sammanfattning 
Under valnatten 14-15 september redovisades resultatet för folkomröstning-
en för de röstande i respektive valdistrikt inklusive de förtidsröster som 
kunnat distribueras till valdistrikten, bilaga 1. Efter kontrollräkning under 
torsdagen den 18 september har dessa korrigerats, bilaga 2. 
 
Utöver de separata resultaten för de 48 valdistrikten, summerades dessa 
även för delområden inom kommunen: 
 
Botkyrka 
Tullinge och Botkyrka utom Tullinge 
Tullinge Norra, Tullinge Södra, Tumba Norra, Tumba södra inklusive Grö-
dinge, vilka utgör valkretsen Botkyrka södra 
Alby, Fittja och Hallunda/Norsborg, vilka utgör valkretsen Botkyrka norra. 
 
Dessa siffror finns i bilaga 3. 
 
I samband med Valnämndens preliminära räkning av de allmänna valen 
(onsdagsräkningen) kompletterades resultaten från valnatten med sent in-
komna förtidsröster från förtidsröstning i andra kommuner, från förtidsröst-
ningen i Botkyrka under valdagen samt röster från utlandet (brevröster plus 
ambassadröster). Dessa röster kan inte fördelas på valdistrikten utan endast 
på de indelningar av kommunen som användes under valnatten. 
 
Slutresultatet redovisas, utöver resultatet i folkomröstningen för hela Bot-
kyrka, även för dessa delområden. Siffrorna för delområdena under valnat-
ten har då lagts samman med siffrorna från onsdagsräkningen. 
 
Slutresultatet finns i bilaga 4. 
 
 

   



Folkomröstning 2014 Valnattsresultat

Distrikt JA NEJ Blank
Underk
ända

Summa 
röster

Röstbe
rättiga
de Kommundel

Valdeltag
ande

Botkyrka 1 Tullinge C/N Lanthem 1025 439 40 7 1511 1835 Norra Tullinge 82,3

Botkyrka 2 Ö Tullingeberg 651 369 24 1 1045 1284 Norra Tullinge 81,4

Botkyrka 3 Tullinge Parkhem 832 320 30 4 1186 1437 Norra Tullinge 82,5

Botkyrka 4 G:a Tullingeberg 693 329 37 0 1059 1305 Norra Tullinge 81,1

Botkyrka 5 Tullinge Gård 486 211 17 1 715 817 Norra Tullinge 87,5

Botkyrka 6 Banslätt/Römossen 786 422 27 2 1237 1438 Södra Tullinge 86,0

Botkyrka 7 Tullingeskog 633 322 16 4 975 1090 Södra Tullinge 89,4

Botkyrka 8 Riksten 583 261 28 1 873 1083 Södra Tullinge 80,6

Botkyrka 9 Södra Lanthem 679 260 27 2 968 1107 Södra Tullinge 87,4

Botkyrka 10 Tullinge Villastad Norra 684 287 26 1 998 1137 Norra Tullinge 87,8

Botkyrka 11 Tullinge Villastad Södra 464 173 11 4 652 779 Norra Tullinge 83,7

Botkyrka 13 Segersjö 126 730 62 0 918 1367 Södra Tumba 67,2

Botkyrka 14 Tumba C 88 791 53 6 938 1421 Södra Tumba 66,0

Botkyrka 15 Broängen 55 821 31 3 910 1182 Södra Tumba 77,0

Botkyrka 16 Kassmyra 67 844 28 4 943 1203 Södra Tumba 78,4

Botkyrka 17 Skäcklinge 116 1207 43 3 1369 1943 Södra Tumba 70,5

Botkyrka 18 Storvreten V 91 679 37 4 811 1600 Södra Tumba 50,7

Botkyrka 19 Storvreten S 117 853 60 4 1034 1820 Södra Tumba 56,8

Botkyrka 20 Storvreten Ö 90 572 44 1 707 1407 Södra Tumba 50,2

Botkyrka 21 Vretarna/Tumba bruk 87 1102 44 3 1236 1645 Norra Tumba 75,1

Botkyrka 22 Tuna 109 712 63 5 889 1491 Norra Tumba 59,6

Botkyrka 23 Nackdala/Solhöjden 62 741 27 4 834 1149 Norra Tumba 72,6

Botkyrka 24 Kulturen Tumba park 95 521 45 0 661 945 Norra Tumba 69,9

Botkyrka 26 Uttran 77 867 37 2 983 1203 Södra Tumba 81,7

Botkyrka 27 Vårsta C/Bremora 81 775 40 2 898 1232 Södra Tumba 72,9

Botkyrka 28 Grödinge Landsbygd 161 837 68 0 1066 1501 Södra Tumba 71,0

Botkyrka 29 Vårsta/Malmtorp 59 425 27 0 511 672 Södra Tumba 76,0

Botkyrka 31 Albydalen V småhus S 86 732 31 0 849 1694 Alby 50,1

Botkyrka 32 Albydalen C/Rotemannen 118 595 43 0 756 1670 Alby 45,3

Botkyrka 33 Alby småhus Ö/Albygård 68 626 30 0 724 1151 Alby 62,9

Botkyrka 34 Albyberget V 81 347 32 1 461 1234 Alby 37,4

Botkyrka 35 Albyberget Ö/Albygård 103 593 37 2 735 1634 Alby 45,0

Botkyrka 36 Albydalen Ö 111 632 48 3 794 1919 Alby 41,4

Botkyrka 41 Fittja småhusområde 53 571 49 2 675 1104 Fittja 61,1

Botkyrka 42 Fittja Krögarvägen 81 582 41 6 710 1443 Fittja 49,2

Botkyrka 43 Fittja Forvägen 104 557 66 1 728 1626 Fittja 44,8

Botkyrka 44 Fittja Värdshusvägen 72 528 32 0 632 1356 Fittja 46,6

Botkyrka 51 Slagsta N 38 575 31 1 645 922 Hallunda Norsborg 70,0

Botkyrka 52 Slagsta S 46 609 36 0 691 1014 Hallunda Norsborg 68,1

Botkyrka 53 Hallunda/Brunna 69 567 62 2 700 1337 Hallunda Norsborg 52,4

Botkyrka 54 Hallunda C 78 527 33 0 638 1305 Hallunda Norsborg 48,9

Botkyrka 55 Hallunda/Norsborg låghus 56 686 44 1 787 1326 Hallunda Norsborg 59,4

Botkyrka 56 Norsborg småhusområde 31 721 16 2 770 1141 Hallunda Norsborg 67,5

Botkyrka 57 Norsborg Ö 64 622 35 2 723 1442 Hallunda Norsborg 50,1

Botkyrka 58 Norsborg C 101 719 40 0 860 1906 Hallunda Norsborg 45,1

Botkyrka 59 Norsborg V 72 603 34 3 712 1482 Hallunda Norsborg 48,0

Botkyrka 60 Eriksberg Ö 75 633 63 3 774 1594 Hallunda Norsborg 48,6

Botkyrka 61 Eriksberg V/G:a Norsborg 64 685 57 0 806 1540 Hallunda Norsborg 52,3



Folkomröstning 2014 Procentuell fördelning

Distrikt Kommundel JA NEJ Blank Underkän Summa röster

Botkyrka 1 Tullinge C/N Lanthem Norra Tullinge 67,8 29,1 2,6 0,5 100,0

Botkyrka 2 Ö Tullingeberg Norra Tullinge 62,3 35,3 2,3 0,1 100,0

Botkyrka 3 Tullinge Parkhem Norra Tullinge 70,2 27,0 2,5 0,3 100,0

Botkyrka 4 G:a Tullingeberg Norra Tullinge 65,4 31,1 3,5 0,0 100,0

Botkyrka 5 Tullinge Gård Norra Tullinge 68,0 29,5 2,4 0,1 100,0

Botkyrka 6 Banslätt/Römossen Södra Tullinge 63,5 34,1 2,2 0,2 100,0

Botkyrka 7 Tullingeskog Södra Tullinge 64,9 33,0 1,6 0,4 100,0

Botkyrka 8 Riksten Södra Tullinge 66,8 29,9 3,2 0,1 100,0

Botkyrka 9 Södra Lanthem Södra Tullinge 70,1 26,9 2,8 0,2 100,0

Botkyrka 10 Tullinge Villastad Norra Norra Tullinge 68,5 28,8 2,6 0,1 100,0

Botkyrka 11 Tullinge Villastad Södra Norra Tullinge 71,2 26,5 1,7 0,6 100,0

Botkyrka 13 Segersjö Södra Tumba 13,7 79,5 6,8 0,0 100,0

Botkyrka 14 Tumba C Södra Tumba 9,4 84,3 5,7 0,6 100,0

Botkyrka 15 Broängen Södra Tumba 6,0 90,2 3,4 0,3 100,0

Botkyrka 16 Kassmyra Södra Tumba 7,1 89,5 3,0 0,4 100,0

Botkyrka 17 Skäcklinge Södra Tumba 8,5 88,2 3,1 0,2 100,0

Botkyrka 18 Storvreten V Södra Tumba 11,2 83,7 4,6 0,5 100,0

Botkyrka 19 Storvreten S Södra Tumba 11,3 82,5 5,8 0,4 100,0

Botkyrka 20 Storvreten Ö Södra Tumba 12,7 80,9 6,2 0,1 100,0
Botkyrka 21 Vretarna/Tumba bruk Norra Tumba 7,0 89,2 3,6 0,2 100,0

Botkyrka 22 Tuna Norra Tumba 12,3 80,1 7,1 0,6 100,0

Botkyrka 23 Nackdala/Solhöjden Norra Tumba 7,4 88,8 3,2 0,5 100,0

Botkyrka 24 Kulturen Tumba park Norra Tumba 14,4 78,8 6,8 0,0 100,0

Botkyrka 26 Uttran Södra Tumba 7,8 88,2 3,8 0,2 100,0

Botkyrka 27 Vårsta C/Bremora Södra Tumba 9,0 86,3 4,5 0,2 100,0

Botkyrka 28 Grödinge Landsbygd Södra Tumba 15,1 78,5 6,4 0,0 100,0

Botkyrka 29 Vårsta/Malmtorp Södra Tumba 11,5 83,2 5,3 0,0 100,0

Botkyrka 31 Albydalen V småhus S Alby 10,1 86,2 3,7 0,0 100,0

Botkyrka 32 Albydalen C/Rotemannen Alby 15,6 78,7 5,7 0,0 100,0

Botkyrka 33 Alby småhus Ö/Albygård Alby 9,4 86,5 4,1 0,0 100,0

Botkyrka 34 Albyberget V Alby 17,6 75,3 6,9 0,2 100,0

Botkyrka 35 Albyberget Ö/Albygård Alby 14,0 80,7 5,0 0,3 100,0

Botkyrka 36 Albydalen Ö Alby 14,0 79,6 6,0 0,4 100,0

Botkyrka 41 Fittja småhusområde Fittja 7,9 84,6 7,3 0,3 100,0

Botkyrka 42 Fittja Krögarvägen Fittja 11,4 82,0 5,8 0,8 100,0

Botkyrka 43 Fittja Forvägen Fittja 14,3 76,5 9,1 0,1 100,0

Botkyrka 44 Fittja Värdshusvägen Fittja 11,4 83,5 5,1 0,0 100,0

Botkyrka 51 Slagsta N Hallunda Norsbo 5,9 89,1 4,8 0,2 100,0

Botkyrka 52 Slagsta S Hallunda Norsbo 6,7 88,1 5,2 0,0 100,0

Botkyrka 53 Hallunda/Brunna Hallunda Norsbo 9,9 81,0 8,9 0,3 100,0

Botkyrka 54 Hallunda C Hallunda Norsbo 12,2 82,6 5,2 0,0 100,0

Botkyrka 55 Hallunda/Norsborg låghus Hallunda Norsbo 7,1 87,2 5,6 0,1 100,0

Botkyrka 56 Norsborg småhusområde Hallunda Norsbo 4,0 93,6 2,1 0,3 100,0

Botkyrka 57 Norsborg Ö Hallunda Norsbo 8,9 86,0 4,8 0,3 100,0

Botkyrka 58 Norsborg C Hallunda Norsbo 11,7 83,6 4,7 0,0 100,0

Botkyrka 59 Norsborg V Hallunda Norsbo 10,1 84,7 4,8 0,4 100,0

Botkyrka 60 Eriksberg Ö Hallunda Norsbo 9,7 81,8 8,1 0,4 100,0

Botkyrka 61 Eriksberg V/G:a Norsborg Hallunda Norsbo 7,9 85,0 7,1 0,0 100,0



Folkomröstning 2014 Valnattsresultat Korrigerat

Distrikt JA NEJ Blank
Underk
ända

Summa 
röster

Röstbe
rättiga
de Kommundel

Valdeltag
ande

Botkyrka 1 Tullinge C/N Lanthem 1019 438 40 7 1504 1835 Norra Tullinge 82,0

Botkyrka 2 Ö Tullingeberg 648 370 24 1 1043 1284 Norra Tullinge 81,2

Botkyrka 3 Tullinge Parkhem 829 322 30 4 1185 1437 Norra Tullinge 82,5

Botkyrka 4 G:a Tullingeberg 690 328 37 0 1055 1305 Norra Tullinge 80,8

Botkyrka 5 Tullinge Gård 446 253 17 1 717 817 Norra Tullinge 87,8

Botkyrka 6 Banslätt/Römossen 783 420 27 2 1232 1439 Södra Tullinge 85,6

Botkyrka 7 Tullingeskog 631 321 16 3 971 1090 Södra Tullinge 89,1

Botkyrka 8 Riksten 582 261 28 1 872 1083 Södra Tullinge 80,5

Botkyrka 9 Södra Lanthem 678 261 28 0 967 1107 Södra Tullinge 87,4

Botkyrka 10 Tullinge Villastad Norra 686 287 26 0 999 1137 Norra Tullinge 87,9

Botkyrka 11 Tullinge Villastad Södra 464 173 10 3 650 779 Norra Tullinge 83,4

Botkyrka 13 Segersjö 126 680 61 0 867 1367 Södra Tumba 63,4

Botkyrka 14 Tumba C 88 791 53 5 937 1421 Södra Tumba 65,9

Botkyrka 15 Broängen 55 819 32 1 907 1182 Södra Tumba 76,7

Botkyrka 16 Kassmyra 68 833 29 0 930 1203 Södra Tumba 77,3

Botkyrka 17 Skäcklinge 116 1204 43 1 1364 1943 Södra Tumba 70,2

Botkyrka 18 Storvreten V 91 677 37 4 809 1600 Södra Tumba 50,6

Botkyrka 19 Storvreten S 119 855 59 1 1034 1820 Södra Tumba 56,8

Botkyrka 20 Storvreten Ö 90 568 43 2 703 1407 Södra Tumba 50,0

Botkyrka 21 Vretarna/Tumba bruk 87 1100 44 0 1231 1645 Norra Tumba 74,8

Botkyrka 22 Tuna 110 711 63 2 886 1491 Norra Tumba 59,4

Botkyrka 23 Nackdala/Solhöjden 62 742 26 4 834 1149 Norra Tumba 72,6

Botkyrka 24 Kulturen Tumba park 95 519 45 0 659 945 Norra Tumba 69,7

Botkyrka 26 Uttran 77 866 37 2 982 1203 Södra Tumba 81,6

Botkyrka 27 Vårsta C/Bremora 82 775 40 2 899 1232 Södra Tumba 73,0

Botkyrka 28 Grödinge Landsbygd 162 837 68 0 1067 1501 Södra Tumba 71,1

Botkyrka 29 Vårsta/Malmtorp 59 423 27 0 509 672 Södra Tumba 75,7

Botkyrka 31 Albydalen V småhus S 86 731 29 0 846 1694 Alby 49,9

Botkyrka 32 Albydalen C/Rotemannen 118 593 43 0 754 1670 Alby 45,1

Botkyrka 33 Alby småhus Ö/Albygård 68 628 31 0 727 1151 Alby 63,2

Botkyrka 34 Albyberget V 81 346 32 1 460 1234 Alby 37,3

Botkyrka 35 Albyberget Ö/Albygård 103 598 37 2 740 1634 Alby 45,3

Botkyrka 36 Albydalen Ö 111 629 48 3 791 1919 Alby 41,2

Botkyrka 41 Fittja småhusområde 54 571 49 1 675 1104 Fittja 61,1

Botkyrka 42 Fittja Krögarvägen 81 582 41 6 710 1443 Fittja 49,2

Botkyrka 43 Fittja Forvägen 104 558 66 1 729 1626 Fittja 44,8

Botkyrka 44 Fittja Värdshusvägen 72 534 31 0 637 1356 Fittja 47,0

Botkyrka 51 Slagsta N 38 576 31 1 646 922 Hallunda Norsborg 70,1

Botkyrka 52 Slagsta S 46 619 36 0 701 1014 Hallunda Norsborg 69,1

Botkyrka 53 Hallunda/Brunna 69 566 62 2 699 1337 Hallunda Norsborg 52,3

Botkyrka 54 Hallunda C 78 524 33 0 635 1305 Hallunda Norsborg 48,7

Botkyrka 55 Hallunda/Norsborg låghus 56 683 44 1 784 1326 Hallunda Norsborg 59,1

Botkyrka 56 Norsborg småhusområde 31 720 16 1 768 1141 Hallunda Norsborg 67,3

Botkyrka 57 Norsborg Ö 64 621 35 2 722 1442 Hallunda Norsborg 50,1

Botkyrka 58 Norsborg C 102 717 40 0 859 1906 Hallunda Norsborg 45,1

Botkyrka 59 Norsborg V 72 601 34 2 709 1482 Hallunda Norsborg 47,8

Botkyrka 60 Eriksberg Ö 75 630 63 2 770 1594 Hallunda Norsborg 48,3

Botkyrka 61 Eriksberg V/G:a Norsborg 64 684 54 1 803 1546 Hallunda Norsborg 51,9



Folkomröstning 2014 Procentuell fördelning

Distrikt JA NEJ Blank Underkända Summa röster

Botkyrka 1 Tullinge C/N Lanthem 67,8 29,1 2,7 0,5 100,0

Botkyrka 2 Ö Tullingeberg 62,1 35,5 2,3 0,1 100,0

Botkyrka 3 Tullinge Parkhem 70,0 27,2 2,5 0,3 100,0

Botkyrka 4 G:a Tullingeberg 65,4 31,1 3,5 0,0 100,0

Botkyrka 5 Tullinge Gård 62,2 35,3 2,4 0,1 100,0

Botkyrka 6 Banslätt/Römossen 63,6 34,1 2,2 0,2 100,0

Botkyrka 7 Tullingeskog 65,0 33,1 1,6 0,3 100,0

Botkyrka 8 Riksten 66,7 29,9 3,2 0,1 100,0

Botkyrka 9 Södra Lanthem 70,1 27,0 2,9 0,0 100,0

Botkyrka 10 Tullinge Villastad Norra 68,7 28,7 2,6 0,0 100,0

Botkyrka 11 Tullinge Villastad Södra 71,4 26,6 1,5 0,5 100,0

Botkyrka 13 Segersjö 14,5 78,4 7,0 0,0 100,0

Botkyrka 14 Tumba C 9,4 84,4 5,7 0,5 100,0

Botkyrka 15 Broängen 6,1 90,3 3,5 0,1 100,0

Botkyrka 16 Kassmyra 7,3 89,6 3,1 0,0 100,0

Botkyrka 17 Skäcklinge 8,5 88,3 3,2 0,1 100,0

Botkyrka 18 Storvreten V 11,2 83,7 4,6 0,5 100,0

Botkyrka 19 Storvreten S 11,5 82,7 5,7 0,1 100,0

Botkyrka 20 Storvreten Ö 12,8 80,8 6,1 0,3 100,0

Botkyrka 21 Vretarna/Tumba bruk 7,1 89,4 3,6 0,0 100,0

Botkyrka 22 Tuna 12,4 80,2 7,1 0,2 100,0

Botkyrka 23 Nackdala/Solhöjden 7,4 89,0 3,1 0,5 100,0

Botkyrka 24 Kulturen Tumba park 14,4 78,8 6,8 0,0 100,0

Botkyrka 26 Uttran 7,8 88,2 3,8 0,2 100,0

Botkyrka 27 Vårsta C/Bremora 9,1 86,2 4,4 0,2 100,0

Botkyrka 28 Grödinge Landsbygd 15,2 78,4 6,4 0,0 100,0

Botkyrka 29 Vårsta/Malmtorp 11,6 83,1 5,3 0,0 100,0

Botkyrka 31 Albydalen V småhus S 10,2 86,4 3,4 0,0 100,0

Botkyrka 32 Albydalen C/Rotemannen 15,6 78,6 5,7 0,0 100,0

Botkyrka 33 Alby småhus Ö/Albygård 9,4 86,4 4,3 0,0 100,0

Botkyrka 34 Albyberget V 17,6 75,2 7,0 0,2 100,0

Botkyrka 35 Albyberget Ö/Albygård 13,9 80,8 5,0 0,3 100,0

Botkyrka 36 Albydalen Ö 14,0 79,5 6,1 0,4 100,0

Botkyrka 41 Fittja småhusområde 8,0 84,6 7,3 0,1 100,0

Botkyrka 42 Fittja Krögarvägen 11,4 82,0 5,8 0,8 100,0

Botkyrka 43 Fittja Forvägen 14,3 76,5 9,1 0,1 100,0

Botkyrka 44 Fittja Värdshusvägen 11,3 83,8 4,9 0,0 100,0

Botkyrka 51 Slagsta N 5,9 89,2 4,8 0,2 100,0

Botkyrka 52 Slagsta S 6,6 88,3 5,1 0,0 100,0

Botkyrka 53 Hallunda/Brunna 9,9 81,0 8,9 0,3 100,0

Botkyrka 54 Hallunda C 12,3 82,5 5,2 0,0 100,0

Botkyrka 55 Hallunda/Norsborg låghus 7,1 87,1 5,6 0,1 100,0

Botkyrka 56 Norsborg småhusområde 4,0 93,8 2,1 0,1 100,0

Botkyrka 57 Norsborg Ö 8,9 86,0 4,8 0,3 100,0

Botkyrka 58 Norsborg C 11,9 83,5 4,7 0,0 100,0

Botkyrka 59 Norsborg V 10,2 84,8 4,8 0,3 100,0

Botkyrka 60 Eriksberg Ö 9,7 81,8 8,2 0,3 100,0

Botkyrka 61 Eriksberg V/G:a Norsborg 8,0 85,2 6,7 0,1 100,0



Folkomröstning 2014 - Eventuell delning av Botkyrka kommun Antal räknade distrikt: 48 Valnatten

Kommundelar
Antal JA-

röster Antal NEJ-röster
Antal Blank-

röster

Antal 
underkända 

röster
Summa 
röster

Röst 
berättigade Valdeltagande

Andel JA-
röster

Andel NEJ-
röster

Andel blanka 
röster

Andel 
underkända 

röster

Botkyrka 10516 28545 1845 72 40978 64940 63,1 25,7 69,7 4,5 0,2

Valkrets Södra 8943 15834 990 46 25813 35094 73,6 34,6 61,3 3,8 0,2

Valkrets Norra 1573 12711 855 26 15165 29846 50,8 10,4 83,8 5,6 0,2

Tullinge 7456 3434 283 22 11195 13313 84,1 66,6 30,7 2,5 0,2

Botkyrka exkl Tullinge 3060 25111 1562 50 29783 51627 57,7 10,3 84,3 5,2 0,2

Norra Tullinge 4782 2171 184 16 7153 8594 83,2 66,9 30,4 2,6 0,2

Södra Tullinge 2674 1263 99 6 4042 4719 85,7 66,2 31,2 2,4 0,1

Norra Tumba 354 3072 178 6 3610 5230 69,0 9,8 85,1 4,9 0,2

Södra Tumba / Grödinge 1133 9328 529 18 11008 16551 66,5 10,3 84,7 4,8 0,2

Alby 567 3525 220 6 4318 9302 46,4 13,1 81,6 5,1 0,1

Fittja 311 2245 187 8 2751 5529 49,8 11,3 81,6 6,8 0,3

Hallunda/Norsborg 695 6941 448 12 8096 15015 53,9 8,6 85,7 5,5 0,1



Folkomröstning 2014 - Eventuell delning av Botkyrka kommun Antal räknade distrikt: 48 Slutligt resultat

Kommundelar
Antal JA-

röster Antal NEJ-röster
Antal Blank-

röster

Antal 
underkända 

röster
Summa 
röster

Röst 
berättigade Valdeltagande

Andel JA-
röster

Andel NEJ-
röster

Andel blanka 
röster

Andel 
underkända 

röster

Botkyrka 10709 29307 1906 75 41997 64940 64,7 25,5 69,8 4,5 0,2

Valkrets Södra 9037 16083 1012 48 26180 35094 74,6 34,5 61,4 3,9 0,2

Valkrets Norra 1672 13224 894 27 15817 29846 53,0 10,6 83,6 5,7 0,2

Tullinge 7506 3450 283 24 11263 13313 84,6 66,6 30,6 2,5 0,2

Botkyrka exkl Tullinge 3203 25857 1623 51 30734 51627 59,5 10,4 84,1 5,3 0,2

Norra Tullinge 4810 2180 184 16 7190 8594 83,7 66,9 30,3 2,6 0,2

Södra Tullinge 2696 1270 99 8 4073 4719 86,3 66,2 31,2 2,4 0,2

Norra Tumba 364 3115 183 6 3668 5230 70,1 9,9 84,9 5,0 0,2

Södra Tumba / Grödinge 1167 9518 546 18 11249 16551 68,0 10,4 84,6 4,9 0,2

Alby 635 3841 240 6 4722 9302 50,8 13,4 81,3 5,1 0,1

Fittja 315 2286 191 8 2800 5529 50,6 11,3 81,6 6,8 0,3

Hallunda/Norsborg 722 7097 463 13 8295 15015 55,2 8,7 85,6 5,6 0,2
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§ 260 
Medborgarförslag - Anordna den planerade ängsmarken 
bredvid Annabergsvägen 36, Tullinge (sbf/2013:270) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
 
Sammanfattning 
I den detaljplan som har antagits för området, anges det aktuella området 
som ”Naturmark”, (inte ängsmark). Det innebär att vi inte har för avsikt att 
göra några fler markarbeten på området.  
 
Däremot är det givetvis inte acceptabelt att platsen används som parkerings- 
och dumpningsplats för material. Förvaltningen har därför för avsikt att un-
der 2015 genomföra förbättringsåtgärder på platsen, så att detta omöjliggörs.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Camilla Höglund om att ordna till den planerade marken bredvid 
Annabergsvägen 36 i Tullinge. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 
2013-06-12 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2013-06-26.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-08-22, ut-
gör underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen 
 2014-08-22 Dnr  sbf/2013:270 
 

Samhällsbyggnadsförvaltningen   
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 Sms·076-1391110· E-post olov.lindquist@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 

Medborgarförslag - Anordna den planerade ängsmarken 
brevid Annabergsvägen 36, Tullinge 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Camilla Höglund om att ordna till den planerade marken bredvid 
Annabergsvägen 36 i Tullinge. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 
2013-06-12 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2013-06-26.  
 
Yttrande 
I den detaljplan som har antagits för området, anges det aktuella området 
som ”Naturmark”, (inte ängsmark). Det innebär att samhällsbyggnadsför-
valtningen inte har för avsikt att göra några fler markarbeten på området.  
 
Däremot är det givetvis inte acceptabelt att platsen används som parkerings- 
och dumpningsplats för material. Förvaltningen har därför för avsikt att un-
der 2015 genomföra förbättringsåtgärder på platsen, så att detta omöjlig-
görs.  
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef 





Rubrik Anordna den planerade ängsamrken bredvid 
Annabergsvägen 36, Tullinge 

Förnamn Camilla 

Efternamn Höglund 

Namn Camilla Höglund 

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Kommunens mark bredvid Annabergsvägen 36, 
Riksten Tullinge, behöver anordnas efter 
detaljplanen för området som påvisar ängsmark. 
Anordna den planerade ängsmarken bredvid 
Annabergsvägen 36 genom att förbereda marken 
och slutföra till ängsmark.   

Motivering Det ser bedrövligt ut bredvid fastigheten på 
Annabergsvägen 36 och ytan används sedan flera år 
som dumpningsplats för div ting och som parkering.  
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§ 72 
Svar på medborgarförslag - Förlänga och förbinda elljus-
spår Lida-Harbrostugan-Brantbrinks IP (KOF/2014:45) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-03-20 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag - Förlänga och förbinda elljusspår Lida-Harbrostugan-
Brantbrinks IP. Förslagsställaren vill att kommunen förlänger och binder 
ihop de fem elljusspåren i systemet Lida-Harbrostugan-Brantbrinks IP för 
att skapa bättre förutsättningar till motion och friluftsliv i området. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-09. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden instämmer i motiveringen att goda förutsätt-
ningar för längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvalt-
ningen har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) 
för att utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela 
Botkyrkas spårområde har. Utredningen blir klar i december 2014, och för-
valtningen vill avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare med 
planeringen av friluftsområdet. 
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Kultur- och fritidsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 530 611 79 / Sms·0761-077533 · E-post roger.vintemar@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Roger Vintemar  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Besvara medborgarförslag - Förlänga och förbinda elljus-
spår Lida-Harbrostugan-Brantbrinks IP  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-03-20 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag - Förlänga och förbinda elljusspår Lida-Harbrostugan-
Brantbrinks IP. Förslagsställaren vill att kommunen förlänger och binder 
ihop de fem elljusspåren i systemet Lida-Harbrostugan-Brantbrinks IP för 
att skapa bättre förutsättningar till motion och friluftsliv i området. 
 
Sammanfattning 
Kultur och fritidsnämnden instämmer i motiveringen att goda förutsättning-
ar för längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvaltningen 
har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) för att 
utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela Botkyr-
kas spårområde har. Utredningen blir klar i december 2014, och förvaltning-
en vill avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare med planering-
en av friluftsområdet. 
 
Bakgrund 
Kultur och fritidsnämnden instämmer i motiveringen att godaförutsättningar 
för längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare. En förutsättning 
för detta är att vårda och utveckla befintligt spårsystem. Kultur och fritids-
förvaltningen har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB 
(UBAB) för att utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter 
som hela Botkyrkas spårområde har, det vill säga Lida, Brantbrink och Har-
bro. 
 
Ett första steg är en utredning som genomförs av kultur och fritidsförvalt-
ningen och blir klar december 2014. Utredningen kommer att fokusera på 
behoven av att förnya och utveckla den befintliga infrastrukturen. Utred-
ningen kommer också att ta upp tankarna om ett ”Vinterstadion”/Ski-center 
som fanns med i planerna kring ett vinter-OS 2022.  
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Att förlänga och förbinda elljusspåren i detta spårsystem skulle innebära 
förbättrade villkor för de motionärer som använder spåret. Det är en större 
insats som kräver både tillstånd från berörda markägare och inhämtandet av 
synpunkter från grönstrukturens beskyddare. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen vill avvakta utredningens slutsatser och re-
kommendationer. Därefter kan förvaltningen i dialog med UBAB planera 
för en sammanhållen utveckling av friluftsområdet. I den planeringen tar vi 
med oss förslaget att förlänga och förbinda elljusspår Lida-Brantbrink-
Harbro. 
 
 
Pernilla Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott & anläggning 
 
 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 
 
 



Medborgarförslag: 

Förlänga och förbinda elljusspår Lida-Harbrostugan-Brantbrinks IP 

 

Skrivet av Johan Faskunger, Tullingebo, tränare Tullinge friidrott och inbiten skidmotionär. 

 

Mitt förslag är att kommuner satsar på att förlänga och förbinda de fem elljusspåren i systemet Lida-

Harbrostugan-Brantbrinks IP för att skapa bättre förutsättningar till motion och friluftsliv i området. 

Åtgärden bör vara högt prioriterad vid nästa förhandling med markägaren, Hamra gård. Åtgärden 

skulle skapa ökad tillgänglighet och trygghet i området och ge bättre möjligheter till promenad, 

löpning, längdskidåkning och cykling (t ex på sträckan Tumba/Storvreten och Lida där det är skyltat 

för cykling). Dessa aktiviteter är de som är vanligast förekommande i befolkningen och bör därför 

prioriteras högt vid kommunens beslut om satsningar inom idrott, motion och friluftsliv. 

I dagsläget är de fem befintliga elljusspåren (två i Lida, två vid Brantbrinks IP, ett vid Harbrostugan) 

väldigt korta med längder på mellan 1,5 – 2,5 km. Det finns ett behov av att binda samman de olika 

elljusspåren. Förslaget på ny dragning av elljus skulle binda samman de korta spåren och skapa en 

sammanlagd längd på elljusspår som uppgår till ca 20 km. Totalt skulle ca 7 km elljusspår behöva 

anläggas för att åstadkomma en sammanlänkning av elljusspåren. På många håll i länet finns längre 

sammanhängande elljusspår. Exempel är Rösjöspåret i Sollentuna (6 + 3 km), Björkhagen/Kärrtorp i 

Stockholm (ca 6 km) och Knalleborg på Ekerö (6 km). I Ursviks friluftsområde i Sundbyberg och Solna 

stad planeras ett nytt elljusspår, speciellt anpassat för längdskidåkning, på totalt 9 km. 

Förslag på sträckor (se karta nedan på nästa sida): 

Lida – Harbrostugan via Storvreten (röd linje) 

Harbrostugan – Brantbrinks IP (grön linje) 

Brantbrinks IP – Lida (blåa linjer; skapar även ett elljusspår av den platta delen av 5,1 km spåret) 

 

När det gäller längdskidåkning skulle ett utökat system av elljusspår leda till att spåren håller bättre 

kvalitet eftersom skidåkarna skulle spridas ut mera i systemet kvällstid. I dagsläget blir skidspåren på 

elljusspåren snabbt sönderkörda pga hårt brukartryck. Det gul-vita elljusspåret i Lida (2,5 km) är 

mycket hårt nyttjat för skidåkning vintertid. 

En satsning på längre elljusspår ligger i tiden. Med dagens moderna belysningssystem (LED-lampor) 

har driftskostnaden för belysning minskat med 80-90 procent jämfört med dagens glödlampor 

(kvicksilverlampor). Detta gör att kommunen kan anlägga längre elljusspår till en lägre driftskostnad 

jämfört med tidigare. Kvicksilverlampor ska enligt EU-direktiv vara utbytta år 2015. Många 

belysningsstolpar på svenska elljusspår består av impregnerat material som är skadligt för miljön. 

Många äldre belysningsstolpar (hur det ser ut i Lida-Brantbrinks IP-Harbrostugan vet jag inte) är 

dessutom behandlade med kreosot – ett ämne som både är miljöfarligt för naturen och 



cancerframkallande för människor.  Varken impregnerat material eller kreosotbehandlade stolpar 

hör hemma i naturen, allra minst i ett naturreservat. Mitt förslag är därför att stolparna tas bort och 

ersätts med stolpar av parkmodell där kabeln grävs ned i marken. Detta förhindrar även att träd 

kapar/förstör kabeln vid stormar, vilket sparar mycket tid, arbete och pengar för kommunen på 

längre sikt.  

Nedan finns ett förslag på dragning av nya elljusspår: 

 

 

(När lamporna är tända): Röd linje: Åkning/cykling/löpning i båda riktningarna. Grön linje: 

Åkning/löpning i båda riktningarna. Blå linje: Åkning/löpning i en riktning förutom delen som är 

närmast den röda linjen vid passagen vid Himmelsboda. Åkriktning är en viktigare regel för 

skidåkning än för löpning eftersom skidåkning går fortare och kollisionsrisken är högre. 

 

Kontakt: 

Johan Faskunger,  
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§ 80 
Svar på medborgarförslag - Låt pensionärer få spela pingis 
på fritidsgården i Tullinge (KOF/2014:91) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beviljar medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-03 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Låt pensionärer få spela pingis på fritidsgården i Tullinge. 
Förslagsställaren vill att pensionärer ska få nyttja fritidsgårdens lokaler un-
der dagtid för att spela pingis. Enligt förslaget skulle ungdomar kunna vara 
ansvarig medspelare eller lärare. Motiveringen är att pingisborden står 
tomma på dagtid och att skattepengarna bör användas optimalt.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-02. 
 
Sammanfattning 
Botkyrka kommuns lokaler för öppen fritidsverksamhet används ibland av 
föreningar på dagtid. Kultur- och fritidsförvaltningen behöver kartlägga hur 
detta fungerar i dagsläget och ta fram riktlinjer för att skapa en enhetlighet 
av hur man använder lokalerna utanför verksamhetstid.  
 
Till dess att denna kartläggning är avslutad välkomnas förslagsställaren att 
använda lokalerna utanför verksamhetstid i samråd med föreståndaren på 
Tullinge fritidsgård. En förutsättning är att förslagsställaren eller annan kon-
taktperson tar fullt ansvar för lokalen under överenskomna tider. För att 
hitta medspelare uppmuntras förslagsställaren att kontakta nätverket Friend-
ly Hearts i Tullinge, vars syfte är att stötta privatpersoner att genomföra sina 
”micro-projekt” och hitta andra intresserade. 
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Kultur- och fritidsförvaltningen  
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Referens Mottagare 
Caroline Thulin  
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Svar på medborgarförslag - Låt pensionärer få spela pingis 
på fritidsgården i Tullinge (KS/2014:160)   
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beviljar medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-03 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Låt pensionärer få spela pingis på fritidsgården i Tullinge. 
Förslagsställaren vill att pensionärer ska få möjlighet att nyttja lokalerna 
under dagtid då de står tomma samt skapa möjligheter för kvinnliga pens-
ionärer till fysisk aktivitet. Denne föreslår också att arbetslösa ungdomar 
kan vara ansvarig medspelare eller lärare. Motiveringen är att borden står 
tomma på dagtid och att skattepengarna bör användas optimalt. Förslagsstäl-
laren uppmuntrar även kommunen att tänka utanför ramarna. 
 
Sammanfattning 
Botkyrka kommuns lokaler för öppen fritidsverksamhet nyttjas till viss del 
under dagtid av föreningar, dock behöver Kultur- och fritidsförvaltningen 
kartlägga hur detta fungerar i dagsläget och definiera riktlinjer för att skapa 
en enhetlighet av lokalanvändandet utanför verksamhetstid. Fram tills denna 
kartläggning är avslutad välkomnas förslagsställaren att nyttja lokalerna ut-
anför verksamhetstid i samråd med föreståndaren på Tullinge fritidsgård. En 
förutsättning är att förslagsställaren eller annan kontaktperson tar fullt an-
svar för lokalen under överenskomna tider. För att finna medspelare upp-
muntras förslagsställaren att kontakta nätverket Friendly hearts i Tullinge, 
vars syfte är att stötta privatpersoner att lyckas genomföra sina ”micro-
projekt” och hitta andra intresserade. Kultur- och fritidsförvaltningen kom-
mer även att ta fram en sammanställning på platser i Botkyrka var pension-
ärer har möjlighet att motionera, för att ytterligare förenkla för målgruppen 
till fysisk aktivitet. 
 
Bakgrund 
Botkyrka kommuns lokaler för öppen fritidsverksamhet nyttjas till viss del 
under dagtid av föreningar. Dock finns inte i dagsläget specifika riktlinjer 
för denna typ av utlåning/uthyrning. Kultur- och fritidsförvaltningen ämnar 
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genomföra en kartläggning över hur lokalerna används på dagtid och skapa 
gemensamma riktlinjer för all verksamhet som sker i den öppna fritidsverk-
samhetens lokaler utanför verksamhetstid. Kultur- och fritidsnämnden väl-
komnar förslagsställarens initiativ och fram tills kartläggning genomförts 
och riktlinjer definierats kan det vara möjligt att nyttja lokalerna utan kost-
nad efter överenskommelse med föreståndaren på Tullinge fritidsgård. Detta 
utanför verksamhetstid och då lokalen inte är bokad av andra föreningar. All 
form av utlåning sker under förutsättning att ordinarie verksamhet inte störs 
och att användandet sker på fritidsgårdens villkor. Utrustning kan vid behov 
även lånas ut i befintligt skick. Ytterligare en förutsättning för denna utlå-
ning är att förslagsställaren, alternativt en ansvarig i en befintlig förening, 
tar ansvar för att förvalta lokalen under överenskomna tider, Botkyrka 
kommun kan dessvärre inte bidra med personal.  
 
För att finna medspelare eller stöd till sitt projekt föreslås förslagsställaren 
kontakta Friendly hearts, ett nätverk stöttat av Kreativa fonden med syfte att 
hjälpa sina medlemmar att genomföra sina projekt och få hjälp av andra in-
tresserade i gruppen. Nätverket beskriver sig själva som ”ett nybildat nätverk 
i Tullinge som med microgärningar och stort hjärta vill göra skillnad både för 
sig själva och medmänniskor Botkyrka.” Förslagsställaren kan även ställa frå-
gan till föreståndaren på Tullinge fritidsgård om det finns intresserade ungdo-
mar som vill delta på frivillig basis. 
 
Utöver detta kommer Kultur- och fritidsförvaltningen även ta fram en sam-
manställning på platser i Botkyrka kommun var pensionärer har möjlighet 
att motionera för att ytterligare underlätta för målgruppen till fysisk aktivi-
tet. 
 
 
 
Pernilla Hellman Ann-Christine Andersson                    
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Ungdom och förening 
 
  
 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
kommunledningsförvaltningen 
 



Rubrik    
Förnamn Ann-Mari  
Efternamn  Engström  
Namn Ann-Mari Engström  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag Mitt förslag är att låta pensionärer (som jag, kvinna obs) spela pingis på 

förmiddagarna då borden står tomma på Fritidsgården i Tullinge. Det finns 
veteranföreningar för gamlingar som vill spela men det är mest karlar som 
redan kan spela. Kommunen kan göra det till ett projekt, det finns säkert 
någon arbetslös ungdom som kan vara ansvarig medspelare/lärare. Det 
kanske finns fler fritidsgårdar med tomma pingisbord? Jag spelar gärna 
med ungdomarna också. Jag har tänkt att jag ska gå in och fråga någon 
kväll om jag får vara med men har inte vågat än.  

Motivering Borden står tomma dagtid. Jag betalar skatt, och vill se att pengarna 
används optimalt. Jag tycker att det är bra om kommunen tänker utanför 
ramarna. 

Kön Kvinna  
Kommundel Tullinge  
 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Tekniska nämnden 
 2014-09-29 Dnrsbf/2014:205 
 

 

  
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 49 
Svar på medborgarförslag - Utnyttja tomten från Albysko-
lan som infartsparkering (sbf/2014:205) 

 
Beslut 
Tekniska nämnden avslår medborgarförslaget med hänvisning till samhälls-
byggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2014-08-06.   
 
Sammanfattning 
I maj 2014 gav kommundirektören områdesgruppen i Alby i uppdrag att ut-
reda vad Albyskolans tomt skulle kunna användas till fram till dess att tom-
ten exploateras mer permanent. Under utredningens gång fick samhälls-
byggnadsförvaltningen in en beställning från utbildningsförvaltningen på en 
kostnadsbedömning och placeringsförslag av en tillfällig förskola i Alby. 
Förvaltningen har därför kommit överens med områdesgruppen om att för-
söka hitta en lösning som innebär att det etableras en tillfällig förskola på en 
del av Albyskolans tomt. På resterande del av tomten är ambitionen att upp-
föra bostäder, tillfälliga eller permanenta.   
 
Ovanstående innebär att någon infartsparkering, i enlighet med medborgar-
förslaget, inte är aktuell.   
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarförslag av 
Mattias Andersson om att utnyttja tomten från Albyskolan som infartsparke-
ring 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet och lämnar förslag till 
beslut i en tjänsteskrivelse daterad 2014-08-06. 
 
__________ 
 
 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige 
Olov Lindquist 



Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-530 614 56 · Sms 0761-391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

 TJÄNSTESKRIVELSE   1 [1] 

 2014-08-06  Dnr sbf/2014:205 
 

 
Referens 

 
Mottagare 

Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Tekniska nämnden  
 

Medborgarförslag – Utnyttja tomten från Albyskolan som in-
fartsparkering  
 
Förslag till beslut 
Tekniska nämnden avslår medborgarförslaget.   
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarförslag av 
Mattias Andersson om att utnyttja tomten från Albyskolan som infartsparke-
ring. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-02-27 och till samhälls-
byggnadsförvaltningen 2014-04-03. 
 
Yttrande 
I maj 2014 gav kommundirektören områdesgruppen i Alby i uppdrag att ut-
reda vad Albyskolans tomt skulle kunna användas till fram till dess att tomten 
exploateras mer permanent. Under utredningens gång fick samhällsbyggnads-
förvaltningen in en beställning från utbildningsförvaltningen på en kostnads-
bedömning och placeringsförslag av en tillfällig förskola i Alby. Förvaltning-
en har därför kommit överens med områdesgruppen om att försöka hitta en 
lösning som innebär att det etableras en tillfällig förskola på en del av Al-
byskolans tomt. På resterande del av tomten är ambitionen att uppföra bostä-
der, tillfälliga eller permanenta.   
 
Ovanstående innebär att någon infartsparkering, i enlighet med medborgar-
förslaget, inte är aktuell.   
 
 
 
Magnus Andersson Maude Andersson Pekkanen 
Samhällsbyggnadschef Fastighetschef        

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
   



Rubrik    
Förnamn Mattias  
Efternamn  Andersson  
Namn Mattias Andersson  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag Utnyttja tomten från Albyskolan som infartsparkering tills man får 

annan användning av tomten., 
 
Att sätta upp lite fler gatlyktor och några kameror för övervakning, 
samt skyltar är vad som behövs. 
Dessutom bör den var gratis med SL kort, så som det är t.ex. i 
Rågsved. 

Motivering I dag är närmaste infartsparkering längs tunnelbanan i Sätra. 
 Det gör att de som behöver ta bilen kör onödigt långt vilket är 
negativt för miljön, sliter på vägar och det kostar pengar. 
 
Med en infartsparkering blir livet enklare för kommunens invånare 
och miljön förbättras. 

Kön Man  
 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2014-09-23 Dnrsbf/2014:206 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 264 
Medborgarförslag - Rusta upp och bredda tunneln under 
järnvägen vid korsningen Huddingevägen-Flottiljvägen 
(sbf/2014:206) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
 
Nämnden ger också samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att ta upp 
frågan med Trafikverket. 
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden håller med förslagsställaren om att tunneln un-
der järnvägen vid korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen borde rustas upp 
och bli bredare. Men eftersom tunneln ägs av Trafikverket så är det deras 
ansvar att denna åtgärd i så fall genomförs. 
 
Frågan har tagits upp tidigare men den är både komplicerad och kostsam, ef-
tersom en ombyggnad skulle innebära att inga tåg skulle kunna passera över 
tunneln under ombyggnadstiden.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Caroline Druse om att rusta upp och bredda tunneln under järnvägen 
vid korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen. Förslaget inkom till Botkyrka 
kommun 2014-02-27 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2014-04-03.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-08-04, ut-
gör underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 

 



Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00 
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 2014-08-04  Dnr sbf/2014:206 

 

 
Referens 

 
Mottagare 

Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Medborgarförslag – Rusta upp och bredda tunneln under 
järnvägen vid korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen    
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Caroline Druse om att rusta upp och bredda tunneln under järnvägen 
vid korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen. Förslaget inkom till Botkyrka 
kommun 2014-02-27 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2014-04-03.   
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen håller med förslagsställaren om att tunneln 
under järnvägen vid korsningen Huddingevägen/Flottiljvägen borde rustas 
upp och bli bredare. Men eftersom tunneln ägs av Trafikverket så är det deras 
ansvar att denna åtgärd i så fall genomförs. 
 
Vid tidigare tillfällen har kommunen tagit upp frågan i samband med de re-
gelbundna träffar som vi har med Trafikverket. Men frågan är komplicerad, 
eftersom en ombyggnad skulle innebära att inga tåg skulle kunna passera 
över tunneln under ombyggnadstiden. Dessutom är åtgärderna kostsamma, 
men förvaltningen åtar sig att ta upp frågan på nytt med Trafikverket.   
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef        

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
   





Rubrik    
Förnamn Caroline  
Efternamn  Druse  
Namn Caroline Druse  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag Rusta upp och bredda tunneln under järnvägen vid korsningen 

Huddingevägen/Flottiljvägen i Tullinge, så att den får en fil i båda 
riktningar och att två bilar kan mötas. 

Motivering Som det är nu kan endast ett fordon i taget passera i tunneln, vilket 
stundvis medför köbildning och trafikfara. Ofta blockeras tunneln av 
trafiken ut mot Huddingevägen, vilket medför att bilar som kommer 
från Huddingevägen inte kommer in och blir stående i korsningen 
utanför. Här passerar dessutom buss 721 och jag förmodar att detta 
är ett stort problem även för bussarna.  
 
Detta känns ohållbart i och med att det är den närmaste vägen från 
Tullinge Centrum till Rikstens Friluftsområde, dit det flyttar in fler och 
fler folk hela tiden.  
 
Tunneln ser dessutom mycket gammal och sliten ut och här 
passerar mängder av tåg varje dag. Hur länge till håller den i 
befintligt skick? 

Kön Kvinna  
Kommundel Tullinge  
 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Vård- och omsorgsnämnden 
 2014-09-23 Dnrvon/2014:82 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 57 
Medborgarförslag - Anpassa hyran för äldreboenden till 
försäkringskassans norm. (von/2014:82) 

 
Beslut 
Vård- och omsorgsnämnden avslår förslaget. 
 
Sammanfattning 
Förslagsställaren vill med sitt medborgarförslag få till stånd en förändring 
av förvaltningens hyressättning inom äldreomsorgen så att den anpassas till 
Försäkringskassans norm. Detta då bostadsbidraget från Försäkringskassan 
bara kompenseras upp till 5000 kronor medan en tvårumslägenhet på Tre 
Källor kostar 6 800 kronor i månaden. 
 
Förslagsställaren har rätt i att Pensionsmyndighetens bostadstillägg (sedan 
januari 2010 hanteras bostadstillägget till pensionärer av Pensionsmyndig-
heten) bara täcker en hyreskostnad på upp till 5000 kronor per månad. Där-
emot kan den som har låg pension och allt för hög hyra ansöka om särskilt 
bostadstillägg och på detta sätt täcka en hyra på upp till 6200 kronor per 
månad. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen följer SKL:s riktlinjer om att hyressättning 
inom kommunal verksamhet ska baseras på bruksvärdesprincipen och att de 
pensionärer vars pension inte täcker hyreskostnaden bör ha rätt till statligt 
stöd i form av Pensionsmyndighetens bostadstillägg. Att kommunen sub-
ventionerar en grupp med hyran ser inte vård- och omsorgsförvaltningen 
som ett rimligt alternativ. 
 

 
 
 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[2] 

Vård- och omsorgsförvaltningen 
 2014-04-16 Dnr  von/2014:82 
 

Vård- och omsorgsförvaltningen   
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-530 610 97 Sms·0734-218562· E-post emma.aberg@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Emma Åberg 
 
 
 
 
 
 
 

Vård- och omsorgsnämnden 
 
 
 
 
 

Svar på medborgarförslag - Anpassa hyran för äldreboen-
den till försäkringskassans norm. 
 
Förslag till beslut 
Vård- och omsorgsnämnden avslår förslaget. 
 
Sammanfattning 
Förslagsställaren vill med sitt medborgarförslag få till stånd en förändring 
av förvaltningens hyressättning inom äldreomsorgen så att den anpassas till 
Försäkringskassans norm. Detta då bostadsbidraget från Försäkringskassan 
bara kompenseras upp till 5000 kronor medan en tvårumslägenhet på Tre 
Källor kostar 6 800 kronor i månaden. 
 
Förslagsställaren har rätt i att Pensionsmyndighetens bostadstillägg (sedan 
januari 2010 hanteras bostadstillägget till pensionärer av Pensionsmyndig-
heten) bara täcker en hyreskostnad på upp till 5000 kronor per månad. Där-
emot kan den som har låg pension och allt för hög hyra ansöka om särskilt 
bostadstillägg och på detta sätt täcka en hyra på upp till 6200 kronor per 
månad. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen följer SKL:s riktlinjer om att hyressättning 
inom kommunal verksamhet ska baseras på bruksvärdesprincipen och att de 
pensionärer vars pension inte täcker hyreskostnaden bör ha rätt till statligt 
stöd i form av Pensionsmyndighetens bostadstillägg. Att kommunen sub-
ventionerar en grupp med hyran ser inte vård- och omsorgsförvaltningen 
som ett rimligt alternativ. 
 
 
Ärendet 
Förslagsställaren anser att hyran för äldreboenden bör anpassas efter Försäk-
ringskassans norm. Vård- och omsorgsförvaltningen har berett ärendet. 
 
Det stämmer som förslagsskrivaren påtalar, att en pensionär bara kan få bo-
stadstillägg på upp till 5000 kronor per månad. Däremot kan den som har 
hög hyra och låg pensionsinkomst även ansöka om särskilt bostadstillägg 
och därmed täcka en hyra på upp till 6200 kronor i månaden. Det särskilda 



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Vård- och omsorgsförvaltningen 

 2014-04-16 Dnr  von/2014:82 
 

bostadstillägget är tillgängligt för den som har en inkomst som är så pass låg 
att den inte räcker till för både bostadskostnader och övriga levnadsomkost-
nader. Pensionsmyndigheten räknar då med att en ensamstående ska ha 5 
353 kronor per månad kvar att leva på. Som gift, sambo eller registrerad 
partner är beloppet 4 407 kronor per månad. Dessa belopp är gränser för så 
kallad skälig levnadsnivå och räknas om varje år. 
 
Sveriges kommuner och landsting (SKL) konstaterar i sin skrift ”Hyresni-
våer i särskilda boenden” från mars 3013 att allt för många brukare hänvisas 
till ekonomiskt bistånd för att klara hyran. Att kommunerna subventionerar 
hyran ser dock inte SKL som någon fungerande lösning i och med att hyran 
är tänkt att baseras på bruksvärdesprincipen, dvs. att den ska sättas efter hur 
hög hyra likvärdiga lägenheter på samma ort har, med hänsyn taget till för-
måner som är knutna till lägenheten och till lägenhetens egenskaper. Istället 
anser man att nivån för de statliga bostadstilläggen bör höjas. Nivåerna är 
oförändrade sedan 2007 och har sedan 2001 bara ökat med 12 procent. Där-
emot har subventionsgraden höjts för personer över 65 år, dvs. det maximala 
belopp som man kan få i bostadstillägg. Denna uppgår från 2013 till 99 procent 
av hyreskostnaden. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen instämmer med SKL:s ståndpunkt att 
kommunerna inte bör subventionera hyran – detta bör i första hand hanteras 
med statliga medel.  
 
 
 
 
Anne Lundkvist 
Vård- och omsorgschef 





  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2014-09-23 Dnrsbf/2014:207 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

§ 265 
Medborgarförslag - Anlägg en trottoar eller gång- och cy-
kelväg på Blickavägen i Tullinge (sbf/2014:207) 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.  
 
Moderaterna och Stefan Dayne (KD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden tycker att medborgarförslaget är bra och vi har 
redan planerat för att en gångbana ska anläggas under 2015 till en kostnad 
på motsvarande 1 250 000 kr. Vi har också för avsikt att ansöka om statlig 
medfinansiering för projektet.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Susanne Johansson Quddus om att anlägga en trottoar eller en gång- 
och cykelväg på Blickavägen i Tullinge. Förslaget inkom till Botkyrka 
kommun 2014-03-03 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2014-04-03.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-07-10, utgör 
underlag för beslutet. 
 
Yrkande 
Jimmy Baker (M) yrkar att medborgarförslaget ska anses besvarat. Stefan 
Dayne (KD) biträder Jimmy Bakers yrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition mellan Jimmy Bakers (M) och Stefan  
Daynes (KD) yrkande att medborgarförslaget anses besvarat och sitt eget 
yrkande att bifalla medborgarförslaget. Ordföranden finner att samhälls-
byggnadsnämnden beslutar enligt ordförandens förslag. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 



Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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 2014-07-10  Dnr sbf/2014:207 
 

 
Referens 

 
Mottagare 

Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Medborgarförslag – Anlägg en trottoar eller gång- och cy-
kelväg på Blickavägen i Tullinge   
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Susanne Johansson Quddus om att anlägga en trottoar eller en gång- 
och cykelväg på Blickavägen i Tullinge. Förslaget inkom till Botkyrka kom-
mun 2014-03-03 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2014-04-03.   
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen tycker att medborgarförslaget är bra och för-
valtningen har redan planerat för att en gångbana ska anläggas under 2015 till 
en kostnad på motsvarande 1 250 000 kr. Förvaltningen har också för avsikt 
att ansöka om statlig medfinansiering för projektet.  
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef        

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
   



Rubrik    
Förnamn Susanne  
Efternamn  Johansson Quddus  
Namn Susanne Johansson Quddus  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag Medborgarförslag för andra gången, sist 2013:  

Att anlägga en trottoar eller gång- och cykelväg på Blickavägen i Tullinge.  
 
Genomförande:  
1. På den sidan av vägen som vätter mot skogen finns det god plats för en 
gång- och cykelväg.  
2. På den sidan av vägen med mest hus finns det plats för en trottoar om 
diket används för ändamålet. 

Motivering Mottivering:  
Många människor, både barn och vuxna promenerar på Blickavägen, både 
till och från skolan, bussen osv.  
Trafiken på Blickavägen är intensiv och används både av boende i området 
men också som en genomfart mot Glömstavägen och vidare mot E4an. 
Hastigeheten på Blickavägen har sänkts till 40 km/h vilket är bra, men tyvärr 
så respekteras inte detta av bilisterna.  
 
En trottoar eller gång- och cykelväg skulle göra miljön tryggare för 
gångtrafikanterna på Blickavägen och barn och vuxna skulle kunna ta sig 
säkert till skolan, bussen osv. 

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2014-09-23 Dnrsbf/2014:209 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 266 
Medborgarförslag - Hundrastgård i det lilla skogspartiet i 
korsningen Örnbergsvägen-Örnbergsstigen i Tullinge 
(sbf/2014:209) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden förstår att hundägare i Tullinge (och på andra 
ställen i kommunen) vill bygga ut antalet hundrastgårdar. I Tullinge finns 
nu två stycken hundrastgårdar, en belyst i Tullingeberg och en i Banslätt, 
som vi utreder om den också ska belysas. För närvarande finns inte några 
planer på någon hundrastgård i korsningen Örnbergsvägen/Örnbergsstigen, 
utan hänvisar till de nyss nämnda.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Ulf Engborg om att anlägga en hundrastgård i korsningen 
Örnbergsvägen/Örnbergsstigen i Tullinge. Förslaget inkom till Botkyrka 
kommun 2014-03-11 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2014-04-03.    
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-09-03, utgör 
underlag för beslutet.  
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 
 
 

 



Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-530 614 56 · Sms 0761-391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

 TJÄNSTESKRIVELSE   1 [1] 

 2014-09-03  Dnr sbf/2014:209 
 

 
Referens 

 
Mottagare 

Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Medborgarförslag – Hundrastgård i det lilla skogspartiet i 
korsningen Örnbergsvägen/Örnbergsstigen i Tullinge  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Ulf Engborg om att anlägga en hundrastgård i korsningen Örn-
bergsvägen/Örnbergsstigen i Tullinge. Förslaget inkom till Botkyrka kom-
mun 2014-03-11 och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2014-04-03.     
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen förstår att hundägare i Tullinge (och på 
andra ställen i kommunen) vill bygga ut antalet hundrastgårdar. I Tullinge 
finns nu två stycken hundrastgårdar, en belyst i Tullingeberg och en i Ban-
slätt, som vi utreder om den också ska belysas. Förvaltningen konstaterar att 
det för närvarande inte finns några planer på någon hundrastgård i korsningen 
Örnbergsvägen/Örnbergsstigen, utan hänvisar till de nyss nämnda.  
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef        

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
   





Rubrik  

Förnamn Ulf  

Efternamn Engborg  

Namn Ulf Engborg  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Jag föreslår att det anläggs en hundrastgård i det lilla 
skogspartiet i korsningen 
Örnbergsvägen/Örnbergsstigen i Tullinge.  
 
Skogsmarken där är relativt plan och det enda som 
behövs är att en del träd fälls och marken grovröjs. 
Ytan behöver en ordentlig inhägnad, ca 1,5 m hög 
samt bra belysning så att den fungerar även under 
den mörka årstiden. Ytan bör också vara väl tilltagen 
så att även större hundar kan få tillräckligt med fri 
yta att springa på.  
 
Om det gick att få en tappkran med vatten för 
törstiga hundar skulle det vara en extra bonus. 

Motivering Örnberget med omnejd är ett väldigt populärt 
promenadstråk för hundägare. En hundgård med den 
här relativt centrala placeringen skulle sannolikt 
uppskattas och användas betydligt mer än den 
hundrastgård som anlades i Tullinge Gård för något 
år sedan.  
 
Likaså skulle den minska behovet av att släppa sin 
hund lös på oinhägnad mark vilket ibland kan orsaka 
problem av olika slag. 
 
Jag som själv bor på Örnberget skulle kunna ansvara 
för att en sådan här hundrastgård för en egen 
gruppsida uppsatt på Facebook så att intresserade 
hundägare kan ha den som ett mötesforum.  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Kultur- och fritidsnämnden 
 2014-09-29 DnrKOF/2014:92 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 81 
Svar på medborgarförslag - Anlägg en TV-spelshall 
(KOF/2014:92) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg en tv-spelshall. Förslagsställaren vill att det ska an-
läggas en tv-spelshall som har öppet varje dag till kl. 21.00, där man gratis 
kan testa och spela nya eller gamla tv-spel, som till exempel Xbox och 
Playstation. Förslagsställaren menar att många sitter hemma och spelar och 
att detta skulle bidra till ett mer socialt sammanhang. Enligt förslaget ska tv-
spelshallen placeras någonstans i södra Botkyrka. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-25. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen håller med förslagsställaren om att det är 
positivt att skapa sociala sammanhang kring tv-spelande. Däremot ser vi 
inte att det är möjligt att anlägga och starta en ny verksamhet för enbart det 
ändamålet. Det skulle kräva stora resurser som inte finns i nuläget och det är 
inte ett prioriterat verksamhetsområde.  
 
Istället vill vi hänvisa förslagsställaren till de öppna fritidsverksamheter (fri-
tidsklubbar och fritidsgårdar) som redan finns runt om i kommunen. Där 
kan man bland annat spela tv-spel, men också få möjlighet att prova på en 
mängd andra aktiviteter. 

 
 
 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[2] 

Kultur- och fritidsförvaltningen  
 2014-09-18 Dnr  KOF/2014:92  
 

Kultur- och fritidsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 49, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 530 615 14 / Sms·0730 29 89 91 · E-post ann-christine.andersson@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Ann-Christine Andersson  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Besvara medborgarförslag - Anlägg en Tv-spelshall 
(KS/2014:199)  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg en Tv-spelshall. Förslagsställaren vill att det ska an-
läggas en tv-spelshall som har öppet varje dag till kl. 21.00, där man gratis 
kan testa och spela nya eller gamla tv-spel, som t.ex. Xbox och Playstation. 
Förslagsställaren menar att många sitter hemma och spelar och att detta 
skulle bidra till ett mer socialt sammanhang. Tv-spelshallen föreslås place-
ras någonstans i södra Botkyrka. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen håller med förslagsställaren om det positiva 
i att skapa sociala sammanhang kring tv-spelande. Däremot ser vi inte att 
det är möjligt att anlägga och starta en ny verksamhet för enbart det ända-
målet. Det skulle kräva stora resurser som inte finns i nuläget och det är inte 
ett prioriterat verksamhetsområde.  
 
Istället vill vi hänvisa förslagsställaren till de öppna fritidsverksamheter (fri-
tidsklubbar och fritidsgårdar) som redan finns runt om i kommunen. Där 
kan man bland annat spela tv-spel, men också få möjlighet att prova på en 
mängd andra aktiviteter. 
 
Bakgrund 
Kultur- och fritidsförvaltningen håller med förslagsställaren om det positiva 
i att skapa sociala sammanhang kring tv-spelande och på så sätt eventuellt 
motverka att unga väljer att sitta hemma och spela själva. Däremot ser vi 
inte att det är möjligt att anlägga och starta en ny verksamhet för enbart det 
ändamålet. Det skulle kräva stora resurser som inte finns i nuläget och det är 
inte ett prioriterat verksamhetsområde.  
 



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Kultur- och fritidsförvaltningen  

 2014-09-18  Dnr  KOF/2014:92  
 

Istället vill vi hänvisa förslagsställaren till de öppna fritidsverksamheter (fri-
tidsklubbar och fritidsgårdar) som redan finns runt om i kommunen, där 
man bland annat kan spela tv-spel men också får möjlighet att prova på en 
mängd andra aktiviteter. Till de öppna fritidsverksamheterna kan man 
komma och gå som man vill, de är gratis, har öppet 5-6 kvällar/vecka och 
det finns alltid vuxna ledare på plats.  Öppettider och kontaktuppgifter till de 
olika verksamheterna finns på kommunens hemsida. Ett annat sätt att hitta 
sociala sammanhang kring tv-spelande är att kontakta någon förening som 
har en sådan inriktning. 
 
 
 
 
Pernilla Hellman Ann-Christine Andersson 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Ungdom & förening 
 
 

 
_______ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 



Rubrik    
Förnamn marcus  
Efternamn  nordberg  
Namn marcus nordberg  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag att anlägga en TV-spelshall som har öppet till 21:00 varje dag.  
Motivering om man vil testa not nytt  som gamla och nya tv spel.  

det r många som är hemma oh spelar.  
det mera socialt kring spelandet.  
xbox one och ps 4. öppet varje dag . intrada är gratis.  
 
den ska vara nära nån sans i Botkyrka söder  
---------------------------------------------------------------  
Marcus är medlem i Ungdomsrådet. Telefonnumret och mejladressen går 
till projektledaren för ungdomsrådsprojektet, Sebastian Flygar. 
Förslagsställaren vill hels inte bli direkt kontaktad. 

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2014-09-23 Dnrsbf/2014:217 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 267 
Medborgarförslag - Attraktiv lekplats vid Örnberget i Tull-
inge (sbf/2014:217) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Sammanfattning 
Förslagsställaren föreslår i sitt medborgarförslag att en attraktiv lekplats eta-
bleras. Det föreslagna området är i detaljplanen angiven som kommunal 
parkmark, vilket betyder att det skulle kunna vara möjligt att anlägga en lek-
plats, utan att ändra detaljplanen. Men förslaget finns idag inte med i någon 
kommunal planering och inte heller i vårt parkprogram. 
 
Om en förtätning med fler bostäder sker inom området kan detta beslut 
komma att omprövas. Tullinge är idag en stadsdel med stark befolknings-
tillväxt. Den framtida utvecklingen kan därför göra att nya lekplat-
ser/hundrastgårdar och andra platser för rekreation, kan tillkomma i stadsde-
len i framtiden.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Sara Köhlin om att anlägga en attraktiv lekplats vid Örnberget i 
Tullinge. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-03-19 och till sam-
hällsbyggnadsförvaltningen 2014-04-03.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-08-11, utgör 
underlag för beslutet.    
 
Stefan Dayne (KD) biträder ordförandeförslaget. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 
 
 

 



Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-530 614 56 · Sms 0761-391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se 
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 TJÄNSTESKRIVELSE   1 [1] 

 2014-08-11  Dnr sbf/2014:217 
 

 
Referens 

 
Mottagare 

Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Medborgarförslag – Attraktiv lekplats vid Örnberget i      
Tullinge    
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Sara Köhlin om att anlägga en attraktiv lekplats vid Örnberget i Tull-
inge. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-03-19 och till samhälls-
byggnadsförvaltningen 2014-04-03.      
 
Yttrande 
Förslagsställaren föreslår i sitt medborgarförslag att en attraktiv lekplats etable-
ras. Det föreslagna området är i detaljplanen angiven som kommunal parkmark, 
vilket betyder att det skulle kunna vara möjligt att anlägga en lekplats, utan att 
ändra detaljplanen. Men eftersom förslaget inte finns med i någon kommunal 
planering och inte heller i vårt parkprogram, föreslås medborgarförslaget av-
slås.  
 
Om en förtätning med fler bostäder sker inom området kan detta beslut komma 
att omprövas. Tullinge är idag en stadsdel med stark befolkningstillväxt. Den 
framtida utvecklingen kan därför göra att nya lekplatser/hundrastgårdar och 
andra platser för rekreation, kan tillkomma i stadsdelen i framtiden.  
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef        

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
   





  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2014-09-23 Dnrsbf/2014:218 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 268 
Medborgarförslag - Vilobänk-soffa ovanför gångtrappan 
mellan Sandavägen och Tornvägen i Vårsta (sbf/2014:218) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.  
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden har full förståelse för förslag och det kommer 
att genomföras under hösten 2014 till en kostnad på ca 4 000 kronor.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Elisabeth Söderström om att se till så att en vilobänk eller soffa 
kommer på plats ovanför gångtrappan mellan Sandavägen och Tornvägen. 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-03-20 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2014-04-03.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-07-11, utgör 
underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 
 
 
 

 



Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-530 614 56 · Sms 0761-391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se 
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 TJÄNSTESKRIVELSE   1 [1] 

 2014-07-11  Dnr sbf/2014:218 
 

 
Referens 

 
Mottagare 

Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Medborgarförslag – Vilobänk/soffa ovanför gångtrappan 
mellan Sandavägen och Tornvägen i Vårsta  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Elisabeth Söderström om att se till så att en vilobänk eller soffa 
kommer på plats ovanför gångtrappan mellan Sandavägen och Tornvägen. 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-03-20 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2014-04-03.   
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har förståelse för förslaget och föreslår att 
det bifalles till en kostnad motsvarande ca 4 000 kr. Förslaget kan genomfö-
ras under hösten 2014.  
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef        

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
   





Rubrik    
Förnamn Elisabeth  
Efternamn  Söderström  
Namn Elisabeth Söderström  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag Jag föreslår en vilobänk/soffa ovanför gångtrappan mellan Sandavägen och 

Tornvägen i Vårsta. 
Motivering Jag ser hur ofta äldre människor står och pustar när de gått upp för trappan, 

för att orka gå vidare. 
Kön Kvinna  
Kommundel Vårsta/Grödinge  
 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2014-09-23 Dnrsbf/2014:219 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 269 
Medborgarförslag - Anlägg en rondell vid infarten till 
Tumba centrum (sbf/2014:219) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden har förståelse för medborgarförslaget. Men att 
bygga en rondell i den korsning som förslagsställaren föreslår innebär stora 
svårigheter, bl.a. eftersom järnvägen utgör en begränsning om rondellen 
skulle anläggas vid denna plats.  
 
I nuläget pågår en planering av ett arbete med en utbyggnad av Tumba cent-
rum. Detta kommer leda till att infarten till Tumba centrum kommer förbätt-
ras, bl.a. genom att en rondell kommer att anläggas i korsningen Grödinge-
vägen/Gröndalsvägen.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Magnus Petersson om att anlägga en rondell vid infarten till Tumba 
centrum. Enligt förslaget skulle rondellen ligga i korsningen Gröndalsvägen/ 
KP Arnoldssons väg.   
 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-03-24 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2014-04-03.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-07-07, utgör 
underlag för beslutet. 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 

 



Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00 
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 TJÄNSTESKRIVELSE   1 [1] 

 2014-07-07  Dnr sbf/2014:219 
 

 
Referens 

 
Mottagare 

Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Medborgarförslag – Anlägg en rondell vid infarten till Tumba 
centrum    
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Magnus Petersson om att anlägga en rondell vid infarten till Tumba 
centrum. Enligt förslaget skulle rondellen ligga i korsningen Gröndalsvägen/ 
KP Arnoldssons väg.   
 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-03-24 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2014-04-03.   
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har förståelse för medborgarförslaget. Men 
att bygga en rondell i den korsning som förslagställaren föreslår innebär stora 
svårigheter, bl.a. eftersom järnvägen utgör en begränsning om rondellen 
skulle anläggas vid denna plats.  
 
I nuläget pågår dock en planering av ett arbete med en utbyggnad av Tumba 
centrum. Detta kommer leda till att infarten till Tumba centrum kommer för-
bättras, bl.a. genom att en rondell kommer att anläggas i korsningen Grö-
dingevägen/Gröndalsvägen.  
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef        

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
   



Rubrik    
Förnamn Magnus  
Efternamn  Petersson  
Namn Magnus Petersson  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag Jag vill att Tumba kommun anlägger en rondell vid infarten till Tumba 

Centrum.  
Motivering Korsningen ligger på en höjd vilket gör siksträckan kort. Ofta blir det 

långa köer ut från Tumba C när folk väntar på vänstersvängande bilar från 
Tullingehållet. Jag är övertygad om att en rondell här skulle hjälpa trafiken 
flyta bättre och minska olycksriskerna.  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Vård- och omsorgsnämnden 
 2014-09-23 Dnrvon/2014:92 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 58 
Svar på medborgarförslag - utöka försäkringar för stöld 
inom äldreboenden (von/2014:92) 

 
Beslut 
Vård- och omsorgsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Sammanfattning 
I medborgarförslaget föreslås att antalet inbrott på vård- och omsorgsboen-
det Silverkronan ska utredas och att stölder ska ersättas retroaktivt. Inför en 
flytt till ett vård- och omsorgsboende informerar enhetschef eller biträdande 
enhetschef, på det aktuella boendet, brukaren om hemförsäkring. Informat-
ionen som ges är att brukaren behöver kontakta sitt försäkringsbolag och be-
rätta att han eller hon ska flytta till ett vård- och omsorgsboende. Detta görs 
för att den boende ska ha ett täckande försäkringsskydd. Vid alla misstankar 
om stöld uppmanas den boende, eller närstående, att göra en polisanmälan. 
Polisen gör därefter en utredning. I och med att information om hemförsäk-
ring ges till alla som flyttar in på ett vård- och omsorgsboende, samt att 
varje stöld eller misstanke om stöld hanteras enligt rutin om uppmaning till 
polisanmälan, anser vård- och omsorgsförvaltningen att antalet inbrott på 
Silverkronan inte behöver utredas igen.  
 

 
 
 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[2] 

Vård- och omsorgsförvaltningen  
 2014-07-22  Dnr  von/2014:92  
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Referens Mottagare 
Clara Hansson 
Tiina Rantanen  
 
 
 
 
 
 
 

Vård- och omsorgsnämnden 
 
 
 
 
 

Svar på medborgarförslag - Utöka försäkringar för stöld på 
äldreboenden.  
 
Förslag till beslut 
Vård- och omsorgsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Sammanfattning 
I medborgarförslaget föreslås att antalet inbrott på vård- och omsorgsboen-
det Silverkronan ska utredas och att stölder ska ersättas retroaktivt. Inför en 
flytt till ett vård- och omsorgsboende informerar enhetschef eller biträdande 
enhetschef, på det aktuella boendet, brukaren om hemförsäkring. Informat-
ionen som ges är att brukaren behöver kontakta sitt försäkringsbolag och be-
rätta att han eller hon ska flytta till ett vård- och omsorgsboende. Detta görs 
för att den boende ska ha ett täckande försäkringsskydd. Vid alla misstankar 
om stöld uppmanas den boende, eller närstående, att göra en polisanmälan. 
Polisen gör därefter en utredning. I och med att information om hemförsäk-
ring ges till alla som flyttar in på ett vård- och omsorgsboende, samt att 
varje stöld eller misstanke om stöld hanteras enligt rutin om uppmaning till 
polisanmälan, anser vård- och omsorgsförvaltningen att antalet inbrott på 
Silverkronan inte ska utredas och att stölder inte ska ersättas retroaktivt.  
 
 
 
Ärendet 
Förslagställaren skriver att vanlig hemförsäkring för personer som bor på 
vård- och omsorgsboende inte gäller stölder. Förslagställaren menar att 
vård- och omsorgsboendena bör informera om detta och menar samtidigt att 
så inte har gjorts. I och med detta föreslås att antalet inbrott på vård- och 
omsorgsboendet Silverkronan ska utredas och att stölder ska ersättas retro-
aktivt. Vård- och omsorgsförvaltningen har berett ärendet. 
 
Brukare som bor på ett vård- och omsorgsboende i kommunen ska alltid ha 
en egen hemförsäkring. Inför en flytt till ett vård- och omsorgsboende in-
formerar enhetschef eller biträdande enhetschef, på det aktuella boendet, 
brukaren om hemförsäkring. Informationen som ges är att brukaren behöver 
kontakta sitt försäkringsbolag och berätta att han eller hon ska flytta till ett 
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vård- och omsorgsboende. Detta görs för att den boende ska ha ett täckande 
försäkringsskydd. Rutinen har tidigare skärpts för att säkerställa att alla som 
flyttar till ett vård- och omsorgsboende får samma information. Information 
om hemförsäkring finns också skriftligt i informationsblad om respektive 
vård- och omsorgsboende samt i det generella informationsbladet ”Att flytta 
till äldreboende”. Kommunen erbjuder inget ytterligare försäkringsskydd till 
de boende. 
 
Vid alla misstankar om stöld uppmanas den boende, eller närstående, att 
göra en polisanmälan. Den boende får hjälp med att göra en polisanmälan 
om han eller hon inte har möjlighet att göra detta själv. Polisen gör därefter 
en utredning. Om det blir bevisat att en anställd på vård- och omsorgsboen-
det har begått stölden ersätter vård- och omsorgsförvaltningen detta inom 
rimliga belopp. Är beloppen större samarbetar förvaltningen med 
kommunjuristen. I vissa fall kan det bli aktuellt att använda kommunens 
försäkringsbolag för att ersätta beloppet.  
 
I och med att information om hemförsäkring ges till alla som flyttar in på ett 
vård- och omsorgsboende, samt att varje stöld eller misstanke om stöld han-
teras enligt rutin om uppmaning till polisanmälan, anser vård- och omsorgs-
förvaltningen att antalet inbrott på Silverkronan inte ska utredas och att stöl-
der inte ska ersättas retroaktivt.  
 
 
 
Anne Lundkvist 
Vård- och omsorgschef 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Markku Grönman 
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§ 59 
Svar på medborgarförslag - Bevilja apoteksärenden som 
biståndsinsats i hemtjänsten (von/2014:93) 

 
Beslut 
Medborgarförslaget är besvarat.  
 
 
Sammanfattning 
I medborgarförslaget föreslås att apoteksärenden beviljas som biståndsinsats 
i hemtjänsten, och att detta borde ske samtidigt som beslut om inköp bevil-
jas. Förslagsställaren ifrågasätter hur en person, som behöver hjälp med öv-
riga inköp, själv ska kunna klara av apoteksärenden.  
 
Möjligheten att bevilja apoteksärenden finns redan i dag. Alla biståndsbeslut 
grundar sig på den gällande lagstiftningen och den sökandes behov och för-
utsättningar att klara sin vardag. Då varje sökande är unik och förutsättning-
arna är olika, beviljas dock inga apoteksärenden eller övriga ärenden rutin-
mässigt samtidigt med andra insatser. Vid biståndsbedömning tas hänsyn till 
hur mycket den sökande kan klara av själv, men också vilket stöd hon eller 
han redan har, eller kan få av andra (till exempel av anhöriga eller vården 
inom landstinget). Befintliga biståndsbeslut ska också alltid ändras när nya 
eller ändrade behov uppstår hos brukaren. Kommunens nya värdighetsga-
rantier för äldreomsorgen ger dessutom större flexibilitet och utrymme att 
anpassa de beviljade insatserna till de individuella behov som våra brukare 
har. Exempelvis kan brukaren byta en beviljad hemtjänstinsats (till exempel 
veckohandling) mot en annan beviljad insats (till exempel ett apoteks-
ärende), som tar lika lång tid att genomföra.  
 
På grund av ovanstående anledningar anser förvaltningen att medborgarför-
slaget är besvarat och att ytterligare åtgärder inte ska vidtas.   
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Referens Mottagare 
Tiina Rantanen 
Clara Hansson  
 
 
 
 
 
 
 

Vård- och omsorgsnämnden 
 
 
 
 
 

Svar på medborgarförslag - Bevilja apoteksärenden som 
biståndsinsats i hemtjänsten  
 
Förslag till beslut 
Medborgarförslaget är besvarat.  
 
 
Sammanfattning 
I medborgarförslaget föreslås att apoteksärenden beviljas som biståndsinsats 
i hemtjänsten, och att detta borde ske samtidigt som beslut om inköp bevil-
jas. Förslagsställaren ifrågasätter hur en person, som behöver hjälp med öv-
riga inköp, själv ska kunna klara av apoteksärenden.  
 
Möjligheten att bevilja apoteksärenden finns redan i dag. Alla biståndsbeslut 
grundar sig på den gällande lagstiftningen och den sökandes behov och för-
utsättningar att klara sin vardag. Då varje sökande är unik och förutsättning-
arna är olika, beviljas dock inga apoteksärenden eller övriga ärenden rutin-
mässigt samtidigt med andra insatser. Vid biståndsbedömning tas hänsyn till 
hur mycket den sökande kan klara av själv, men också vilket stöd hon eller 
han redan har, eller kan få av andra (till exempel av anhöriga eller vården 
inom landstinget). Befintliga biståndsbeslut ska också alltid ändras när nya 
eller ändrade behov uppstår hos brukaren. Kommunens nya värdighetsga-
rantier för äldreomsorgen ger dessutom större flexibilitet och utrymme att 
anpassa de beviljade insatserna till de individuella behov som våra brukare 
har. Exempelvis kan brukaren byta en beviljad hemtjänstinsats (till exempel 
veckohandling) mot en annan beviljad insats (till exempel ett apoteks-
ärende), som tar lika lång tid att genomföra.  
 
På grund av ovanstående anledningar anser förvaltningen att medborgarför-
slaget är besvarat och att ytterligare åtgärder inte ska vidtas.   
 
 
 
Ärende  
Vård- och omsorgsnämnden har fått i uppdrag av kommunfullmäktige att 
besvara medborgarförslaget som avser att apoteksärenden ska beviljas som 
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biståndsinsats i hemtjänsten. Vård- och omsorgsförvaltningen har berett 
ärendet.  
 
Förslagsställaren skriver att hon i sitt arbete träffar äldre som inte får hjälp 
med inköp på apotek, trots att de får hjälp med inhandling. Förslagsställaren 
föreslår att apoteksärenden därför ska beviljas samtidigt som beslut om in-
köp beviljas. Förslagsställaren motiverar sitt förslag genom att ifrågasätta 
hur en person ska kunna klara av ett apoteksärende när denne behöver hjälp 
med andra inköp. Som ytterligare motiv till förslaget framhåller förslagsstäl-
laren att ”när behov om apoteksärenden finns, är personen ofta sjuk i en in-
fektion eller har värk och apoteksärenden är då av akut karaktär”. Vidare 
påpekar förslagsställaren att anhöriga inte heller alltid kan ställa upp, då de 
kan vara på arbetet, bortresta i tjänsten eller på semester.  
 
 
Svar: apoteksärenden som beviljad insats  
Vi instämmer med förslagsställaren att det givetvis ska vara möjligt att få 
apoteksärenden beviljade som insats i hemtjänsten – och det är det också. 
Genom kommunens hemtjänst kan de äldre få många olika slags stödinsat-
ser, såsom städning, tvättning, matlagning, att sköta personlig hygien, inköp 
av livsmedel och andra dagligvaror – och hjälp med ärenden. Förutom apo-
teksärenden kan även till exempel bank- och systembolagsärenden beviljas.  
 
Den som behöver hjälp med apoteksärenden, eller något annat stöd för att få 
vardagen att fungera, ska ansöka om detta enligt den sedvanliga ansöknings-
rutinen. En biståndshandläggare gör sedan en bedömning om den sökandes 
rätt till det aktuella stödet. Alla biståndsbeslut grundar sig på den gällande 
lagstiftningen och den sökandes behov och förutsättningar att klara sin var-
dag. Vid biståndsbedömning tas hänsyn till hur mycket den sökande kan 
klara av själv, men också vilket stöd hon eller han redan har, eller kan få av 
andra (till exempel av anhöriga eller vården inom landstinget).  
 
Varje sökande är unik, och behoven och förutsättningarna olika. Detta är 
också orsaken till varför apoteksärenden, eller övriga ärenden, inte beviljas 
rutinmässigt samtidigt med andra insatser (som till exempel inköp av livs-
medel). 
 
Befintliga biståndsbeslut kan och ska också alltid ändras när nya eller änd-
rade behov uppstår hos brukaren. Brukaren, eller dennes representant, ska 
då kontakta sin biståndshandläggare för att uppdatera sin ansökan. Till ex-
empel kan brukaren, som har endast inköp av dagligvaror som insats, an-
söka om ytterligare hjälp, exempelvis apoteksärenden.  
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Om hjälpbehov med apoteksärenden skulle uppstå akut hos den äldre som 
inte har biståndsbeslut om detta, hjälps biståndshandläggarna och hemtjäns-
tens personal att lösa situationen på bästa sätt.   
 
Botkyrka kommuns nya värdighetsgarantier för äldreomsorgen ger också 
större flexibilitet och utrymme för att tillmötesgå de individuella behov som 
våra brukare har. Enligt en av de 17 garantier, som gäller från och med 1 ja-
nuari 2014, kan den äldre som har en beviljad hemtjänstinsats byta den mot 
en annan insats som tar lika lång tid att genomföra. Då exempelvis insatsen 
inköp av livsmedel och ett apoteksärende bedöms att ta lika lång tid (30 mi-
nuter), kan brukaren byta ett inköpstillfälle mot ett apoteksärende, om han 
eller hon så skulle önska.  
 
Förvaltningen anser att medborgarförslaget redan är besvarat och att ytterli-
gare åtgärder inte ska vidtas. Detta eftersom 1) möjligheten att få apoteks-
ärenden beviljade redan finns, 2) biståndsbeslut ska grunda sig på individens 
egna unika förutsättningar och 3) befintliga biståndsbeslut alltid kan ändras 
vid behov. 
 
 
 
 
 
Anne Lundkvist 
Vård- och omsorgschef  
 
_________ 
Expedieras till 
Karin Dufberg 
Kommunfullmäktige 



Rubrik    
Förnamn Karin  
Efternamn  Dufberg  
Namn Karin Dufberg  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag När äldre träffar en biståndshandläggare och behöver hjälp av 

hemtjänst ska behovet av bistånd prövas och det ska fasttas 
beslut om vad för hjälp som beviljas.  
I arbetet träffar jag äldre som är beviljade bistånd och har 
daglig hemtjänst och får hjälp med inhandling. De får dock inte 
hjälp med inköp på apotek trots att de har hjälp med 
inhandling.  
Mitt förslag är att apoteksärenden ska beviljas samtidigt som 
beslut om inköp beviljas. 

Motivering Hur ska personen klara av ett apoteksärende när de behöver 
hjälp med andra inköp?  
När behov om apoteksärenden behövs är personen ofta sjuk i 
en infektion eller har värk och apoteksärenden är då av akut 
karaktär.  
Det är svårt att förlita sig på anhöriga, de har arbete att sköta, 
kan vara bortresta i tjänsten eller på semester. 
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§ 263 
Medborgarförslag - Trafikljus för gående alternativt ett 
övergångsställe vid korsningen Huddingevägen - Nyängs-
vägen i Tullinge (sbf/2014:153) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.  
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden tycker att medborgarförslaget är bra. Åtgärden 
finns redan med som en del i de åtgärder som ska genomföras i samband 
med exploateringsprojektet Östliden. Kommunen och Trafikverket håller för 
närvarande på att projektera för en ny utformning av korsningen Huddinge-
vägen-Nyängsvägen. Detta görs i samband med ombyggnationen av buss-
terminalen vid Tullinge station och den nya gång- och cykelvägen mellan 
Skyttbrink och Tullinge. Det betyder att det signalreglerade övergångsstället 
blir klart under 2015.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av David Moberg att anlägga trafikljus för gående alternativt ett över-
gångsställe vid korsningen Huddingevägen – Nyängsvägen i Tullinge. För-
slaget inkom till Botkyrka kommun 2014-02-06 och till samhällsbyggnads-
förvaltningen 2014-03-04.    
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-07-10, ut-
gör underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
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Referens Mottagare 
Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Trafikljus för gående alternativt ett 
övergångsställe vid korsningen Huddingevägen - Nyängs-
vägen i Tullinge 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av David Moberg att anlägga trafikljus för gående alternativt ett över-
gångsställe vid korsningen Huddingevägen – Nyängsvägen i Tullinge. För-
slaget inkom till Botkyrka kommun 2014-02-06 och till samhällsbyggnads-
förvaltningen 2014-03-04.    
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen tycker att medborgarförslaget är bra. Åt-
gärden finns redan med som en del i de åtgärder som ska genomföras i 
samband med exploateringsprojektet Östliden. Kommunen och Trafikverket 
håller för närvarande på att projektera för en ny utformning av korsningen 
Huddingevägen-Nyängsvägen. Detta görs i samband med ombyggnationen 
av bussterminalen vid Tullinge station och den nya gång- och cykelvägen 
mellan Skyttbrink och Tullinge. Det betyder att det signalreglerade över-
gångsstället blir klart under 2015.   
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef        
 





Rubrik Trafikljus för gående alternativt ett övergångsställe 
vid korsningen Huddingevägen - Nyängsvägen i 
Tullinge 

Förnamn David 

Efternamn Moberg 

Namn David Moberg 

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Mitt förslag är att ni omgående sätter upp trafikljus 
för gående alternativt ett övergångsställe 

Motivering Vi lämnar barn på förskolan Nyängsgården och 
brukar parkera på pendelparkeringen vid 
bensinstationen ST1. Vi går sedan över den kraftigt 
trafikerade Huddingevägen vilket ibland är mycket 
svårt då det knappt går att hitta en lucka i trafiken. 
Det känns mycket osäkert att korsa vägen där, 
särskilt med en 1.5 åring i famnen. Jag har också 
sett en stort antal andra människor som går över 
vägen där. Jag är övertygad om att det bara är en 
tidsfråga innan det sker en olycka. 
 
Korsningen är alltså Huddingevägen -- 
Nyängsvägen, precis vid ST1. 
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§ 75 
Svar på medborgarförslag - Anlägg en skidlekplats i Lida 
(KOF/2014:86) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg en skidlekplats i Lida. Förslagsställaren vill att 
kommunen bygger en skidlekplats för barn och ungdomar vid Lida frilufts-
gård. Syftet är att locka barn och ungdomar att prova på längdskidåkning 
och att ge dem möjlighet att förbättra teknik och balans. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-08-11. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till spontanidrott utomhus vintertid är ett viktigt uppdrag för kommunen. 
Förvaltningen har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB 
(UBAB) för att utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter 
som hela Botkyrkas spårområde har. Utredningen blir klar i december 2014, 
och förvaltningen vill avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare 
med planeringen av friluftsområdet. 
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Referens Mottagare 
Linus Söderling  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Svar på medborgarförslag - Anlägg en skidlekplats i Lida, 
KS/2014:91  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg en skidlekplats i Lida. Förslagsställaren vill att 
kommunen bygger en skidlekplats för barn och ungdomar vid Lida frilufts-
gård. Syftet är att locka barn och ungdomar att prova på längdskidåkning 
och att ge dem möjlighet att förbättra teknik och balans. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till spontanidrott utomhus vintertid är ett viktigt uppdrag för kommunen. 
Förvaltningen har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB 
(UBAB) för att utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter 
som hela Botkyrkas spårområde har. Utredningen blir klar i december 2014, 
och förvaltningen vill avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare 
med planeringen av friluftsområdet. 
 
Bakgrund 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till spontanidrott utomhus vintertid är ett viktigt uppdrag för kommunen. Att 
uppmuntra tillenkla former av motion ligger också i linje med Botkyrkas id-
rottspolitiska program som antogs 2013. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har startat ett samarbete med UBAB för att 
utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela Botkyr-
kas spårområde har, det vill säga Lida, Brantbrink och Harbro.  
 
Ett första steg är en utredning som genomförs av kultur- och fritidsförvalt-
ningen och blir klar december 2014. Utredningen kommer att fokusera på 
behoven av att förnya/utveckla den befintliga infrastrukturen, dels tankarna 



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Kultur- och fritidsförvaltningen  

 2014-08-11  Dnr  KOF/2014:86  
 

om ett ”Vinterstadion”/Ski-center som fanns med i planerna kring ett vinter 
OS 2022.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen avser att avvakta utredningens slutsatser 
och rekommendationer för att därefter i dialog med UBAB och förvaltning-
en göra en planering för en sammanhållen utveckling av friluftsområdet. I 
den planeringen tar vi med oss det goda förslaget att prioritera skidlekplats 
på Lida. 
 
 
 
Pernilla Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott & anläggning 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 



Medborgarförslag:  

Anlägg en skidlekplats i Lida 

Skrivet av Johan Faskunger. Tullingebo, tränare i Tullinge friidrott och inbiten skidmotionär. 

 

Mitt medborgarförslag är att Botkyrka kommun/Upplev Botkyrka satsar på att bygga en 

skidlekplats för barn och ungdomar vid i Lida friluftsgård. En skidlekplats innehåller i 

praktiken en liten utförsbacke med gupp, ”orgeltramp”, svängar och portar. 

Skidlekplatser har stor potential att locka barn och ungdomar att prova på längdskidåkning (vanliga 

motionsspår kan bli lite tråkiga för de mindre barnen) samt att förbättra teknik och balans. 

Området närmast den nya värmestugan är idealisk för att anlägga en skidlekplats med gupp, 

slalombanor och banor (se karta nedan). Höjdskillnaden är ca 4 m vilket är idealiskt för att skapa en 

skidlekplats. På ytan nedanför backen finns möjlighet att anlägga ett skidspår på ca 200 m utan att 

vara i vägen för pulkabacken. En alternativ plats för en skidlekplats är bortom pulkabacken och nya 

lekplatsen. Höjdskillnaden är dock inte lika uttalad här. 

Kostnaden för att anlägga en skidlekplats är mycket blygsam och bör kunna påbörjas tämligen 

omgående. Insatsen skulle stärka varumärket ”Stockholm Ski Center”vid Lida friluftsgård.  

 

 



Grön ring: Område vid Lida friluftsgård (nära nya raststugan) vilket lämpar sig väl för en skidlekplats 

och ett barnskidspår. Vit ring: Alternativ plats för en skidlekplats. 

 

 

 

Kontakt: 

Johan Faskunger,  

 

 

Bilaga 1. Exempel på skidlekplats i Täby. 
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§ 76 
Svar på medborgarförslag - Anlägg en skidlekplats och ett 
barnspår vid Brant-brinks IP (KOF/2014:87) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg en skidlekplats och ett barnspår vid Brantbrinks IP. 
Förslagsställaren vill att kommunen anlägger en skidlekplats och ett barn-
spår vid Brantbrinks IP. Syftet är att locka barn och ungdomar att prova på 
längdskidåkning och att ge dem möjlighet att förbättra teknik och balans. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-08-28. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till spontanidrott utomhus vintertid är ett viktigt uppdrag för kommunen. 
Anläggandet av enklare barnskidspår på Brantbrink är ett pågående projekt. 
Tullinge SK beviljades medel från Idrottslyftet för att anlägga en skidspår 
anpassat för barn och ungdomar på Brantbrink 2011. Kultur- och fritidsför-
valtningen avser att stödja föreningen i genomförandet och verka aktivt för 
att skidleken blir verklighet till vintern 2015. 
 
 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[2] 

Kultur- och fritidsförvaltningen  
 2014-08-28  Dnr  KOF/2014:87  
 

Kultur- och fritidsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-530 615 07 / Sms·0727 329390 · E-post linus.soderling@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Linus Söderling  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Besvara medborgarförslag - Anlägg en skidlekplats och ett 
barnspår vid Brantbrinks IP(KS/2014:92)  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg en skidlekplats och ett barnspår vid Brantbrinks IP. 
Förslagsställaren vill att kommunen anlägger en skidlekplats och ett barn-
spår vid Brantbrinks IP. Syftet är att locka barn och ungdomar att prova på 
längdskidåkning och att ge dem möjlighet att förbättra teknik och balans. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till spontanidrott utomhus vintertid är ett viktigt uppdrag för kommunen. 
Anläggandet av enklare barnskidspår på Brantbrink är ett pågående projekt. 
Tullinge SK beviljades medel från Idrottslyftet för att anlägga en skidspår 
anpassat för barn och ungdomar på Brantbrink 2011. Kultur- och fritidsför-
valtningen avser att stödja föreningen i genomförandet och verka aktivt för 
att skidleken blir verklighet till vintern 2015. 
 
Bakgrund 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till spontanidrott utomhus vintertid är ett viktigt uppdrag för kommunen. Att 
uppmuntra till enkla former av motion ligger också i linje med Botkyrkas 
idrottspolitiska program som antogs 2013. 
 
Anläggandet av enklare barnskidspår på Brantbrink är ett pågående projekt. 
Tullinge SK beviljades medel från Idrottslyftet för att anlägga en skidspår 
anpassat för barn och ungdomar på Brantbrink 2011. Syftet var att under-
lätta för föreningen att bedriva verksamhet för barn samt skapa bättre förut-
sättningar för att bedriva samarbeten med skolor i Botkyrka kommun. 
 
I ansökan till Idrottslyftet fanns vissa insatser från kommunen med i budge-
ten, vilka genomfördes 2011-2012, bland annat markarbeten och röjning av 
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den aktuella platsen på Brantbrink. Tullinge SK har på grund av omsättning 
av ansvariga personer för projektet fått göra en omstart i genomförandet av 
sin del i projektet.  
 
Ansvaret för detaljer i utformningen av skidleken på Brantbrink ligger hos 
föreningen Tullinge SK som också beviljats ekonomiskt stöd för detta från 
Idrottslyftet. Kultur- och fritidsförvaltningen avser att stödja föreningen i 
genomförandet och verka aktivt för att skidleken blir verklighet till vintern 
2015. 
 
 
Pernilla Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott & anläggning 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 
 
 
 



Medborgarförslag:  

Anlägg en skidlekplats och ett barnspår vid Brantbrinks IP 

Skrivet av Johan Faskunger. Tullingebo, tränare i Tullinge friidrott och inbiten skidmotionär. 

 

Mitt medborgarförslag är att Botkyrka kommun satsar på att bygga en skidlekplats och ett 

barnspår för barn och ungdomar vid Brantbrinks IP. En skidlekplats innehåller i praktiken en 

liten utförsbacke med gupp, ”orgeltramp”, svängar och portar. Ett barnspår bör vara högst 

600 m och innehålla lite ovanliga inslag som gupp, sagofigurer/skyltar och roliga 

uppförsbackar och nedförsbackar. 

Skidlekplatser har stor potential att locka barn och ungdomar att prova på längdskidåkning 

(vanliga motionsspår kan bli lite tråkiga för de mindre barnen) samt att förbättra teknik och 

balans. Vid Brantbrinks IP finns två föreningar som ägnar sig åt längdskidor, dels Tullinge SK, 

dels Tullinge friidrott. Båda dessa föreningar är i behov av ytor för att visa och öva teknik och 

balans på skidor. Det är oerhört svårt att bedriva föreningsverksamhet när de befintliga 

skidspåren används flitigt av motionerande privatpersoner. Det finns inte heller några ytor 

för att åka skejt vid Brantbrinks IP (se dock separat medborgarförslag). 

Kommunen har tidigare sagt sig vara berett att satsa på ett barnskidspår vid Brantbrinks IP 

(Roger Vintemar), men insatsen rann ut i sanden. 

Kostnaderna för att anlägga en skidlekplats och ett barnspår är mycket blygsam och bör 

kunna påbörjas tämligen omgående. Föreliggande förslag ligger helt på kommunens mark. 

Insatsen skulle stärka varumärket ”Stockholm Ski Center” och samtidigt avlasta det 

överbelastade Lida friluftsgård. Under barmarksförhållanden skulle slingan kunna användas 

för MTB (mountainbike). Tullinge SK har en sektion för MTB och sporten/aktiviteten är på 

kraftig frammarsch i Sverige. 

 

 

 



 

Svart ring med vit botten: Start- och målplats vid Brantbrinks IP. Röd slinga: Barnspår med rolig 

utformning. Gul ring. Lämplig plats för skidlekplats, en bergsknalle med ca 3 m fallhöjd. Svart pil: 

Åkriktning. 

 

Kontakt: 

Johan Faskunger,  

 

 

Bilaga 1. Exempel på skidlekplats i Täby. 
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§ 77 
Svar på medborgarförslag - Anlägg en konstgräsplan, löp-
arbanor och konstfrusen isbana på naturgräsplanen vid 
Brantbrinks IP (KOF/2014:88) 

 
Beslut 
Kultur och fritidsnämnden avslår medborgarförslag att anlägga konstgräs-
plan, löparbanor och konstfrusen isbana på naturgräsplan vid Brantbrinks 
IP. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg en konstgräsplan, löparbanor och konstfrusen isbana 
på naturgräsplanen vid Brantbrinks IP. Förslagsställaren vill att kommunen 
anlägger en konstgräsplan och några löparbanor vid den befintliga natur-
gräsplanen vid Brantbrinks IP. På vintern kan ytan göras om till en konstfru-
sen isbana och användas för skridskoåkning. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-09. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i att det råder brist på de typer av 
anläggningar som förslagsställaren efterfrågar på Brantbrinks IP. Förvalt-
ningen har ett pågående projekt om att bygga en ny friidrottsanläggning på 
Rödstu Hage. Att anlägga ytterligare friidrottsanläggning eller löparbanor 
vid Brantbrink anses inte vara aktuellt i dagsläget. Det finns heller inga 
konkreta planer på en konstfrusen isbana i området just nu. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen ett uppdrag från kommunfullmäktige att ut-
reda alternativa placeringar och kostnader för placering av en 11-manna 
konstgräsplan i Tullinge. Utredningen presenteras i början av oktober 2014. 
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Referens Mottagare 
Roger Vintemar  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Svar på medborgarförslag - Anlägg en konstgräsplan, löp-
arbanor och konstfrusen isbana på naturgräsplanen vid 
Brantbrinks IP (KS/2014:93)  
 
Förslag till beslut 
Kultur och fritidsnämnden avslår medborgarförslag att anlägga konstgräs-
plan, löparbanor och konstfrusen isbana på naturgräsplan vid Brantbrinks 
IP. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg en konstgräsplan, löparbanor och konstfrusen isbana 
på naturgräsplanen vid Brantbrinks IP. Förslagsställaren vill att kommunen 
anlägger en konstgräsplan och några löparbanor vid den befintliga natur-
gräsplanen vid Brantbrinks IP. På vintern kan ytan göras om till en konstfru-
sen isbana och användas för skridskoåkning. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i att det råder brist på de typer av 
anläggningar som förslagsställaren efterfrågar på Brantbrinks IP. Förvalt-
ningen har ett pågående projekt om att bygga en ny friidrottsanläggning på 
Rödstu Hage. Att anlägga ytterligare friidrottsanläggning eller löparbanor 
vid Brantbrink anses inte vara aktuellt i dagsläget. Det finns heller inga 
konkreta planer på en konstfrusen isbana i området just nu. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen ett uppdrag från kommunfullmäktige att ut-
reda alternativa placeringar och kostnader för placering av en 11-manna 
konstgräsplan i Tullinge. Utredningen presenteras i början av oktober 2014. 
 
Bakgrund 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i att det råder brist på de typer av 
anläggningar, dvs konstgräsplan i Tullinge, löparbanor samt konstfrusen is-
bana utomhus, som förslagsställaren efterfrågar på Brantbrinks IP.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har ett pågående projekt om att bygga en ny 
friidrottsanläggning på Rödstu Hage. Denna anläggning avser när den är 
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klar täcka större delen av de behov som den organiserade föreningsidrotten 
för friidrott har i södra delen av Botkyrka. Att anlägga ytterligare friidrotts-
anläggning eller löparbanor vid Brantbrink anses inte vara aktuellt i dagslä-
get. 
 
Vidare har kultur- och fritidsförvaltningen ett uppdrag från kommunfull-
mäktige att utreda alternativa placeringar och kostnader för placering av en 
11-manna konstgräsplan i Tullinge. Denna utredning ska presenteras i må-
nadsskiftet september/oktober och kommer föreslå placering av konstgräs-
plan. 
 
När det gäller konstfrusen isbana utomhus så håller kultur- och fritidsför-
valtningen med om att det är ett bra förslag att skapa bättre möjligheter för 
detta. För närvarande finns inte några konkreta idéer eller planer på vart 
denna i så fall skulle kunna anläggas, även om platser som till exempel 
Brunna IP och Sven-Tumbas park har nämnts. Förslaget att placera en sådan 
yta på Brantbrink kommer tas med i det framtida arbetet kring eventuell ut-
omhusisbana. 
 
 
Pernilla Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott & anläggning 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 
 
 



Medborgarförslag: 

Anlägg konstgräsplan, löparbanor och konstfrusen isbana på naturgräsplanen 

vid Brantbrinks IP. 

 

Skrivet av Johan Faskunger. Tullingebo, tränare i Tullinge friidrott och inbiten skidmotionär. 

 

Mitt förslag är att kommunen anlägger en konstgräsplan för fotboll med några löparbanor 

utanför för friidrott/löpning på den befintliga naturgräsplanen vid Brantbrinks IP. På vintern 

bör ytan användas för skridskoåkning genom att en konstfrusen isbana anläggs. 

Det blir allt viktigare med multianläggningar för idrott och motion i samhällsplaneringen pga 

bristen på lämpliga ytor i städer. Föreliggande förslag är ett exempel på en sådan 

multianläggning, inspirerat av en liknande anläggning i Oskarshamns kommun. I Oskarshamn 

har man anlagt en konstgräsplan för fotboll utrustad både med värme- och kylslingor i 

marken för att snabbt kunna skifta från barmark till is, och vice versa. Runt konstgräsplanen 

finns löparbanor för löpning och friidrott. 

I Botkyrka kommun råder det stor brist på ytor för skridskoåkning. Allmänhetens åkning i 

ishallar några timmar/vecka räcker inte på långa vägar för att tillgodose det behov av ytor för 

skridskoåkning som finns hos allmänheten, skolor men även ”isrelaterade” föreningar. De 

vintrar när det inte går att nyttja sjöar för skridsko (t ex i Lida) är situationen speciellt 

graverande. Brantbrinks IP upplevs som ganska öde på vintern. Skidspåren och hallarna är 

förvisso välbesökta, men övriga ytor används inte lika mycket. 

Vid Brantbrinks IP skulle kommunen kunna skapa en attraktiv och välbesökt miljö för 

utevistelse och friluftsliv genom att anlägga en konstfrusen isbana. De flesta människor 

föredrar att åka skridsko utomhus. En konstfrusen isbana på naturgräsplanen har dessutom 

en mycket högre brukarkapacitet jämfört med en ishall tack vare storleken. Kostnaden för 

att anlägga en konstfrusen isbana är betydligt lägre än att bygga en ishall. Ytan skulle även 

kunna vara ett komplement till ishallsträningar för ”isrelaterade” föreningar. Det finns 

anledning att tro att anläggningen skulle bli välbesökt under november-mars och främja liv 

och rörelse i området. 

För fotbollen vore ytterligare en konstgräsplan ett efterlängtat tillskott eftersom den 

befintliga konstgräsplanen är hårt nyttjad. Den ”nya” fotbollsföreningen ”Pappas pojkar”, 

exempelvis, växer snabbt och är i behov av fler fotbollsplaner i Tullinge. Naturgräsplanen vid 

Brantbrinks IP är den logiska platsen, och ytterligare en konstgräsplanen vid IP ökar antalet 

bokningsbara timmar rejält. 



För friidrotten vore satsningen också mycket positivt eftersom det saknas 

friidrottsanläggning i Tullinge. Tullinge friidrott (som är en sektion i den finska föreningen) 

har på kort tid ökat antalet medlemmar markant och har i dagsläget ca 70 barn i 

regelbunden träning. Vi tränar i dagsläget på Falkbergs IP som har 80 m raksträcka med 

tartanbanor. Anläggningen är mycket sliten och eftersatt. Några löparbanor på Brantbrinks 

IP skulle förbättra våra villkor högst betänkligt. 

 

 

Gul ring: Området där kommunen borde anlägga en konstgräsplan med löparbanor (tartanbanor) för 

friidrott/löpning. Multianläggningen bör ha konstfrusen is för allmänhetens skridskoåkning vintertid. 

En sådan anläggning finns i Oskarshamns kommun. 

 

Kontakt: 

Johan Faskunger,  
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§ 78 
Svar på medborgarförslag - Anlägg skejtspår vid Brant-
brinks IP (KOF/2014:89) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg skejtspår vid Brantbrinks IP. Förslagsställaren vill 
att kommunen anlägger ett skejtspår vid Brantbrinks IP för att underlätta 
längdskidåkning i den fria stilen vid anläggningen. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-09. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvaltningen 
har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) för att 
utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela Botkyr-
kas spårområde har. Utredningen blir klar i december 2014, och förvaltning-
en vill avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare med planering-
en av friluftsområdet. 
 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[2] 

Kultur- och fritidsförvaltningen  
 2014-09-09  Dnr  KOF/2014:89  
 

Kultur- och fritidsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 530 611 79 / Sms·0761-077533 · E-post roger.vintemar@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
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Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Svar på medborgarförslag - Anlägg skejtspår vid Brant-
brinks IP (KS/2014:94)  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Anlägg skejtspår vid Brantbrinks IP. Förslagsställaren vill 
att kommunen anlägger ett skejtspår vid Brantbrinks IP för att underlätta 
längdskidåkning i den fria stilen vid anläggningen. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvaltningen 
har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) för att 
utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela Botkyr-
kas spårområde har. Utredningen blir klar i december 2014, och förvaltning-
en vill avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare med planering-
en av friluftsområdet. 
 
Bakgrund 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare. En förutsättning 
för detta är att vårda och utveckla befintligt spårsystem. Kultur- och fritids-
förvaltningen har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB 
(UBAB) för att utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter 
som hela Botkyrkas spårområde har, det vill säga Lida, Brantbrink och Har-
bro. 
 
Ett första steg är en utredning som genomförs av kultur och fritidsförvalt-
ningen och blir klar december 2014. Utredningen kommer att fokusera på 
behoven av att förnya och utveckla den befintliga infrastrukturen. Utred-
ningen kommer också att ta upp tankarna om ett ”Vinterstadion”/Ski-center 
som fanns med i planerna kring ett vinter-OS 2022.  
 



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Kultur- och fritidsförvaltningen  

 2014-09-09  Dnr  KOF/2014:89  
 

Att förlänga och förbinda elljusspåren i detta spårsystem skulle innebära 
förbättrade villkor för de motionärer som använder spåret. Det är en större 
insats som kräver både tillstånd från berörda markägare och inhämtandet av 
synpunkter från grönstrukturens beskyddare. 

 
Kultur- och fritidsförvaltningen vill avvakta utredningens slutsatser och re-
kommendationer. Därefter kan förvaltningen i dialog med UBAB planera 
för en sammanhållen utveckling av friluftsområdet. I den planeringen tar vi 
med oss förslaget att anlägga skejtspår vid Brantbrink. 
 
 
 
Pernilla Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott & anläggning 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 
 



Medborgarförslag 

Anlägg skejtspår vid Brantbrinks IP 

 

Skrivet av Johan Faskunger, Tullingebo, tränare Tullinge friidrott och inbiten skidmotionär. 

 

Mitt förslag är att kommunen anlägger ett skejtspår vid Brantbrinks IP för att underlätta 

längdskidåkning i den fria stilen vid anläggningen. 

I Stockholms län finns det stor brist på skidanläggningar som kan erbjuda skejtspår. De 

befintliga anläggningarna har för smala slingor och många stora träd som växer alldeles intill 

motionsspåren, vilket omöjliggör skejtskidåkning. Situationen vid Brantbrinks IP idag liknar 

den i resten av länet, dvs det finns endast plats för klassiska skidspår med nuvarande 

utformning och bredd på spåren. Skejt har funnits sedan 1980-talet och hälften av 

tävlingarna i bl a världscupen avgörs i den fria stilen (skejt). I dagsläget är det många som 

åker skejt, inte bara tävlingsåkare, utan även motionärer. Efterfrågan på skejtspår har ökat 

markant de senaste åren. 

Vid Brantbrinks IP finns goda möjligheter att anlägga ett skejtspår och som delvis nyttjar 

terrängen vid det gamla elljusspåret (se karta på förslag på dragning nedan). Spåret skulle 

kunna anläggas helt på kommunens mark utan att behöva blanda in Hamra gård (som äger 

mycket av marken bortom IP). Vid IP är det två föreningar som bedriver skidverksamhet, 

Tullinge SK och Tullinge-Tumba friidrott (som en del i vinterträningen). Båda föreningarna 

efterlyser ytor för skidinstruktion och teknikträning, bl a för skejt. En satsning på ett 

skejtspår vid Brantbrinks IP skulle även kunna avlasta skidspåren i Lida friluftsgård som blir 

hopplöst överbelastade på vintern. 

Skejtspår behöver inte lika mycket snö som klassiska spår för att kunna användas. En relativt 

snöfattig vinter är det lättare att preparera skejtspår jämfört med klassiska spår. Ett bra 

preparerat skejtspår förlänger skidsäsongen och skapar bättre möjligheter till skidträning för 

föreningsaktiva. 

Kostnaden att anlägga ett skejtspår vid Brantbrinks IP bedöms som små, bl a tack vare att 

marken är lätt att gräva i, samt att öppna ytor delvis redan finns längs det föreslagna spåret. 

Jämfört med satsningar på ishallar, konstgräsplaner och ridstall är föreliggande förslag 

närmast att betrakta som ”fickpengar” för kommunen.  

Sammanfattningsvis, en satsning på ett skejtspår vid Brantbrinks IP skulle förbättra motions- 

och träningsmöjligheterna för många grupper och aktiviteter (föreningarna i kommunen, 

allmänheten, andra föreningar, tävlingsmöjligheter) till en relativt låg kostnad. Satsningen 

skulle även avlasta skidspåren i Lida och stärka varumärket ”Stockholm Ski Center”. 



 

Start- och målplats vid Tullinge SK:s klubbstuga. Spåret nyttjar sedan delar av det gamla elljusspåret 

för att avsluta längs den gamla inflygningsrakan till flygplatsen och gamla Brantbrinks IP. 

 

Kontakt: 

Johan Faskunger,  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Kultur- och fritidsnämnden 
 2014-09-29 DnrKOF/2014:90 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 79 
Svar på medborgarförslag - Modern konstsnöanläggning i 
Lida (KOF/2014:90) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Modern konstsnöanläggning i Lida. Förslagsställaren vill att 
kommunen anlägger en modern konstsnöanläggning vid Lida friluftsgård 
för att främja längdskidåkning och friluftsliv i kommunen. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-09-09. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden håller med om att möjligheter till längdskidåk-
ning är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvaltningen har därför startat 
ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) för att utreda vilka under-
hållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela Botkyrkas spårområde har. 
Utredningen blir klar i december 2014, och förvaltningen vill avvakta utred-
ningens slutsatser innan man går vidare med planeringen av friluftsområdet. 
 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[2] 

Kultur- och fritidsförvaltningen  
 2014-09-09  Dnr  KOF/2014:90  
 

Kultur- och fritidsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 530 611 79 / Sms·0761-077533 · E-post roger.vintemar@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Roger Vintemar  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Svar på medborgarförslag - Modern konstsnöanläggning i 
Lida (KS/2014:95)  
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-04-11 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Modern konstsnöanläggning i Lida. Förslagsställaren vill att 
kommunen anlägger en modern konstsnöanläggning vid Lida friluftsgård 
för att främja längdskidåkning och friluftsliv i kommunen. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen håller med om att möjligheter till längdski-
dåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvaltningen har därför star-
tat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) för att utreda vilka un-
derhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela Botkyrkas spårområde 
har. Utredningen blir klar i december 2014, och förvaltningen vill avvakta 
utredningens slutsatser innan man går vidare med planeringen av friluftsom-
rådet. 
 
Bakgrund 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare. En förutsättning 
för detta är att vårda och utveckla befintligt spårsystem. Kultur- och fritids-
förvaltningen har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB 
(UBAB) för att utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter 
som hela Botkyrkas spårområde har, det vill säga Lida, Brantbrink och Har-
bro. 
 
Ett första steg är en utredning som genomförs av kultur och fritidsförvalt-
ningen och blir klar december 2014. Utredningen kommer att fokusera på 
behoven av att förnya och utveckla den befintliga infrastrukturen. Utred-
ningen kommer också att ta upp tankarna om ett ”Vinterstadion”/Ski-center 
som fanns med i planerna kring ett vinter-OS 2022.  
 



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Kultur- och fritidsförvaltningen  

 2014-09-09  Dnr  KOF/2014:90  
 

Att förlänga och förbinda elljusspåren i detta spårsystem skulle innebära 
förbättrade villkor för de motionärer som använder spåret. Det är en större 
insats som kräver både tillstånd från berörda markägare och inhämtande av 
synpunkter från grönstrukturens beskyddare. 

 
Kultur- och fritidsförvaltningen vill avvakta utredningens slutsatser och re-
kommendationer. Därefter kan förvaltningen i dialog med UBAB planera 
för en sammanhållen utveckling av friluftsområdet. I den planeringen tar vi 
med oss förslaget att införskaffa en modern konstsnöanläggning till Lida. 
 
 
 
 
Pernilla Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott & anläggning 
 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 
 



Medborgarförslag:  

Modern konstsnöanläggning i Lida 

Skrivet av Johan Faskunger. Tullingebo, tränare i Tullinge friidrott och inbiten skidmotionär. 

 

Mitt medborgarförslag är att Botkyrka kommun/Upplev Botkyrka satsar på att införskaffa en 

modern konstsnöanläggning till Lida friluftsgård för att främja längdskidåkning och friluftsliv i 

kommunen. Genom en sådan investering skulle Lida friluftsgård (”Stockholm Ski Center”) 

kunna producera snö på ett mer effektivt och miljövänligt sätt och samtidigt minska 

arbetsbelastningen för personalen vid snöproduktion och spårpreparering. 

För att möjliggöra regelbunden skidåkning varje år i Stockholm krävs att skidanläggningarna 

utrustas med moderna konstsnösystem. Konstsnöanläggningen i Lida är gammal, omodern 

och ineffektiv jämfört med dagens nya anläggningar. Den befintliga anläggningen bygger på 

att merparten av snön produceras på en enda plats och som sedan måste köras ut i spåret 

med motorfordon, vilket är tidskrävande och inte särskilt miljövänligt. En konsekvens av att 

denna metod är tidskrävande är att konstsnöspåret tenderar att bli kort, ofta endast 800 m 

långt på ett väldigt platt spår. Den befintliga anläggningen kräver dessutom ca 6-7 

minusgrader för att effektivt kunna producera snö. Detta underlättar inte skidåkning vid 

Lida. 

Dagens moderna konstsnöanläggningar bygger på sk lågtryckssystem och att man gräver ned 

vattenledningar längs slingan. Snön produceras således på rätt plats på en gång. Systemen 

klarar att tillverka snö vid någon eller några minusgrader. Ett 2,5 km långt spår går att fylla 

med snö på 1-2 dygn beroende på temperaturen, enligt information från Svenska 

skidförbundet. Systemet är automatiskt och kan starta när temperaturen sjunker under en 

viss temperatur. 2-3 dagars snöproduktion klarar snöbehovet för en hel vinter om vintern 

inte är alltför varm och regnig. En sådan anläggning kostar idag endast ca 3 miljoner kronor 

att införskaffa och färdigställa enligt Svenska skidförbundet. Om man samtidigt införskaffar 

en ny pistmaskin blir kostnaden strax under 4 miljoner kronor. Det är viktigt att poängtera 

att driftskostnaden för en ny konstsnöanläggning är betydligt lägre jämfört med den 

befintliga anläggningen i Lida.  

Detta medborgarförslag presenterar även ett förslag på dragning på ett sådant konstsnöspår 

(se karta nedan). Förslaget har, som idag, 800 m spåret som bas, med två extra slingor åt 

varsitt håll. Den röda slingan innebär start och målplats på baksidan av Lidas gym och ger 

spåret en fin åkbacke upp mot 800 m spåret. Den blåa slingan är en del av 2,5 km 

elljusspåren och ger spåret ytterligare en backe. Utöver de röda och blåa slingorna skulle 

man kunna anlägga ytterligare en backe (grön slinga) för större variation och utmaning. Den 

gröna slingan skulle nyttja den sista nedförsbacken på 2,5 km elljusspåret (gul-vita spåret). 

Ett modern konstsnöspår bör ha två klassiska spår samt en skejtbädd (många skidåkare vill 



åka skejt, även vanliga motionärer) och en bredd på ca 7 m. Det föreslagna konstsnöspåret 

ligger utanför naturreservatet och spåret gör att skidåkaren hela tiden är i närheten av Lida. 

Förslaget på dragning av ett modern konstsnöspår ger skidåkaren valmöjligheter: Man kan 

åka på platten och en kortare slinga om man vill (800 m spåret) eller välja en längre och mer 

kuperad variant för träning, motion och tävling (totalt 1800 m och en uppskattad 

höjdskillnad på ca 25 m mellan lägsta och högsta punkt). Förslaget skulle vara ett perfekt 

komplement till en skidtunnel då dragningen av konstsnöspåret skulle ge goda möjligheter 

för skidåkaren att åka både inomhus och utomhus under samma pass. Vid byggande av en 

skidtunnel skulle man kunna anlägga ett konstsnöspår samtidigt när man ändå är igång och 

gräver i marken, vilket minskar byggkostnaderna totalt. För att kunna anlägga ett 

konstsnöspår behöver spåret breddas. De höga granarna på baksidan av Lidas gym behöver 

tas ned och campingstugorna flyttas för att ge plats åt en start- och målplats. Platsen skulle 

även kunna vara entré till den tilltänkta skidtunneln. 

 

 

Svart slinga: 800 m elljusspåret. Blå slinga: Del av 2,5 km elljusspåren. Röd slinga: Entrén till konstsnöspåret 

från Lida. Grön slinga: Del som nyttjar sista nedförsbacken på 2,5 km elljusspåret (gul-vita spåret). Tillsammans 

skulle slingorna bilda ett konstsnöspår på ca 1800 m.  

 

Sammanfattningsvis, om Lida ska kunna fortsätta att kalla sig för ”Stockholm Ski Center” i 

framtiden krävs bl a en satsning på en modern konstsnöanläggning och ett mer utmanande 

konstsnöspår än vad som finns idag. Utvecklingen vid andra anläggningar i Stockholm går 



snabbt framåt och Lida behöver förbättras för att behålla en av de ledande positionerna i 

regionen. 

 

Kontakt: 

Johan Faskunger,  



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 74 
Svar på medborgarförslag - Dragning av nytt spår vid Har-
brostugan i Tumba (KOF/2014:47) 
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-03-20 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Dragning av nytt spår vid Harbrostugan i Tumba. Förslags-
ställaren vill att kommunen inrättar en kortare elljusslinga vid Harbrostugan 
för att förbättra förutsättningarna till promenad, löpning och längdskidåk-
ning. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-08-11. 
 
Sammanfattning 
Kultur och fritidsnämnden instämmer i motiveringen att möjligheter till ett 
aktivt friluftsliv är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvaltningen har 
därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) för att utreda 
vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela Botkyrkas spår-
område har. Utredningen blir klar i december 2014, och förvaltningen vill 
avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare med planeringen av 
friluftsområdet. 
 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[2] 

Kultur- och fritidsförvaltningen  
 2014-08-11  Dnr  KOF/2014:47  
 

Kultur- och fritidsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-530 615 07 / Sms·0727 329390 · E-post linus.soderling@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Linus Söderling  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Besvara medborgarförslag - Dragning av nytt spår vid Har-
brostugan i Tumba (KS/2014:96)  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-03-20 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag – Dragning av nytt spår vid Harbrostugan i Tumba. Förslags-
ställaren vill att kommunen inrättar en kortare elljusslinga vid Harbrostugan 
för att förbättra förutsättningarna till promenad, löpning och längdskidåk-
ning. 
 
Sammanfattning 
Kultur och fritidsnämnden instämmer i motiveringen att möjligheter till ett 
aktivt friluftsliv är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvaltningen har 
därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) för att utreda 
vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela Botkyrkas spår-
område har. Utredningen blir klar i december 2014, och förvaltningen vill 
avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare med planeringen av 
friluftsområdet. 
 
Bakgrund 
En förutsättning för promenad, löpning och längdskidåkning är vård och ut-
veckling av befintligt spårsystem. Kultur och fritidsförvaltningen har därför 
startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) för att utreda vilka 
underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela Botkyrkas spårom-
råde har, det vill säga Lida, Brantbrink och Harbro. 
 
Ett första steg är en utredning som genomförs av kultur och fritidsförvalt-
ningen och blir klar december 2014. Utredningen kommer att fokusera på 
behoven av att förnya och utveckla den befintliga infrastrukturen. Utred-
ningen kommer också att ta upp tankarna om ett ”Vinterstadion”/Ski-center 
som fanns med i planerna kring ett vinter-OS 2022.  
 



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Kultur- och fritidsförvaltningen  

 2014-08-11  Dnr  KOF/2014:47  
 

Att förlänga och förbinda elljusspåren i detta spårsystem skulle innebära 
förbättrade villkor för de motionärer som använder spåret. Det är en större 
insats som kräver både tillstånd från berörda markägare och inhämtandet av 
synpunkter från grönstrukturens beskyddare. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen vill avvakta utredningens slutsatser och re-
kommendationer. Därefter kan förvaltningen i dialog med UBAB göra en 
planering för en sammanhållen utveckling av friluftsområdet. I den plane-
ringen tar vi med oss förslaget att bredda motionsspår i Lida-Brantbrink-
Harbro. 
 
 
 



Medborgarförslag 

Dragning av nytt spår vid Harbrostugan i Tumba 

Skrivet av Johan Faskunger, Tullingebo, tränare Tullinge friidrott och inbiten skidmotionär. 

 

Mitt förslag är att kommunen satsar på en kortare elljusslinga vid Harbrostugan för att förbättra 

förutsättningarna till promenad, löpning och längdskidåkning. 

Det nuvarande elljusspåret vid Harbrostugan (2,5 km) är mycket kuperat och har karaktären ”upp och 

sedan ner”. Slingan är dessutom smal och kantas av stora barrträd som hindrar snön från att nå 

marken, vilket framförallt försämrar möjligheterna att åka skidor vintertid. Det finns ett behov av en 

kortare slinga med bra bredd (2 klassiska spår och skejtbädd). Det föreslagna spåret skulle ge en 

slinga på ca 1 km och som inte är lika kuperad som det befintliga elljusspåret. Åtgärden skulle 

förbättra förutsättningarna till motion och skidåkning för många grupper, bl a IFK Tumba SOK, Alfa 

laval, och allmänheten. Belysningen skulle bara behöva förlängas några hundra meter för att kunna 

åstadkomma ett nytt spår enligt föreliggande förslag. 

IFK Tumba skidsektion har en livlig barn- och ungdomsverksamhet tack vare fina vintrar de senaste 

åren. Ett relativt nytt greninslag i skidsverige är ”skicross”. Skicross går ut på att åka längdskidor i en 

kort bana, där tyngdpunkten ligger på att åka utför i en slalomliknande bana. Grenen finns med på 

ungdoms-SM. I området bredvid parkeringen vid Harbrostugan finns lämplig terräng för en sådan 

skicrossbana (skicrossbanan skulle kunna anläggas i området närmast Harbrostugan; se karta nedan).    

Åtgärden bör prioriteras högt vid nästa förhandling med markägaren, Hamra gård.   

 



 

Röd punkt: Harbrostugan och bilparkering vid starten av spåret. 

 

Kontakt: 

Johan Faskunger,  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 262 
Medborgarförslag - En upplyst större hundgård i Tullinge 
(sbf/2014:152) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.   
 
Michael Schartau (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yr-
kande. 
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden förstår att hundägare i Tullinge (och på andra 
ställen i kommunen) vill bygga ut antalet hundrastgårdar. I Tullinge finns nu 
två stycken hundrastgårdar, en belyst i Tullingeberg och en i Banslätt, som 
vi utreder om den också ska belysas. För närvarande finns inte några planer 
på någon ytterligare hundrastgård i Tullinge, men den frågan kan naturligt-
vis bli föremål för utredning någon gång i framtiden.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Inger Petersen om att anlägga en upplyst större hundgård i 
Tullinge. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-02-05 och till sam-
hällsbyggnadsförvaltningen 2014-03-04.    
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2014-08-25, ut-
gör underlag för beslutet. 
 
Yrkande 
Michael Schartau (M) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
 
 
 
 
 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG  2[2] 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 2014-09-23 Dnr   sbf/2014:152 
 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition mellan Michael Schartaus (M) yrkande om 
bifall och sitt eget förslag att anse medborgarförslaget besvarat. Ordföran-
den finner att samhällsbyggnadsnämnden beslutar enligt ordförandens för-
slag. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
 2014-08-25 Dnr  sbf/2014:152 
 

Samhällsbyggnadsförvaltningen   
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 Sms·076-1391110· E-post olov.lindquist@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - En upplyst större hundgård i Tullinge 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Inger Petersen om att anlägga en upplyst större hundgård i 
Tullinge. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-02-05 och till sam-
hällsbyggnadsförvaltningen 2014-03-04.    
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen förstår att hundägare i Tullinge (och på 
andra ställen i kommunen) vill bygga ut antalet hundrastgårdar. I Tullinge 
finns nu två stycken hundrastgårdar, en belyst i Tullingeberg och en i Ban-
slätt, som vi utreder om den också ska belysas. Förvaltningen konstaterar att 
det för närvarande inte finns några planer på någon ytterligare hundrastgård 
i Tullinge, men den frågan kan naturligtvis bli föremål för utredning någon 
gång i framtiden.  
 
 
 
Magnus Andersson Ulrika Persson 
Samhällsbyggnadschef Gata/Parkchef 



Rubrik En upplyst större hundgård i Tullinge 

Förnamn Inger 

Efternamn Petersen 

Namn Inger Petersen 

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Vill lämna ett förslag om en upplyst större hundgård 
i Tullinge. Det finns mark bredvid kolonilotterna vid 
kyrkan. Mark finns också ovanför Stendalsbadet vid 
vändplanen  till vänster i skogsbrynet.  
Det finns fler platser som skulle kunna vara möjliga 
med lite vilja från kommunens sida. Vi är många 
hundägare som är missnöjda med den så kallade 
hundgården vi har idag.  

Motivering Den lilla hundgården som ligger i skogen mellan 
Tullingeberg och Katrinebergsvägen är otillräcklig 
mestadels pga storleken och att den kan vara svår 
för handikappade och äldre personer att ta sig till. I 
Tumba finns det tre stycken hundgårdar och 
storleken är betydligt större på den som ligger mitt i 
bostadsområdet vid  Hålvägen. Det är många 
hundar som går lösa trots att det inte är tillåtet med 
en större hundgård kan hundarna få av sig energi. 
Vår hundgård mäter 35x35 steg en i Alby t.ex mäter 
95x55 steg tycker det säger en del och där finns det 
fler hundgårdar också. Skulle vara intressant att 
mäta upp den vid Hålvägen som är ordentligt stor 
där får hundarna ordentligt utlopp.  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Kultur- och fritidsnämnden 
 2014-09-29 DnrKOF/2014:46 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 73 
Svar på medborgarförslag - Gallra skog och bredda mot-
ionsspår i Lida-Brantbrink-Harbrostugan (KOF/2014:46) 

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-03-20 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag - Gallra skog och bredda motionsspår i Lida-Brantbrink-
Harbrostugan. Förslagsställaren vill att kommunen gallrar skidspåren i Lida-
området för att förbättra förutsättningarna för skidåkning vintertid. Förslags-
ställaren vill också att vissa utvalda motionsslingor breddas. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-08-11. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidförvaltningen instämmer i motiveringen att bra förutsätt-
ningar för längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvalt-
ningen har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) 
för att utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela 
Botkyrkas spårområde har. Utredningen blir klar i december 2014, och för-
valtningen vill avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare med 
planeringen av friluftsområdet. 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[2] 

Kultur- och fritidsförvaltningen  
 2014-08-11  Dnr  KOF/2014:46  
 

Kultur- och fritidsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-530 615 07 / Sms·0727 329390 · E-post linus.soderling@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Linus Söderling  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Besvara medborgarförslag - Gallra skog och bredda mot-
ionsspår i Lida-Brantbrink-Harbrostugan (KS/2014:98)  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-03-20 i uppdrag att besvara ett med-
borgarförslag - Gallra skog och bredda motionsspår i Lida-Brantbrink-
Harbrostugan. Förslagsställaren vill att kommunen gallrar skidspåren i Lida-
området för att förbättra förutsättningarna för skidåkning vintertid. Förslags-
ställaren vill också att vissa utvalda motionsslingor breddas. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidförvaltningen instämmer i motiveringen att bra förutsätt-
ningar för längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medborgare.  Förvalt-
ningen har därför startat ett samarbete med Upplev Botkyrka AB (UBAB) 
för att utreda vilka underhållsbehov och utvecklingsmöjligheter som hela 
Botkyrkas spårområde har. Utredningen blir klar i december 2014, och för-
valtningen vill avvakta utredningens slutsatser innan man går vidare med 
planeringen av friluftsområdet. 
 
Bakgrund 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i motiveringen att möjligheter 
till bra förutsättningar för längdskidåkning är viktiga för Botkyrkas medbor-
gare. En förutsättning för detta är att vårda och utveckla befintligt spårsy-
stem. Kultur- och fritidsförvaltningen har därför startat ett samarbete med 
Upplev Botkyrka AB (UBAB) för att utreda vilka underhållsbehov och ut-
vecklingsmöjligheter som hela Botkyrkas spårområde har, det vill säga 
Lida, Brantbrink och Harbro. 
 
Ett första steg är en utredning som genomförs av kultur- och fritidsförvalt-
ningen och blir klar december 2014. Utredningen kommer att fokusera på 
behoven av att förnya och utveckla den befintliga infrastrukturen. Utred-
ningen kommer också att ta upp tankarna om ett ”Vinterstadion”/Ski-center 
som fanns med i planerna kring ett vinter-OS 2022.  



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE  2[2] 
Kultur- och fritidsförvaltningen  

 2014-08-11  Dnr  KOF/2014:46  
 

 
Att förlänga och förbinda elljusspåren i detta spårsystem skulle innebära 
förbättrade villkor för de motionärer som använder spåret. Det är en större 
insats som kräver både tillstånd från berörda markägare och inhämtandet av 
synpunkter från grönstrukturens beskyddare. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen vill avvakta utredningens slutsatser och re-
kommendationer. Därefter kan förvaltningen i dialog med UBAB göra en 
planering för en sammanhållen utveckling av friluftsområdet. I den plane-
ringen tar vi med oss förslaget att gallra skog och bredda motionsspår i 
Lida-Brantbrink-Harbro. 
 
 
 
Pernilla Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott & anläggning 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 
 



Medborgarförslag:  

Gallra skog och bredda motionsspår i Lida-Brantbrink-Harbrostugan 

 

Skrivet av Johan Faskunger. Tullingebo, tränare i Tullinge friidrott och inbiten skidmotionär. 

 

Mitt medborgarförslag är att Botkyrka kommun satsar på att gallra skog i närheten av, och 

bredda, motionsspåren i systemet Lida-Brantbrinks IP-Harbrostugan.  

 Systemet med motionsspår i Lida-Brantbrinks IP-Harbrostugan är ett av Stockholms läns allra 

längsta, och används flitigt för promenad, löpning, skidåkning, cykling och andra som besöker 

naturen och idkar friluftsliv.  

Förutsättningarna till skidåkning vintertid begränsas dock mycket av att motionsspåren är för smala 

och att träd och buskar har tillåtits att växa alldeles inpå slingorna. På så sätt hindras en stor del av 

snön att nå marken, vilket förkortar skidsäsongen eller stoppar helt och hållet skidåkning vintertid 

om vintern är relativt snöfattig. Träd alldeles inpå skidspåren gör också att minsta blidväder orsakar 

stor snösmältning, vilket omöjliggör skidåkning (även om alla andra sträckor på slingorna är OK för 

skidåkning). 

Vissa andra brukare av motionsspår (t ex löpare på sommaren) kan uppleva att bredare motionsspår 

blir tråkigare att nyttja. En lösning kan därför vara att bredda spåren, men inte anlägga hela bredden 

med hårdgjort underlag. Många anläggningar i landet har satsat på att istället låta en del av bredden 

växa igen med gräs på sommaren för att inte spåret ska upplevas som en bred gata. 

Vissa sträckor i systemet går över mark som Botkyrka kommun äger, t ex vid Lida friluftsgård och vid 

Brantbrinks IP. Här skulle föreslagna åtgärd kunna genomföras omgående. Andra sträckor går över 

mark som ägs av Hamra gård. Åtgärden att gallra skog och ta bort träd alldeles inpå slingorna bör 

prioriteras högt vid nästa förhandling med markägaren, Hamra gård. 

Hela systemet skulle behöva gallras för att förbättra villkoren till skidåkning. Däremot bör endast 

vissa utvalda sträckor/slingor breddas markant. Dessa slingor bör kunna tillgodose behovet av att 

både kunna åka klassisk skidåkning och skejt (fri stil). De mest prioriterade slingorna att få ”2 + skejt” 

är: 

- Lidas 2,5 km elljusspår (det gul-vita spåret) 

- Lidas 800 m elljusspår (se separat medborgarförslag) 

- Brantbrinks platta 4 km spår (dvs, inte hela 5,1 km spåret behöver breddas) 

- Brantbrinks gamla elljusspår (se separat medborgarförslag) 

- Harbrostugans 2,5 km elljusspår 

 

 



De föreslagna åtgärderna är mycket viktiga för att förbättra villkoren till skidåkning. Om området ska 

kunna fortsätta att kallas ”Stockholm Ski Center” är en gallring av skogen och breddning av spår av 

stor vikt. 

 

 

Kontakt: 

Johan Faskunger,  

 

 

 



  ORDFÖRANDEFÖRSLAG 1[2] 

Kommunfullmäktige 
 2014-11-03   
 

  

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Valärenden 
 
Följande avsägelse har inkommit: 
 
Ulf Sundlöf (S), nämndeman vid Södertörns tingsrätt. 
 
Nikolaus Tzelepis (S), ersättare i tekniska nämnden 
 
Catarina Ekeståhl (M), ledamot i kommunfullmäktige 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beviljar avsägelserna och hemställer hos länsstyrelsen 
om ny sammanräkning efter Catarina Ekeståhl (M). 
 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 
2014-12-31 
Ledamot efter Patrik Forslund (M) 
 
KULTUR- OCH FRITIDSNÄMNDEN t o m 2014-12-31 
Ersättare efter Jens Wallén (S) 
 
UTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2014-12-31 
Ersättare efter Camilla Georgsson (S) 
 
UPPLEV BOTKYRKA AB OCH HÅGELBYPARKEN AB t o m 2015-06-
30 
Suppleant efter Bo H Samuelson (FP) 
 
DIALOGFORUM TUMBA – STORVRETEN t o m 2014-12-31 
Ledamot och ordförande efter Susanne Bali (S) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2014-12-31 
Nämndeman efter Ulf Sundlöf (S) 



BOTKYRKA KOMMUN ORDFÖRANDEFÖRSLAG  2[2] 
Kommunfullmäktige 

 2014-11-03   
 

 
TEKNISKA NÄMNDEN t o m 2014-12-31 
Ersättare efter Nikolaus Tzelepis (S) 
 
 

 
 



  ORDFÖRANDEFÖRSLAG 1[2] 

Kommunfullmäktige 
 2014-11-03   
 

  

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Nya medborgarförslag 
 
Enligt kommunallagen får fullmäktige överlåta till styrelsen eller en annan 
nämnd att besluta i ett ärende som har väckts genom medborgarförslag. 
 
Förslag till beslut 
Följande medborgarförslag tas emot för besvarande: 
 
KS/2014:563 - Medborgarförslag - Infartsparkering Tumba station 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:565 - Medborgarförslag - Ta fram en handlingsplan för arbetet 
med barn och ungdomar som lever i risk- eller missbruksmiljö 
Besvaras av socialnämnden 
 
KS/2014:567 - Medborgarförslag - Övergångsställe behövs vid busshållplat-
serna vid Tullingeberg 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:568 - Medborgarförslag - Renare och snyggare Botkyrka med 
hjälp av civilsamhället 
Besvaras av kommunfullmäktige efter yttrande av samhällsbyggnadsnämn-
den och kommunledningsförvaltningen 
 
KS/2014:569 - Medborgarförslag - Sänk hastigheten utanför utfarten från 
Hågelby 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:570 - Medborgarförslag - Botkyrka behöver en diskriminerings-
ombudsman 
Besvaras av kommunfullmäktige efter yttrande av kommunledningsförvalt-
ningen 
 
KS/2014:571 - Medborgarförslag - Lekplatsen Akvarellen bör tas bort 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 



BOTKYRKA KOMMUN ORDFÖRANDEFÖRSLAG  2[2] 
Kommunfullmäktige 

 2014-11-03   
 

 
KS/2014:573 - Medborgarförslag - Sätt upp en skylt "blockera ej korsning-
en" framför infarten till Sunnanvägen i Tullinge 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:575 - Medborgarförslag - Stoppa olovlig trafik på gångvägen och 
cykelvägen mellan Norsborg och Stuvsta 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:588 - Medborgarförslag - Ordna belysning, vinterunderhåll, asfal-
tering och uppfräschning kring Brosjöspåret, Bremora och Brosjön 
Besvaras av kommunfullmäktige efter yttrande av kultur- och fritidsnämn-
den samt samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:589 - Medborgarförslag - Önskar ytterligare en dag för kvinnobad 
i Fittjabadet för kvinnor och flickor i alla åldrar 
Besvaras av kultur- och fritidsnämnden 
 
KS/2014:590 - Medborgarförslag - Bygg fler pingisbord runtom i Alby 
Besvaras av kultur- och fritidsnämnden 
 
KS/2014:591 - Medborgarförslag - Ordna belysning, röjning av buskar och 
utrotning av råttor på kullen mellan parkeringshuset i Tumba centrum och 
pingstkyrkan 
Besvaras av kommunfullmäktige efter yttrande av samhällsbyggnadsnämn-
den samt miljö- och hälsoskyddsnämnden 
 
KS/2014:593 - Medborgarförslag - Gör Askvägen i Tullinge säkrare att gå 
på 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:603 - Medborgarförslag - Öppna Åvägen permanent för biltrafik 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:605 - Medborgarförslag - Starta ekologisk odling i Hågelby 
Besvaras av kommunfullmäktige efter yttrande av Hågelbyparken AB 
 
KS/2014:606 - Medborgarförslag - Uppför en till hundgård i området mel-
lan Botkyrka friskola och Botkyrka kyrka 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:607 - Medborgarförslag - En busslinje via Hamringe som passerar 
via Åvägen 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 



Medborgarförslag - infartsparkering Tumba station - publicering 

  

Hej! 
I förra veckan skickade jag ett meddelande till er på kommunen gällande infartsparkeringen 
vid Tumba station. Trycket på parkeringarna vid stationen är högt och alla får inte plats. 
Några förslag på att förbättra situationen är att måla linjer så man ser var parkeringsplatsen 
är, göra fler platser vid Alfa Laval, på Willies sidan och upplåta plan 4 i p-huset till pendlare 
(ex 12 timmars parkering).  

Jag vill komplettera med ett kort jag tog igår då jag skulle hämta min bil på em igår. Så såg 
det ut då och det är synd att folk som vill ställa bilen och åka kollektivt ev inte ges möjlighet 
till detta. 

Medborgare Karin Antonson  

 

 





Rubrik Ta fram en handlingsplan för arbetet med barn och ungdomar som lever 
i risk- eller missbruksmiljö - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Mats Wåhleman  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Ta fram en handlingsplan för arbetet med barn och ungdomar och deras 
familjer som lever i en familj där minst en förälder har ett risk- eller missbruk 
av alkohol eller andra droger. 
 
Handlingsplanen 
 
Jag vill att Botkyrka kommun tar fram en handlingsplan som bör innehålla 
följande delar:  
 
• En gemensam strategi för att nå 100 % av dessa barn- och ungdomar samt 
deras familjer i vår kommun. 
• Alla dessa barn och ungdomar och deras familjer erbjuds strukturerade 
stödsamtal 
• Alla dessa barn och ungdomar samt deras familjer erbjuds att gå i stödgrupp 
• Strategi för att samla all kompetens som finns för målgruppen i kommunen 
bland kommunens förvaltningar, organisationer och företag. Tillsammans kan vi 
bättre nå och stödja målgruppen samtidigt som vi utvecklar ett gemensamt 
stödarbete 
- Tydligt barnperspektiv i vård och stöd av personer med missbruksproblematik 
- Tydliga och strukturerade rutiner inom elevvården i alla kommunens skolor för 
att upptäcka målgruppen 
- Kontinuerliga utbildningsinsatser för personal och volontärer/ledare i 
kommunens verksamheter samt föreningar och företag som möter barn, 
ungdomar och föräldrar. Då kan de bättre upptäcka, se och möta målgruppen 
och leda vidare till adekvat stöd 
- Ökat informationsarbete för att nå målgruppen och erbjuda stöd 
• Att kommunen avsätter personella och ekonomiska resurser för att möjliggöra 
genomförandet av handlingsplanen 

Motivering Bakgrund 
Vart femte barn i Sverige, cirka 385 000 barn, tros leva i familjer där någon av 
föräldrarna har ett riskabelt bruk av alkohol, läkemedel eller narkotika. 
Omräknat i Botkyrka och Salem skulle det innebära mellan 3-5 000 barn. 
Enligt den nya lagen 2010 lex Therese, skall hälso- och sjukvårdens personal 
särskilt beakta ett barns behov av information, råd och stöd i det fall barnets 
förälder eller någon annan vuxen som barnet varaktigt bor med missbrukar 
alkohol eller annat beroendeframkallande medel. Trots detta har barn som får 
hjälp inte ökat i samhället.  
Dessa barn och ungdomar föds många gånger in i riskmiljöer. De hamnar ofta i 
utanförskap där riskbeteenden är frekvent förekommande. Att vara barn i en 
familj med missbruk innebär att ständigt leva med risken att utsättas för 
oförutsägbara händelser. Deras vardag är ogreppbar och präglas av osäkerhet 
och oförutsägbara händelser. Att ha en förälder som missbrukar alkohol innebär 
ofta för barnet att tvingas ta beslut på vuxennivå. Barn gör vad de uppfattar 
förväntas av dem. De tvingas in i vuxenvärldens svårigheter redan som barn 
utan att någon lärt dem vad det kan innebära. Barnet lär sig egna strategier 
utifrån en oförutsägbar omgivning. Därför kan dessa barn också i en 
förutsägbar miljö bli icke fungerande, till exempel i en välfungerande skola. 
Att sprida kunskap om riskmiljöer och riskbeteenden till kommunala 
förvaltningar, föreningslivet och medmänniskor anser jag viktigt då våra barn 
och unga lever i miljöer där riskfaktorerna dominerar och där mycket få 
skyddsfaktorer finns. Genom att sprida kunskap om detta kan dessa barn få fler 



trygga, förutsägbara och stabila vuxna i sin vardag, till exempel i skolan, på 
fritids, i kyrkan, hos grannen, moster eller kamratens förälder.  
Tidigare forskning visar även att barn till föräldrar med alkoholmissbruk löper 
en ökad risk att utveckla egna alkoholproblem. 
Om en hög alkoholkonsumtion dessutom kombineras med andra riskfaktorer i 
familjen, exempelvis när en förälder/vårdnadshavare brister i sin förmåga att 
tillgodose sina barns behov innebär det även störningar i familjens relationer 
och sätt att fungera i vardagen. Den bristande omsorg, otrygghet och 
oförutsägbarhet som barnet upplever i en sådan situation kan få allvarliga 
konsekvenser för barnets senare utveckling. 
Reaktionerna kan variera från beteendesymtom till kroppsliga symtom och kan 
bestå av till exempel koncentrationssvårigheter, trötthet, nedstämdhet, 
försenad utveckling av motorik och språk, aggressivitet, huvudvärk och 
magont, humörsvängningar, hyperaktivitet och ängslighet. Forskningen visar att 
samspelet mellan riskfaktorer och skyddsfaktorer är avgörande, där 
skyddsfaktorer är särskilt effektiva vid högrisksituationer. 
Barn som lever med föräldrar som har ett missbruk eller beroende, har på 
grund av sin oförutsägbara tillvaro, tecken på flertalet av dessa riskfaktorer och 
blir ännu mer beroende av förhållandena utanför familjen, i förskolan och i 
skolan. Därför är det angeläget att identifiera, förstå och hitta strategier för att 
sprida kunskap som syftar till att möta dessa speciella svårigheter.  
I dagarna har CAN kommit med en rapport ”Barn till föräldrar i missbruks- och 
beroendevård – en kartläggning av hur de mår och vilka som får stöd” Där 
säger de sammanfattningsvis, det mest centrala resultatet i denna studie är att 
merparten av de barn som får stöd redan har problem av olika slag. Resultatet 
indikerar således att man idag inom missbruks- och beroendevården inte 
arbetar med att stödja alla barn som växer upp i missbruksmiljöer. Stödinsatser 
sätts inte in tidigt när barnen är små som en preventiv åtgärd utan när barnen 
är gamla nog för att själva ha fått problem, exempelvis med att klara skolan, 
annat utanförskap, känna sig orolig, ängslig och att vara deprimerad. 
Alla barn till föräldrar inom missbruks- och beroendevården är en riskgrupp och 
alla barn bör få stöd, oavsett ålder och oavsett om det finns synliga problem, 
säger CAN:s direktör Håkan Leifman i en kommentar till rapporten. Det finns 
ingen anledning att vänta med stöd tills barnen blivit äldre och problem har 
uppstått. 
 
Slutord 
Jag är övertygad om att en handlingsplan skulle kunna göra stor skillnad för 
dessa barn och familjer. Det är angeläget att vi för barnens skull arbetar fram 
den mycket skyndsamt. När och hur kan vi börja?  

 



Rubrik Övergångsställe behövs vid busshållplatserna vid Tullingeberg - 
publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Cecilia Henssen  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Övergångsställe saknas vid busshållplatserna ( mittemot varandra) vid 
Tullingeberg. Högst upp förbi karlavagnens förskola.  
Nu måste man korsa 2 andra övergångsställen för att komma rakt över.  
Busshållplatserna precis vid gångvägen som går bakom karlavagnen/ till 
norrskensbackens höghus. 

Motivering Se ovan 
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Ansökan till Botkyrka Kommun 
Park och Gatukontoret 
Att. Ulrika Persson 
 
 
 
 
 
 
PROJEKTANSÖKAN  

 
 

 
Namn på insatsen  
Renare Botkyrka 
 
Initiativtagare 
Iréne Jansson 
 
Sammanfattning  
Renare Botkyrka är en kampanj i flera steg varav detta är det inledande för att 
skapa medvetenhet om och positiv förändring av vår miljö i Botkyrka. 
Kampanjen startas med infobroschyr, möten, FB-grupp och 
hemsida www.renarebotkyrka.se med information och uppmuntran till 
allmänheten att bidra med bilder, aktivt delta i olika insatser, tänka och göra 
nytt, tryggt och grönt. 
 
Projektägarskap: 
Botkyrka Kommun/ Grannsamverkan/Grannstöd 
 
Målgrupp 
Privatpersoner, vuxna 
Föreningar 
Samfälligheter 
Företag 
Organisationer 
 
Samverkan & Delaktighet 
Från inledande diskussioner om projektet har dessa deltagit. Vilka alla är 
mycket positiva till projektet: 
 
Trygghetssamordnare: Beyron Ahxner 
Grannstöd och Grannsamverkan: Jan Karlsson, Stig Sandström 
Områdesutvecklare Hallunda/Norsborg: Ronnie Dahl, Tomaj Keyvani, 

Kommunledningsförvaltningen  
   

http://www.renarebotkyrka.se/
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Dennis Latifi, Björn Addely, John Rawely 
ABF: Robert Aslan 
SeniorNet: Styrelsen samt medlemmar 
Fanzingo:  
Medlemmar i FB-gruppen ”Renare Botkyrka” 
 
 
Bakgrund 
Idén till projektet kom från mig som privatperson eftersom jag såg ett stort 
behov att samla positiva krafter i ett gemensamt projekt för att nå ut till 
allmänheten och övriga målgrupper för att göra en långsiktig insats för ett 
grönt, tryggt och fräscht Botkyrka. 
 
Behov 
Göra målgrupperna delaktiga och genuint engagerade i en grönare miljö för 
Botkyrka. 
Skapa en grön, vacker, hållbar miljö i kommunen  
Få en tryggare miljö i alla delar av kommunen 
Uppmuntra krafter som verkar för detta 
Verka för att demokratiprocessen ska få blomma. 
Öka kunskapen om grön miljö 
 
Nuläge 
I dagsläget finns en ideell nystartad FB-grupp ”Renare Botkyrka” med 68 
medlemmar. FB-gruppen har vuxit med att intresserade har anslutit sig. Inga 
aktiva insatser har gjorts för detta. Administratör; Iréne Jansson. 
 
Tidigare erfarenheter 
Vet ej historik om det funnits projekt liknande detta i Botkyrka. 
Jag som sökande har stor erfarenhet av projekt, bla. Utvecklingsprojekt och 
kampanjarbete med flera priser för mitt arbete. Är publicerad med boken 
”Entreprenörskap-från idé till verkligheten” hos Liber. 
 
Önskvärda resultat  
Grön, fräsch och trygg, hållbar miljö 
Trygghet i alla områden 
Medveten aktiv allmänhet, boende och verkande i Botkyrka 
Stark engagerad förenings- företags- organisations- myndighetsanda att 
stödja projektet  
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Mål  
Större upplevd trygghet i kommunen 
300 fotobidrag på FB-gruppen, med engagerade bilder från naturen, 
skräpbilder, för-efterbilder, positiva upplevelsebilder efter insatser 
Hemsida www.renarebotkyrka.se 
Få allmänheten engagerad att göra insatser som gynnar en skräpfri miljö 
Uppmuntra aktiva med 30 blomcheckar a 100kr som delas ut 
5 träffar med organisationer, Informationsinsatser till 
föreningar/organisationer/press 

  
Utgångsvärde 
Idag finns en nystartad FB-grupp ”Renare Botkyrka” med 73 medlemmar 
från olika delar av kommunen. 
Inom de angivna samarbetspartners styrgrupper finns kunskap om projektet 
 
Handlingsplan  
Styrgruppsmöte 
Administration och info om FB-gruppen till alla målgrupper 
Ta fram en litet infoblad som kan delas ut personligt, som ett visitkort för 
projektet med länk till FB-grupp och hemsida. 
Kick-off i norra och södra områden i Botkyrka 
Uppmuntra med att dela ut blomstercheckar till personer för berömvärda ta-
bort-skräp-insatser  
Pressrelease till lokala tidningar 
Utveckla hemsida www.renarebotkyrka.se (som redan är bokad) 
Utveckla samarbete med Håll Sverige Rent. Initiala kontakter tagits. 
Info till föreningar, organisationer 
Göra handlingsplan för vidare finansiering, sponsring 
 
Ansvariga 
Irene Jansson samt en person från Botkyrka Kommun 
 
Arbetssätt 
Administration, information, kommunikation 
 
Uppföljning 
Projektet redovisas till Gata-Parkavdelning 
Rapport 
 
Utvärdering december 2014 
Enligt stipulerade uppsatta mål 
 
 
 

http://www.renarebotkyrka.se/
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Investeringskostnader 

Broschyr                                                                                10.000 kr 

Hemsida                                                                                 15.000 kr 

30 blomcheckar à 100 kr                                                         3 000 kr 

Tel projektledare                                                                        500 kr 

Resor projektledare                                                                    500 kr 

Projektledare Irene Jansson 12 v. à 15 tim. à 500 kr   90 000 kr  

Projektstöd ordf. styrgrupp GS Jan Karlsson                      20 000 kr  

TOTALT                                                                                   139.000 kr 

 
 
Tillkommer mvs.  
 
 
PERMANENTNING - fortsättning 
Ovan nämnda projekt är basen/plattformen i ett långsiktigt hållbart grönt 
projekt i Botkyrka. Kampanjen är början till en satsning som ska permanentas 
med företag, organisationer, myndigheter etc. som sponsorer.  
Hemsidan utvecklas för att göra tänkta sponsormålgrupper engagerade i 
arbetet. För att kunna sälja in projektet behövs en långsiktig plan och en 
attraktiv hemsida där företag som stödjer projektet får synas.  
 
Projektet samlar alla krafter i kommunen för att nå de uppsatta Grönt-
Trygghetsmålen, visionen, som gynnar alla. 
 
Projektet kan utvecklas med: 
Fler städdagar, städveckor 
Uppmuntra allmänheten att komma med idéer som passar in i projektet 
Tävlingar mellan de olika områdena i Botkyrka 
Tips på utflyktsvägar, promenadstigar 
Utse månadens foto på fotobloggen, det foto som fått flest kommentarer o 
gilla 
Studiecirklar hos ABF och andra studieförbund 
Info till andra kommuner att följa efter. 



Rubrik    
Förnamn Iréne  
Efternamn  Jansson  
Namn Iréne Jansson  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag Vill ni ha hjälp att få rent och snyggt i Botkyrka i samarbete med 

civilsamhället?  
 
Läs då förslaget som bifogas i särskild handling med rubriken "Renare 
Botkyrka".  
 
Medel söktes helt nyligen från speciellt avsatta "Trygghetsmedel". 
Projektet har kommunicerats med chefen för Gata-Park Ulrika Persson, 
Trygghetssamordnare Beyron Ahxner som i sin tur kommunicerat det med 
chefen för trygghet och säkerhet Marcus Qvennerstedt. Som vi uppfattade 
det var omdömena från alla mycket positiva. Felet var dock att från dessa 
pengar fick bara kommunens tjänstemän söka så därför behandlades inte 
förslaget. Med vi i denna handling avses Iréne Jansson och Jan Karlsson. 
Vi har i detta skede inte omarbetat projektförslaget. Skulle själva idén få 
stöd är vi beredda se över förslaget utifrån de förutsättningar som ges.   

Motivering Det lanseras nu en app där medborgare kan anmäla fel, lämna synpunkter 
och lämna medborgarförslag. Mycket bra initiativ tycker vi. Vi motiverar 
vårt förslag med att projekt "Renare Botkyrka" skulle vara ett utmärkt 
komplement till den nu lanserade appen och också bidra till spridning och 
nyttjande av densamma.Vi skulle gärna se ett samarbete/samverkan med 
t.ex. Park och Gatuenheten för ett snyggt och Renare Botkyrka med hjälp 
av civilsamhället. Vi hoppas på en snabb reaktion på vår idé så att vi kan 
förverkliga projektet.  
(Ett separat dokument märkt "projektbeskrivning Renare Botkyrka" sänds 
till e-post kommun@botkyrka.se. Den visar närmare historik, planerat 
arbete och vision.)  

Kön Kvinna  
Kommundel Hallunda/Norsborg/Eriksberg  
Från mobilapp    
 

mailto:kommun@botkyrka.se


Rubrik Sänk hastigheten utanför utfarten från Hågelby - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Katarina Palmer  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Hej, mitt förslag är att sänka hastigheten till 50 utanför hågelby. 50 skyltarna 
bör sitta en bit ifrån utfarten så bilarna hinner sakta ner. 

Motivering Detta förslag är ett steg mot nollvisionen i trafiken då korsningen är farlig då 
bilarna blåser förbi i både 70 och mer än så. De arrangemang på hågelby samt 
de som ska från ridskoleverksamheten får ett bättre flöde i trafiken då fler 
kommer våga sig ut. Sänkningen av hastigheten är dessutom väldigt billig. 

 



Rubrik    
Förnamn    
Efternamn    
Namn Sargon daoud  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer  
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag Med tanke på att vi bor i en mångfald kommun folk med olika bakgrund 

vilket berikar vår kommun men samt tyvärr många bär i sin resväskor 
fördummar mot andra rasar.  Bodde inte Botkyrka kommun ha en 
diskriminerings ombudsman 

Motivering BK. Behöver en diskriminerings ombudsman som informerar folket 
kanske med olika språk i alla fall de största språk ilka lagar och paragrafer 
finns det i Sverige . 

Kön Man  
Kommundel Hallunda/Norsborg/Eriksberg  
Från mobilapp Ja  
 



Rubrik    
Förnamn Lars  
Efternamn Engström  
Namn Lars Engström  
Gatuadress  
Postadress  
Postnummer    
Telefonnummer  
Mobilnummer    
E-postadress  
Förslag Lekplatsen Akvarellen bör tas bort det är numera endast ett tillhåll för 

ungdomar. Ta bort sandlådan som är livsfarlig för barn med sitt innehålla 
av glas, fimpar m.m. Gungan är det som lockar ungdomarna men ej barn. 
Brf. runt platsen har egna lekplatser så och förskolorna i området. 

Motivering I anslutning till Akvarellen har det funnits tre tillhåll i sommar. Med hjälp 
av Milad Naghei Cubsec Bevakning har två av tillhållen rensats. 
Visserligen missade man att ta bort gungan som ungdomarna skruvat fast i 
en tall, som dessutom håller på att förblöda, samt 2 ventilationsrör som 
troligen stulits från ombyggnaden av Nyängsgården. Detta på platsen 
ovanför Elgentorpsvägen 27.Allt detta har jag skrivit om i somras. När det 
gäller den kommunala  lekplatsen Akvarellen, tillhåll tre, har under 
sommarens sena kvällar varit ett tillhåll för ungdomar som stör, röker 
"gräs", skräpar ner, slår sönder. Allt detta har er entreprenör för 
lekplatserna i kommunen noterat och hoppfullt informerat er om. I dag 
hittade jag cigarrettpapper i sandlådan och en tim. senare när jag gick upp 
satt 4 ynglingar och rökte "gräs". Ibland under nätterna har leveranser av 
knark ? levererats med bil via gångvägen vid flera tillfällen. I somras satt 
ni upp ett gunnelbo stängsel på två sidor av området. Övrigt trästaket revs 
ner av ungdomarna. Bortkastade pengar. Gungan av ett större format 
används av ungdomarna på kvällar och nätter men aldrig av barn. 
Lekplatsen används aldrig av barn sedan rutschkanan togs bort. Även här 
har en tall skalats så den blöder. Allt detta har jag informerat om tidigare i 
sommar till kontaktcenter. Jag är ansvarig grannsamverkare i Akvarellen. 

Kön Man  
Kommundel Tullinge  
Från mobilapp    
 



Rubrik Sätt upp en skylt "blockera ej korsningen" framför infarten till 
Sunnanvägen i Tullinge - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Katarina Palmer  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Sätt upp en skylt "blockera ej korsningen" framför infarten till Sunnanvägen på 
nibblevägen i Tullinge. 

Motivering Vid köbildning på nibblevägen för att köra ut på huddingevägen tipsas bilisterna 
om att lämna en lucka om möjligt för bilisterna från infartsparkeringen. Ger 
bättre flöde och också en trafiksäkrande åtgärd då man annars måste smita 
emellan för att hinna innan korsningen blockeras. 

 







Rubrik Ordna belysning, vinterunderhåll, asfaltering och uppfräschning kring 
Brosjöspåret, Bremora och Brosjön - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Tomas Brand  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Utnyttjande av Brosjöspåret på tider när mörkret faller tidigt tex. höst och vår, 
försvåras när man inte är bilburen. 
Att sätta belysning från Bremora till Brosjön och motionsspåret kan göra att 
man kan komma till motionsspåret på kvällar utan att behöva åka bil eller ha 
pannlampa. 
Även vinterunderhåll på gångvägen som går till spåret från Bremora skulle 
värderas mycket för speciellt de som vill motionera utan att behöva halka 
omkring vintertid. 
Asfaltering till motionsspåret och badplatsen undviker man även olyckor för de 
som ex. cyklar. för vissa partier är farliga för cyklister och gående,motionärer. 

Motivering Sätta belysning från Bremora samt från väg 226 dalvägen, 
Asfaltera gångvägen från Bremora till badplatsen. 
Ett antal papperskorgar på gångvägen från Bremora till badplatsen monteras 
Även se till att under badsäsong städa runt badplatsen speciellt där badgäster 
gör sina behov i skogen, Kan bero på bristande underhåll av toaletterna. Fler 
toaletter underbadsäsong. 

 



Rubrik Bygg fler pingisbord runtom i ALBY - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Albin Axelsson  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Att bygga fler pingis bord runtom i ALBY .. på utomhusplatser som t.ex. Alby 
parken, brevid Alby IP och i andra gårdar mellan lägenhetes områdena.. 

Motivering Många tycker om att spela pingis och om det finns bord som håller och är bra 
på rätt platser så kan det va ett bra sätt att umgås på och vara ute.. 

 



Rubrik Ordna belysning, röjning av buskar och utrotning av råttor på kullen 
mellan parkeringshuset i Tumba centrum och pingstkyrkan - 
publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Katja Eriksson  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Kullen mellan parkeringshuset i Tumba centrum och pingstkyrkan behöver röjas 
och belysas. Bekämpa det stora råttbeståndet som finns på kullen och i 
anslutning till den. 

Motivering Kullen är helt igenväxt och används nu främst av missbrukare och som offentlig 
toalett. Den smala gångvägen mellan p-huset och kullen används av många på 
väg till tåg, centrum, bussar. Över gångvägen springer dagligen råttor som har 
sina bohålor på kullen och i buskagen vid p-huset. För att människor ska kunna 
använda gångvägen tryggare behövs röjning och belysning. 

 



Rubrik Gör Askvägen i Tullinge säkrare att gå på - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Helena Lövgren  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Göra Askvägen i Tullinge säkrare att gå på. Om möjligt en trottoar eller i annat 
fall bredda så mycket det går. Ta bort skymmande buskage, planera bättre vid 
plogning an snö. 

Motivering I dagsläget är första delen av Askvägen ca nr 1-34 väldigt läskig att gå på, 
speciellt med barn och/eller barnvagn och/eller hund.  
Vägen är smal, det är mycket obehagligt när man får möte med bil. Risken för 
allvarliga olyckor är stor. Att två bilar krockar har hänt redan en och två 
gånger. Jag är orolig för alla barn här på Askvägen, när de går till skola och 
dagis och när de ska gå till varandra. Askvägen är inte säker den är livsfarlig. 

 



Rubrik Öppna Åvägen permanent för biltrafik - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Marjo Hopeakivi  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Öppna Åvägen 

Motivering Fram till våren 2015 kommer det att utföras arbeten på Hudddingevägen mellan 
Tumba och Tullinge. Vilket som alla vet, gör att det vissa tider på dygnet är 
långa köer. Det pratas ju ofta om miljön. Att ha dessa bilköer är inte precis 
gynnsamt för miljön.  
Därför bör självklart Åvägen öppnas igen. Faktum är att det borde planerats en 
öppning inför den omfattande restaureringen. Självklart!  
Och givetvis en permanent öppning! 
Jag har kunnat googlat mig fram till att förslaget har varit uppe i 
kommunfullmäktige ett antal gånger. Och skälen har skiftat. De känns som 
svepskäl.... 
Ett förslag var att öppna vägen i en riktning, men det gillades inte heller. 
Jag tycker det är en skymf mot oss medborgare att vi ska behöva sitta i dessa 
köer VARJE DAG, när de går att ganska enkelt genomföra en förbättring. 
Ibland har jag undrat om det månne vara så att några politiker bor i omådet(!) 

 



Rubrik Starta ekologisk odling i Hågelby - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Johan Eklund  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Hej!  
 
Har ett litet förslag angående Hågelby.  
Varför inte ekologisk odling till närliggande offentlig sektor.  
Ekologisk mat till våra gamla och unga är väldigt viktigt och något som jag vet 
Botkyrka kommun strävar efter.  
Detta skulle även vara närproducerat och på så vis miljösmart.  
Allt för kommunens räkning givetvis. Vinn, vinn situation för alla, Arbetstillfällen 
samt egenproducerad frukt och grönt.  
Växthus på vintern för att upprätthålla jobben samt stadig tillförsel av grödor.  
Detaljer går att diskutera, låt mig höra era synpunkter.  
 
Mvh Johan Eklund 

 



Rubrik Uppför en till hundgård i området mellan Botkyrka friskola o Botkyrka 
kyrka - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Kristin Eriksson  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Hej! Mitt namn är Kristin Eriksson och är hundägare i  där vi är 
många hundägare tillsammans med alla på Skarpbrunnavägen! Vi har dock bara 
1 hundgård (uppe vid kyrkbyn)  
Mitt förslag är att det uppförs en hundgård till längs med gångvägen mellan 
Botkyrka friskola o Botkyrka kyrka där finns en yta från Parkbänken o mot 
friskolan (högstadiet) ni får gärna ringa mig så kan jag gå med och visa var! Vi 
har ju koppeltvång i kommunen o det vore skönt o tryggt med ytterligare 1 
hundgård där man kan släppa hunden i enlighet med lagen! 

 



Rubrik En busslinje via Hamringe som passerar via Åvägen - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Jan Olsson  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Hej  
Har ett förslag !!  
Att få ner en busslinje via hamringe som passerar via åvägen, man kan bekosta 
nödvändig upprustning för den korta sträcka och då endast för busstrafik.  
Samtidigt får folket som jobbar i hamringe industri samt skolbarn och invånare i 
hamringe lättare att ta sig till och från hamringe då det saknas en riktig 
gångväg. 

Motivering Mer folk till både industrin ( jobb)  
Caféet samt lekslottet, dem får bättre omsättning och kanske skapar mer 
arbetstillfällen?  
Skolungdomar samt boende och arbetare får säkrare väg.  
Samt en station vid hamra gård och delaval kanske?  
Ser bara fördelar med bussförbindelser via hamringe. 
Mvh 
Janne 
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